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| %
November 187 1997

Mr. Kenneth Starr

Office of Independent Counsel
1001 Penngylvania Ave. NW
Suite 490-North

Washington, D.C. 20004

Dear Mr. Starr:

- I hope this finds you well. Media Bypass magazine is about to publish a three-
part critique, authored by Mr. Hugh Sprunt, of your report on the death of Vincent
Foster. The first installment, scheduled for publication in our December edition, follows
so that you may likewise engage in critique. It is offered in the interest of basic faimess,
and in the sincere hope that you will address, in whatever detail necessary, its
rejection of the OIC investigation.

You have my assurance that your observations will be accommodated, within
the constraints of space and time. In that regard, | must have a response no later than
Nov. igto ensure inclusion in this edition. Otherwise, it will have to wait for our
January offering; that Foster instaliment will be forwarded for your review as well.

Also, we are in need of a quality color photograph of yourself (the one we have

is not of the greatest quality, and we want all things to be clear). Should you have any
questions relative to this request, do not hesitate to contact me. In the meantime, | am,

Sincerely,

Rich Azar
News Editor

/enc
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Caught: A Falling Starr
by Hugh Sprunt
First of a three-part series

From momn

To noon he fell, from noon to dewy eve,
A summer's day; and with the setting sun
Dropp'd from the zenith like a falling star.
-- John Milton, "Paradise Lost"

Introduction

| defended Whitewater Independent Counsel Kenneth Starr in The New York
Times, shortly after his appointment in August 1994 by a three-judge panel of the
District of Columbia Circuit Court of Appeals, from accusations of partisan political
bias. | wrote that Mr. Starr, as a prosecutor, should not be held to the strict standard of
impartiality applicable to judges.

No, | argued, Mr. Starr is functioning as the people's lawyer. We should properly
expect him to be a zealous advocate on our behalf, just as the president and all other
potential targets of the Whitewater investigation are entitled to expect their attorneys to
aggressively represent their interests. What, | asked readers of the Times, poses a
greater risk to the nation: a successful cover-up (as Watergate nearly was), or an
overzealous prosecutor who must first convince a grand jury to indict, and then
persuade a judge to not dismiss his case outright nor grant a defendant's motion for
summary judgment?

In the months following his appointment, first my expectations and, ultimately,
my hopes that Mr. Starr would in fact turn out be a zealous advocate for the people
vanished utterly. My concern, expressed in the August 1994 Times article, about the
dangers of a successful cover-up ironically came to fall on Starr's Office of
Independent Counsel. | have never insisted that Vincent Foster was murdered
(although it would not surprise me). It is my firm belief, however he came to grief, that it
didn't happen at Fort Marcy Park. | also believe that there is more than ample
evidence that this fact has been covered up by every official investigation.

| contend that Starr's report on the death of deputy White House Counsel Vince
Foster, unsealed by the three-judge panel on October 10, validates my fears of
prosecutorial cover-up. This article provides a modest guided tour of Starr's Foster
report and the underlying government investigative documents, in an attempt to prove
my contention. Those wishing to explore issues | have raised about the Foster death
prior to the release of the Starr report should read the long report on the Foster death
that | provided the OIC.

You, the reader of this article, will be my judge. As you pause now to slip into
your judicial robes, | ask that you hark back to that familiar statue of "Blind Justice."
You know the one, that blindfolded lady holding scales that enable her to weigh the
evidence faithfully and impartially.

Overview
The first thing that struck me about Starr's report was its relative "anonymity."
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Notwithstanding its numerous failings, when former regulatory counsel Robert Fiske's
report on the Foster death was made public on June 30, 1994, it featured Robert
Fiske's name prominently on its cover, as well as those of Deputy Counsel Roderick
Lankler and Associate Counsels Stein and Stich.

In contrast, the portion of the Starr report bears neither the name nor signature
of any OIC attorney or staff member on its cover or anywhere else, unless you count
one reference to "Independent Counsel Starr" in the court order unsealing the report
(signed by a deputy court clerk), and one pro forma appearance of Starr's name in a
paragraph referring to his appointment on August 5, 1994,

In sharp contrast, Starr did not hesitate to make judges aware that he was
putting his reputation and credibility on the line when he personally signed a motion
“for reconsideration of the court's order of September 26, 1997." Starr had thrice been
rebuffed in his bid to have the judges exclude a 20-page letter from Foster grand jury
witness Patrick Knowlton's attorney, John Clarke, from the official record. More will be
said below about the court order forcing Starr to make Knowlton's 20-page "comment"
legally as much a part of the OIC's Foster report as if it had been written by Ken Starr
himself.

' In reaching the same conclusion as the four prior publicly available federal
government reports on the Foster death (that Mr. Foster committed suicide where his
body was found in Fort Marcy Park, Va., with the gun found in his hand by the U.S.
Park Police) Starr, in my opinion, employed three obvious, and less than respectable,
techniques:

The Report is Incomplete. If the conclusions to be published in Starr's report
did not comport with evidence gathered by the government itself in the course of its
investigation, the underlying material discrepancies usually went unmentioned,
because Starr aimost always was uncertain of his ability to devise an innocuous
reconciliation that would bear more than casual scrutiny.

The Report is Unfair. Witnesses were "reinterviewed" again and again by FBI
agents assigned to Starr until virtually all of them -- excepting Knowlton --eventualily
wilted under repeated questioning and expressed at least a modicum of doubt about
the correctness of information they previously had provided to the FBI, or to other
government investigators, in prior interviews or when under oath before the grand jury.
At that point, a notation was made that the witness had recanted his prior statements or
testimony, and the book was closed.

The Report is Overly Imaginative. Experts were used to uncover amazing new
forensic and other evidence, the existence of which had somehow been "missed" or
even formally denied by other experts. Included was evidence that had never been
detected by the FBI lab and others. Some of this new evidence has no chain-of-
custody, such as the oven mitt allegedly seen in Foster's Honda the night of the death,
but not delivered to Starr by a White House official who kept it in his possession until
10 months after Foster's death.

Finally, stepping back from the official record, there have been press reports
from two investigative journalists whose sources indicate that the first lead prosecutor
(a Democrat, Miquel Rodriguez) hired by Starr to examine the Foster death, and his
assistant, both resigned after several months when it became clear that the OIC
leadership would not allow them to develop the case in a normal fashion, and wers
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actively blocking their attempts to have the bizarre interference stopped. Perhaps
they, and others, will come forward on the record now that the Starr report is public.

In short, it appears that Starr's report on the Foster death is a "phony gun-deck
job," that is, a long-delayed and highly-manipulated document designed to create the
false impression that duties assigned have been faithfully executed. Had TV District
Attorney Hamilton Burger placed the Starr report in evidence, Perry Mason would
have had a field day with it! A more important question: What would Vince Foster
think of his epitaph, provided courtesy of Ken Starr?

Judges Order Inclusion of Critique;
Media Opts to Completely Ignore It

Although Independent Counsel Kenneth Starr's Report on the Foster death was
made public on Oct. 10, as of this writing not a single major media outlet has covered
the most newsworthy aspect of this event: a 20-page attachment filed by federal grand
jury witness Patrick Knowlton attacking the Starr investigation and its predecessors as
shameless cover-ups.

In 1996 (long before the release of the Starr report), Knowlton filed a civil suit
listing more than two dozen named and unnamed parties inside and outside of
government who he alleges conducted a concerted campaign of intimidation against
him, in an effort to influence his grand jury testimony about who and what he had
witnessed in Fort Marcy Park just 70 minutes before Foster's body was found. The
harassment commenced the day Knowlton received his grand jury subpoena in
October 1995, and subsequently was witnessed by several people. The existence of
the subpoena was known only to Starr's OIC and the FBI, and continued for several
days immediately prior to his testimony.

Knowlton's car also was attacked with a tire iron in May 1994 by a person
identified as having FBl/intelligence connections on the night before his second FBI
interview, in a bid to have him recant earlier statements made to investigators.
Knowlton refused, and claims the FBI altered them anyway. The portion of the Starr
report written by the OIC omits any mention of Knowiton's allegations of harassment.

Starr's bosses, a three-judge panel of the D.C. Circuit Court of Appeals,
evaluated Knowlton's 20-page filing (and the supporting evidence), and ordered it
attached to the report over Starr's repeated objections. The judges were not legally
required to order the attachment; indeed, as Starr pointed out to the court himself,
there was much law on his side. The 20-page filing is now legally as integral a part of
the report as the material written by the anonymous authors at the Starr OIC.

| believe that a black-letter reading of the statute favored Mr. Starr's position:

1) The witness proffering the 20-page filing was not entitled to even submit it for
the court's consideration, because he did not meet the requisite statutory requirement:
Knowiton was not named, by name, in the report (Starr instead assigned Knowlton the
pseudonym "C2").

2) The paragraphs in the OIC portion of the report that referred to Knowlton
were on their face innocuous, in that they did not malign the witness in any way and
thus provided no basis for including even any narrowly-focused comments he might
want to make about Starr's report.

3) The content of the 20-page filing was a broad indictment of the Starr OIC and
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the FBI agents who worked for Mr. Starr and Mr. Fiske in connection with each of their
Foster death investigations, and therefore was not the sort of comment contemplated
by the statute in order to protect a named party from being maligned or otherwise
being treated unfairly.

The OIC received Knowlton's motion along with the text of his proposed 20-
page insert on Sept. 24. The next day Starr notified the court his office would formally
oppose the motion within two business days. With knowledge that Starr's motion
opposing the 20-page comment would be filed within two business days, the very next
day (Friday, Sept. 26) the court decided not to wait and promptly ordered its inclusion.

The next business day, Starr filed a nine-page "Motion of the independent
Counsel for Reconsideration.” Although neither the printed name nor the signature of
anyone at the OIC appears on Starr's Foster report, Ken Starr signed the motion to
reconsider himself, putting his full personal credibility as Independent Counsel (and as
a former U.S. Solicitor General and Appellate Court Judge) on the line. Motion for
Reconsideration denied, Mr, Starr.

Starr's nine-page motion makes arguments against including the 20-page
insert that range from the appropriate, to the facile, to the ridiculous. He takes his
bosses, the three-judge panel, to task for ruling against him (on Sept. 26) without even
reading his motion against inclusion. Had | been in Starr's shoes, | would have been
miffed by this apparent lack of professional courtesy if nothing else; time was not of the
essence, so there was no need | can envision for the court to have acted so
peremptorily in this matter. Unless. ..

Was the court "sending a message" to Mr. Starr (and perhaps to others in
government and to the media) that the court had strong reservations about the
completeness of Starr's Report and how fairly this witness had been treated by both
Counsels Fiske and Starr, not to mention the FBI agents assigned to each of them?

At the least, the court interpreted the statute extremely broadly in reaching its
decision to order the 20-page insert made a part of the Starr Report. Why did it bother
to do so, especially on behalf of a withess who seemed, on the face of the report, not to
have been treated at all unfairly?

Under the law, the three-judge panel does not have the power to assign a
"passing" or a "failing" grade to an Independent Counsel's report or to otherwise
officially comment directly on its quality. Until the judges see fit to publicly state
otherwise, | believe everyons is entitled to take a look at the record and form his or her
own conclusion as to what the judges had in mind. The limited case law applicable to
the judges' decision suggests that they should order the inclusion of comments by
“interested parties" in reports by Independent Counsels only if the report would be
incomplete or unfair if the comments were excluded.

Federal grand jury witness Patrick Knowlton ought to be a "poster boy" for the
ACLU, but in these morbid and politically partisan times, he is not. Knowlton alleges
that the government employed illegal techniques to intimidate him prior to his grand
jury testimony. These same techniques have historically been used to harass other
"inconvenient" withesses and dissuade them from giving an honest accounting.

Make no mistake: The intimidation of grand jury witnesses strikes at the heart of
our judicial system.
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What a Drag...

Perhaps the most succinct example of Starr's methodology were findings made
(p. 1) by his newly hired expert in physical evidence and crime-scene reconstruction,
forensic scientist Henry Lee, of O.J. trial fame. Starr wanted Lee see if he could
discover new evidence connected to Foster's death. Lee dslivered.

Starr, quoting from Dr. Lee's still-secret report, tells us the following about
Foster's dress slacks: "[N]o dragging-type soil patterns or damage which could have
resulted from dragging-type action were observed on these pants." Lee made the
same general observation about the long-sleeved dress shirt that the coatless Foster
was wearing.

Starr builds on the quote from Lee's still-secret report: "Examination of Mr.
Foster's clothes by Dr. Lee revealed no evidence of a struggle or dragging." This
conclusion is important in that it rebuts claims that Foster was transported,
unconscious or dead, to Fort Marey Park, or at least, that this transport must have
involved dragging Foster across the park or up the slope on which his body was found.
Although Dr. Lee's "evidence" seems to buttress Starr's conclusions, it actually deals a
fundamental blow to Dr. Lee's perceived expertise -- and credibility -- and calls into
question the validity of other "new evidence" uncovered by Dr. Lee.

According to Starr, Dr. Lee conducted a thorough professional analysis of
Foster's dress slacks and found no evidence that the body was dragged. Starr
presumably wants us to believe that Dr. Lee's forensic skills would have detected any
evidence of dragging and, having found it, he would have reported it to his boss.

Someone apparently failed to back-check this overly creative "conclusion"
against the official record, because the government's own documents clearly state that
Foster's body was dragged. Not once, but twice.

The lead U.S. Park Police Investigator in charge at the body site stated in a

- sworn deposition in 1994 that when he and the Medical Examiner rolled over Foster's
body at Fort Marcy Park so the investigator could take Polaroid photos of the back
side:

You know, we rolled the body and | took Polaroids of the body rolled -- and it's
not.funny, the reason | remember it [taking the Polaroids of the back of the body] is
because | pulled his arm up, rolling him, OBVIOUSLY MOVING THE BODY [emphasis
added]. | didn't care what position he was in, one arm was pulled up, and HE BEGAN
SLIDING DOWN THE HILL [emphasis added]. So [the Medical Examiner] stood at his
feet while | rolled him over to keep him from sliding all the way down the damn
embankment [Foster's feet being 13 feet up-slope from the bottomn of the 45-degree
embankment]. | pulled one arm up. So when | rolled him, one arm was up, | forget
which arm, and | pulled him, he slid down a little bit. So | PULLED HIM BACK UP, SO
HE IS ACTUALLY HIGHER UP ON THE HILL NOW [emphasis added]. It looked like
'he was crawling up the hill and it looked funny, wasn't funny. It's kind of one of those
things, but | didn't take pictures because it was funny [meaning he did take Polaroids --
to document Foster's back side]. | KNOW | TOOK POLAROIDS OF THAT [the back
side - emphasis supplied]. | am not sure how many | took, BUT | DON*T RECALL
SEEING THOSE POLAROIDS AGAIN [emphasis added]. | mean | had them in the
office that night, | did reports, and | don't know what happened.
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Another Park Police investigator who observed the body being rolled reported
the sliding to the FBI; “She specifically remembers also that [the investigator above]
assisted the Medical Examiner in rolling the decedent's body to the body's left and
then to the right so the Medical Examiner could examine the rear of the body. In this
regard, she recalls the body starting to slide down the hill, requiring both [the
investigator above] and the Medical Examiner to stop the slide."

Oh, what a tangled web we weave, when first we practice to deceive! Lee
appears to have been too clever by half.

Make No Bones About It...

Dr. Lee also discovered a "bone chip® in Mr. Foster's clothing years later that
everyone else had missed. You see, the official line involves a 1" by 1.25" chunk of
skull that was blown out of the center rear of Foster's head, three inches below the
crown. It was officially embarrassing that this skull fragment(s) was never found on the
ground up-slope (down-range) from Foster's head where it could be expected to have
fallen. In light of Lee's conclusions about "dragging," perhaps one is entitled to ask
how he found a skull fragment that those at the site that night, and later the Park Police
evidence technicians and the FBI Lab, all missed. To boot, Lee found the bone
fragment among Foster's clothing, all of which was up-range of the official exit wound.

Somehow, in vacuuming Foster's clothes for the hairs and fibers referred to in
its reports, the FBI managed to "miss" the bone chip found many months later by Dr.
Lee. Perhaps Starr considers this "serendipity." | am inclined to think otherwise.

Dr. Lee also reported that Foster's glasses (found 19 feet up-range of his head)
wers clearly in place when Foster purportedly placed the.38 Colt Revolver into his
mouth and fired. This is important since otherwise, Foster's glasses might have fallen
from his face as his body was being carried; the location of the glasses corresponds to
a change in slope on which his body was found, a likely spot for the glasses to fall or
slide off. The only photo of the glasses in the record appears to show a broken stem,
but neither the record nor Starr's report reflects how this damage occurred.

Before the Starr report, the only evidence that the glasses were on or near
Foster's face when a shot was fired was an FBI Lab report. The lab was so thorough as
to have recovered one grain of gunpowder from the glasses. Starr reports (p. 57) that
Dr. Lee discovered something new on the glasses that the FBI Lab (and the Park
Police evidence technicians) somehow failed to notice: ‘[Blloodstains were found on
both sides of the lenses of Mr. Foster's eyeglasses."

Yup. These bloodstains were as large as one millimeter in diameter, Lee
reported (a one millimeter drop of blood is easily visible to the naked eye, especially
on a glass surface). '

-~ The Oven Mitt 'Fits,' You Must Acquit?
' Dr. Lee also detected traces of lead in the inside of Foster's |eft pocket, and the
- presence of lead and antimony (presumably from ammunition) inside an “oven mitt"
from Foster's kitchen, said to have been found in the glove compartment of Foster's
Honda at Fort Marcy. The oven mitt is not mentioned in any of the thousands of pages
of public documents and reports on the Foster death available prior to Starr's
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report(including the evidence control sheets that carefully inventory the evidence, such
as the specific numbers and types of coins in the car, the presence of a large Fender
guitar pick, the brand names on the empty cigarette packages in the car, etc.).

If genuine, this is a long sought-after link between Foster and the black Colt. 38
revolver Foster (officially) used to kill himself.

Starr tells us (p. 52-54) that the Park Police Investigators, who had never
mentioned the existence of the oven mitt before, "confirmed" to the OIC in 1995 and
1996 that it was indeed present in the Honda glove box on July 20, 1993 -- and cites a
July 21 photograph of the glove compartment taken at the Park Police impound lot at
Anacostia Station. Any problems with that?

First, there are preexisting, under-oath statements from the investigators that
call the existence of the oven mitt into question. You see, the investigators were
deposed in 1994 regarding what they saw in the Honda's glove compartment that
night. The oven mitt apparently filled the length and breadth of the glove compartment,
based on the purported July 21 photos in Starr's possession, so this unlikely item
should not have been missed. Starr's footnote 56 covers a Park Police report of
photos taken July 21, but does not mention the oven mitt. The front seat area of the
Honda was photographed at Fort Marcy Park on the evening of July 20, but Starr does
not refer to these photos as showing the oven mitt either.

According to the 1994 deposition of Park Police Investigator Cheryl Braun:

Q: What do you find in the car?

A: [ went through the car. | found normal stuff in the car, sunglasses, photos,
registration, . .

Q: What else did you see in the car?

A: As | was saying earlier, the jacket with the wallet and credentials. There was
pictures in the glove box, and sunglasses, a couple of cigarette boxes. . .

According to a second investigator, John Rolla, who searched the car at the
same time:

Q: What did you do, what would you describe what your search of the car was
[sic]?

A: | went through the car looking -- again, looking for anything that could lead
me to believe that it was other than a suicide or it was a suicide, anything that could -
help confirm one way or the other...

Q: What about on [sic] the glove compartment?

A: Nothing out of the ordinary. | think the registration was in the glove
compartment [confirming the other investigator].

The investigator noted he then logged the registration into evidence; the
alleged oven mitt did not merit his treatment, although it was a much "stranger" object
~ than most items that were inventoried.
~There is an evidence control sheet that inventories at least some of the items -
~found in the glove box, but only “miscellansous papers" are mentioned (presumably
the Honda registration referred to above, and possibly the family pictures also found in
the glove compartment). The control sheet does not mention any oven mitt. | submit,
given the depositions of the only two people who searched the car that night, that one
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could clearly expect mention of an oven mitt in their depositions, and to have said
oven mitt logged into evidence. Didn't happen.

Finally, Starr states that Foster's widow and elder son identified the oven mitt on
April 7, 1995, to his investigators as being one normally found in the kitchen of the
Foster rental home. It's possible, but a Foster investigator (who remains anonymous)
has pointed out that although Mrs. Foster granted an extensive series of interviews that
summer to a writer for The New Yorker (published as "Life After Vince" in the Sept. 11,
1995, issue), the article never mentions the existence of the oven mitt. The article
otherwise covers gun and gun-related evidence in detail that was previously
unpublished, and in fact mentions other "new" information from the widow's April 7,
1995, OIC interview.

Perhaps the oven mitt was present in the Honda glove compartment the night of
the death, as Starr claims. What is absolutely certain is that Starr indicates that the
oven mitt was not turned over to the OIC until about 10 months after the death, 10
months during which the oven mitt was in the possession and control of one of Foster's
subordinates at the White House Office of Legal Counsel. Bottom line: No chain of
custody exists for the oven mitt even if it was in the Honda at the park that night, and its
value is questionable at best.

Dr. Lee Sees Red...Again

Then there are the "reddish brown, blood-like stains" that Dr. Lee sees on
several leaves of the vegetation near where the body was found. Dr. Lee spotted
these blood-like stains when he examined the few remaining Polaroids of the body
and the area immediately around it. No one else, not the Park Police and not the FBI,
remarked on the presence of these stains, said by Dr. Lee to be apparent on the
Polaroids. Furthermore, it is not as if no one was looking for stains like those Lee has
found in the Polaroids taken at the scene that night.

In @ death caused by a point-blank shot to the head, basic forensic science
holds that blood will spatter or splatter on the ground, and on anything else near the
wound (especially an exit wound, since the heart can pump high pressure arterial
blood though this opening that is typically much larger than the entrance wound). The
various officials in the park were acutely aware of this point as well. Nonetheless, not
one of the 19 individuals who viewed Mr. Foster's body in the park ever mentioned
seeing blood spatter on leaves or anywhere else near Mr. Foster or, if they did, there is
no mention of it in the voluminous reports that have been made public.

Indeed, some of those at the body site that night affirmatively stated there was
no such blood spatter present. For example, Medical Examiner Dr. Donald Haut ("did
not recall seeing blood on the decedent's shirt or face, and no blood was recalled on
the vegetation around the body"), and the lead Park Police investigator at the body site
(“There was no blood spatter on the plants or trees surrounding decedent's head," this
from a report written the night of the death).

- The same investigator also made the following comments about the Polaroids
of the body site under oath: "The color of a Polaroid is not exact. Like, the plants that
are green do not look exactly green. The color was not exact on the Polaroids. . .
again, the blood was not very visible on the ground in the Polaroid photos." How, now,
Dr. Lee?
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About the author: Hugh Sprunt is a CPA and attorney in Farmers Branch,
Texas, whose avocation since July 20, 1993, has been the study of Foster's death. His
380-page report on the death is available for the cost of copying and shipping (call
301-937-6500 for details). Mr. Sprunt informally serves as a "pro bono" attorney for
Foster federal grand jury witness Patrick Knowlton (attorney-of-record John H. Clarke,
Washington, D.C.). He has discussed the Foster case as a guest on some 200
television and radio shows including CBN, A&E, MSNBC, C-SPAN and NET, and his
investigation put Sprunt earlier this year on the cover of The New York Times
Magazine. The Office of Independent Counsel interviewed him at length in 1996.
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Media shun story allegiﬁg’_j 1

a suicide-note forgery

of . news
last week:
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Igment
James Davidson, my Ameri-

can partner in the newsletter |-

Strategic Investment, held a
press conference in Washing-
ton. 'I‘hlrves-cl lgrr:gumnng e;:d
perts, includi Regina
Alton, an Oxford don, and
Vincent Scalice, a New York
homicide detective, reported
that the docurnent which had
been taken as Vincent Fos-
ter’s suicide note is a forgery.
Foster was the White

" | House legal aide found dead

in a park outside Washing-
ton on July 20, 1993. The
three experts compared the
document with 12-unques-
tioned samples of Foster's
handwriting. Alton said the
note could not have been
written by Foster, and the
other experts agreed.

The document was in any
case recovered in unusual cir-
cumstances. It had been torn
into a number of pieces. It
was not found when Foster’s
briefcase was first examined,
but only a week or so later.
Although this is only one of

Serious
questions
remain
unanswered
in Vincent
Foster case.
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the unresolved pieces of evi-
dence relati to Fosters
death, it is both striking and
‘intriguing. If a suicdde note is
forged, it obviously raises a
suspicion of murder. A

e establishment media

| decided that it was not news.

! There was no -story in The
Washington Post.
York Times did not contain a
line about the forgery allega-

" ' tions. There was a brief story

" in USA Today, and a lo
in the cmserv:gsre

' com-
" mented that the story “didn't

" get a lot of widespread no-.

tice” However, it was
- thought to be an im t
news item by some London
newspapers. The [London]
Times ran it with illustra-
tions of the suspect note and
~of one of the undisputed let-
ters. Even the untrained
reader could see that the
capital ‘T’ of the disputed
note was formed in a com-
pletely different way from
the authentic lctter. There
was also a full story in The

Daily Telegraph. :

The establishment l‘pmss
long agu decided that Foster
commifted suicide, and any
evidence to the contrary can

be disregarded. ©  This
judgment scems premature:
Only last week, John Bates,

Whitewater pn))semtor, said
the investigation of Foster’s

Tl B e et e

"

New'

i0ieq / SOV ‘MBIl

Apnop (50, moy “ADpoy 820

gt obog ‘s|

: 70105

m
|
0
(< I
-
=
=
BER
o
=

581 221 8787 DEBBIE GERSHHAN

7Ia

Page B81



=11/83795 12:82:86 VIA FAX

~ If a *suicide” is still the sub-
ject of official investigation at
‘the highest level more than
two years afier it occurred,
there must be serious ques-
tions to be answered. :

There are indeed many
problems in the officially re-
ported evidence. There are
missing witnesses, a missing
car, missing police’ photo-
mhs and missing X-rays.

re is doubt about
whether Foster walked to
the spot where he died. His
body was laid out in a suspi-
ciously tid{ way. There was
surprising
has never been identi-
ed. The bullet has never
been found.

Some ohservers thought he
had a gaping exit wound in
the top of his head, but oth-
ers thought there was only a
small wound, the size of a
dime, in his neck. The tim-
%ﬂf the first report to the

ite House is disputed. His
grip on the mun was highly
‘wnusual. His clothes, cven
his underwear, were covered
with multi<olored carpet fi-
bers; the carpet has never
been identified. His office

was  scariched by  White
House staff contrary to police

procedure, and some papers
appear to have been missing,
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Patrick ‘Knowlton, a key
witness, is now reported to
have suffered intimidation by
unknown persons only last
week. Two months after Fos-
ter’s death, another Arkansas
associate of the President
was mmde!ﬂi in hiS car. N@

 surprisingly, a large number
£ e

. Ol

ricans think there has

' been a cover-up; in a recent
. CNN/Time poll, 65 percent

inced that Fos-
ter committed suicide. -
The establishment
and the felevision networks
imve been ’: y re-
uctant to on these is--
Sues, or*ev];xpo 10 admit that
blems [of evidence exist.

]'thﬂ,}mver’ma

& deal of reporting in the

alternative R press, 1in -

newsletters ' as ic In-
vestment, on talk radio, on
the Internet and in ex-

sleep at night if it

were established that Vin-

cent Foster did, as described,

commit suidde in Fort
Park.

Dt whaleter the Guth.

may kn' Amencan media
have done a miscrable job of
looldngg)r it. They have de-
cided that it is not politically
correct to ask the obvious
journalists’ questions about

the strange circumstances of

Vincent Foster's death.
William Rees-Mogg is a col-
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What's Ken Starr Looking For?

Have the president and first lady com-
mitted any crimes in connection with the
Whitewater affair? This is the question In-
dependent - Counsel Kenneth Starr is
charged with answering. What are the spe-
cific crimes Mr. Starr has under investi-
gation and what would he need to find to
charge either of the Clintons?

Let’s begin with conspiracy, a crime of-
ten ‘mentioned but rarely discussed with
any precision. Federal law provides that
“if two or more persons conspire . . . to
commit any offense against the United
States, and one or more of such persons do
any act to effect the object of the conspir-
acy,” each person is guilty of a felony.

Rule of Law
~ By Paul G. Cassell

- Mr. Starr’s indictment of James and Su-
san McDougal, along with Arkansas Gov.
Jim Guy Tucker, illustrates the way in
which proSecutors charge conspiracy.

The indictment alleges that, among
other things, Mr. and Mrs. McDougal
fraudulently obtained a $300,000 loan from
Capital Management Services Inc., an in-
vestment company supported through
Small Business Administration funding.
Capital Management was run by David
Hale and was authdrized to make loans to
socially or economically disadvantaged
small businesses. In April 1986, it loaned
'$300,000 to “Susan McDougal d/b/a Master
Marketing,” a company the indictment al-
leges “was not in operation and had no on-
going business.” Proceeds from the loan
were deposited into the McDougals’ joint
account at Madison Guaranty Savings &
Loan Association and diverted to personal
purposes unrelated to Master Marketing
and contrary to the loan documentation.

The press release from Mr. Starr’s of-
fice takes pains to note that “the Indict-
ment does not charge criminal wrongdo-
ing by President William Jefferson Clin-
ton or First Lady Hillary Rodham Clin-
ton.” The question that is worth examin-
ing here is what would Mr. Starr need to
prove to broaden the conspiracy to include
the Clintons?

On this score, the most serious allega-
tion against Mr. Clinton (and indirectly
against Mrs. Clinton) comes from Mr.
Hale, who has pleaded guilty to fraud. He
claims he was “pressured” by-Mr. Clinton
into making the illegal $300,000 loan. Ac-
cording to newspaper interviews of Mr.
Hale, Mr. McDougal asked for help in
clearing up some obligations involving
“the political family.” Later, Mr. Hale
says Mr. Clinton asked him if he was going
to be able to “help Jim and me out.”

In February 1986, Mr. Hale met with
Mr. McDougal and Mr. Clinton on how to
structure a loan using Capital Manage-
ment funds. “Bill said they could use some
raw land in the Ozarks as collateral, but
that his name couldn’t appear on any of
the documents,” Mr. Hale recounted, al-
though the land-for-collateral offer was not
permitted under Small Business Adminis-
tration regulations. As a result, again ac-
cording to Mr. Hale, they all agreed to
make a loan in the name of Susan McDou-
gal, an agreement that culminated two
months later in the $300,000 loan that
forms the basis for the indictment. Mr.
Hale is now cooperating with the Indepen-
dent Counsel’s office. A

The White House says that Mr. Clinton
has no recollection of any meeting with
Mr. Hale about a loan. Mr. McDougal
claims the meeting never occurred. But it
is clear that, after the alleged February
meeting, Mr. Hale loaned $300,000 to Mrs.
McDougal in April. Ultimately $25,000 of
the loan was used to fund part of a real es-
tate purchase by Whitewater Development
Company Inc., owned by the McDougals
and the Clintons. :

If Mr. Starr confirms Mr. Hale’s story—
plainly a big if—would a criminal conspir-
acy involving Mr. Clinton be proven? Not
automatically. The critical question would
be whether Mr. Clinton agreed to an un-
lawful loan. Mr. Hale’s allegations provide
some strong indications that a fraudulent
loan was contemplated, notably Mr. Clin-
ton’s suggestions that his name not appear
on the documents and that the loan be
made in the name of Susan McDougal
when the intended beneficiaries were oth-
ers. But another possible interpretation is
that Mr. Clinton understood the loan would

be legitimate, thereby placing him outside
the sweep of the conspiracy.

The conspiracy statute is probably the
one Mr. Starr is spending the most time
analyzing in connection with the Clintons’
Whitewater activities in the 1980s. But
what about allegations of more recent mis-
conduct? The statute most commonly men-
tioned is obstruction of justice.

Here, the most relevant statute pro-
vides that “whoever corruptly . . . influ-
ences, obstructs, or impedes . . . the due

|
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~and proper administration of the law un- |

der which any pending proceeding is being |
had before any department or agency of !
the United States, or the due and proper
exercise of the power of inquiry.under
which any inquiry or investigation is being |
had by” any congressional committee, '
shall be guilty of a felony.

- How does this language apply to more :
recent Whitewater allegations? Among the |

most serious charges come from congres-
sional testimony this summer by Resolu-
tion Trust Corp. investigator Jean Lewis.
Supported by two supervisors, Ms. Lewis
testified that she believed high-ranking
government officials made “a concerted
effort to obstruct, hamper -and manipu-
late” her investigation of Madison. If Mr.
Starr’s office finds corroborating evi-
dence—again, a big if—then obstruction
charges against the responsible officials
would be possible. _

A complicated legal issue arises out of
the possible obstruction of the investiga-
tion of Vincent Foster’s suicide. Some
have suggested that actions by Maggie
Williams, Mrs. Clinton’s chief of staff, im-
peded the investigation. Even.assuming
such allegations are true, would the inves-
tigation constitute a “proceeding” that
could be obstructed within the terms of the
statute? As to the Park Police investiga-
tion of the suicide, maybe not. Some courts
have held that a mere police investigation
is not a formal “proceeding” protected un-
der the statute.

A related question is presented by the
actions of former White House Counsel
Bernard Nussbaum, who blocked Justice
officials’ investigation of Mr. Foster’s of-
fice. Again assumirig that Mr. Starr finds
a corrupt motive, would the somewhat in-
formal Justice investigation constitute a
“proceeding” under the statute?

Mr. Starr will have to answer all these

| questions before considering criminal

charges. Criminal law does not allow gen-
eralized accusations. If the president and
Mrs. Clinton were to be charged, it would
be on the basis of specific, provable crimi-
nal conduct, not speculation about con-
spiracy or obstruction. Sorting out the
facts to determine who is responsible for
what may turn out to be Mr. Starr’s biggest
challenge. It is also why he was appointed.

Mr. Cassell, a former federal prosecutor,
is a professor at the University of Utah Col-
lege of Law.
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Why the Mystery? = -

It is more than two years since Vin-

.cent Foster’s body was discovered in
Fort Marcy Park, and Senate hearmgs

relating to his death will still be going |

on this week. A cloak of mystery still
surrounds events before and after the
death of President Clinton’s former
Deputy White House Counsel.

Tomorrow the Senate Banking
Committee ~will recall Maggie
Williams, Hillary Clinton’s chief of
staff, and Susan Thomases, the New
York lawyer and adviser to the Clin-
tons. The Committee was dissatisfied |
with their previous testimony con- |
cerning - events after Mr. Foster’s
death. In its wider probe of the White-
water land deal and related matters,
it has also issued 49 subpoenas to par-
ties at the White House and. in
Arkansas.

Senators want to explore the impli-
cations of newly - released phone
records, showing the following se-
quence of telephone calls on the morn-

ing of the official search of Mr. Fos- |

ter’s office, July 22, 1993: 7:44 to 7:51

EDT—from Ms. Williams to the Little

Rock home where Mrs. Clinton was -

staying; 7:57 to 8:00—from Mrs. Clin- |

ton to Ms. Thomases’ hotel room in |

‘Washington; 8:01—from * Ms.
Thomases to Bernard Nussbaum’s

pager at the White House. The records !

also show three calls by Ms. Thomases
to Ms. Williams’s
office later tha
_morning,  three §
more from her to
~ White House Chief -
of Staff Thomas :
. “Mac”. McLarty,
and a cali from Ms.
- Williams to Mrs.

! the confusion of
tors, “A direct appointment such as }

- Clinton 20 minutes
before the search began ThlS of |
course, is when Mr. Nussbaum re- l
neged on the previously reached
agreement on ground rules for the
search. ’
Ms. Thomases and-Mr. Nussbaum
have testified they did discuss the im-
_pending search that morning, with
each insisting the other raised the is- |
sue. Mr. Nussbaum said Ms. |
Thomases told him that otherwise
. Unidentified “people;” were con- f
cerned about giving investigators

“unfettered- access.”-Ms. Thomases '

said her conversation with Mrs. Clin-
ton that morning was an explanation
of her decision not to attend the Fos-

ter funeral. Senators are naturally cu-

rious about why this conversation
took place before 7 a.m. Little Rock
time, and why she paged Mr. Nuss-
baum a minute later.

_The suspicion that Mrs: Clmton ors::

s

dered restrictions on the search of the-
Foster papers is further stoked by rev-
elations in the travel office probe. A
handwritten note, the White House
listing David Watkins as the source,
describes a May 14, 1993, phone con-
versation between Mr. Watkins and
Mrs. Clinton: “Harry says his people
can run things better; save money,
etc., And besides, we need those peo-

. ple out We need our people in—We

need the slots.”

All of these documents have had to
be pried out of the White House.
Michael E. Shaheen Jr. and Nancy
Kingsbury, who reviewed the travel |
office affair for the Justice Depart-
ment's Office of Professional Respon-

sibility-and the Office of Management

|

|
|
|
|

and Budget respectively, -both com-"

plained about a lack of cooperation. |
Usually, Congressional document re-

quests are enough to get White House
material; the last two instances in
which Congress felt full-fledged sub-
poenas necessary were a 1992 dispute
over servicemen missing in action,
and the Watergate scandal in 1973.

* *

The day after Mr. Foster's death
we wrote—to some ridicule—that in
multiple investiga-

*

- special counsel within Justice would '

make clear who is in charge and di-
rectly responsible.” If that advice had

. been heeded we would not now be left

with an investigation with no crime
scene photos, no X-rays of the wounds,
and the FBI yet again visiting the park
to seek the never-located bullet.
The lack of a vigorous initial inves-
tigation naturally leads to festering
conspiracy theories. Given the unan-
swered questions and the by-now man-
ifest inadequacy of the Fiske report,
we're frankly happy to have Christo-
pher Ruddy and James Dale Davidson

pate: /// /7
PAGE: /X

and others pushing the envelope. But
just as frankly, our checks with law
enforcement sources we trust find that
the handwriting analysts who argue
the Foster note was a forgery are not
widely known. Similar checks lead us
to doubt reports that Mr. Foster made
secretive trips to Geneva. We hope
that Independent Counsel Kenneth
Starr can provide some comfort about
these items, as well as reports that
witnesses have not been adequately |
interviewed, that a phone call about
the death to the Arkansas governor’s
mansion came before the discovery of
the body, and so on.

In the absence of any compelling

23

evidence to the confrary, we contipue
to accept the simplest explanation,
which is that Mr. Foster committed

suicide in Fort Marcy Park, and that
the missing links -are’ the result of
bungling in the midst of confusion.
Clinical depression is . distressingly
real. We were initially put off when
friends and relatives denied that Mr.
Foster suffered from depression, but
psychiatrists say such denial is com-
mon among bereaved. Subsequent
recollections seem more compelling;
we were especially impressed with
Lisa Foster’s account of her husband’s
depression in her interviews with Pe-
ter Boyer in the September 11 issue of
The New Yorker.

*

Events following the death strike
us as much more suspicious, however,
and may shed some light on the ques-
tion of what burdens welghed 50 heav-
ily on Mr. Foster. Within hours,
know, his office was being searched

* . e

by Mr. Nussbaum, Ms. Williams and

longtime Arkansas operative Patsy
Thomasson. A Secret Service guard
has testified he 'saw Ms. Williams
leaving the office with a stack of files
and Ms. Williams has denied it. Ms.
Thomasson testified that she peeked

we

into Mr. Foster’s briefcase the night of

his death but did not see the famous
torn-up note.
Park Police Sergeant Peter Mark

land has said that during the July 22

search, Mr. Nussbaum did not let him
examine the briefcase, but looked into

(ol A
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it and indicated it was empty. ‘This
was the day, we now know, that Mr.
Nussbaum spirited from the briefcase
the Foster Travelgate diary, only now
disclosed after two years. A Foster
family lawyer, Michael Spafford, tes-
tified that on the same day he heard
White House lawyer Clifford Sloan
comment that he saw scraps of paper

inside the briefcase; Mr. Nussbaum -

said he would get to it later. Deborah
Gorham, Mr. Foster’s secretary, testi-

fied that she told Mr. Nussbaum after . -
the death that she had seen “some-
- thing yellow” at the bottom of the |

briefcase and that Mr. Nussbaum had
questioned her-intensively about what
exactly she had seen. The White
House says the note was not discov-
ered until July 24.

Ms. Gorham has also testified that
a safe Mr. Foster used in the Counsel’s
suite contained two manila. en-

velopes—one addressed “eyes only” to.-

associate counsel and former. Rose.

Law Firm partner William Kennedy .

III and the other to Attorney General-|

Janet Reno—as well as two National |

Security Agency binders. These too
seem to have vanished. There are also
reports,of- anot}xel;Foster;,

. tobe EQ‘

lawyer

properly seéled and a- proper%%’ih*b"ff

custody was never established  over.

the documents, which at one point Ms. *

Williams delivered to the Whlte House
family quarters. .
* * *

Clearly, Mr. Foster’s office, his pa-
pers and the possibility of a note were
matters of anxiety. In her New Yorker
interview, Mrs. Foster discusses one
possible source of particular concern,
rumors of an affair between her hus-
band and Hillary Clinton. During. the
1992 campaign, she reports, Mr. Fos-
ter gathered the family together to
deny it. Mrs. Foster says, “I just have
faith in Vince and faith in Hillary that

DATE:

PAGE:

they did not have an affair. If they did,
who cares now? You know? Who
cares? I sincerely believe that they:
didn’t.” Though every reporter cover-
ing Arkansas has heard these rumors,
they are unsubstantiated and thus not
widely reported; but they should at
least be on record as something possi-
bly on the minds of the trio visiting the,
Foster office. '
More broadly and importantly,
look at Mr. Foster’s job. It was to clean
up the Clintons’ tangled finances so

they could sustain some public

scrutiny, and to defend such govern-
mental practices as the travel office

firings and the secrecy of the health -

care task force. The inner circle of the .

White House knew then and knows to-
day that this was a series of hot but-
tons. And Mr. Foster and the
Arkansas crowd probably had some
sense that the road ahead was littered
with land mines such as $100,000 com-
modity deals.

Indeed, we now have testimony
that Linda Tripp, Mr. Nussbaum’s
secretary, complained to her boss
about Mr. Foster spending “an inordi-
nate amount of time” on the Clintons’
personal finances. Ms. Tripp added
that Ms. Gorham said she spent long
hours working on, among other
things, “a real estate matter for Mr.
Foster.” As the New Yorker’s Mr.
Boyer puts it, “it is reasonable to sup-
pose that Foster was well aware the
Clintons could face future political em-
barrassments over their Little Rock
land deal.” But the White House line,
blandly echoed in the Fiske report, is
that this was not on his mind at the
time of his death,

There is one big reason, in short,

that Mr. Foster’s death remains
cloaked in mystery after two years. To
wit, from that night’s visit to this
week’s hearings, the White House's
inhabitants have acted like people
with a lot to hide.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 18
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MEMORANDUM

TO: OIC Attorneys (Little Rock and DC)
‘ OIC Investigators (Little Rock and DC)

FROM: Brett Kavanaugh
RE: Articles

DATE: ~ January 17, 1996

Anyone with interest in Vincent Foster or the Travel Office should read the attached
article by Byron York in The Weekly Standard. It is thorough and fascinating. I also attach a
Whitewater article by Tod Lindberg.
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‘THE HID

‘hen a recently released memo placed First
S R / ' Lady Hillary Rodham Clinton at the center
of the 'White House Travel Office firings,
some called it the smoking gun of Travelgate. Here's
the proof, they said: She did it and she lied abou jt, -
But students of Travelgate have long known
Mrs: Clinton' was a major player. What most
intrigues them are questions absént from the
Press coverage in. the past wo weeks. Ques-
-tions like: Why was the Travel Office so impor-
tant to the new administration? What was
going on in the White House that led the First
Lady and top officials to rush-into action on
such a seemingly insignificant issue, firing
seven longtime officials and siccing the FBI
oan them as well? What is the bigger picture
of Travelgate?
New information obtained by Txr WEEKLY
STANDARD provides at least some of '

D

OF TRAVELGATE

,By Byron York

effective biographical film

that nominated Clinton. And he produced the inau-

gural events that ushered the Clintons into office. (Tris '

easy to forget just how &xtravagant it all was—remem-

‘ber the pational bell-ringing, the Monticello bus trip,

the Lincoln Memorial concert, the Hollywood-style .
gala featuring Barbra Streisand?) Thomason did jt all 0

without pay. The new president certainly owed .

~ him a favor, . P e
It appears thar the Ppayback began
: . . barely a week into the
Rew administration. On
January 29, 1993, Martens
Wwrote 2 memo to Thomason.
The memo laid out g ‘plan for -
Thowmason and Martens 1o play significant
roles in the world of federal aviation, “If we are
0 pursue Washington opportunities,” Martens
wrote, TRM needed to “obrain some

" the answers. According to that infor-

form of official starus as advisors [sic]

manent role in government—all quite apart from the
White House Travel Office. The new information
shows just how extensive the plan was, A

- Thomason performed all sorts of very public ser-
vices for the Clintons during the campaign and tragsi-

Byron York is a writer and television producer in Washington,

.D.C. His article “Reelecting Clinton: A Conservative Case®
dppeared in the Oct. 2, 1995, issue of THE WEEKLY STAN-
DARD.

! 18/ Twe Weexey STANDARD.
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tion. He produced The Man From Hope, the treacly if -

mation and documents released earli- HARRYTHO MASON §  to the White House for geueral avia-
er by the House commitree investigat- AmMmD tion policy matters.” Once that was
ing the scandal, the takeover of the accomplished, the next step was 1o
Travel Office was just the first step in TAKEOVER OF THE . Ppropose a large-scale consulting pro- °
2 much larger plan involving the TRAVEL OFFICE WAS ject to be done by TRM. Marrens’s
president, the first lady, and their JUST F idea was a plan to “teview all non-
end : =t s 8
ool e INALGGERFIAN. S b
son and his partner in the aircraft - N priateness.” He said he could save the
consulting firm TRM, Darnell taxpayers millions of dollars by run-
Martens, would have been given a profitable and per-  ning the government’s 1,800-plane fleet more effi-

ciently. : :

In the memo, Martens recommended that he and
Thomason visit Washington to meet with officials at
the Department of Transportation and.the White
House to discuss the plan. He also mentioned that ,
they should “determine who controls the.scheduling
of the White House press corps aircraft. This can be
done by TRM, much as the campaign aircraft were
handled.” Finally, Martens added that TRM should be
involved in “FAA Administrator: selection assistance,
policy recommendations.” -

JANUARY 22, 1996

: FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 20
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" This Jan. 29 document is astonishing in the
breadth of 'irs ambitions; Thomason gnd Martens
seemed 10 be planning to set themselves up as a'sort of

Ata Februéxy 10 Cabinet meeting, Clinton men-
tioned that his “staff” had told him that lots of money

could be saved by reviewing the operation of all gov-
ermment aircraft. Og February 11, citing the presi-

- dent’s statement, Martens wrote a second and more

detailed memo to Thomason, He proposed a “plane by

" plane” inventory of the government’s fleet. “We've

SN A B S

the one in the Oval Office, A short time

demonstrated our capabilities to the President by
coordinatirig sll gircraft activities for the Clinton For

President Commitree,” Marteps wrote. “Now we have

4D opportunity to make g substantive
contribution to the deficit reduction
plans.” He estimated the cost of the
one-year audit at $499,000. All that was
ueeded, he continued, was for someoge
1o “put me in front of the right person
at the White House and [ will prove the
value of both the project and Thoma-
sou’s capabilities,”

The “right person” turned out to be

later, Thomason discussed the memo
with the president. By February 17, the

few notes in the margins. “These guys
are sharp,” he wrote, forwarding the

" memo to chief of staff Mack McLarry, McLai:-ry deputy

Mark Gearan, and White House administration direc.
tor David Watkins for action.

With -the President’s approval, Marteps went to
work planping the details, “Based on your discussion
with President Clinton of my'2/11/93 memo,” he wrote
Thomason, “T the process of obtaining specific
information regarding the scope of the work , . .the
President believes in it.” Martens contacted officials of

" the General Services Administration, which rups

something called the Interagency Commitree on Avia-
tion Policy, or ICAP. There is evidence thar the offi-
cials dido’t reslly like the idea—one wrote “the fact is
this is a relarively Jow priority from a government-
wide standpoint.-. . . we have more important uses for

ICAP funds.” He also mentioned that the project.

might ‘have to be Put up for competitive bidding.

Nonetheless, with Whire House backing, the jdea

moved ahead. : :
Meanwhile, Martens was making incredible claims

JaNuary 22, 1996

N e m .y,

dollars,™ he wrote to Thomason on March.12. “A very
conservative estimate would be $300 million injtially
and $150 million per year thereafter.” The savings
would come from berter Mmanagement of the fleet and g
Plan to shift much of the government’s air business 1o
Private companies—like TRM. ' ‘
On April 7, Martens mer with presidendal ajde

Bruce Lindsey. to 89 over the.plan. On April 12, he

ies were taken care of, Martens told Lindsey, the presi.
dent should (a) issue an executive order giving ICAP
the authority to order the audit, and (b) enter into a
consulting agreement with Thomason and Martens’s
firm to do the actual work In addition, Thomason and ..
- Marteas came up with yet another reg-

son 10 do the deal. “In discussing this

" with' Harry Thomason after our meet-
ing,” Martens wrofe, “he noted the
" sange synergistic opportunities we dis-.
cussed. Such as regenerating single-
engine aircraft production in America .

* +.” (Thomason also owned an aircraft
repair business in California.) Lest any
Inore reason be needed, Martens added

On May 6, Martens seng detailed plans
5 of the ICAP project 1o top officials at

the Office of Management and Budger. -

The plan 1o take over the White

before and safter the firings, which occurred on May
1. Information obtained by ThE WEEKLY STANDARD
indicates Thomason was in the White House each day
from early morning unri] evening from May 10
through May 21. Documents indjcare Thomason was

.1n close contact during those days with the president,

the first lady, their top advisers, and Mrs, Clinton’s
friend Susan Thomases, who also secms to have played
2 central role in the firings. On the 11th, for example,

Thomases, g 2 P.m. meeting with
Mack McLarty, and a 3 P-m. meeting with Thomases,
What all this reveals is that not only was the first
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lady deeply. involved in Travelgate, but so was the
president himself. On May 12, according to informa-
tion obtained by congressional investigators, Thoma-
son met with Clinton in the Oval Office from 830 10
8:45 a.m.—and though 15 minutes doesn’t sound like
a lot of time, it’s not an inconsiderable appointment
with a president, whose day is planned down 1o the
minute. Later that day, Thomason met separately with
White House deputy counsel Vincent Foster and the
first lady. On the 13th, Thomason met again with the
president in the Oval Office—this time for 30 minutes,
from 8:45 to 9:15 a.m. On the 14th, according to the
newly released account by David Watkins, the first
lady “cited Thomason’s plan as support for the need
for immediate action.” -

Things were moving very quickly. But on the 19th,
it all blew up in the administra- :
tion’s face. The Travel Office fir-

auention and forced the admin-
‘istration to retreat from its orig-
‘inal ‘plans for the office. The
heat forced White House offi-
cials to conduct an investigation
in which they found themselves
guilty of insensitivity and
slapped their own wrists. Those
officials, no doubt, wished the
whole thing would just go away,
In that atmosphere, Thoma-
son’s aircraft project died a qui-
et death.

In the papers that have been released so far, there is
little mention of the TRM consulting project after
May 1993. Oddly, it resurfaced briefly in August, when
at least two officials, deputy chief of staff Roy Neel and
White House counsel Bernard N ussbaum, felt the
need o write memos saying they never had anything
to do with the aircraft project Nussbaum’s August 9,
1993, memo to then-Office of Management and Bud-
get ditector Leon Panerta reads in part: “I have been
advised of a proposal for an audit of federal aircraft by
TRM. Although I have been advised of a few meetings
and memoranda regarding this proposal; I understand
that no government action has been’ taken with respect
1o it. I also understand thar, several weeks ago, the
White House advised OMB that no government
action should be taken on this proposal. I want to con-

firm and reiterate the prior instruction that no govern- .

ment action be taken on this proposal.”

The two-track narure of the acrions taken by
Thomason and the White House is especially baffling.
On one track, they were Planning a major project that
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might eventually result in TRM taking over large
chunks of U.S. government aviation. On the other,
they were plotting to take over the relatively small -
operation of the White House Travel Office. Why?
Why do the small job when the bigger one beckoned?
The best answer yet is contained in Martens’s January
29 memo. ‘

Martens wrote that if he and Thomason were to
“pursue Washingron opportunities,” théy had to

“obtain some form of official starus.” Running the

White House Travel Office would have given them -
that status. It would provide them the institutional
base they needed—the office, the letterhead, the White
House address—if they were going to run their pio-
posed aviation business out of the White' House.

They’d be in. To that end, Thomason and Martens

cach received a White House
Pass; Martens’s security paper-
- work said he was being consid- -
ered for @ White House staff
~ position, reporting to
Thomason and David Warkins.
The aircraft project also
-helps answer another lingering
question: If Thomason is so
rich, and the Travel Office is so
small, why was he involved?
Remember: whar Thomason’s
5 ‘wife and partner, superstar sit-
com producer Linda Blood:
worth-Thomason, said at the
time. They made a six-figure
income each week, she boasted. Why would she and
her husband say, “ ‘Ooh, 'm going to like, take my six-
figure salary a week and fly off to Washington and see
if I can’t get those seven little guys out of that travel
office in the White House.’ It's sort of the equivalent
of taking over a lemonade stand.” And indeed it was, if
one only considers the Travel Office. When oge adds
the aircraft project, things look a little different. ;
Add it all together, and it is impossible to under-
stand Travelgate without understanding the aircraft
project. But there is a still larger picture: Investigators
believe that without an understanding of Travelgate, it
is impossible to comprehend the series of events sur-
rounding the death of Vincent Foster that now form
the core of the investigation being carried our by the
Senate Whitewater Committee. Specifically, why did a
sense of panic grip the administration the night Foster
killed himself? Despite all the attention given to
Whitewater matters, ‘Travelgate may play a more sig-
nificant role in answering the question.
There is ample documentation to show that Foster
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was .up 1o his ears in the scandal. In his memo,
. Watkins wrote that “once this made it onto the First
Lady’s .agenda, Vince Foster became involved . ..
Foster regularly informed me that the First Lady was

concerned and desired action.” Foster’s diary eatries

indicate he had doubts abourt the actions the White
House took in firing the Trave! Office workers; he also
contacted a lawyer about what he believed would be

. further investigation of the matter. And, unlike White- .

water, Travelgate is specifically mentioned several
times in the note found torn up in Foster’s briefcasé:
“No one in the White House, to my knowledge,
_ violated any law or standard of conduct, including any
action in the travel office. There was no intent to bene-
fit any individual or specific group.”
“TheFBIhedml:heurepottto the AG.”
. “The press is covering up the illegal benefits they
received from the travel staff.”
’ “The GOP has lied and misrepresented its knowl-
-edge and role and covered up a prior investigation.”
Several of Foster’s other statements seem to be
‘related to Travelgate—including his statements, “I did
not knowingly violate any law or standard of con-
duct,” and “the public will never believe the inno-
cence of the Clintons and their loyal staff” (Some

observers believe the last phrase actually reads “their |

legal staff™; the handwntmg isunclear).
Congressional investigators believe that cnual
Travelgate documents were in Foster’s office when he

died and that the White House may still be withhold-

ing them. For example, the administration has said
that Foster’s briefcase contained drafts of executive
orders, but it will not release the executive orders,.
claiming they are privileged material. The papers were
taken out of the briefcase by Nussbaum and later
_ placed in Foster’s “Travel” file. Investigators have
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inquired whether they included a draft executive
order—never signed—to  ‘implement .. the
Thomason/Martens aircraft project, as oudmed by
Martens’s memo of April 12. The White House says
the files did not contain such a document. Congres-

sional investigators have also asked the White House -
- about 2 memo described to investigators as a compila-

tion of the allegations of wrongdoing in the Travel
Office gathered by Thomason, Martens, and 'I'ravel-
gate figure (and Clinton cousin) Catherine Cornelius.

* The presence of more Travelgate documents in

. Foster’s office would help explain the first lady’s

actions in the wake of Foster’s death. Notified while at
her mother’s home in Arkansas, she made three long-
distance calls thar night The first was to her chief of
staff, Maggie Williams. The third was to her closest
adviser, Susan Thomases. And the call in the middle
was 10.

didn’t really know Foster, unlike some administration
figures who had known Foster for decades. Yet one of
the first lady’s first reactions when she learned of Fos-
ter’s death was a desire 1o talk to Harry Thomason. It
seems only reasonable to ask whether they were talk-
ing about Travelgate, which was blggcr than any out-
sider knew at the time.

The new evidence uncovered by both the House
committee investigating Travelgate and the Serate
Whitewater Committee suggests the two scandals
merged in Foster’s office. He had the documents. His
suicide shocked the White House to the core and sent
top officials scurrying to collect those papers the Clin-
tons considereéd most sensitive. If you want to know
why they did what they did, the answer may not be
Whitewater. It may be Travelgate. .

WHITEWATER IN WASHINGTON:
A SCANDAL JOURNEYS NORTH

By Tod Lindberg

Yhat was once an almost indecipherable set of

; R 2 weird financial shenanigans involving the
tiny elite of a small Southern state is now a
full-blown White House story involving, most recent-
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ly, long-missing billing records suddenly found in a
drawer in the First Lady’s offices. Those bills complet-
ed Whitewater’s journey north from the Qzarks to
Washington, its transition from an impossible-to-fol-
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. Harry Thomason. Both Williams and -
Thomascs hdve described the conversations as out-

pourings of grief. But what sbout Thomason? He .
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low land deal to an inside-the-Beltway scan-
dal. And this is extremely bad news for Mr.
and Mrs. Clinton. After all, the very Arkansas-
ness of Whitewater has been of immense help
to them. The Gordian knot-of financial transac-
tions involving a large cast of characters and an

Rock during the Decade of Greed has ptoved
as complicated as the plot of the movie Chi-
natown, and ‘almost as hard to_follow. And
just like the fncndly cop at the chmax who
tells the morally shartered Jack Nicholson to
ignore the depravity he sees around
him with the words “Forget it, Jake,

disclosures of Whitewater, which have come in dribs’

and drabs over the three-year period since Bill- Clinton
began hxs 1992 elecuon campaxgn look like

1 The Clmtons’ 1978
and 1979 tax returns

® show a $100,000 profiton -

trades of cattle futures on
the commodiries exchange—a proﬁt

that occurred on an investment of a mere
-$1,000. In addition, there was an unusually
con.sxstent pattern to the trades—the purchase
of a contract came at or near the day’s
low, a sale came at or near the day’s

iP’s Chinatown,” so the sophisticated,

practices. Who cares? Grow up, this is

IT § NO LONGER

high. And, ss it happens, Mrs. Clin-

politics. And, for God’s sake, what does

any of this admittedly regretable stuff, much of it danug :

back 15 years, have to do with Washington? Those who are
harping on this ancient history are transparently doing so for
partisan political reasons. Sure, we can fault the First Cou-
ple for their lack of wtal candor and lapses of judgmenz, but
le us just say “mistakes were made“—and leave it at that.

As with many other self-consciously moderate, world-

ly assessments that exude a distinct air of self-congrat-
ularion, however, this one seems to tilt not toward the
worldly middle, but distincly toward the Clintons.
White House counsel Mark Fabiani, the spin doctor
on the Clinton scandals, loves it, since it assumes his
conclusion about Whitewater: There’s no there there.
The mdmce, such es it is, adduced in support of
this position is that when you come right down to it,
what’s come out so far isn’t really thar bad—nothing

. more than a little political embarrassment. How can

you say the Clintons or their pals obstructed justice
when you've got an independent counsel investigating
Whitewater to death, as well as 2 number of regulatory
agencies and the hounds of Congress? And when you
look at all the details that have emerged, they haven’t
exactly brought down the administration. The Clinton
problem, then, is supposedly aesthetic: Whitewater
looks bad because the Clintons themselves are overly
cautious, overly concerned with damage control. If

they had only told all, released all, sooner, they could -

have pur this matter to rest.
Maybe so. On the other hand, the revelations and
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income taxes—equivalent to about
E one-sixth of the governor’s salary at
the time. ’ '

11 The Whitewater partnership was an investment

pragmatic political view around ton didn’t really make the trades her-
'Washington has been to say “Forget ENOUGH TOSAY  ‘self. She relied heavily on lawyer
it, Jake, it’s Arkansas” whenever the EORGET IT, JAKE, . James Blair, counsel to Tyson Foods,
word “Whitewater” is mentioned. IT S ARKANSAS IF the Arkansas poultry giant. The tax .
: That view can be summed up as : : returns also show that the Clintons
follows: Maybe the Clintons were in WHITEWATER IS failed to report some $6,000 in com-
- some proximity to some sleagy business MENTIONED.. modities-trade gains on their 1980 .

in which the Clintons put up little cash; and a2 number’

of loans for which they were responsible were repaid
entirely by their supposedly equal partner, James
McDougal. Also, the Clintons improperly dcducted on
tax recurns interest they did not pay.

7' Hillary Clinton had an ongoing relauonshlp
with McDougal’s Madison Guaranty Savings and
Loan, whose failure cost the federal government $50
million. There was a $2,000-a-month retainer for the
Rose law firm. She received $6,000 in fees (at $125 an

hour), while the firm received $21,000 in all. There

were some S0 meetings and phone calls she participat-
ed in concerning Madison, including.an hour-long call
to the state’s chief S&L regulator, who had been
appointed by her husband. Had the feds or the state
shut down Madison when they first found it insol-

vent—before Hillary Clinton’s representation of it

began—it would have cost taxpayers $10 million or so,
but when the shutdown she delayed finally did occur,

Madison had racked up an additional $40 million in

losses.

1 Then there is the matter of Hillary’s particips-
tion in the legal work for Castle Grande, a trailer-park
development that was the project of James McDougal
and Seth Ward, the father-in-law of Hillary’s law part-
ner Webster Hubbell—a project whose financing, fed-
eral investigators believe, was a sham designed to
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allow Madison to circumvent rules against S&Ls

investing in real estate.

1 Then there is the fact that the Rose law firm
failed to disclose to the federal government jts poten-
tial conflicts of interest when it undertook action
against bank deadbeats on behalf of Madison’s new
owner, Uncle Sam. One of those deadbeats from whom

. the feds hoped to recover was Seth Ward—yes, the

OB asm NN e s e e s e e e s

father-in-law of the currently jailed Hubbell who was
also Hillary’s phone buddy on the Castle Grande pro-
ject. '

sonal loans Bill Clinton was gble to take out at
Arkansas financial institutions and the uncertin
terms under which they were repaid. Also, the maxi-

" mum-level campaign contributions -garnered atr a

Madison fund-raiser from people who deny having
made them. : e
There’s more, but ler’s stop here because the other
stuff is even more turgid. And let us ask those sophist-
cated analysts so bored and uninterested in the details
of Whitewater: Would the Clintons indeed have been
better off dumping this whole load ar once, so thatof a
Monday morning, we could gt
read the whole story in every
newspaper in the country?
No, to any reasonable advis-
er, at any time from the
beginning of the Clinton
presidendal campaign to any
day of his service as presi-
deng, “full disclosure” would
have been another way of
saying “political suicide.”
‘What to do, then? Retire
from the political arena in
disgrace? Not likely. Maybe, -
upon winning election as
president of the United:
States, you try instead to
clean up the mess. Close
down dirty relationships as
quickly as possible..Put your
people in key places to keep
an eye on things. Disclose
only what is necessary (“modified limited hangout” is
the classic term) and spin the bejesus out of it. Be as
vague as possible. Throw as many roadblocks as you
can in fronr of official inquiries while professing com-
plete cooperation. Find friendly media and work with
them to control the blast of explosive information.

Rely on your party’s majority in Congress to shut °
down congressional scrutiny. Make counter-allega-

JANUARY 22, 1996

Y There are the possibly irﬁ:gular unsecured per-

tions-about the partisan motives of your critics. ‘And
when the going gets tough, hire the priciest lawyers

you can find, and don’t hesitate to put as many work-
ing on this little project as you think you can getaway

with on the government payroll in the White House
Counsel’s office. : ; :
These are the elements, then, of the Washington
Clinton scandals. Some of them are now indisputably
matters of record. Some can be inferred from matters
of record. It is certainly possible that there are other

elements currendy unknown, We have good reason to

suspect the candor of the principals and their associ-
ates, and thus it seems reasonable to ‘suppose that,
should one or more of them decide to be forthcoming,
We are apt to learn a grear deal more. But here are some
of the highliglhits of what we know now about the way
the Clintons have tried to clean Imatters up: :
¥ A document produced during the campaign pur-

porting to show the Clintons® losses on “Whitewater, -

the so-called Lyons report, was prepared by a Clinton

partisan and offered an exculpatory gloss based on lim-

ited documentation. The Clintons needed out of the
partmership; James McDougal would buy them out for

$1,000. But he didn’t have the money. James Blair—
who managed Hillary Clinton’s $1,000 investment in
cattle futures into $100,000—lent McDougal the mon-
ey in December 1992: There is no indication thar jt
was ever repaid. The Clintons insist they were “passive
investors” with no knowledge of the loans repaid on
their behalf. .

1l Vince Foster continued to work on closing the
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books on Whitewater iu the months before his suicide.
His handwritten notes indicate his worry about the
finances of the project and his fears that the IRS might
audit the Clinrons’ old tax returns._ §

¥ The first criminal referral to the Justice Depart-
ment on Madison Guaranty’s financial malfeasance
came from the Resolution Trust Corporation (RTC)
during the 1992 general election campaign. Shortly
after taking office, President Clinton replaced all 93
U.S. attorneys, and in the process installed|an associate
of his named Paula Casey in Lirtle Rock. She rejected

thar first referral after it had languished for & year

(although filaments of it have since been used in crim-

indl cases brought by Whitewster independent coun-

sel Kenneth Starr). ]

¥ Files on Whitewater and related mirters gath-
. ered by a team at the Rose law firm during the cam-

paign made their way to Washington in the custody of

+ Webb Hubbell and Clinton aide Betsy Wright. Some

files remained with Hubbell until Novembeér 1993—in
his basement—when Hubbell claims first to have
learned of an RTC criminal referral to r:the Justice
Department: Although he was then the third-ranking
officidl at the Justice Department, he tum:ed the files
over to the Clintons’ private lawyer, David Kendall.

The principal RTC investigator of Madison, L.
Jean Lewis, taped a conversation in which|her Wash-
ingron colleague April Breslaw stared tha% Breslaw’s
superiors wanted to be able to say White'water had
caused no losses for Madison. Breslaw claimed subse-
quently there had been no pressure to reach any con-
clusion. . ‘

: |
Thcrc was a lot of interest in those RTC r:efemls, in
any case. Treasury Department officials were
sending multi-headed “heads up” masa'ges about
them to the White House in the fall of }1993, and

. White House meetings ensued. The administration

has mainly characterized this actvity as 11:1 effort to
prepare to deal with press inquiries. In November
1993, however, a meeting took place among associate
White House counsel William Kennedy (another for-
mer Rose partner), Clinton aide Bruce Linfdsey, and

.one other White House official, as well gs the Clintons’

private lawyers. Kennedy took notes duringthe meet-
ing, which included the interesting statement “Vacu-
um Rose Law Firm files. Never know g0 out! Quiety.”
The White House maintains that the notes describe a
vacuum in the files—in other words, thar they are
missing, as, indeed, many Rose files seern 9 be. This
interpretation is, in linguistic terms, the equivalent of

bending your right leg into the shape of a pretzel. Per- -
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haps exhausted by their lexicographic efforts on behalf
of “vacuum,” the White House has never offered an
explanation of what the'word “quietly” refers to.

1 Hillary Clinton has also tried to downplay her
role in representing Madison. She told FDIC invest- -

-gators thar her role was “minimal”—contrary to what
the billing records the White House suddenly “found”

early in 1996 indicate. Susan Thomases, a New York ,
lawyer close to the First Lady; also produced some - )
notes in which she wrote that Richard Massey, another

- lawyer at Rose, “will say” he got Rose the Madison

business. Last week before the Senate committee

- investigating Whitewater, Massey said under oath he

did not bring in the business.
T White House counsel Bernard Nussbaum agreed

-to allow Justice Department officials to review the doc-

uments in the office of Vince Foster following his suj-
cide—and then rescinded. In the interim, there was'a
flurry of phone calls involving Hillary Clinton,
Thomases, and her chief of staff Margarer Williams.
Thomases and Williams profess to have absolutely no
recollection of what might have been discussed during
those calls. ; ~ |

One witness reported seeing Williams remove files
from Foster’s office the night of his death—which
Williams denies. She has said she removed files only’
after Nussbaum divided them up into piles, one for
Foster’s personal material, one for White House coun- -
sel’s files, a third pertaining to the Clintons’ private
legal matters, including Whitewater, The last pile was
to have been turned over to the Clintons’ private
lawyers. Before it was, however, that file spent some
time in a closet at the White House residence.

The relatively bare recitation of facts here fails to '

do justice to the shifts in various story lines followed

by the Clintons and their friends. Thus the billing
records at first did not exist, then were missing, then
were found—with the White House, the president,
and the First Lady insisting all along the way that they
had cooperated fully. = ;

The larger picture here is not an Ozarks landscape
with the White river running through it. It is, instead,

&0 intimate West Wing interior, wherein are gathered
+ the Clintons’ closest friends, lawyers, fixers, and aides-

de-camp. What are they doing? Well, they’re sirting
around a tble alking intently among themselves.
Some have sheets of paper and file folders in front of
them. Some are talking on telephones. Maybe they’re
just talking political strategy. On the other hand, whart
would 2 picture of a group of people straightening out
their stories look like?

This activity goes well beyond the realm of politi-
cal damage conuol. Any rational person can see that.
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How much farther? 'Well, in the case'of a sworn state-
ment about “minimal?legal work then contradicted
by records showing some S0 hours of billing, the ques-
tion of what' the Word “minimal” can be construed to
mean is the question iof whether perjury charges are in
order for Hillary Clinton. It is difficult to imagine that
a First Lady could be indicted—but it is a measure of
how serious'this has become that it is no longer irre-
sponsible to mention:the words “indictment™ an
“Hillary Clintofi” in‘the'ssme sentence. ‘
‘All cover-ups seek to work their mystery through

iy

the agency of boredom and obscurity. What happened
between Hillary Clinton, the Rose law firm, and Madi- -
son Guaranty Savings and Loan happened in the state -
of Arkanses sevéral years ago. But the word “minimal”
was spoken in Washington. The missing billing
records were found, in 1996, in Washington. Papers
disappeared, and then reappeared, in Washington.
Whitewater is not an Arkansas affair any longer, an
outgrowth of a small state and its croay elite. It’s a
Washington stary:now;, and for that reason alone no
longer boring and obscure. .
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December 28, 1995

To: Ken Starr
John Bates
Hick Ewing
Brett Kavanaugh
Steve Colloton
Jim Clemente
Coy Copeland

From: | r”ﬁﬂﬂ

Re: Foster Investigation Issues

As you are aware, the investigators are currently performing
a comprehensive review of the Foster death investigation. We
hope to provide a report by the end of January which summarizes
the results of the investigation with particular focus on
identifying unresolved issues, possible areas for further :
investigation, and conflicts, inconsistencies and ambiguities in
statements of various witnesses. We are reviewing FD-302s, FGJ
transcripts, transcripts of Congressional testimony, lab reports,
Park Police reports, and physical evidence. We are also closely
examining the commentaries of those in the media and general
public who have become expert in the Foster matter (e.g., Hugh
Sprunt & Chris Ruddy) .

This memo provides my preliminary thoughts regarding this
process. I believe certain decisions about the nature and scope
of the investigation must be made fairly soon if we hope to draw
this matter to a successful conclusion in the next few months.
Outlined below are issues I believe must be addressed at this

time.
(1) Mission

The report of the Fiske investigation does not define the
scope and objectives of that investigation. I believe this was a
serious mistake. It seems to me the mission of the Fiske
investigation may have been much more limited than that presumed
by its many critics. Although I have no first-hand information
in this regard, I believe the Fiske people may have viewed their
mission as being quite specific. That limited mission might have
been stated as follows: By the earliest possible date, make a
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determination based on the information then available (eight
months after the fact) whether the initial conclusion of the Park
Police that Mr. Foster committed suicide in Ft. Marry Park was
reasonable and consistent with the evidence. However, some might
argue their mission was broader. Did their mission also require
that they conclusively rule out even the outside possibility of
foul play? Did their mission require them to determine beyond a
reasonable doubt that the suicide had nothing to do with
Whitewater? Were they required to ascertain exactly what factors
drove Mr. Foster to suicide? The Fiske investigation succeeded
if it was intended only a means of testing the general viability
of the Park Police conclusions. It failed if its mission was
broader in scope.

Unfortunately, we do not know the exact nature of the Fiske
mission because the report is silent in this regard. I am
reminded of controversies which have arisen in the past regarding
FBI background investigations. The Bureau is very careful to
avoid claiming our background investigations invariably uncover
any and all problems in a person's background no matter how
hidden they might be. Instead, we say only that we perform a
reasonably thorough check into the person's past. What is
reasonably thorough? The White House and our other clients are
fully aware of the formula we use in each of these cases (e.g.,
number of references and associates interviewed, scope in terms
of years) so there can be no squabble later if we happen to miss
something. (A second similarity of this investigation to
background investigations is that, to a large degree, the
accuracy of the investigation's results depends upon how
forthcoming and honest interviewees choose to be.)

Normal criminal cases are self-defined by the resulting
prosecutions. A criminal investigation is sufficiently thorough
if the crimes charged are proven beyond a reasonable doubt. This
is true even though it may be that the defendant was actually
guilty of .plenty of other crimes not proven through the
investigation.

Certain issues and theories about Mr. Foster's death may
never be resolved by our investigation no matter how thorough we
are. To the extent possible, we should consider defining the
scope of our investigation in such a way that no reasonable
person would expect us to provide answers to these riddles. We
should also consider setting the scope of our investigation now,
well before we publish our report. Otherwise, we risk criticism
that we tailored the investigation's objectives after-the-fact to
fit the results we were able to produce. It may also be prudent
at this time to advise Congress, and perhaps even the media, in
general terms of what we believe our mission to be. Through such
an airing we could gauge whether others agree with our views on
the proper scope of the investigation, or, on the other hand,
determine whether some adjustment might be in order.
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Defining the scope of the investigation at this time will
also help us draw the case to a close. It seems to me that we
could investigate certain questions about Mr. Foster's death
indefinitely without ever reaching a resolution. If such
questions are excluded from our mandate, we would be in a
position to avoid these wild goose chases and instead concentrate
time and resources on those matters which definitely fall within
the defined scope of the case.

Due to the passage of time since July 1993, it may be that
our mission must necessarily be more limited than might have been
the case had we begun our investigation shortly after Mr.
Foster's death.

We should undertake the process of defining our mission
during the next month while the current review is ongoing. This
process should occur naturally as we begin identifying unresolved
questions and possible areas for further inquiry. Each such
question should first be examined to determine whether it, and
related topics, should be included in our mandate. Decisions in
this regard should not be based on the amount of effort which
would be required to resolve the matter, or on the likelihood of
success, but rather on principled decisions as to what should,
and should not, be included in our mission.

I will give a couple of examples at this time to illustrate
the point. Many of us agree with the conclusion of the Fiske
report that one of the Park Police officers or EMS personnel
responding to the scene must have disturbed the body before the
polaroid pictures were taken. This explains the contact stain on
the face as well as the inconsistencies between the photographs
and the CW's statements. Resolving this issue would require
substantial additional investigation and probably require that we
obtain some type of additional cooperation from a Park Police

officer and/or EMS employee. (It may be that we will never
conclusively resolve this inconsistency regardless of the amount
of additional investigation we perform.) A related question

which may also require further investigation involves the
possibility that some of the polaroids taken by the Park Police
are now missing. Again, we will not be able to resolve this
mystery without help from a cooperative witness.

A second example of the type of investigation which may, or
may not, be within our mandate involves the question of why Mr.
Foster may have committed suicide. Simply put, are we obligated
to determine exactly why Mr. Foster may have been depressed and
therefore susceptible to a suicidal impulse, or is it enough to
demonstrate that he was depressed without drawing conclusions
about the reasons for his depression.

Before undertaking this additional investigation, we must
ask ourselves whether resolution of these issues is essential to
our mission. Apparently, the Fiske office decided there was not
a need to push these issues since their report does nothing more
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than speculate regarding the origin of the contact stain, says
nothing regarding the possibility of missing polaroids, and does
not thoroughly examine the potential reasons underlying his
apparent depression. I will not outline here the arguments on
both sides of these issues, but I do believe these questions can
only be answered by analyzing them in terms of a frame of
reference provided by a clear definition of our mission.

(2) Merger of Foster Death & Papers Investigations

I believe these investigations are inextricably bound
together and should be merged. I also believe we should consider
issuing a combined report for the two areas.

The subject matters of the two investigations are linked in
three ways:

* First, the possibility that materials in Mr. Foster's
office may have been disturbed by White House staffers could
relate to "state of mind" issues. Could there have been a note
or other documents in his office which clearly revealed his
intent to take his life and/or reasons underlying that decision?

* Second, Mr. Sprunt and others have linked the death
investigation to the "papers" investigation. We may need to
follow suit if we intend to address the legitimate concerns of
citizens such as Mr. Sprunt.

* Third, the ability of the Park Police to perform the
original investigation was directly affected by the conduct of
the White House staff. The Park Police should have been allowed
to seal the office and thereafter review each and every document
contained therein to determine whether any of the documents held
clues about Mr. Foster's intent. (Any clearance problems could
have been handled fairly easily.) I believe the White House
staff's conduct impacted the ability of the Park Police to
conduct the death investigation professionally. I further.
believe we should address this in our report.

(3) Timing of the Report

I know there are reasons why we would prefer to finish our
work and issue a report as quickly as possible. I feel strongly,
however, that this investigation, and particularly the report,
are much too important to rush. As you will see below, there are
many areas for possible investigation which we must consider in
the next month or so. We either need to investigate each area as
thoroughly as possible or make a defensible decision as to why
each lies outside the scope of our case. The work of the
proposed independent review panel will also prolong the
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investigation. I know from personal experience that it will take
these experts quite a long time to become familiar with all the
facts developed in the investigation to date. I predict it will
be late Spring or early Summer before we are ready to issue a
report. Perhaps such a timetable should be revealed to Congress
or others at this time in an attempt to relieve pressures which
would be created by an earlier, arbitrary deadline.

(4) Issues/Areas needing Investigation

As part of the ongoing review, we have already identified
numerous areas which might require further investigation.
Decisions regarding each will need to be made. Are these issues
within the scope of our investigation? Do we have the
resources/time to conduct the investigation in question? Are
there other factors precluding the investigation (e.g., lack of
cooperation from the family or the White House)?

Listed below is a sampling of the issues/questions
identified so far:

* Foster Finances---As previously suggested, a comprehensive
investigation of the Foster financial situation may be in order.
There is indication the family was having some problems in this
regard. Also, severe financial problems are often found to be a
contributing factor in suicides.

* Time Lines---Several accurate time lines should be
prepared. One should document all of Mr. Foster's business and
personal activities for several weeks prior to his death and
anticipated activities for several weeks following his death. A
detailed time line recording the relevant activities of all
persons associated with the case should also be prepared for the
period of a few days before and after the death. Finally, a
detailed timeline regarding July 20th should be prepared.

* Car---We have a number of questions relating to Mr.
Foster's car and its contents. It may be appropriate to talk to
the family regarding the normal locations of the map, oven mit
and other items, as well as what the children observed that
morning. We might also talk to the Park Police regarding the
photographs they took. Were the photos taken before any of the
items in the car were moved? Also, we may need to resolve the
questions regarding the inconsistent statements concerning the
briefcase, winecoolers and suit jacket.

* Work Matters---A logical area of inquiry might involve the
matters Mr. Foster was handling at work. Were any of them
causing him stress or other types of problems? In this regard,
further discussions about the planned meeting with Mr. Lyons
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concerning Travelgate, the unexplained meeting with Marcia Scott,
and the proposed reorganization of the White House may be in
order. Included in this general area would be questions about
his work on the Clinton blind trusts, Health Care task force
issues, and the failed nominations.

* Rose Conflicts---The Rose conflicts, the missing billing
records, and the question of Rose/Hillary's work for Madison may
all be relevant to Mr. Foster's state of mind.

* Gun---We have discussed a plan of action regarding the
gun. Perhaps the gun could be linked to the Foster family by
showing that a revolver like the one in question was a part of
Foster Sr.'s collection, that that revolver was given to Foster
Jr., and that it is now unaccounted for within the Foster family.
We also want to show the codicil did not list all of Foster Sr.'s
guns. We could do this by showing there are guns which came from
Foster Sr. which were not listed in the codicil.

* Unexplained Absences---Mr. Foster's unexplained, unusual
absences from work on July 19 and 20 may need to be explored.
His activities during those times may directly relate to his
death.

* Hairs & Fibers---Many people have opined that we should
seek to compare the hair and fibers found on Mr. Foster to known
samples. We need to know going into this process that we risk
not being able to match these items to any known source, or, on
the other hand, proving nothing more than the fact that he had
been in his home, office and car, and that he had come into
contact with a hair of a relative or acquaintance at some unknown
point in time.

* Knowledge of the Hale Search---There has been some
indication Mr. Foster might have learned of the Hale search
shortly before his death. Could this have been a factor?

* Park Police Issues---We have identified a number of issues
regarding the handling of the death scene by the Park Police to
include questions about the following: Was the body disturbed
prior to the photos causing the contact stain and a change of the
position of the hands from palms down to palms up; Were the car
keys taken from the body at some point prior to their being
"found" at the hospital; How was the car accessed; Were items in
the car disturbed before the photos were taken; and, Are
polaroids missing.

* People in Park---There were reports of people in the park
during the afternoon of July 20 who have not been identified. It
may be necessary to do everything possible to identify and
interview these individuals. On the other hand, it could be
argued this inquiry is not critical in that there may have been
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numerous people in and out of the park that afternoon who did not
see Mr. Foster and have nothing material to contribute to the
investigation.

* Maryland Weekend---There have been inconsistent statements
regarding the Maryland weekend particularly with respect to Mr.
Foster's demeanor. Do we need to follow this and reinterview
certain people and attempt to identify and interview others with
whom Mr. Foster came into contact that weekend?

* White House Interviews---Immediately following Mr.
Foster's death certain White House personnel expressed shock that
Mr. Foster would have committed suicide. Later, these same
people uniformly said that, indeed, Mr. Foster had seemed
depressed. We might consider following these inconsistencies to
determine whether there may have been some effort to coordinate
stories about Mr. Foster's depression and, importantly, possible
reasons for such depression.
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LITTLE ROCK, Ark. — Lisa ) .
Foster, the widow of Deputy White |Character:

House Counsel Vincent W. Foster
Jr,, will be married this year to a
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newspaper, city and sta:

U MSHINGT o 7 1+ES
g / /?5’

24
o

FIF

lawyer whom the Senate recently |Bubmitting Office’

confirmed for a federal judgeship.
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James M. Moody, S5, who was Indexing:
nominated earlier this year by
President Clinton to be a U.S. dis-
trict judge for the Eastern District
of Arkansas, told reporters the
couple will be married sometime
“close to Christmas,” but declined
to give a specific date.

Mr. Moody, a widower himself,
has told friends that a small cere-
mony is planned with mostly fam-
ily members present. He said to

intimates that the wedding would
probably be Dec. 23.

Mr. Foster died July 20, 1993, in
what federal authorities have said
was a suicide. Reasons for his
death have not been determined.

Mrs. Foster and the couple'’s
three children moved from Little
Rock, where Mr. Foster had been

" apartner in the Rose Law Firm, in

early 1993. Since her return to Lit-
tle Rock after her husband’s death,
Mrs. Foster has resumed her ca-
reer as a mathematics teacher at
the private Anthony School.

Mr. Moody was formerly a part-
‘ner at the Little Rock law firm of
Wright, Lindsey and Jennings,
where Mr. Clinton practiced dur-
ing the two years he was out of the
governor’s office in the 1980s. Mr.
Moody is expected to take the oath
of office later this month.

Mrs. Foster could not be
reached, for comment on her en-
gagement. ’
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#Widow Denies Whitewater Tie to Suicide

By The Associated Press

Vincent W. Foster Jr.'s widow in-

vestigated his death and is certain
he committed suicide out of depres-
sion and not because of the White-
water affair, she told The New York-
er.
In her first interview since her
husband, the White House deputy
counsel, died on July 20, 1993, Lisa
Foster said: “I never thought he'd
been murdered. The worst possible
thing had happened, but it was like
everything came together.”

After reviewing her husband’s
records, she determined that he had
taken his own life because he was
depressed and feared that seeing a

psychiatrist would make it impossi- -

ble to get another job.

“I'knew he was down," she says in
-the magazine's Sept. 11 issue. “I just
didn’t know people committed sui-
.cide. I'd never had any experience
“with this at all — I hated it when
- people said he was depressed, be-
- cause I didn't know what depression
' was.”

She knew her husband had been
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troubled by his work, taking person-
ally the failed attempts to name
Kimba Wood and Zoe Baird attorney
general and Lani Guinier as head of
the Justice Department’s civil rights
division.

He even blamed himself for the
Branch Davidian assault. But White-
water was not a pressing concern.

In June 1993, shortly after she
followed him to Washington, her hus-
band told her he had made a mistake
and wanted to resign. She said she
had talked him out of it.

In early July, he told her again
that he intended to resign and she
suggested he write down some of the
reasons why his difficulties were not
his fault. He wrote the complaints on
a yellow legal pad, a list that would
later be found torn into 27 pieces at
the bottom of his briefcase.
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A Special Report on the Vincent Foster Case
Reprinted from Pittsburgh’s Tribune-Review

Tuesday, September 26, 1995

Clinton Security Chief’s
Murder Still Unsolved

By Christopher Ruddy
FOR THE TRIBUNE-REVIEW

At the Little Rock Policc Department the murder of
Jerry Luther Parks might as well have never occurred.

Odd, since the killing has gained folklore status on
the “Clinton Chronicles,” a video viewed by millions.
The death is also a major selling point for direct-mail
operators who hawk newsletters. Talk radio remains
abuzz about the enigmatic death.

Today marks the sccond anniversary of the murder of
Parks, the security chief of President Clinton’s cam-
paign headquarters in Little Rock in 1992 and 1993.

“I can’t find him in my computer,” Lt. John
Hurchinson, Litle Rock police spokesman said. “Are
you sure it's a Little Rock case?”

Hutchinson, his memory refreshed abour Parks,
promised to check on the status of the casc with his
homicide unir.

The details of the murder are not in dispute: Early
Sunday evening on Sept. 26, 1993, parks was returning
to his suburban Little Rock home, making a left turn
on Arkansas Highway 10, when, withour warning, a
white Chevrolet raced into the intersection from
behind.

An assassin jumped from the passenger scat of the
Chevrolet and fired his 9mm pistol, hitting Parks at
least seven rimes.

He died soon thereafter, his body sprawled across the
highway. Parks’ effort to use a pistol he had begun
kecping between the front scats of his car were appar-
endy furile.

Despite several eyewitnesses to the killing, Parks’

death remains unsolved.
“The case is at a standstiHOlelﬁ HB’ﬁ‘é‘FEU‘RT‘S}TGW
eres no ncw information,

exhausted all their leads. Th
Flutchinson reported after checking.

Hutchinson would not permit the derective handling
the case to speak to a reporter, and a call to Little Rock
Police chief Louie Caudell was referred to Hutchinson.

FAMILY UNHAPPY

Parks, a former Arkansas police officer, private inves-
tigator and the owner of a security firm whose services
were used by the Clinton-Gore campaign, left behind
his wife, Jane, and 24-year-old son Gary. Neither is
happy about the police’s handling of the case.

Save two feature articles on the casc in the Sunday
London Telegraph by its intrepid Washington corre-
spondent Ambrose Evans-Pritchard, Parks” death and
the allegations made by the Parks family have been
ignored in the mainstrcam press.

The Telegraph reported in March 1994 that Mrs.
Parks and her son feared Parks had been killed because
of incriminating information he had gathered on
Clinton. Clinton’s own relationship with Parks remains

- murky, though Clinton had appointed Parks to the

state police’s Board of Private Investigators and
Security Firms in 1987. His company had a contract
for security services at the building used by the Clinton
campaign, and later the campaign contracted with
Parks directly.

Parks, at the behest of an anonymous third party, had
been kecping surveillance on Clinton for five years
beginning in the mid-1980s when the governor's broth-
er, Roger, lived temporarily in an apartment in the
same complex as Parks. Mrs. Parks managed the com-
plex and had an office that was once a bedroum in the
apartment used by Roger Clinton.

“During the time (Mrs. Parks) worked next to
Roger’s apartment, she could hear the conversations in
B107 very clearly,” the Telegraph reported, adding,

“Gov. Cli as.a-f visitor.” Parks told the
1%Eﬁggﬁhn{tngtdﬁlg6u§a%§:g8pluc in thc apartment

often, and at one point she saw cocainc on a coffcc
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Mars. Parks is suffering from multdiple sclerosis and has
declined to comment on the case to the Tribune-
Review. Her friend, Little Rock attorney Harvey Bell,
said her health condition is “scrious” and she is under a
doctor’s orders to “disengage” from the case and the
controversy. As for the police’s handling of the case,
Bell said, “Nothing’s been done.”

Gary Parks, a former Navy submariner, still finds that
itksome. Both he and his mother allege that an inves-
tigative file on Clinton compiled by his fathcr may have
led to his demise. They say that just wecks before
Parks’ murder, their home was burgled in a sophisticat-
ed operation which included cutting phone lines.
Taken was the investigative file (which allegedly includ-
ed photos) stashed in the master bedroom.

The Parks family seems to have some credibility with
Sgt. Clyde Steelman, the detective handling the case.

“If they say that somc files were missing, then I can
tell you thosc files were missing,” he told the Telegraph
last year. “The Parks family aren't lying to you.”

To be sure, Parks had dealt with 2 number of shady
characters through his business, casting a wide net over
those who may have wanted him dead. The Parks fami-

ly has offcred no evidence to support insinuations’™

about the president. The family has also charged that
the Clinton connection has prevented a proper police
investigation.

Lt. Hutchinson didn’t deny the charge, saying in a
plain-spoken manner, “I don’t know.” He also admitted
that despite having witnesses, the police never complet-
ed composite sketches of the perpetrators.

FOSTER DEATH

Parks’ murder took place just over two months after

the suicide of White House counsel Vincent Foster on

July 20, 1993. This would be simple coincidence, were
it not for more allegations made by the Parks family.
Gary said his father became noticcably agitated
immediately after Foster’s dcath, and suggested just a
day after the suicide that Fostcr had been murdered.
Parks soon began carrying a gun, cven taking it with
him to his mailbox. He also carried a ccllular phone

¥

and checked in with his wife five or six times a day—
something he had never done before. He changed his
typical routc home and began taking medication to
sleep.

Parks, according to his family;, had a major disagree-
ment with the Clinton-Gore campaign, complaining hc
had not been paid for his company’s services months
after the election. Parks had borrowed tens of thou-
sands of dollars to meet his payroll while his invoices to
the campaign went unpaid, the family said.

Campaign officials claimed to Parks that he had in
fact been paid. An inquiry into the matter, Parks told
his family, indicated that somconc had improperly
diverted campaign funds, and with apologies he was
promised full restitution.

Despite the promise, Parks’ son said the payment did-
n't come easy, and led to some wrangling with the cam-
paign in thc months after Clinton was inaugurated.

How Foster possibly plays into this is unclcar. What
is clear is that Foster and Parks were well aware of each
other. An associate of Foster’s in Little Rock said that
Foster had once recommended Parks as a private inves-
tigator.

oster’s death has been looked into by Independent
Counsel Kenneth Starr, but a homicide investigation
has never taken place as police procedure demands.
tarr, unwilling to fully investigate Foster’s death,
seems unlikely to begin examining Parks’ murder.
A source close to Starr’s investigation said that at the
request of Mrs. Parks, one of Starr’s Little Rock prose-
cutors met with her and Bell at a Little Rock

McDonald’s for coffee in the past year.

‘It certainly should have been jumped on, if there’s a
hinc that the two cascs may be related,” explained vet-
eran homicide investigator Vernon Geberth.

Geberth, former lieutenant commander of New York's
Bronx homicide task force, is the author of the authori-
tative text on death investigations, Practical Homicide
Investigation.

“If someonc’s telling they are related, I would expect
it would be picked up as part of the investigation,” he
said, noting thar federal authoritics, having investigated
Foster’s death first, should have looked into the matter.
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' i i i i Safire on PBS's Charlie
New York Times columnist William : : .
Rose Prdgram, September 19, 1995, discussing Vincent Foster.
|

CHARLIE ROSE: Whitewater.
WILLIAM SAFIRE: That’s off the— everybody’s agenda
at the moment.
CHARLIIE ROSE: Yezh.
WILLIAM SAFIRE: And it's one of these fascinating
things that’s cooking um'ierneatll Nobody’s covering it.
Nobody’s paying attention. But there is a special prose-
cutor who i8 working on itiand getting indictments.
CHARLIE ROSE: Ken Starr.
WILLIAM SAFIRE: [Right And | remember in
Watergate — which is not comparable to the criminal ele-
ments in Washington are to be compared with civil ele-
ments in Whitewater.
CHARLIE ROSE: And one ha—
WILLIAM SAFIRE: But| but for a time there, everything
went underground, and the, the media wasn't covering it,
months at a time, and then suddenly, bang! And I think
we'll see 2 lot more of Whipewater before long.
CHARLIE ROSE: What do you believe about Vince
Foster? Because you wrote a column, calling it the can of
WOorms. =
WILLIAM SAFIRE: Well, I believe the investigation was
a farce.
CHARLIE ROSE: By Robert Fiske [?7]?
WILLIAM SAFIRE: That, too, but the original—
CHARLIE ROSE: That, f.hat's another one. Okay.
WILLYAM SAFIRE: —one by the—
CHARLIE ROSE: By the Park Police.
WILLIAM SAFIRE: —by the Park Police.
CHARLIE ROSE: And they were thwarted, you believe—
WILLIAM SAFIRE: Well—
CHARLIE ROSE: —by| other members of the govern-
ment. ‘

WILLIAM SAFTRE: I know members of the Park Police.

who are nice guys, and if you have a éat up a tree, you
would turn to these men first, you know, before the FBI,
before anybody.

CHARLIE ROSE: Because they’re good at that?
WILLIAM SAFIRE: The'y‘re, they’re great at it. They—
psychologically, they get the cat down.

CHARLTIE ROSE: Yes. .

WILLIAM SAFTRE: But if they see 2 body—

CHARLIE ROSE: Catnappers, they’re good.

WILLIAM SAFTRE: But if they see a body on the grass,
their first reaction is “Get them off the grass.” It’s not—
CHARLIE ROSE: They're not like homicide detectives.
WILLIAM SAFIRE: Right. And they didn't look for the
bullet, and there's a lot of contradictory testimony. Now,
there are some conspiracy theorists there, immediately
derogated on [?) who doubt whether he was a suicide. And
they, they darkly hint at murder.

CHARLIE ROSE: But clearly you don’t buy that.
WILLIAM SAFIRE: I don't fall into the trap of making
an assumption that is totally unprovable and thereby cast-
ing a ghadow over all of Whitewater. What we do know is
here is & man who is worling on the Whitewater file, who
became terribly depressed and who may well have killed

himself.

: bably,-people-say-
WILLIAM SAFIRE: But e lawyer who left no suicide
note, who went to a park across the river when he had a
park available in his back yard, and whose files were then
spirited away and we, to this day, don’t know how much
they were sanified. Now, there’s a lot of chicanery involved
there. And we saw, finally, when there were hearings,
people were giving conflicting testimony. Somebody was
lying. Maybe several people were lying. You couldn’t just
sy everybedy was, was right — the i
imony was blatant,J"And so I would say you'd have to
say “to be continued” on that.
CHARLIE ROSE: His wife says he wasn't worried.
WILLIAM SAFIRE: Well—
CHARLYE ROSE: His wife says he was not worried about
Whitewater. He might have been worried sbout other
things, including the travel scam business, but not
Whitewater.
WILLIAM SAFIRE: I don’t think she was privy to the in-
formation that we're looking for, the files of Whitewater.
CHARLIE ROSE: Let me see— hear you carefully. You
would not eliminate as a possibility the fact that Vinece
Foster was murdered? :
WILLIAM SAFTRE: I would not have operated immedi-
ately on the assumption of suicide, as the Park Police did. .
When a dead body is found who is the Assistant Counselor
for the President, you immediately look for foul play. It
may turn out to be suicide, but you immediately move in
on— ag if it was homicide.
CHARLIE ROSE: There is evidence that he was
depressed, clearly.
WILLIAM SAFIRE: Mm-hm. g
CHARLIE ROSE: I mean, go there is also on the other
side the evidence—
WILLIAM SAFTRE: They've no—
CHARLYE ROSE: —of serious depression, which leads

le tp cogumi Jgige
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ROGER LEE PERRY, Arkansas State Trooper, was advised of
the identity of the interviewing agent and the purpose for the
interview. PERRY provided the following information:

PERRY was working at the Arkansas Governor's Mansion
during the time of VINCENT FOSTER'S death. PERRY received a
telephone call from Helen Dickey at the White House sometime
between 4 p.m. and 7:30 p.m. Central Standard Time. Dickey told
PERRY that VINCE FOSTER had left work, went out to his car in the
parking lot, and shot himself in the head. PERRY was unsure of
DICKEY'S exact words, but he had the impression that FOSTER had
committed suicide in his car parked at the White House. PERRY
wrote the message down at the time of the call, but no longer has
the written memo. PERRY relayed DICKEY'S message to Governor
TUCKER, who called the White House for more details. TUCKER found
out that DICKEY had bad information; FOSTER actually committed
suicide at FT. MARCY PARK. PERRY did not know who TUCKER spoke to
at the White House.

PERRY stated that DICKEY was hysterical when she
called, and that he was not surprised that she had incorrect
information. PERRY did not know how DICKEY learned of FOSTER'S
death.
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11-18=2009

Did the two workers in the next park over from Ft.
Marcey identify "CW" as being the one who stopped and talked with
them? I am not talking about a description, but I am talking
about identifying him from a picture.

CW surfaced on the G. Gordon Liddy show, who had
FBI/CIA ties. 1Is it strange that CW just "happened" to surface
8-9 months later through that particular medium.

Could it be that someone else prompted the call, or
made the 911 call, and that CW is a "cover person."

Is there any corroboration for the fact that CW was in
the park? The couple (W3 and W4) saw a van, which we assumed was
CW's. However, were they able to identify CW?

Do we doubt parts of CW's story?
The answer is yes, even if it is just the part about

him walking 700 feet to "relieve himself" rather than stopping at
the first tree.

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury
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What is the status of subpoenas and/or requests to the
White House for particularized telephone records?

I am told that there is a way to have a listing of
calls from particular numbers at the White House, even though
representations might have been made that they do not keep
records in that fashion.
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CBN News: "Newswaich Today"
Transcript of the Vince Foster Segment
Aired February 29 & March 1, 1996; Length: 12:56
CBN News Is Watched By Over One Million American Households

Ben Rumors of cover-up just don't go away and now there are some people saying the FBI is

Kinchlow: involved. For more than two years, the death of White House Counsel Vincent W. Foster has
been shrouded in mystery. In an m-depth exclusive story, CBN News Semior Reporter Dale
Hurd examines important and unusual questions surrounding Foster's death,

Dale Hurd:  When Vince Foster left his White House office on that July day in 1993, he told his sccretary
that he would be back, but the Deputy White House Counsel and boyhood friend of Bill Clinton

never retumed.  And almast three years later, thearies and speculstion about his mysterious
death live on.

On July 20th 1993, Vincent Foster's body was found here in Fort Marcy Park in northem
Virginia just outside of the District of Columbia. But that's about the cnly thing about Faster's
death that all partics can agree on. How Foster's bady got here, even how Foster died, is still not
clear. The 1994 report by Independent Counsel Robert Fiske says the evidence overwhelmingly
supports the conclusion that Vincent Foster killed himself in Fort Marey Park and adds, quote
“there is no evidence to the contrary.” But that is simply not true.

Here are just some of the inconsistencies, many from Fiske's own report. Police say Foster
walked to the edge of this steep berm, sat down, and pressed 2 1913 .38 caliber pistol deep
against the back of his mouth and pulled the trigger. The gunshot wound should have been
extremely gory because a large caliber handgun often leaves a large wound while the heart
typically kecps pumping, leaving a lot of blood and brain tissue called "blowback" all over the
weapon. There was none.

The coroner said the exit wound for the .38 caliber bullet was only about one-inch wide. There
was an unusually small amount of blood under Foster's head and no bone fragments. No bullet

was found either, even though scarchers managed to find all sorts of ammunition dating back to
the Civil War.

PowderbumsindicmFoncr'shandswerenotanthegip of the gun when it was fired. His
teeth were not damaged from the recoil of the .38. There was no trace of soil or grass on

Foster's shoes even thaugh he supposedly walked 700 feet through the park. No one in the park
that day ever saw Foster alive.

No one reported hearing a gunshot. Foster's fingerprints were not on the weapon. Foster's wife
had trouble identifying the gun as ber husband's. The .38 was made from two guns, fittiag the
classic profile of a hard-to-trace "drop gun" often used to make murders locks like suicides.

Foster was covered from head to toe with carpet fibers. Blood tracks on his face and shoulder
hdicamhisheadhadbemmovedinasmanyasfourposiﬁons after he allegedly pulled the
trigger, oven though death was determined to have been instantancous. And blood trails from
Foster's nose and mouth inexplicably defied gravity and traveled upwards as he lay on the steep
slope.

Critical crime scene photographs are missing. The first paramedics on the scene from this fire
station in McLean, Virginia, said they found Foster lying perfectly straight as if ready for the
coffin and suggested later that they thought it was 2 homicide. And some of their accounts about
where they found Foster's body differ from where the Park Police say it was, suggesting police
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g:;‘; At what point do you begin saying, "Something is wrang bere, this doesn't add up.”
y:

Dale Hurd:  Chris Ruddy ofth_e Pittsburgh Tribune-Review is the caly reporter known to be working on the

Investigation *
Chris T_hera's been 2 tremendous reluctance by awutharities to look into this cagse. We gaw that Robert
Ruddy: Fiske came along and basically Tubber-stamped the police investigation Hig FBI agents went

before Congress andsaidthe?uk?oﬁecmademmjor errors in their case, whieh is laughable,
Ken Star;,thelndcpadawma, iﬁk!he\ilasgoingtolookintothisbutmhwwthathchu
becnun\wllingtogettothebouanoﬂbh.

Dale Hurg: Sfa:fs lead prasecutor quit last year after he said he was kept from pursuing the case too

Patrick Soon p
Knowlton: brown, rust-brown-colored, Honda with Arkansas license Plates. As I pulled in, I saw another

activity that didnt - he wasnotherctoenjoytbepark. That's what | — the glare was very
inﬁcnseandmdemvely[lic].madomefu!vuynneasy.

Dale Hurd: Knowltgn Went up into the park 1o relieve himself and when he came back, he noticed a dark

Knowltoncaﬂedauthariﬁe;thenmday, bntwasnevcrque:ﬁoned'unﬁlninemoutbshtcrin
1994. Then, in 1995 when he was subpoenaed to appear before a grand jury, strange things

begaa to happen.
Patrick I'was actually beginning to be harassed by welldressed men who approached me, either head-on
Knowliton: or walked at me or walked from the side of me or walked from behind me just giving me intense
glares -

Dale Hurd:  Men Knowiton said were clearly trying to frighten him into not testifying. He took witnesses
withhimwhenhewasfollawed,includingnrepom.whoveriﬁedthatitwasnothis
imagination,

it even though ltwufoundﬁppedinmmthanmdmpieea. Even stranger, three leading
handwriting expcmaamineditmddechmdittobemobvioulf A

Patrick When I was shown those ~302s [FBI Interview Form FD-302a] , I looked at them and [ say,
Kunowlton: reading them, thinking those areq't my words, that's not what [ said.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 45

: 2
4 vo0/Z00( T 30 210 e« TASNNOD JHANI L0188 122 Tos@ 9Z:%¥T  QRs/ensen



a%% OIC-1R @oo4

03/18/96 MON 18:13 FAX
©b3/83/96 19:38:51 yia Fax - SB1 221 €787 DEBBIE BERSHMAN Page B33

Dale Hurd: The FBI version of Knowlton's statement said that, amang other things, he would not be able to
Pick out the man he saw in the parking lot in Fort Marcy.

Patrick But in fact, (what] I told them was if [ had, if they showed me a line up or if they gave me a
Knowlton: | Photo spread, I could have picked the Euy out, you know, fairly easily.

Dale Hurd:  With the help of a police artist, Knowlton even sketched this drawing of the man,

they learned of the Foster death. Roger Perry, a twenty veteran, was working as Governor
Jim Guy Tucker's bodyguard on July 20, 1993, when ke received a call fram Halen Dickey who
was Chelsea Clinton's nanmy.

Roger Perry: It Was sometime betwsen 6:30 and 7:30 PM [Central Time]. Helen Dickey called me from the

Dale Hurd:  You remember those words specifically ~
Roger Perry: That's exact words [sie]! I wrote those words dawn on a steno pad.

Dale Hurd:  When Dickey called Perry is crucial because, if there is 3 caver-up of the Foster death, it could
unravel around the White House claims of when it knew about the death. If the White House

knew carlier than jt says it did, then that would have allowed officials time to clear Foster's
office. .

On the day be died, Foster left his office ar about 1:00 PM, Foster’s body was first discovered at
about 5:45 PM by a man known as "Confidential Witness." Shortly after 6:00 PM, Park Police

Perry says Dickey called between 7:30 and 8:30 PM Eastern [Time]. Dickey told the Senate
Whitewater Committee she didn't learn of Foster's death undl 10:00 PM and didn't cal] Perry

unt] 10:30.
Senator So, it was well after 10:00 o'clock.
D'Amato;
Helen It was well — my best estimation, that I called the Govemnor's Mansion was 10:30.
Dickey:
Senator Okay.
D'Amato;

Dale Hurd:  Helen Dickey says that she called ¥You at 10:30 at night Eastern (Time].

Roger Perry: That can't be. There's no way. When she called me, it was between 6:30 PM and 7:30 PM
Arkansas [Central] time,

Dale Hurd: And Perry and another rooper have signed sworn affidavits to thar effect. Other persons Perty
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Dale Hurd:

Joseph
DiGenova;

Dale Hurd:

Chris
Ruddy:

Dale Hurd:

Pat
Robertson:

Ben
Kinchlow:

Pat
Robertson:
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Former US Attorney Joscph DiGenova says he's never doubted that Foster committed suicide,
but what troubles him is the cover-up that began after Foster's death.

It is obviouatomotha:mel:ngﬂnlnwhichpeuplemaﬁerhisdathtnd:alwidihisoﬁce
and to prevent people from the Justice Department getting in there leads any reasonable person
to wonder aloud what was in there, why was it being removed, what were the reasens for it, and
who were they trying to protect.

And Ruddy says the government cover-up of the Foster death carries grave implications for
every American,

It's notjustanimg'aﬁngumolvadmynuym. I our law enforcement agencies can be
subotdinatadforpoliﬁcalrusons,aﬂofuainthiswmﬂymthmdbythat.

Fricuds of Vincent Foster have said they wish the questioners would just let him rest in peace,
buti‘tdoesn'tapparht’sgoingtohappenunﬁl a few more of the questions about his death are
answered. Dale Hurd, CBN News, in Fort Marcy Park in northern Virginia.

That's an extraordinarily thorough picce and [ frankly didn't see the piece before nor had I seen
all of the graphic evidence, but it i just mounting and I think the Special Prosecutor, or the
SpecialCounselashc‘acalH.needstogaintothismmcr. It is too important and the facts —
but you know, Ben, organizations like "60 Minutes," for example, have dane anything they can
todincreditanybodywhoiseomingfomudwiththeclm-qnevidmonthis.

It was overwhelming, but there is a massive cover-up in the media. The media will aot touch it.
It is just amazing, Rncklyisoncofthefew.andofwmuthcmhavebmlbeﬁmthe
Manchester Guardian had 2 reporter over here [Ambrosc Evans-Pritchard, DC Bureau Chief of
the London Sunday Telegraph] and we've been studying it, but nobody else to speak of [except]
Strategic Investment, James Dale Davidson, has had extensive writing on it, but the quote
"mainstream media" won't touch it. Why? Why are they covering up?

But is the FBI — was it cormupted? You know, Sessions claimed he was fired, he was fired
pmptoﬁlywhmaﬂthismcmningup.andisﬂul-'mwhichisthemostmpocudlaw
enfome:mntageucypouﬂ:lyinthewodd,havetheybeentumedonthisd:ing? That would be =
whatlhatwimassaysismeFBlputwordlinhismommduiedtomkehimsaytb.ingsthat
be didn't say, you know? That he couldn't identify the . . .

It is frightening.

It is very frightening. And ladies and gentlemen, if you think Watergate was a bad cover-up,
this is worse. And how long can it go on? Ladies and gentlemen we have got the Fact Shect and
IagreethatweoughttnletVineeFotmmninpeacebut. if indeed he was murdered or some
foul play took place, or there's some cover-up because he knew something that was disturbing to
somebody in higher office, that's got to be investigated, 1-800-716-FACT.

We'l be glad to send this one-page Fact Sheet 1o you and I'm shocked myself. I for one have
nevarsemal!thosedehilsonvideouweludthmthne.buttha:isanawu:mpomyal.

'— CBN News Segment Ends —

Chris Ruddy's book "Vincent Foster: The Ruddy Investigation," is available
Jrom the Western Journalism Center by calling 1-800-711-1968

Hugh Sprunt's, 165-page "Citizen's Independent Report” on the Foster death, cited in

voo/vo0@
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Page B84
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"Vincent Foster: The Ruddy Investigation,” as "'the most exhaustive an lysis of the official
records,” is availdHd/fot oheedie B obpdrg kP ApiNG NLY 28311 (214) 239.2679.
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AlM Report
NOTES FROM THE EDITOR’S CUFF
BE’ =Resd eins September-A 1994

OVER THE 25 YEARS OF AIM’S EXISTENCE WE HAVE FREQUENTLY CRITICIZED THE
establishment media for applying different standards in their treatment of liberals and conservatives. In this
AIM Report we expose another glaring example of this—the difference in the treatment of conflict of
interest allegations made against independent counsel Robert B. Fiske, Jr. and his replacement, Kenneth W.
Starr. One thing that you might miss if you don’t read this report carefully is Rita Braver’s report on CBS
News that Clinton had approved the attack on Starr made by his personal attorney, Robert Bennett. At the
same time, the White House was trying to distance Clinton from Bennett’s comments.

CLINTON SAID NOTHING CRITICAL OF THE STARR APPOINTMENT, BUT HE MUST HAVE
been upset by it. I would be surprised if he didn’t call Bennett and White House Counsel Lloyd Cutler to
ask what could be done about it. The only way to get rid of Starr would be to persuade him to resign, and
that is what Bennett demanded. Sen. Robert Dole charged that what they were trying to do was “to intimi-
date Starr, trying to make it impossible for him to do the right thing.” A Sept. 6 Wall Street Journal edito-
rial referred to “the hilarious attacks on Kenneth Starr’s appointment” and said they were “an effort to
intimidate Mr. Starr, at least enough to avoid any pre-election indictments.” It added, “This effort may
succeed. Mr. Starr is in fact anything but a boat-rocker, but rather an establishment figure attuned to the
good graces of the Beltway bar and especially the press that covers it.”

ONE TEST OF STARR’S DETERMINATION TO DO THE RIGHT THING WILL BE HOW HE
handles the Vincent Foster case. The Senate Banking Committee hearings on Foster were disappointing. [
thought some of the Senators would try to get the FBI to provide answers to the questions that have cast a
cloud over Fiske's findings. Nearly all of them rushed to endorse Fiske’s findings. The only one to bring
up the blond hair and carpet fibers on Foster’s clothing, Sen. Robert F. Bennett, did so apologetically,
saying he did so only out of curiosity. Like the Fiske report, he didn’t say that hair and fibers were found
on Foster’s underwear and that semen was found on his shorts. There was no discussion of the blood stains
on Foster’s face that indicated the body had been moved.

FBI SPECIAL AGENT LAWRENCE MONROE EXPLAINED THAT THE BLOND HAIR COULD
have belonged to Foster’s daughter. He didn’t say they had made any effort to find out if it belonged to the
daughter. There was no indication that any effort had been made to determine whether or not the carpet
fibers could have provided a clue to where Foster was on the afternoon that he died. The FBI agents were
certain the body had not been moved, because, they said, transporting it would have resulted in more
spillage and smiearing of blood on Foster’s skin and clothing than was observed. I have discussed this with
experts who say that it would have been possible to minimize the contamination by staunching the flow of
blood.

DR. DONALD REAY, ONE OF THE FOUR PATHOLOGISTS USED BY FISKE, HAS CONCEDED
that this could have been done, but, he said, there still would have been some spillage and smearing. I
pointed out to him that there was—the contact blood stain on Foster’s cheek that Fiske’s panel of patholo
gists tried, unsuccessfully, to explain away. The FBI agents were not asked about the claim of CW, the
confidential witness who found the body, that there was no gun in Foster’s hand when he found it. CW
says the FBI agents got him to say that he might not have seen the gun if it had been covered by the hand,
but they refused to show him the photo that shows the hand, palm down only partially covering the gun.
CW says if they had shown him that photo, he would have told them that wasn’t the way it was when he
saw it. He insists that the palms of both hands were facing up.

AFTER INTERVIEWING CW, I HAVE PROBLEMS WITH SOME OF THE THINGS HE SAYS HE
saw or didn’t see. In addition to not seeing a gun in Foster’s right hand, he says he didn’t see the contact
blood stain on his right cheek and jaw or the two blood drainage tracks across Foster’s right cheek from his
nose and mouth. He saf©iie #lnah®(URIS he3izh) fhoelder 70 TOS75 6 Pagéobed like vomit, not

blood, except for a dark spot in the middle about the size of a dollar coin. He says Foster’s body was



beginning to bloat and that his face was puffy, with dried blood caked on his lips like lipstick. He says that
there was a nearly empty bottle of purplish wine cooler near the body, and that he saw a four-pack of
identical bottles, two missing, in a white Honda in the parking lot of Fort Marcy Park. He also claims that a
jacket, similar to the pants Foster was wearing, was on the front seat of this same car. The police estab-
lished that the white car belonged to a couple who were trysting in the park, and they were satisfied that
they were not involved with Foster. Foster’s gray Honda was at the other end of the parking lot, in a spot
where CW said he saw a brown or cream-color Japanese car.

CW IMPRESSED ME AS SINCERE AND FIRM IN TELLING HIS STORY. HE STILL DOESN’T
want his identity known, but he tells us that is not because he has anything to hide. He is a construction
superintendent, and he told his foremen about finding Foster’s body the day after it happened. He con-
vinced the FBI that he was the man in the white van who reported finding the body to park maintenance
workers. There is no evidence in the Fiske report that the FBI has challenged his credibility, but there are
more discrepancies between what he says he saw and what others say they saw and what photographs show
than just the absence of a gun. There are some things that could have been changed from the time he saw
the body and the time the police arrived. Perhaps a gun was placed in Foster’s hand. Perhaps the wine
cooler bottle was removed. But vomit on Foster’s shirt could not have been changed into blood. and that is
what the medical examiners say it was. The bloodstain on his cheek and jaw and the blood drainage tracks
shown on the photograph could not have materialized in the brief interlude before the police arrived. No
one else has said the body was beginning to bloat or that the face was puffy. Foster’s car was gray, not
brown or cream-colored. The couple who came in the white Honda acknowledged that they had a pack of
wine cooler in their car. None was found in Foster’s car, but Foster’s jacket was.

SEEING A DEAD BODY CAN BE A VERY UNSETTLING EXPERIENCE FOR THOSE WHO ARE
not used to it and can interfere with one’s powers of observation. CW spent only a couple of minutes
examining the body, but he didn’t make notes. I wouldn’t trust my own memory to recall all the details
accurately eight days later, much less eight months, which was the time that elapsed before he talked to the
FBI. I don’t think that everything CW says should be brushed aside. Since he says he was looking to see if
there was a gun, perhaps more weight should be given to what he says about the absence of a gun than to
what he says about blood stains. But it would be a mistake to rest the case against the Fiske report on his
story alone. The forensic evidence may be less dramatic, but it is less vulnerable to challenge.

A NUMBER OF TV STATIONS AND CABLE SYSTEMS ARE NOW AIRING AIM’S TV SHOW IN
addition to those that pick it up from the NET Network. Some of these take it off the satellite and others
use tapes which we provide. We don’t have a complete schedule of the times the program airs on these
stations, so we have included phone numbers for you to call. If you have any problem getting information
from them, call Deborah Lambert at 202-364-4401.

TV Outlets That Air AIM’s Show ““The Other Side of the Story”

Location QOutlet Phone #
South Pasadena, CA American Cablevision 818-441-4559
Newark, CA South Bay Cable 510-651-4030
Branford, CT TCI Public Access 203-483-2307
Litchfield. CT Laurel Cablevision 203-567-4589
Waterford, CT Eastern Connecticut Cable TV 203-447-3544
Clinton, CT Storer Communiciations 203-669-6494
Miami, FL WBFS-TV 33 305-621-3333
Waukegan, IL U.S. Cable of Lake Cty. 708-336-7200
Catskill, NY Mid-Hudson Cablevision 518-943-6600
Hickory, NC Catawba Valley Cable 704-322-2288
Lima, OH WTLW-TV 419-339-4444
Scranton, PA Verto Cablevision 717-342-0285
El Paso, TX KSCE-38 915-585-8838
Bluffton, SC Low Country Broadcasting 803-757-7200
Phoenix, AZ Dimension Cable Services 602-866-0072
Lincoln, NE Cablevision of Lincoln 402-421-2890
Prescott, AZ KUSK-TV 602-778-6770

Melbourne, FL ine- : 407-724-1950
Bellinghans, Yok . " A none (FRTS 1637 @f(@&aﬁﬂhgtg%owse-’ Page 51 500.671-7927
Bruce, MS WO7BN(Ch.7) 601-983-2801



AIM Report
NOTES FROM THE EDITOR’S CUFF

By Reed Thvine September-B 1995

ON SEPT. 21 AIM HAD A LUNCHEON IN WASHINGTON FOR CARTHA “DEKE” DE LOACH,
former deputy director of the FBI under J. Edgar Hoover and author of a new book, Hoover’s FBI. The
same day, Larry Potts, the recently demoted deputy director of the FBI under Louis Freeh, testified
before the Senate committee investigating the FBI’s handling of the siege of Randall Weaver’s home at
Ruby Ridge in Idaho. Potts denied that he had authorized the illegal rules of engagement that resulted in
an FBI sharpshooter shooting and killing Weaver’s wife as she stood in the doorway of their cabin hold-
ing her baby in her arms. The previous day, special agent Eugene Glenn had testified that he personally
had discussed the rules with Potts and had obtained his approval. Glenn’s punishment for his role in the
affair was loss of his job as head of the FBI bureau in Salt Lake City. Potts received a letter of censure
from his good friend, Director Louis Freeh, followed by promotion to the post of deputy director. He
lost that job a few months later when it was discovered that the in-house investigation of Ruby Ridge had
been entrusted to friends of Potts and some relevant documents had been destroyed.

THE AUDIENCE THAT CAME TO HEAR DE LOACH INCLUDED 15 OR 20 RETIRED FBI
special agents, men who had worked with and for DeLoach under J. Edgar Hoover. Their presence and
DeLoach’s remarks were a tribute to J. Edgar Hoover’s leadership of the FBI, his contributions to elevat-
ing the status and competence of law enforcement, and the accomplishments of the bureau under his
direction. DeLoach freely acknowledged that Hoover had his faults and had clung to his post too long,
but that Hoover “exuded strength and authority” and stood ten feet tall in the eyes of the agents. This is
reflected in the appreciation expressed by former FBI agents throughout the country for what AIM has
done to combat the lies and distorted history spread by the left to ruin Hoover’s reputation.

OUR MOST RECENT CONTRIBUTION TO SETTING THE RECORD STRAIGHT WAS OUR TV
show of Sept. 13 exposing the lies in a National Public Radio documentary titled “Blacklisting,” which
repeated the oft told tale of how the House Committee on Un-American Activities and Hoover’s FBI
ruined the lives of Hollywood figures who were carrying out Lenin’s advice to advance the revolution
through the medium of the movies. Produced with $80,000 from the Corporation for Public Broadcast-
ing, this documentary recounts the suffering of a Hollywood screenwriter named Gordon Kahn, one of
the Communists blacklisted in 1947. Kahn’s suffering consisted of having to sell his 13-room house in
Beverly Hills and moving to Mexico, where he and his family lived very well on the income from their
savings until they were ripped off by a Mexican con artist. They then went to live with Mrs. Kahn’s
father in New Hampshire, where they found the climate less appealing than Beverly Hills and Cuernavaca.
If this was their gulag, it compared very favorably with the gulags where Solzhenitsyn and other Russian
writers were sent by Kahn’s fuerher, Josef Stalin, for offenses far less serious than participating in a
conspiracy directed by a foreign power to overthrow the government.

WE EXPOSED THIS EFFORT TO REWRITE HISTORY ON OUR TV SHOW WITH THE HELP OF
an expert on that era, Herbert Romerstein, a former investigator for the House Committee on Un-
American Activities. You can order the tape, postpaid, for $13.95. We also discussed it at our luncheon
with Deke DeLoach, where we collected 50 signatures to the letter described below, which I will deliver
to Delano Lewis, the president of National Public Radio. I urge you to reinforce this protest by sending
the enclosed postcard or your own letter to Mr. Lewis.

OUR LETTER TO DELANO LEWIS DESCRIBED “BLACKLISTED” AS “A VERY ONE-SIDED
and misleading presentation of the efforts of our government to expose and curtail the influence of the
Communist Party in the film industry in the years immediately following World War I1.” It cited as one
example Tony Kahn’s account of an encounter his father, Gordon Kahn, allegedly had with J. Edgar
Hoover in the Washington restaurant where Hoover dined regularly.

One night in 1 i : ¢ £ 'qjxéig)é” jtnesses subpoe-
naed by the House%ﬂﬁéﬁ%&%ﬁs@%@?ﬁy Zg?g?zgfgotte upg?rom his table at
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Harvey’s Restaurant and walked to the men’s room. Down the stairs, arm in arm with his male
lover, perfumed and in lipstick, came J. Edgar Hoover. Hoover and my father recognized each
other and passed without a word. My father was hardly the only person in Washington to know
that one of America’s biggest champions of traditional morality was also one of its biggest hypo-
crites, but he was one of the few who had nothing to lose by making the information public. He
never did. The only record of what my father had seen that night was in a confidential report from
one of the men at my father’s table, who turned out to be an informer. It stayed in my father’s FBI
file where Hoover could look at it for the nearly two decades he spent collecting information to
ruin my father’s reputation.

OUR LETTER NOTED THAT THE CHARGE THAT HOOVER WAS HOMOSEXUAL DIDN ’T
surface until over two decades after that alleged encounter. The idea that he would be seen in public as
described is patently absurd. Perhaps Kahn or one of his comrades sent such a letter to the FBI, adding
to the many uncorroborated and patently false allegations included in the raw files. Deke DeLoach
effectively lays the homosexual charge to rest in his book. Our letter concluded: “It is unpardonable for
NPR to make this reckless, unfounded smear a prominent part of its program. We ask that you insist that
the stations that have aired this program air an apology and correction.”

ON SEPT. 12, THE FBI BEGAN ANOTHER SEARCH OF FORT MARCY PARK FOR THE BUL-
let that is supposed to have killed Vincent Foster. They were still there searching two weeks later. This
long and intensive search was undertaken after Dr. Henry C. Lee, the renowned criminalist engaged by
independent counsel Kenneth Starr, said that another search should be made for the bullet. The reason is
simple: without the bullet there is simply no evidence to prove that Foster died on the spot where his
body was found. But there is evidence that the body was moved, beginning with the transfer bloodstain
on his right cheek and jaw that the FBI crime lab said demonstrated that his head had not always been in
the position in which it was found. Of course, Ken Starr, who refuses to comment on any aspect of his
13-month investigation, won’t admit what now appears obvious—that he desperately wants to put out a
report upholding the suicide-in-the-park theory.

BUT EVEN AS STARR HAS THE FBI SEARCHING HIGH UP IN THE TREES AND DOWN IN

the mud for the phantom bullet, Chris Ruddy of the Pittsburgh Tribune-Review and Ambrose Evans-
Pritchard of the London Sunday Telegraph continue to write about additional evidence that points to foul
play and a White House cover-up in the Foster case. Ruddy’s most recent story points out that the police
could not find Foster’s car keys either on his person or in his car when they looked for them at Fort
Marcy Park. So how could he have driven to the park? His body had already been transported to the
morgue, and so they drove there to make another search for the keys. By some miracle they found both
his car keys and four other keys on a separate ring in his pants pocket, where they had previously
searched and found nothing. The guard at the morgue refuses to talk to reporters who want to know
who, if anyone, had access to the body before the police arrived.

EVANS-PRITCHARD REPORTS THAT THE WHITE HOUSE NOW DENIES THE EXISTENCE
of telephone records that would show what time Helen Dickey placed a call from the White House to the
Governor’s mansion in Little Rock to notify Gov. Tucker and his wife of the death of Vince Foster.
Trooper Roger Perry, who took the call, said it could have been as early as 5:38 p.m. Eastern time, which
was before Foster’s body was found. A White House source told Evans-Pritchard the call was made at
5:48 p.m. Eastern time and that it lasted seven minutes. Evans-Pritchard says he has not been able to
obtain documentary proof of this and can’t vouch for the accuracy of the claim, which, if true, would
indicate that the White House knew of Foster’s death before the Park Police even found the body. This
could be dismissed as utterly absurd but for one thing—the White House has refused to release the
records that would prove the time the call was made, first on grounds they are protected by executive
privilege and now, Evans-Pritchard says, with the claim that the records don’t exist.

EVANS-PRITCHARD WRITES, “THIS IS REGARDED AS PREPOSTEROUS. THE WHITE

House Communications Agency, which is run by the Defense Department, keeps precise records of all
calls in and out of the building.” So far the White House has gotten away with its refusal to provide the
records to the media or to Congress. Sen. Al D’ Amato has said he is going to subpoena Helen Dickey to
testify before his committee. Evans-Pritchard points out that she has issued a supposedly sworn state-
ment saying she knew nothing of Foster’s death until after 10:00 p.m., but he points out that the signature
of the notary is undated and is on a detached E%%e casting doubt on the validity of the affidavit. The

notary, he said, had FQIA #HponegitWRIs 16371k Degld: 46105756 Page 53
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INSIGHT, 11 December 1995

Coligglent

By Hugh Sprunt

hy so little in the media about
Wthe suspicious death of White

House Depury Counsel Vince
Foster? Perhaps purting some evidence
regarding his death in a Watergate-like
context will bring this question into
focus. Assume you are “Ben Bradlee,”
editor of the Washington Post. Vague
rumors about the break-in at the Dem-
ocratic National Commirtee Head-
quarters in the Watergate complex
have begun to surface, and two of your
reporters, “Woodward” and “Bern-
stein” come to you with an amazing
story they are calling “Watergate.”
They tell you that they have located
and interviewed someone who hap-
pened to be at the Watergate that night
and apparently observed the burglars
pear the time of the break-in (Ana-
logue: Virginia construction consul-

FOIA # none ti4RTS1¢E3724 kD Bekd: 21057

Wotergate Has No
‘Foster’ Children

tant Parrick Knowlton’s damning
report of what he saw at Fort Marcy
Park on July 20, 1993, see “The Vince
Foster Mystery” Nov. 27). This wit-
ness saw the burglars clearly and can
describe them in detail. This is par-
ticularly important since the burglars
so far have managed to elude the
authorities. The witness happens to be
a supporter of Richard Nixon (and
Knowlton's home sports Clinton/Gore
campaign literature), but still wants to
tell the truth about what he saw at the
Watergate that night.

You learn from your reporters that,
after the wimess gave his eyewitness
account to Nixon’s FBI, the bureau
scheduled a second FBI interview
salely to get him 1o change his story,
something he refused to do (as Knowl-
ton claims happened t him).

When the Watergate witness sub-
sequenty was served a subpoena 10

-“appear before the District of Columbia

federal grand jury, he was harassed by
more than two dozen individuals, on
the street, in numerous threatening
phone calls, and by people who ille-
gally entered his apartment building at

" aging editor, you have recently heard

-

night (as Knowlton claims happened 0 .

him). Both Woodward and Bernstein
personally observed this type of
harassment numerous times ovVer a
three-day period and took photos of the
intimidators and their vehicles (which
is how reporters Chris Ruddy and
Ambrose Pritchard-Evans personally
confirmed harassment of Knowlton).

Woodward and Bernstein also tell
you of a copy of a handwritten nate that
they have obtained from a source with-
in the Nixon White House. This note
authorizes the Watergate break-in on
nadonal security grounds and appears
to have been written and signed by
President Nixon himself, at the insis-
tence of thase commitdng the break-
in, who had demanded assurance that

vague rumors about this note, but your
sources in Nixon’s FBI have told you
that the note was an obvious forgery,
and you thus far have priated nothing
about the note’s existence out of
respect for the president (Inverted
analogue: the FBI decided thar the
torn “suicide note” belatedly found in
Foster’s briefcase was writ-

= ten by Foster himself)
. But Woodward and Bern-
. stein have a copy of the FBI
lab report on this note. The
© lab report indicates that the
FRIis not certain the note is
a forgery and suggests that
. more than one known sam-
i ple of Nixon's handwriting
" be provided to the lab for
comparison. (The FBI
! hedged its opinion that the
. torn note was written by Fos-
: ter) Although weeks have |
passed, no additional sam-
ples of Nixon’s handwriting
were provided to the FBI
lab. Finally, your reporters
tell you that they hired three
highly-qualified indepen-
dent handwriting experts
who examined the note,
along with many known
samples of Nixon's hand-
writing, and all three
experts are unanimous that
_the note is genuine: It clear-

ly was written and signed by Nixon
himself. (Inverted analogue: Three
handwriting experts at a Washington
press conference on October 25
announced that Foster’s suicide note
was forged.)

As managing editor of the Wash-
ington Post, would you think this story
worth printing or would you tell Wood-
ward and Bernstein that obviously itis
the fabrication of a bunch of scur-
rilous lefr-wing kooks out to “get” Pres-
ident Nixon?

What if the actual Watergate events
had been ignored by the mainstream
media, except for CBS’ Mike Wallace
vilifying Woodward and Bernstein on
60 Minutes for dreaming up a cocka-
mamy Watergate conspiracy theory
just ta sell newspapers? (See Insight,
“The Foster Coverage: A 60 Minutes
Autopsy,” Dec. 4.) Had this happened,

| Watergate would have been a minor
D é}%ﬁ&ﬁeﬁy noted, then quick-
ly and quietly interred.

Huch Sprunt is author of the Citizens
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Advance, November,

1995

Is]

B Crime
conspltant

government
probes

By TERENCE J. KIVLAN = i

ADVANCE WASHINGTON BUREAU

WASHINGTON — A Staten :

Island crime consultant and
two other independent experts
hired by a conservative pub--
lisher to scrutinize the ap-
parent suicide note of Whijte
House counsel Vincent Foster
have labeled it a fake.

In a joint report recently is- -
sued here, the three experts.
suid they had separately con-
cluded that the enigmatic, 150-
word document could not have
been written by Foster, Each
based his opinion on a com-
parison of 12 other samples of
Foster's handwriting with a
photocopy of the note.

The three-month private in-.

vestigation, which directly
contradicted two government
probes finding the note to be

—authentic, was commissioned

" :» by James Dale Davidson, pub-
- ""ilisher- of 'a Baltimore-based -

contradicts two v

business newsletter and clair-
man of the National Taxpay-
ers Union, a fiscal watchdog

~ " group here.

“Although a generalized de-
. gree of simularity exists be-

tioned - document .with the
" known samples furnished,
..upon closer examination ...

-~ numerous marked differences

" have been noted throughout
. the - writings,” said Vincent
iScalice of Eltmgvnlle in his
'"portlon of the report.

"z A .retired city detective,
¢ Scahce 62, has headed his own
.crime  investigation firm,
_.Forensic Control Systems, for

.the past 18 years, His previ-

ous clients include the House
‘committee that reinvestigat-

ed the assassinations of Pres-
ident John Kennedy and the

Rev. Dr. Martin Luther King
JL.

Scalice questioned the ab-
- sence of fingerprints on the

PLEASE SEE FOSTER,

‘PAGEA 11

I _.Lmakmmﬁaﬁvmxgno- re

= 'ranée, inexperience and over=

tween the photocopied ques-- [ )" Ledge; violate dany

" " travel office. There was no in-"*

' ro the AG-

. xlkga] benefirs they received from the travel staff- -

&z&mgddyanrage of Kaki and HRC .. N -
“ " The public will never belicve the i innocence af :be Cbnzom
* and their loyal*staff -+ B

gnd experi' claims
Foster note was fake

work -
Idid notlmowmg[y violace

any hw or :mndard of con- -
ducs. :
. No ont n tbeszzHou:e,

. law or standard of candu:t,

including any action in tbe }

2entzo bmq‘itau_y mdwn{ual

or Jpecxﬁt SR
" The FBI bed in r/)t:r report

’ nepra: ucavrrmg up the : 'é..;,'..'
" The GOP has lied and misrepresented its knowledye and )

role and covered up a prior investigarion
" The Ushers Office plotted 1o have :xcmwe o mmm:ti

The WSJ editors lie withous mruequmct

I was nor meant ﬁ:r the job or the spotlight of pub fie kife m\ B .

.Wa.rlnngron. Hm mmmg people is cammfrmi spars.

ldentmes this, word as "Iegal T i W

¢

B RrPrER A

‘A transcnpt of the note prepared by the Park Poluce’
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note, which was discovered in 28
pieces at the bottom of & briel-
case lefl in Foster’s White House
office. The Island Investigator,
who also is a {ingerprint €xpert,

said that if Foster had ripped up

the document, he “should have left
numerous latent [ingerprint im-
pressions.”

Scalice said that, in view of the
fact that it said nothing about self-
inflicted harm and lacked any
semblance of a signature or date,
the document may naot have been
a suicide nole at all.

“There is no mention or char-
acteristic statements of departure
for loved ones, the putting of af-
fairs in order, or a motive for sui-
cide." Scalice argued.

In an interview, Scalice said
that aside from the issue of
whether Foster took his own life,
he was "convinced beyand a shad-
ow of a doubt™ thal the White
House official did not die at the
location where his body was found
— a secluded roadside park in
northern Virginia.

The Island privale eye said he
arrived at that conclusion while
doing “homicide rpconstruction”
of the case earlier this year for
the Western Journalism Center, a
conservative group headed by me-
dia magnale Richard Sciafe of
Pittsburgh.

A spokesman for the Park Ser-
fice Police, which conducted the
riginal Foster investigation, dis-
missed the independent probe of
ste nole’ as “tainted” because of
s connection to Davidson, who
as been at the forefront of an ef-
rt to suggest foul play in Fos-
ler's death.
"“Vini¢¢ Foster committed sui-
¢1dé,” -$hid Robert Hines, the
"!tkesman. “We are sticking to
thats -
-“Hlinet zlso noted that the FBI
#hdl former Whitewater prosecu-
to¥'Robert Fiske had similarly
coricluded that Foster was the au-
ot of the note.

=Ever.-his wife said it was hls,”
Hines added. .
-FBlofficials said the agents In-
olved. in evaluation of the note.

2 d'bezn detailed to.the 8Hfice.of fEHISE ributed
tgg beén detailed £0.1E BI0Ce ol 300 o +he late BHitish'Sotial

. qurrent special prégactto, Ken-
neth Starr,.and thet.in 4ny event:
thiey did not discuss aclive cases.
Starr's olfice has declined all ¢omm:,
ent ol its activitles, ~  ..o: .
third official probe of Fos-
lez!s death is currently being.ca

Lee, one of the foreiisic scientists

wfio testifled a{,u!&g,_.l. Sifnpson

581 221 8787 DEBBIE GERSHMAN

ADVANCE PHOTD R MIKE FALCO

Crime éonsultant Vincent Scalice sits In front of blown-up
versions of a handwritten letter by Vincent Foster, left, and his
supposed suicide note, which Scalice says was written by

another person.

trial. Lee is not expected to fin-
ish the project [or several weeks
Oor more.

A longtime Arkansas confidant
of both President Clinton and
Hillary Rodham Clinton, Foster
was found dead of a gunshot
wound to the head in the park July
20, 1993. His right hand was slill
clutching the apparent suicide
weapon, a family owned, anlique
pistol. The note, writlen on yel-
low loose-leaf paper, was not
turned over to the Park Servilce
Police by White House aides un-
til six days later.

Scalice’s partners in the private
probe said the Foster note was
not only a forgery, but an obvious
one.

Dr. Reginald Alten, a professor
al Oxford University In England,
told the London Sunday Express,
“Foster is what I call a natural
‘swagger' — his letters have lots
of elegant flourishes. The forger
failed to spot this until ahout the
10th line, when he suddenly start-
ed using Foster's wide, saucer-
shaped loops.” .

A world-renowned expert in his
field, Allon was recently retalned

to help judge the authenticity ol

. soihe- ministripts attributed Ao

philosophet &hd mad of ‘letters.
They were deféermined 16 be gen:
uine. E

. The'ProfRésdr ¥’ Was quoted
as saying that whereas Foster’s
hand was “firm, and consistent,”
the [orger's was decldedly “in-
consistent” and “uneven.”

. The third-éxpert, Ronald Rice,

" & Bostori-baséd investigator, said
he noticed right away that thé real
author of the létter took tiro or

: thee strokes {6 make letters ac-

, complished by Foster in one..

“It was bo clever forgery,” said
Rice In an intérview. “It was hasti-

ly thrown together ... pathetic at
best.”

" “It was being done by someone
in a hurry who héd a rough idea
what he wis doing but as not
absolutely positive,” Rice said.

A veteran consultant for law
enforcement authorities around
the nation, Rice also worked this
year on the Simpson investiga-
-tion. His earliér big cases include
those of mass murdérers Ted-
Buridy and thié Boston Strangler:

Both Scalice and Rice denled °

that their assessirients of the Fos-

ter note weré tailared to please

the bankroller of the probe, David-

on. : )
“We gel that{accnsation) all the
time,” Rice sald. “I didn't do this

for financial gain... Idid il as4 -

ried oit-for Starr by Dr. HEN;FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 58
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matter of professional courtesy."

He explained thal he agreed to
take part in the investigation as
a favor to Scalice. an old colleague
in the erlme consulting business,
and didn't even know he would be
paid until the report was com-
pleted. At hat point, Rice ex-
plained, he was informed that he,
Alton and Scalice would “get to
split $2,500.”

“My usual fee for something like
this would be (rom $6,000 {u
$8,000,” he explained.

Scallce said his feces for all the
work he had done on the Foster
case totaled less than $5,000.

“Believe me, I am not in this
for financial gain,” the Islander
said, adding that he was some-
times “sorry I ever look il" be-
cause it had “gotten blown out of
proportion” politically.

He insisted his involvemnent was
motivated solely by his belief
“that we have to get lo Lhe bot-
tom” of the Foster incident.

All three Independent experts
acknowledged that because lhey
had access only to a photocopy of
the reassembled note, their eval-
uations could not be considered
definitive.

o

-, . “Let them produce the original,”
** Ricd saldy.~ ‘

Al three also charged that the
two government examinations of
the Foster note were inadequate
becduse in-both iristandés " was
compared with only iwo known
samples of his handwriting.

Among other points raised in
his secohd-guessing ol the official
inquiry into Foster's death, Scal-
ice noted that although police said
the victim drove to the park site
alone, no car keys were found on
his body at the scene.

-
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A Special Report from the
Pittsburgh Tribune-Review

Sunday, February 4, 1996

http://www.tribune-review.com/trib/

Aide Saw Fdster Leave with Briefcase:
Contradicts Official Claims

By Chiristopher Ruddy
. FOR TIJE TRIBUNE-REVYIEW

WASHING1TON—A White
House staffer, among the last
people to see Vincent Foster
alive, has told federal investiga-
tors that Foster was carrying a
briefcase when he left his office
on the day of his death.

The account directly contra-
dicts two federal investigations
that have painted a scenario of
Foster leaving his office without
his briefcase.

In 1994, Thomas Castleton, a
young staffer in the Whirte
House Counscl’s Office—where
Foster was a deputy—rtold
investigators for Special
Counscl Robert Fiske that when
he saw Fostcr leave his West
Wing office, Fostcr was holding
a briefcase case, according to a
source familiar with Fiske’s
probe.

Several witnesses who say they
saw Fosrer’s car in Fort Mar
Park on July 20, 1993—before
and after the police arrived to
investigate the discovery of
Foster’s body—also have appar-
ently told Fiske’s investigators

they saw what appeared to bc a
briefcase or attaché case on the
seat of Foster’s Honda.
Castleton’s testimony adds
further weight to their observa-
tions. It also further fuels spec-
vlation that—as some investiga
tors helieve—a cover-up of the

dearh may have been under way

early on the night of the death
and that the removal of the
briefcase from the crime scene
at Fort Marcy may have been
part of the efforr.

Official Park Police investiga-
tive and evidence reports make
no mention of a briefcase, and
several policemen have testified
pointedly under oath that there
was no briefcase at the scene,
according to sources.

Castlcton, since promoted to
the Deparuncent of Justice’s
Officc of Legislative Affairs,
declined to comment on the
matter for the Tribunc-Review.

Despite the possiblc implica-
tions of Castleton’s account,
Fiske, in his June 1994 report
on Foster’s death, made no
mention of Castleton’s recollec-
tion of seeing Foster leave with
the briefcase. Instead, he offered
another accounr.

The Senate Banking
Committce signed off on Fiske’s
report after a siugle day of hear-
ings in July 1994. The commit-
tcc also released more than
2,500 pages of documents and
FBI intervicw statements given
to it for review by Fiske's staff.

Castleton’s intcrview state-
ment was not included in those
documents which have been
made public.

Castleton’s intervicw state-
ment, however, was included in
material Fiske turned over to
his successor. Fiske, the original
Whitewater special prosecutor,
was later replaced by Kenneth
Starr.

FISKE VERSION

According to the Fiske report,
Fostex left work on the day of
his decath at about 1 p.m. after
cating lunch in his office. Soon
after that, hc drove to suburban
Washington’s Fort Marcy Paik,
where he shot himsclf in the
head with a 1913 Colt rcvolver.

The report addresses the issuc
of a briefcase. On page 26 is the
following: “At about 1 p.m.,
(Foster) came out of his office
holding his suit jacket, without

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 59
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a bricfcasc. He told (Linda)
Tripp (the top assistant) that

ere were still somc M&M’s on
the tray if she wanted them. Hc
said ‘I’ll be back’ and then left.”

Foster never did return, lcav-
ing major questions in his wakc
tor investigators: Where was
Foster going? Why did it take so
long for his body to be found
(nearly tive hours)? Why didn’t
anyone see him in the interim?

Two prosécutors told the
Tribune-Review  that if
Casrleton’s statement about the
briefcase had been accepted by
Fiske's investigators, it would
have raised the possibility of a
cover-up (the improper removal
of the briefcase from the crime
scene) and of foul play in the
death (where was Foster before
he was found in the park?).

The only statement by
Casueton in the material given
to the Senate Banking panel is a
bricf one found in the Park
Police report compiled shortly
aftce Foster’s death. Casdeion
told the Park Police that he
“was prescnt when Mr. Toster
left the office after eating lunch
and said ‘So long.” Mr. Toster
did not respond and seemed to
Mr. Castleton to be ‘In his own
world,’ focused and disturbed.”

The written account of the
Park Police interview with
Castleton on July 22, 1993,
makes no mention of any brief-
case.

Yet the briefcase becomes an
issue in the police interview that
immediately followed
Castleton’s, the interview of
Linda Tripp, executive assistant

to Whitc House Counsel
Bernard Nussbaum. The police
account of Tripp's interview has
her “absolutcly certain that Mr.
Foster did not carry anything in
the way of a bricfcase, bag,
umbrella, ctc. . . out of the
office.”

LIAISON OFFICER

The issue of the briefcase
cropped up early last year dur-
ing grand jury proceedings in
Washington led by Associate
Independent Counsel Miquel
Rodriguez.

Rodriguez eventually resigned
from Starr’s staff to return to his
post as an assistant U.S. atror-
ney in Sacramento, Calif. The
Tribune-Review has reported
that Rodriguez’s superiors
thwarted his efforts to conduct
a full probe. The stunted grand
jury proceedings brought no
indictments.

But two sources close to Starr’s
probe coafirmed for the
Tribune-Review that at one
point thcir investigation had
focused on the possibility that
someone had rcturned the brief-
casc to the Whitc House. The
matter was not pursucd after
Rodriguez left.

During grand jury testimony,
a ranking Parck Police officer
said that 2 “liaison officer” with
the U.S. Secret Service was pre-
sent at Fort Marcy on the night
of the death. The presence of an
additional law enforcement
agent contradicts official
records, the sworn testimony of
some officers, and claims that
the death investigation was sole-
ly handled by the Park Police.

During grand jury proceedings
last year, at least four park
policemen testified there was no
briefcase at the scene.

However, Rodriguez had
turned up photographic evi-
dence of a black briefcase lying
in the vicinity of Foster’s car.
The police said it was a carrying
case for crime scene equipment,
but during proceedings admit-
ted that dheir cases are tan or sil-
ver, not black like the one
depicted in an enhanced photo-
gtaph.

Testimony also demonstrated
that the bricfcase found at Fort
Marcy was not the lcather
satchel casc found in Foster’s
office after his dcath, and one in
which a torn notc surfaced
almost a week latcr. Foster was
said to rarely, if ever, have car-
ried that case.

Patrick Knowlton, thc first
witness to have spotted Foster’s
Honda in Fort Marcy’s lot, told
Fiske’s FBI agents that hc
“observed in this Honda a
leather briefcase or leather fold-
er on rhe passenger side seat.”

Similarly, at least two emer-
gency workers told Fiske’s inves-
tigators and Starr’s grand jury
they saw a briefcase after the
police arrived. Paramedic Sgt.
George Gonzalez told the FRI,

_“The Honda contained a neck-
' tic, suit coat, and a black brief-

case/attaché case.”

~ Shortly after Rodriguez's

depatture, Starr effectively
closed down the investigation
into Foster’s death, and no
indictmcnts have been handed

U.P.

Vincent Foster: The Ruddy Investigation is available by calling (800) 711-1968
Chris Ruddy is available for interviews by calling (603) 887-2445
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MICHAEL E. GELTNER

ATTORNEY AT LAW
NUMBER TEN E STREET, S.E.
WASHINGTON, D.C. 20003-261 |
202-547-1 136 TEL. / 202-547-1 138 FAX.
76153.3326@COMPUSERVE.COM

November 3, 1995

Office of Independent Prosecutor Kenneth Starr
Delivered by hand

Re: Vincent F Investigation
Dear Sir:
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An Analysis of The New Yorker's ""Life After Vince"
by Hugh Sprunt
© October 1995. All Rights Reserved

INTRODUCTION

Almost immediately after the death of Vincent W. Foster, Jr., Deputy Legal Counsel to
President Clinton, on July 20, 1993, it became politically incorrect in the extreme to
question the official "suicide verdict" in any way. Those who have challenged the
conclusions of the official Reports have been vilified repeatedly in the mainstream media as
"kooks" ("scurrilous" ones at that!).

Although three substantial US government reports on Vince Foster's death have been
released to the public: the US Park Police (July 1994), the Independent Counsel (the "Fiske
Report" of June 30, 1994) and the US Senate Report (Report 103-433, January 3, 1995),
there are serious discrepancies between the large amount of raw evidence gathered by the
investigations (technically public, but not publicized) and the conclusions drawn by the
official Reports themselves (a suicide some five yards west of the so-called second cannon
at Fort Marcy Park in Virginia, due to depression triggered by an ever-growing list of
possibilities, none of which have anything to do with Whitewater).

A recent article in the mainstream press attempts to "close the book" on the Foster death.
Pages 54-67 of the September 11, 1995, The New Yorker contain a story éntitled "Life
After Vince" written by Peter J. Boyer in which Lisa Braden Foster, widow of Vince Foster,
discusses her ordeal for the first time since his untimely death on July 20, 1993. As it
happens, The New Yorker also published one of the first magazine articles about the Mr.
Foster's death, "The Suicide," by Sidney Blumenthal, on pages 41-45 of the August 9, 1993,
issue (in print just thirteen days after the body was found at Fort Marcy Park, Virginia,
across the Potomac from Washington, DC).

My purpose here is to examine the Boyer story (and, to a lesser extent, the earlier
Blumenthal piece) in the context of the 2672 pages of official documents concerning the
death of Vince Foster released by the US Senate earlier this year (Senate Hearings 103-889,
Volumes I and II). There is much in the September 11, 1995, New Yorker article that is
not consistent with the official record compiled by the Vince Foster death investigations.
To this extent, The New Yorker is in excellent company. As I have documented extensively
elsewhere, in my opinion, the three official Reports of the death on Vince Foster ¥re also
materially inconsistent with the raw evidence in the 2672 page official record of FBI
interviews, testimony and depositions of numerous witnesses, and documents gathered bv
the government investigators.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 62



It would be unfair to charge Mr. Blumenthal, in August 1993, with knowledge of an official
investigative record much of which was not made public until 1995. On the other hand, one
could expect Mr. Boyer to be reasonably familiar with the official record (at least to the
extent it pertains to matters his article covers) since it was made public by the US Senate
several months before he began writing "Life After Vince." Although recognizing that
neither New Yorker article was intended to be a formal treatise, I was surprised by the
magnitude of the numerous discrepancies I found. What are these discrepancies? Are they
merely evidence of too-casual reportage?

LISA TOLD OFFICIALS SHE COULD NOT ID THE GUN

Lisa described to The New Yorker what she did with the guns in their Little Rock home
when she packed up after the end of the 1993 school year to join Vince in Washington on
June 5: "She worried that if she left the shotguns in the attic the heat might cause the shells
to explode. Finally, she bought a lock, put the shotguns in Vince's wine closet, and locked

it. There were several handguns too, including a .38&special; with an etched handle, which

Vince's father had kept by his bed. But they were small and easy to move, so Lisa packed
them and took them along to Washington [emphasis supplied; 57C]." Lisa is quite specxﬁc
and knowledgeable about this gun, at least in her New Yorker interviews.

However, in the words of Lisa's interview with the FBI (conducted in the presence of her
attorney, James Hamilton): "Lisa Foster does not know where her husband kept the guns
left to him by his father while the Fosters were still living in Little Rock [1648]." Why the
apparent discrepancy? There must be a good reason for it, but what?

Furthermore, according to The New Yorker article, when Lisa was first told by the Park
Police who visited her home around 10 PM on July 20, 1993, that Vince had shot himself
with a .38 special, "she realized [that the gun being described to her by the Park Police
Investigator] was one of the guns she had packed up and taken to Washington [61C]."

But what does the official record say about the gun when Lisa was first notified of Vince's
death? According to the Park Police Investigator who drove to the Foster home to make
the death notification (the Investigator is under oath), "The only real question I got to ask
was about the gun. Did Vincent own a gun. She asked me what does it look like, you
know. To me, right away I am thinking oh, he does, well it is a black colored revolver, .38
revolver. She cut me off and. . . threw up her hands and said, ' don't know what guns look
like' and walked into the kitchen away from me [emphasis supplied; 449]."

Perhaps Lisa was merely overwrought. She had, after all, just learned of her husband's
death. However, according to Lisa's official statement to the Park Police nine days after
his death, "She was presented with a photograph of the weapon that was fotind With Mr.
Foster's body, but was unable to identify it [emphasis supplied; 2153]." Why the
discrepancy?
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Lisa told the Park Police at that time (per the investigating officer's notes)), “Not the gun

cho thought it muat be. Eilver, six-gun, large barrel [2227]." Lica apparvutly liad viigiually
thought the gun found at Fort Marcy might have been a silver-colored revolver of unknown
caliber that she remembered having seen before somewhere, but told the Park Police

Investigator she was mistaken: "Not the gun she thought it must be."

The gun at Fort Marcy was not silver-colored. Not even close: the gun from Fort Marcy
Park was a black/blue-steel Army Colt .38 special with a four-inch barrel [2407-12; 2170-
71]. The official record is silent as to whether the silver-colored gun Lisa did remember
having seen was ever located.

The firmest identification by Lisa Foster I can find in the record of the gun officially found
in Fort Marcy Park occurred when she was interviewed by the FBI on May 9, 1994, some
ten months after Vince's death and less than two months before the Fiske Report on the
death of her husband would be issued.

In the words of her FBI interview, "Lisa Foster then.examined a revolver which had been

brought to the interview by the interviewing agents. [Lisa] Foster examined the revolver
which had been found at Fort Marcy Park on July 20, 1993, and stated that she believed it
may be a gun which she formerly saw in her residence in Little Rock, Arkansas [emphasis
supplied; 1646]."

Later in the same FBI interview, Lisa stated that she may have seen the gun she was eartier
shown in the interview at her residence in Washington Hawever, in the words of her
somewhat obscurely-worded FBI interview, "Specifically, as Lisa Foster was packing in
Little Rock, she came across a silver-colored gun, which she then packed in with her other
property. When Lisa Foster unpacked the gun in Washington, [Vince] Foster saw the gun
and commented on it [1647-1648]." The problem? As indicated previously, the Army Colt
.38 special found in Fort Marcy Park was a black/blue-steel color [2407-12; 2170-71],
according to the official record, not at all similar to the "silver-colored" gun mentioned in
her FBI interview. L

The statements Lisa gave to the Park Police and to the FBI do not sound like those of
someone who, upon being notified at home by the Park Police that her husband had shot
himself with a .38 special would later tell a magazine interviewer that she "realized [at the
time that it] was one of the guns she had packed up and taken to Washington [61C]."

If she "realized" which gun it was when she was first notified of the death by the Park
Police, why did she not simply say so at some point to either the Park Police (she told the
Park Police she "was unable to identify" the gun) or to the FBI ("it may be a gun which she
formerly saw in her residence in Little Rock, Arkansas")? Why save this comment for The
New Yorker in September 1995 after three government investigations into-her Musband's
death have been completed? There must be a good reason for her having done so. What
was it?
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WHO MADE THE CALLS FROM FOSTER'S OFFICE TO THE PSYCHIATRIST?

According to The New Yorker [S9C] and the official record [1576-77], Vince told his sister
Sheila Foster Anthony, an Assistant US Attorney General, by telephone on the moming of
Friday, July 16th, that he was "battling depression for the first time in his life." Sheila told
the FBI she then offered to help by providing him with psychiatrists' names and phone
numbers. Sheila told the FBI that Vince expressed only reluctant interest in contacting a
psychiatrist because he was concerned about the effect that consulting a psychiatrist would
have on his White House security clearance [1576]. Per Sheila's FBI interview, she called
Vince back the same day with the names and phone numbers of three psychiatrists.

According to the New Yorker article, what does Lisa think Vince's concerns about
consulting a psychiatrist were? "He probably thought . . . if he went to a psychiatrist he'd
never have another job [62B]." This is certainly a strange statement for someone to make
who has, by her own admission, been under continuous psychiatric care from the third

quarter of 1993 until the present day, including treatment with Prozac [66B], and who hasa

new job herself as a math teacher [64A].

And are we to believe that the Rose Law Firm in Little Rock would not have taken Vince

back merely because he had visited a psychiatrist? Certainly this would be a politically
incorrect attitude for a "Democratic" law firm in the '90s! In the words of John Phillip
Carroll, Vince's former mentor and Senior Law Partner at the Rose Law Firm to the FBI,
Carroll had "bonded with him [Vince]. . . Carroll characterized Foster as 'prince of the
world [1724]) . . . Carroll was so disappointed that Foster was leaving the firm for
Washington, DC, that he actually commented that he wished former President Bush had
won the election because then he would not have lost Foster [emphasis supplied; 1724]."

During his FBI interview, this mentor and close friend of twenty years (and godfather to
Vince's oldest child) also had this to say, "Foster handled stress wonderfully and had no
problems tackling difficult problems. He said that Foster had good stamina, physically and
mentally [1725]." According to The New Yorker, Carroll said of Vince two days after his
death, "If I had a son, I'd be proud to have him" and "He handled important cases here at
the firm and was subjected to stress many times. He was as cool as a cucumber. I would
have entrusted anything to Vince [43A]." I think Vince could have gotten his old job back
even if he had consulted a psychiatrist. How about you?

According to the Fiske Report, the telephone instrument on Vince's desk was used to call
the Chevy Chase psychiatrist, whom Sheila told the FBI she had recommended, at 12:41
PM and again at 1:24 PM on Friday July 16th [197]. The calls connected, if only to the
doctor's voice mail, but no message was left either time and. the calls lasted less than a
minute, possibly only a few seconds. However, the official record is clear that 5®th calls,
although local ones, were charged to Vince's home telephone, ensuring their subsequent
appearance in his residential telephone records [197, 63A}.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 65



Since Vince is said to have made the calls around one PM when he could reasonably have
been expected to be out of the office for a longish Friday lunch (the record is silent), why
did he not simply call the psychiatrist from a phone away from the White House? It is
almost as if whoever used the phone on his desk wanted to make certain that the White
House and telephone company records would record abundant evidence of the calls to the
psychiatrist's phone number from Vince's White House office. Given the concern about his
security clearance that Sheila told the FBI that Vince had expressed, it is far from clear why
he would try to contact the psychiatrist in such a fashion.

None of the three psychiatrists remembered taking a call from Vince Foster or receiving any
message via answering machine or voice mail [1654, 1655, 1662; see also 2135].

Given Vince's stated reluctance to involve himself with a psychiatrist out of concern for his
security clearance [196, 1576], in my opinion, it is not unreasonable to consider the
possibility that he did not place these two calls from the telephone at his desk at the White
House, that someone else did so, and that person caused the calls to be charged to Vince's

home telephone number to make it appear that Vince made the calls. Is there other

evidence in the official record consistent with this hypothesis?

According to the official record, Sheila encouraged Vince to call the psychiatrists "right
away" when she re-contacted him Friday (time not given in the record). Vince's response?
"He said he wanted to think about that course of action over the weekend [emphasis
supplied; 1577, see also 196]." Before she contacted Vince again, Sheila had told the
Chevy Chase psychiatrist (per his FBI interview) that her brother Vince "would be in
contact with him that day [1663]," consistent with her urging him to make the calls "right
away."

Nonetheless, the following Monday, Vince told Sheila (words from Sheila's FBI interview),
"Foster said he was not yet ready to see a psychiatrist in Washington, DC, but-that he told
Anthony that he had called his physician in Little Rock and had gotten a prescription [1577-
78]." Perhaps Vince had decided not to consult a psychiatrist yet, exactly as his words to
Sheila indicate. —-

He apparently viewed getting a prescription from his family doctor as a more reasonable
first step than psychiatric care. Vince's Little Rock doctor, Larry Watkins, who had been
his personal physician for fourteen years and had known Vince since they went to college
together [1674] prescribed 50 milligram tablets of Desyrel (generic name, Trazodone), the
smallest dosage manufactured, "because it does not have side effects and is helpful for
insomnia [emphasis supplied; 1675]."

The doctor "knew that it took 10 days to two weeks to take effect [as an anti-depressant]
but helps with insomnia, sometimes the very first day [1676]. Insomnia?-«WHat if Dr.
Watkins thought that insomnia, not clinical depression, was the main symptom that needed
treatment after he talked with his long-time friend?
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The doctor "felt it was very important for Foster to start sleeping better and thought if he
got some rest he would feel a lot better. He did not think that Foster was significantly
depressed nor had Foster given the impression that he was 'in crisis.’" From what Foster
told him, Foster's condition sounded mild and situational. . . He advised that he did not
even ask Foster if he had thoughts about suicide or was having any suicidal ideation because
the symptoms that Foster was describing were not severe enough. . . to think that [Foster]
might be in that state [emphasis supplied; 1676]." Vince's doctor later alluded to the FBI
that he thought prescribing Prozac for someone in Vince's mild condition was not
appropriate [1676].

Ironically, Lisa told The New Yorker that her psychiatrist has been treating her with Prozac
for quite some time [66B] (despite its having been associated with some suicides).

Does Lisa say why she thought Vince charged the two local calls to their home phone
number? "Apparently embarrassed and concerned that a diagnosis of mental illness would
complete the ruin of his reputation, he charged the calls to his home phone [59C]." In my

opinion, this explanation is nonsensical. Indeed, as-I have written above, Vince's stated

concemns logically should have caused him to make these calls in as covert a manner as he
feasibly could.

Despite a statement in The New Yorker to the effect that Vince's notes of the psychiatrists'
names and phone numbers were found a week after the death [42B], the list of names and
phone numbers (apparently in his handwriting) was found in his wallet inside his Honda at
Fort Marcy by the Park Police the evening his body was found at Fort Marcy [2135].

However, the Park Police report describing the list of psychiatrists and its discovery was
not written until seven days after the death [2135]. As it happens, this Park Police report
was written around the same time that the "torn note," also said to be in Vince's
handwriting, was officially found in Vince's briefcase at the White House and belatedly
revealed to the Park Police some thirty hours later.

——

WHY DID VINCE BREAK HIS "DATE" WITH LISA THE NIGHT HE DIED?

The night of July 19th, Lisa had a special request of Vince regarding the evening of the 20th
(the evening his body would be found at Fort Marcy Park). She asked him to "go on a date
with her the following night, Tuesday [61B]." Vince thought he might have to attend a
birthday party the following night but, if not, he agreed to their date. The birthday party
apparently was for someone named “Tom" [2193].

Equally apparent: Lisa had not been invited to the party. Was the birthday party that Vince

told Lisa he thought was going to take place on July 20, 1993, for Tom Castletor® the staff
assistant in the White House Office of Legal Counsel?
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Note that a birthday card was found on the right front floor area of Vince's Honda Accord
sedan at Fort Marcy Park on the evening of July 20th [2193]. The card had already been
inscribed "To Tom," so perhaps Vince did indeed believe that the birthday party for "Tom"
was going to be held the night of July 20th. If the birthday party was rescheduled, it might
be of interest to learn when that decision was made. And why did Vince toss the signed
birthday card for "Tom's" upcoming party onto the right front passenger floor of his Honda?
This was not something anyone would normally do, let alone a meticulous attorney (as
Vince is repeatedly described in the official record). How did the card make its way to the
floor of the front passenger seat?

Tuesday nights, like July 20th, were nights that the Administration's Arkansas "core" group
got together for dinner or a party [1535]. It is not known whether they had assembled for
their usual Tuesday night get-together (whether for "Tom's" birthday party or not) by 8:30
PM. the time the official record tells us the Park Police first informed the US Secret Service
Command Center in the White House basement that Vince was dead.

Around 5 PM on the 20th, Lisa called the White House and learned that the birthday party
that had concerned Vince the night before was not going to take place until the following
week, so Lisa quite reasonably assumed Vince would be home on time for their date [61B].
If she asked to speak with Vince directly when she called at 5 PM, Lisa would have simply
been told that he was "out of the office [1449]" according to the FBI interview with Vince's
executive assistant.

Chief White House Counse! Nussbaum asked where Vince was several times on the
afternoon of the 20th [41B]. Bill Kennedy, an Associate White House Counsel, and
Margaret Williams, the First Lady's Chief of Staff, had tried to contact Vince that afternoon.
Ms. Williams even had Vince paged at 6:20 PM. Had the pager at his waist been in the
"on" position (officially it was not [437]), it would have beeped while Fairfax County Fire
and Rescue Department personnel were checking for signs of life (and doubtless made
everyone jump!) just five minutes after the body was found by a Park Police officer.

According to The New Yorker article [61C], Lisa called the White House one more time
that night since Vince had not yet appeared for their date (my spouse would have been
boiling over under these circumstances, how about yours?), but Lisa seemingly learned only
that the President was appearing on Larry King Live that evening. We do not know if Lisa
asked to speak to Vince directly this time either but, according to the New Yorker article,
Lisa merely decided to go upstairs to watch the President on TV herself [61C].

Given Vince's recent commitment to take her on a date Tuesday night and the relatively late
hour of her second call, perhaps one can be forgiven for wondering what Lisa's reactions
were when she was told yet again that Vince was "out of the office.”" After all, he had
agreed the night before to their Tuesday date, and she had every reason to thitik, $ased on
the information in The New Yorker article, that she was being "stood up" merely because
Vince had decided to watch the President on Larry King with his buddies.
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Lisa's mood was doubtless not improved by the knowledge that Vince had retumed home
the night before at 7:45 PM, a full hour later than he had promised [1643], after having
vanished from his office sometime Monday from mid-afternoon onward without saying
where he was going [1446]. The official Reports do not comment upon his whereabouts
during these three to four "lost" hours any more than they account for Vince's whereabouts
during the almost five hours between the time he left the White House at one PM on July
20th and the time his body was found at Fort Marcy Park.

THE WHITE HOUSE CREDIT UNION ACCOUNT - OVERDRAWN TWICE?

According to The New Yorker article, a few weeks affer Vince's death, Lisa discovered
that she had overdrawn the Foster account at the White House Credit Union [63C].
Unaccountably, the credit union account had also been in an overdrawn condition for a
week or two prior to the death [2132, 2217]. The investigators nevertheless determined
that financial concerns had nothing to do with Vince's death [461].

- =

The credit union had been contacted by Vince early the week of the .Tuly 12th and it had
agreed to "work with" the Fosters on a "weekly" rather than a "bi-weekly" basis [2132],

apparently signifying an on-going problem of some duration. Vince made a trip to the .

credit union the day before he died [1446]. Why? We do not know. Apparently, no
investigator bothered to ask the credit union the reason for Vince's visit on July 19th.

The Foster home in Little Rock had been rented [1478] so their Arkansas residence should
not have been causing a big drain on the family's finances. The home they occupied in
Georgetown on Cambridge Place had been rented [1477] in March of 1993, not bought, so
no down payment had been needed to purchase a home in Washington.

The Fosters' youngest son, John ("Brugh"), was scheduled to enroll at the private Sidwell
Friends School in September (joining Chelsea Clinton), but the first check to Sidwell (70%
of its hefty annual fee) was not due until August 1st, so Brugh's tuition payment had not yet
depleted the credit union account as of the mid-July overdraft. The balance of their known
living expenses should not have changed radically due to the move to Washington, either.

Vince had been a partner at the Rose Law Firm for some twenty years. Press reports
indicated his earnings from the firm in 1992 had been approximately $295,000. There is
nothing in the record that indicates a lavish general standard of living or pretentious use of
money, so why the credit union account had been overdrawn and remained overdrawn the
week before Vince's death is still a mystery.

One would think the Fosters had other financial accounts they could have drawn down to

eliminate the credit union overdraft immediately, but they apparently chosa¥ fo® reasons
unknown, not to do so.
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The official record is silent as to when the pre-death overdraft was rectified, but it must
have been at least temporarily corrected by a cash infusion of some sort since Lisa told the
New Yorker that she caused the account to become overdrawn several weeks affer the
death. Perhaps the insurance on Vince's life [62A] had paid off very quickly and replenished
the account? The New Yorker article is clear that the life insurance had been in force long
enough that suicide was no bar to recovery.

Lisa's account of the post-death White House Credit Union overdraft to The New Yorker is
also confusing. She triggered the overdraft when she withdrew funds a few weeks after
Vince died when she transferred some funds to her own account in Arkansas [63C]. Bill
Kennedy, an Associate Legal Counsel at the White House, told her the overdraft occurred
because there was actually less money in the account than Lisa had thought when she
ordered the transfer. The information Lisa that relied upon to determine the account
balance prior to deciding upon the amount of her withdrawal is not specified.

Kennedy told Lisa that he had been informed (by a person not named in The New Yorker

article) that the reason the balance was less than Lisa expected was that Vince had made

"several large cash withdrawals of several thousand dollars each from the account
[emphasis supplied; 65C]. It is not clear how Kennedy's source was able to obtain this
information about someone else’s credit union account. Vince died on July 20th, so Ais
cash withdrawals presumably ceased on or before that date. Since Lisa did not attempt to
move the funds until "several weeks" after Vince's death, she presumably would have had in
hand the July 31, 1993, credit union account statement showing the actual balance as of
July 31st. Nonetheless, she overdrew the account.

Quite naturally, Lisa wanted to confirm Kennedy's reason for the overdraft, so she examined
the withdrawal records for the preceding weeks. Per The New Yorker article, Lisa
"searched her records from the credit union (presumably the same ones that she had not
bothered to search before ordering her large withdrawal), found the receipts from Vince's
automatic withdrawals, and discovered the credit union had made a series of identical
mistakes -- thirty-five dollar withdrawals had been misread as thirty-five-hundred dollar
withdrawals [emphasis supplied; 63C]."

Just what is an "automatic" cash withdrawal? Would Vince likely have dropped by the
credit union repeatedly to withdraw only $35 at a time? After all, the man died with $292
in cash and numerous credit cards in his wallet [2185]. Why did the credit union make the
same error multiple times? The New Yorker makes it clear that it was Lisa's discovery of
Vince's White House credit union withdrawals shortly before his death that caused Lisa to
begin consulting a psychiatrist, one whom she continues to see to this day [63C].

Why did Vince's cash withdrawals cause her to seek psychiatric care affer she satisfied
herself that there was an innocuous explanation ($35 withdrawals had been misred®rded as
$3500 withdrawals)? There must be a good reason the innocuous cash withdrawals drove
Lisa to a psychiatrist, but the information provided by in The New Yorker article undercuts,
not supports, Lisa's decision to seek therapy.
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VINCE FOSTER WAS NOT "ABANDONED" BY HIS FAMILY AND FRIENDS

Lisa told The New Yorker that the difficult period when she was in Washington with Vince
in June and July "had brought her closer to Vince [59B]. 'He was talking to me so much. .
" However, she thought he needed her "because he doesn't have anybody else [59B]."
This comment is passing strange since, based on the official record, Vince certainly appears
to have been extremely close to his three near-adult children [1579] and to his sister, Sheila,
who lived nearby.

According to Sheila's FBI interview, "In terms of her relationship with Foster, Anthony was
quite close to him and they spoke to each other often. Anthony saw Foster daily when he
was living with her [for about two and one-half months between January 20, 1993, and the
time Foster moved into the home he rented for his family in Georgetown]. Anthony spoke
with Foster two or three times a week after he and his family moved to their home . . . in
Washington, DC [1574]."

-

According to the official record Vince was "an excellent father who spent much time with

his children. In particular Foster was conscientious about spending time with each of his

children so that they each received individual attention. Foster would occasionally take one
of the children on a trip with him just so the child could receive this individual attention.
Foster was very interested in everything his children did [1579]."

Lisa told The New Yorker that she realized, in the weeks prior to his death, Vince "Didn't
have help [66C]." This, despite her statement to The New Yorker that "He was talking to
me so much, and I thought, well, really, we have each other and I'll be there for him. . .
[59C]" and the obvious close relationship Vince had with his three children and his sister
Sheila that was apparent in the record (Sheila says she referred him to three psychiatrists).

For that matter, although the purpose of her trip does not appear in the record, Vince's
other elder sister, Sharon Bowman, had flown to Washington from Little Rock, apparently
arnving the day he died, but not in time to see him before his death. Press accounts indicate
Vince had promised her a personal tour and lunch at the White House on July 21st.

Lisa's statement does correspond to others provided The New Yorker [42A] that
Washington leaves "you without the support you need. There is hardly a worse place to
experience depression than the place Vince was in." Beginning about a week after the
death, the word began to spread that Vince was clinically depressed, despite previous
numerous statements of amazement at his "suicide," statements that indicated in no
uncertain terms that Vince was not depressed.

- b
A FISKE REPORT ERROR: FOSTER DID NOT LOSE WEIGHT IN 1993
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Lisa told The New Yorker that Vince "lost his appetite” [S8C] during their brief time
together in Washington (between June S and July 20, 1993). However, Vince sat at the
couch in his office reading his newspaper and ate a hearty meal before leaving the White
House for the last time around and (officially) driving himself to Fort Marcy.

What did the man who had "lost his appetite" due to clinical "depression” [66C] and
"chemical imbalance” (at least in Lisa's lay opinion) [66C] select for his assistant to fetch
from the White House mess right before he is said to have driven off to commit suicide? A
medium-rare cheeseburger (he removed the onions), fries, a Coke, and an unknown number
of M&Ms [1534, 2130]. According to the record, Vince always removed the onions from
his burgers [1448]. He record does not explain why he never said, "Hold the onions." Isn't
Vince's taste, or lack thereof, for onions a meaningless issue? Apparently not: the FBI
questioned the White House Office of Legal Counsel executive assistants quite closely
about Vince's liking for onions on his burgers. Onions aside, Vince apparently ate the entire
meal except for some of the M&Ms [1534].

According to the Fiske Report, and in contrast to Lisa's remarks about loss of appetite to

The New Yorker, "Although no one noticed a loss of appetite, it was obvious to many that

he [Foster] had lost weight [186]." What more do we know about this weight loss that, per
the Fiske Report, was "obvious to many"? Per The New Yorker article that was in print
thirteen days after his death, Vince "had lost fifteen pounds” by the month of July [43B]."

However, Lisa Foster told the FBI (in the words of the official report of her interview)
"most of the weight which Foster had lost by that time [Lisa's arrival in Washington on June
5] had been lost prior to his arrival in Washington, DC [in January 1993] [1633]. Lisa
Foster's statement about Vince's weight loss clearly contradicts the Fiske Report. The long-
time family doctor aside, one would think a wife would have the best mformatlon
concerning significant fluctuations in her husband's weight. :

What can be gleaned from the record? Lisa's statement is confirmed by the family doctor's
FBI interview. According to Dr. Larry Watkins' records, Vince weighed 194 pounds on
December 31, 1992, and had lost ten pounds between August 1990 and December 31, 1992
[1674-78]. Particularly relevant to the Fiske Report's statement that the weight loss was
"obvious to many," the body's [stripped] weight at autopsy was officially recorded as 197
pounds (this after an apparent loss of several pints of blood) [2173].

If the reasonable assumption is made that Vince did not strip naked for Dr. Watkins' nurse
when he was weighed on December 31, 1992 (194 pounds), it is clear that, far from having
experienced a “weight loss obvious to many" (Fiske Report) or a weight loss of "fifteen
pounds" (the amount The New Yorker was told by its unnamed, and apparently unreliable,
source), Vince gained at least three and, more likely, five or six, pounds between December
31, 1992, and his death on July 20, 1993, if the weight of his clothes on Decembef3 1st and
the loss of blood on July 20th are taken into account [H].
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But why quibble over whether the weight gained per the medical records was three pounds
or six? It seems clear, to me anyway, that whatever the amount gained actually was, it did
clearly does not equate to a Joss of fifteen pounds or a weight loss that was "obvious to
many!" Who told The New Yorker that Vince had lost fifteen pounds? Might The New
Yorker want to check with its source again?

Who were "the many" who thought Vince had obviously lost weight? Sheila Foster

Anthony's FBI interview went into the most detail: "Foster began to lose weight during the
last six weeks prior to his death and weighed much less than he had weighed in January
1993." Oh? What was Sheila's basis for this statement? Sheila was never asked. Bill
Kennedy of the White House Office of Legal Counsel and member of the Arkansas "core"
group in the White House, made a general statement to the FBI that Vince had lost weight
after coming to Washington [1612] as did Jim Lyons, a attorney in Denver (author of the
now-discredited "Lyons Report" that overstated the Clintons $68,900 Whitewater financial
loss [171].)

It appears to me from the evidence in the record that he authors of the Fiske Report made a
decision to bolster their theory of suicide-due-to- depressxon by deciding to state that Vince
had experienced a significant stress-induced weight loss, even though their investigation's
own medical evidence clearly indicated Vince had gained a few pounds. There must have
been a good reason justifying their decision to do so. What was it?

Finally, on what basis does the current New Yorker article state (referring back to June and
July of 1993), "He was losing weight [S9A]," contradicting both the publicly-available
medical evidence in the record and Lisa's own previous statement to the FBI? There must
have been a good reason for experienced attorneys and reporters intentionally to make an
issue of Vince's significant weight /oss when he had in fact gained weight. What was it?

CONCLUSION

Should the inconsistencies described above be of interest to The New Yorker? Should the
numerous inconsistencies between the official Reports and the raw data latent in the official
record released by the US Senate earlier in 1995 be of interest to those involved with the
ongoing official investigation of the death of Vince Foster by the current Independent
Counsel, Mr. Starr? Should these discrepancies also be of interest to anyone who believes
that evidence and logic have a major role in our country's criminal justice system? That,
like much of the record of the Federal Government's investigation into the death of Vince
Foster, remains to be seen!

The New Yorker carried one of the earliest articles on the death of Vince Foster, "Suicide,"
that appeared in print thirteen days after the death and three days before the P&k Police

officer in charge recommended the investigation be closed and the death ruled a suicide
[2115]. The magazine left nc doubt as to its decision about the cause of death.
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The September 11, 1995, New Yorker article, "Life After Vince," is materially at variance
with the official record released earlier this year by the US Senate in ways that encourage
the acceptance of the official "suicide verdict" reached in the official reports. The
publication of the article was announced via the AP wire on Sunday, September 3rd, and
subsequently received wide publicity in many newspapers.

The reason for the apparent stance taken by The New Yorker is unclear. Given the material
in the official record cited in this article, it does not appear that the weight of the evidence
was the only factor relied upon by The New Yorker in reaching its conclusions. Did The
New Yorker have access to parts of the official record that have not been made public and
thereby obtain evidence to support its September 11, 1995, article?

In my opinion, it is quite understandable, that Vince Foster's two sons, Vince III and Brugh,
"have occasionally suspected that there is something they still don't know about their
father's suicide [66C]." What causes these occasional filial suspicions that The New Yorker
article mentions? Will a subsequent New Yorker article tell us more about these
suspicions? Will Vince's sons explain their suspicions or act on them?

The September 11, 1995, New Yorker article, "Life After Vince," did nor, as apparently
was the intention, close the book on Vince Foster's death. Instead, thanks to its great
variances when compared to the official investigative record, The New Yorker has written
yet another chapter on this mysterious death.

Nonetheless, the "suicide verdict" issued by The New Yorker in the name of the mainstream
print media was echoed by the electronic media in a "60 Minutes" segment aired on October
8th which managed not to mention virtually all the discrepancies between the raw evidence
in official record and the conclusions reached by the official reports. There is little doubt
that "Life After Vince" and the "60 Minutes" segment on the death of Vince Foster were the
establishment media's one-two punch, intended to knock out any other theory of the death
than the official "suicide verdict."

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 74
13



[Box — Suggest Box Be Placed Near The Beginning Of Article]

Citations to the two New Yorker stories in this article were to the particular page number
and column. Thus, a citation to the middle column of three on the first page of the Boyer
article would have been "[54B]." Citations to the Senate Hearings Volumes were to the
page number alone. Thus, a citation to the last page of Volume I would have been "[1343]"
and, to the first page of Volume II, "[1344]." I reluctantly acceded to the modern practice,
typified by The New Yorker, of generally referring to individuals by their first names.
Discrepancies were assigned a letter of the alphabet within brackets and are summarized in
the table accompanying this article.

-
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Hugh has devised and implemented successful multi-year tax strategies involving Fortune 500
corporations and does tax planning for individual clients, some with a net worth exceeding $100
million and single-year personal tax liabilities over $10 million. An IRS private ruling request he
drafted for a client used a previously unexploited generation-skipping transfer tax “opportunity"
Hugh discovered that reduced the taxes on a $14 million intrafamily gift by over $1 million. Hugh
has also been the first to inform the IRS of substantive errors in the government's favor on various

IRS tax forms, including Schedule K-1 (The IRS acknowledged its errors and corrected the official
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Hugh is the lead author of a two-volume 750-page tax reference work, first published for CPAs, tax
attorneys, and other tax professionals in late 1992. The fourth edition will be released in December
1995. Hugh has also written on technical tax subjects in The Journal of Taxation. Since 1991, he
has supplemented his traditional tax consulting practice as the owner of Advantax - Your Tax
Advantage, a live nationwide "900" tax planning and tax return advice line (900-933-3004, 33 Per
Minute) carried by AT&T's MultiQuest® Express900 service.

Advantax is known for the customized "call memo" available to each customer at no additional
charge and has been covered by The New York Times, The Wall Street Journal, Smart Money, and
NEWSWEEK. No one who has ever called the 900 number for tax advice has been dissatisfied with
the service and failed to pay the 900 charges, an extraordinary record for any 900 number, let alone
one in its fourth year of operation. Callers also use Advantax to obtain a quick "second opinion” or
when they need real-time tax help with return preparation or tax planning software, especially after
hours when they are "stuck” and need help now! e

Hugh received an MBA from the Stanford University Graduate School of Business and a JD from
Stanford Law School in 1979 through the GI Bill. Before joining the service, he obtained BS and
MS degrees from The Massachusetts Institute of Technology where he was elected to two national
honorary societies. After working abroad for twelve months, he volunteered as a commissioned
officer and saw service aboard deep-ocean Federal research vessels in the early 1970's, serving as
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His viewpoints have been published in The New York Times, The Washington Times, The Wall
Street Journal, Forbes, and The Dallas Morning News. Hugh and his wife of twenty-two years live
quietly with their son and daughter on Rawhide Creek. His favorite aphorism was written by Alfred,
Lord Tennyson: "Come, my friends, 'Tis not too late to seek a newer world. . . Tho' mu taken,
much abides; and tho' We are not now that strength which in old days Moved earth and heaven;
that which we are, we are. . . To strive, to seek, to find, and not to yield." And, lest we forget:
"Tell you what — It's gonna be a gunfight, but I came here to bomb.” — Unknown Navy Attack
Pilot, ca. 1970.
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An Analysis of The October 8, 1995
60 Minutes Segment, "What About Vince Foster?"

Hugh Sprunt
© All Rights Reserved
Introduction

On October 8, 1995, Mike Wallace presented the lead segment of 60 Minutes, "What About
Vince Foster?" to the CBS television-viewing audience. The apparent purpose of the piece
was to convince the public that White House Deputy Counsel Vince Foster committed
suicide where his body was found in Fort Marcy Park, Virginia, on July 20, 1993, and that
anyone who questions the "suicide verdict" reached by the official reports must, necessarily,

have no evidence to support claims that Foster's death might not have been a suicide or that

his body might have been moved to the park.

Having satisfied itself that the record compiled by the four Federal government
investigations into the death of Vince Foster left no doubt that the "suicide verdict" was the
correct one, the segment concludes that those who question the official "suicide verdict" are
motivated by a conservative political agenda and the profits to be made from selling videos
challenging the government reports about Foster's death.

The primary objects of 60 Minutes’ derision were investigative reporter Chris Ruddy of The
Pittsburgh Tribune-Review and the newsletter "Strategic Investment," producer of a video
in which Ruddy and others challenge the Foster "suicide verdict." 60 Minutes' view of the
Foster death has long been espoused by the establishment media. =

Recent print examples: "Life After Vince" by Peter Boyer in the September 11, 1995, issue
of The New Yorker in which Foster's widow explains why she is convinced Ter husband
committed suicide, and "Why Vince Foster Lives" on the October 11, 1995, op-ed page of
The New York Times, in which Frank Rich blames the "long and widespread shelf life" of the
“these cockamamie scenarios” on the checkbook of Richard Mellon Scaife, a long-time
contributor to right-wing causes (and owner of the Pittsburgh Tribune-Review). Like the
mainstream media, virtually all politicians, Democrats and Republicans alike, agree with the
official reports though some, such as Representative Bill Clinger (R-Pa), do admit that the
original investigation should have been more thorough.

Nonetheless, as 60 Minutes accurately reported, recent polling indicates that "two-thirds of
Americans still are not sure" that Vince Foster died from his own hand in Fog Maggy Park.
Does the 60 Minutes segment, "What About Vince Foster," lay to rest the concerns two-
thirds of Americans have about his death? Judge for yourself.
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Why Did "60 Minutes" Believe Foster Was In A "Clinical Depression?"

Mike Wallace introduced Foster family attorney, James Hamilton, by saying that Foster was
in a “clinical depression" prior to his death caused by public criticism, such as that levied by
several Wall Street Journal editorials, and the failed Attorney General nominations of Zo&
Baird and Kimba Wood. On camera, Attorney Hamilton merely said of Foster, "He was
very unhappy about those nominations. . . He certainly had a tendency, J am told, to blame
himself for those things [emphasis added]." Attorney Hamilton's cautious statement clearly
falls short of layman Mike Wallace's secondhand diagnosis of "clinical depression."
Nonetheless, Wallace goes on to say that Foster "knew he had to see a psychiatrist for his
depression, but he worried that seeing a psychiatrist would ruin his reputation for stability
[emphasis added]."

What do the government's own investigative reports reveal about Foster's alleged clinical
depression and his supposed determination to seek psychiatric help? Vince Foster's elder

sister, Sheila Foster Anthony, Assistant Attorney~General for Legislative affairs, was -

interviewed by the FBI in the presence of the Foster attorney, James Hamilton, and two
Associate Counsels of the Office of Independent Counsel charged with investigating
Foster's death. On Monday, July 19, the day before Foster's death, Sheila told the FBI, in
the words of her FBI Interview Report (Form FD-302a):

.. . Anthony called Foster. Foster stated that he was feeling good and that
the weekend had gone well. Foster said that he was not yet ready to see a
psychiatrist in Washington, DC [as Sheila had suggested to him], but he told
Anthony that he had called his physician in Little Rock and had gotten a
prescription. ~

What did long-time Foster family doctor, Larry Watkins, tell the FBI he learned about
Foster's mental state when Foster called him the morning of July 19? Bear in mind that Dr.
Watkins had known Vince Foster since they were in college together at Davidson College
College and had been Foster's physician for almost fourteen years. They socialized together
and belonged to the same country club. Dr. Watkins was also very familiar with the Foster
family since he treated Foster's mother, his wife Lisa, Foster's two older children, and
Foster's other sister, Sharon Foster Bowman. In short, Larry Watkins was an MD who
knew Foster well and had treated him and many members of his family on a long-term basis.
In words extracted from Dr. Watkins' FBI interview:

When Watkins asked him [Foster] if he was depressed, he said yes. Watkins
recalled that Foster sounded a little tired. . . Watkins prescribed Desyrel, 50
milligram tablets [the smallest dosage manufactured], which he knew to be.
the generic drug Trazodone. . . He chose Desyrel because it does nG®havk
side effects and is helpful for insomnia.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 78



Watkins knew that it took 10 days to two weeks to take effect [as an anti-
depressant] but helps with insomnia, sometimes the very first day. He
[Watkins] felt it was important for Foster to start sleeping better and thought
it he got some rest he would feel a lot better. He did not think that Foster
was significantly depressed nor had Foster given the impression that he was
“in crisis." From what Foster told him, Foster's condition sounded mild and
situational. . .

He advised that he did not even ask Foster if he had thought about suicide or
was having any suicidal ideation because the symptoms that Foster was
describing were not severe enough to cause Watkins to think that he might
be in that state. Watkins handles depression all the time among his patients.
He said that it is a very, very common thing. . .

Watkins described Foster's personality as quiet, and passive, with a good
sense of humor and a dry wit — someone who laughed a lot. Foster was not
one to come to Watkins with stress related problems. . .

On July 20, 1993 [the day Foster died], Watkins got a call late in the evening
from Lisa Foster, who notified him of Foster's death. Dr. Watkins said he
was very surprised at the suicide. . .

Lisa told him that they had gone away and had a nice weekend on July 17-
18, and Watkins thought they were planning on going away again the
following weekend, and he believes that Lisa told him that Foster had begun
jogging again either the 19th or the 20th, but he's not sure of that
recollection. He had the distinct impression, however, that things were
looking up and that Lisa was taken completely by surprise by this.

On the basis of the above extracts from FBI interviews, I believe it is reasonable to
challenge Mike Wallace's statements on 60 Minutes that Vince Foster was in a state of
"clinical depression” or that "He knew he had to see a psychiatrist for his depression. . ."
As noted above, Foster family attorney, James Hamilton, was present when Sheila Foster
Anthony informed the FBI that "Foster stated that he was feeling good and that the
weekend had gone well. Foster said that he was not yet ready to see a psychiatrist."

The above FBI Reports were publicly available eight months before the 60 Minutes segment
aired. I mailed 60 Minutes a copy of my 165-page report on the death of Vince Foster
some six weeks before the broadcast. It was addressed to a specific individual who knew
the report was being mailed to him regarding the planned Vince Foster segment. Reporter
Chris Ruddy told me that he used my report as his "briefing book" in his discussions with
Mike Wallace. Did 60 Minutes simply fail to do its homework?

My "Citizen's Independent Report," a pro bono work, is on the Internet and a hard copy is
available for only the cost of copying and shipping from (214) 239-2679% My report
described how to obtain the documents from herein and, inter alia, specifically referred to
Sheila Foster Anthony’s FBI interview cited above.
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The Amount Of Blood At The Scene

60 Minutes went to great length to impugn Chris Ruddy's reporting that indicated the
amount of blood at the death site was significantly less than one would expect, given Foster
experienced a point-blank shot to mouth from a Army Colt ,38 Special revolver with a four-
inch barrel firing high-velocity ammunition (the gun and ammunition combination that
Foster used to kill himself per the official reports). On the air, Mike Wallace told Chris
Ruddy, "You know and I know that there was blood all over the back of the shirt." Chris
Ruddy replied that "Dr. Haut [the only doctor to view the body at the official death scene],
in his FBI report and his interview with me, said there was not a ot of blood behind the
body."

Mike Wallace interviewed Dr. Haut and stated, "Dr. Haut says Chris Ruddy simply got it
wrong." What did Dr. Haut's FBI interviews actually say? Do they back up Chris Ruddy or
support Mike Wallace?

Haut did not recall seeing blood on the decedent's shirt or face and no blood
was recalled on the vegetation around the body. . . He does recall lifting the
body by the right shoulder. . . The purpose of lifting the right shoulder of

the body was to check for an exit wound. . .

In examining the back of the head Haut describes the blood as being clotted.
Although the volume of blood was small, Haut did recall that the blood was
matted and clotted under the head. . . Haut recalled that although blood and
hair were matted to the back of Foster's head, there was no dirt on the
wound [although the purpose of lifting the body was to "check for an exit
wound," the FBI interview report does not describe the exit wound made by
the high-velocity .38 slug, merely noting that there was some dried blood on
the back of the head]. . .

After examination of the back of Foster's head [still no description of the exit
wound itself appears], Haut believed that the wound was consistent with a
low velocity weapon [Note: an Army Colt .38 Special firing a high-velocity
round, the official death gun, is 7oz a low-velocity weapon].

Surprisingly, there is no direct description of the exit wound as such in Dr. Haut's FBI
report. The only description we have of the wound therein (other than that the amount of
blood over the wound was small and that what blood there was had matted and clotted) was
that "the wound was consistent with a low velocity weapon." It is known from publicly
available documents that Dr. Haut filed a written report of his examination of Vince Foster's
body with the Northern Virginia State Medical Examiner's Office as a matter_of routine.
Does this report provide further clarification? For reasons unknown, the cotten® of this
contemporaneous report have never been made public.
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Is it also significant that the reports of the numerous Fairfax County Fire and Rescue
Department EMS workers who attended the body have also never been made public?
These individuals had varying degrees of medical training and had been told by their
supervisor to be sure to write detailed reports due to the decedent's White House
connection. Given some 2700 pages of documents were released (including the autopsy
report itself), would it not have made sense to release the reports written by the only
medically-trained individuals (including an MD) to examine the body in situ?

During the course of Chris Ruddy's interviews with Mike Wallace for the 60 Minutes
segment on Vince Foster, Chris Ruddy told me that he had informed Mike Wallace that he
had tape-recorded his interview with Dr. Haut and that Dr. Haut confirmed the contents of
his FBI interview report on the tape ("There was not a hell of a lot of blood on the ground.
Most of it had congealed on the back of his head"). Mike Wallace apparently did not see fit
to examine either Dr. Haut's FBI interview report (quoted from above) or Chris Ruddy's
taped interview with Dr. Haut that Ruddy said supported his claims.

One of the major objectives of Chris Ruddy's reporting has been to challenge the
conclusions of the Federal government reports concerning Vince Foster's death, especially
the so-called "Fiske Report," issued June 30, 1994. What does the Fiske Report state that
Dr. Haut saw when he examined Vince Foster's body?

".. . Dr. Donald Haut, the Fairfax County Medical Examiner, arrived at the
scene to examine the body. At that point, Foster's body was rolled over and
those present observed a large pool of blood on the ground where Foster's
head had been. Haut observed a large exit wound in the back of the skull.

The complete discrepancy between the Fiske Report and Dr. Haut's FBI interview report is
obvious: Per Dr. Haut's FBI interview report, not only was there no "large pool" of blood
behind Foster head ("the volume of blood was small"), but what blood there was, was
matted and clotted, not liquid ("large pool"). Why do Dr. Haut's FBI interviews support
Chris Ruddy's reporting and contradict both the Fiske Report and Mike Wallace's
statements?

B,

As indicated above, I provided 60 Minutes with my report on the death of Vince Foster
some six weeks prior to the broadcast and Chris Ruddy used my report when he briefed
Mike Wailace about the Foster death. My report, citing the specific pages in the official
record, explicitly addresses the above points concerning the nature of Foster's head wound
and the attendant lack of blood. Did 60 Minutes simply fail to do its homework?

The Carpet Fibers
During the segment, much was made of the fact that Chris Ruddy (and=the ®trategic

Investment video, excerpts of which were broadcast) pointed out that numerous carpet-type
fibers were found on Foster's clothing by the FBI Laboratory.
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What do the presence of these fibers mean? Do they suggest that Foster conceivably could
have been transported to his resting place in Fort Marcy Park in a carpet? This does sound
far-fetched to most people. What does Mike Wallace have to say about the carpet fibers?

The FBI and the Park Police say the fibers are not significant, that anyone
who walks on a carpet picks up fibers, and since all of Foster's clothes was
put in one bag, all of his clothes would probably have fibers on them. And
James Hamilton says that Foster's wife, Lisa, had just put new carpets in
their home [Hamilton: ". . . carpet fibers of those colors were found on
Vince's clothing"].

The allegation that the colors of the carpet-type fibers found on the clothes matched the
colors of the carpets that Lisa Foster had recently put down in the Foster's Georgetown
rental home was new to me. In the over 2700 pages of documents released by the US
Senate earlier this year, I could find no statement to this effect. Indeed, it appears from the
official record that neither the FBI nor any other investigative body has ever tried to match
the fibers with any carpeting, in Foster's office, his home, or anywhere else.

According to the summary eight-page "Clinger Report" issued by William F. Clinger (R-Pa)
on August 12, 1994, after almost six months of work involving Representative Clinger and
three named staff members of the Committee on Government Operations:

Although the origin of those fibers and hair have [sic] not been substantiated,
a determinative finding of origin is not practical nor necessary in light of
other overwhelming forensic evidence. Specifically, carpet fibers may be
transmitted from almost any source. It would be impossible to determine
when or where the carpet fibers found on Mr. Foster's clothing would have
originated. 1 B 5

Given Mr. Hamilton has somehow determined that the fibers found on Foster's clothing
matched the fibers found on the new carpeting in Foster's home and 60 Minutes left its
viewers with the impression that the "carpet fiber" issue had thus been effectively disposed
of, why does the Clinger Report state otherwise? Has an attempt been made to match the
fibers or not? Does attorney Hamilton have access to official information about the carpet
fibers that heretofore has not been made public?

The primary Federal official that appeared on the 60 Minutes segment that attempted to
debunk the work of reporter Chris Ruddy was none other than Representative Clinger.
Mike Wallace did not see fit to ask Representative Clinger to comment upon Attorney
Hamilton's statement about the carpet fiber colors matching the new carpets in the Foster
home, nor did Mike Wallace ask Attorney Hamilton how he had learned that carpet fibers
"of those colors" [there were six colors of “carpet type fibers" present on Fosteérsiclothing
according to the FBI lab report, along with some other red/dark pink "wool fibers"]. Why
not? Did 60 Minutes simply fail to do its homework?
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A related point should be made in passing. One of the difficulties that Chris Ruddy and
others who are familiar with the official record have with the conclusions of the various
official reports concluding Foster death was a- suicide concerns the lack of soil or grass
stains on the bottom of his shoes. According to exhaustive FBI Laboratory reports, Foster
is said to have walked some 750 feet over-the-ground from his Honda in the parking lot at
Fort Marcy Park to the official death site near the so-called "second cannon" at the
northwest side of Fort Marcy itself without getting any soil or grass stains on his shoes.

Non-government investigators have duplicated this walk with fresh pairs of shoes several
times and have always found soil and grass stains on the shoes. Chris Ruddy has stated
publicly that Mike Wallace told him that he found soil on the bottoms of his own shoes
when he, Wallace, walked the route Vince Foster is said to have taken at Fort Marcy Park
the afternoon he died.

60 Minutes apparently would have its viewers believe that the 750 foot walk from the
parking lot to the official death scene (let alone whatever walking Foster did around the

White House for some five hours that day or the five hours between his departing the White

House and his discovery at Fort Marcy Park) did not knock the supposed carpet fibers from
his home off his shoes even though, according to the official reports, the shoes were
incapable of picking up soil or grass stains during the 750-foot walk in the park.

The Condition Of The Ground Around Foster's Body

Mike Wallace interviewed Kevin P. Fornshill for the Foster 60 Minutes segment on Vince
Foster. Mike Wallace told his viewers, "Park Police Officer Kevin Fornshill who discovered
the body, says the ground around Foster showed no signs that he had been carried."
Actually, at 6:14 PM, Kevin Fornshill was the first official to find Foster's body.

Actually, the first person to discover Foster's body was the so-called confidential witness,
"CW," who came upon the body at approximately 5:50 PM, stood over the body looking at
it for several minutes, returned to his white van in the parking lot, and drove to the Turkey
Run maintenance facility a couple of miles northwest of Fort Marcy Park off the George
Washington Memorial Parkway, and asked a park service maintenance worker to call 911
to report the body. CW requested anonymity when he came forward and his request was
granted by the Fiske Office of Independent Counsel.

CW was considered a credible witness by the authors of the Fiske Report; two full pages of
the Fiske Report are devoted to some of CW's observations. In his FBI interviews for the
Fiske Report and in subsequent depositions, CW provided a variety of information that, for
one reason or another, did not make it into the Fiske Report or the 1994 Senate Report
released in early 1995. Due in part to his dissatisfaction with the Fiske Reporty CW gave a
deposition on July 28, 1994. One of the relatively minor points CW made in his deposition
concerned the ground around Foster's body:
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2 - And it [the path below the body] was flattened out?

CW: It was walked completely flat. The [FBI] agents had known about
this. Nothing in that [Fiske] report [about the trampled ground]. I don't
know. Idon't know. Did it disappear [sarcastically] or what happened?

Q: Wait a minute. This is very important. You are saying you told the
[FBI] agents this?

CW: Oh, I told them numerous times.

Q: That the ground was trampled from the bottom of his feet all the way
down the valley and over the hill?

CW: Completely flat.
Q: Like somebody had been walking back and forth there?

CW: He [CW assumed Foster had done the pacing] had paced back and
forth many times. At least a dozen times. You can't trample down that flat.

- - -

Q: And they didn't put that in the [Fiske] report?
CW: Nothing in the [Fiske] report that I read. . .
Q: Did you tell them about the trampled. . .

CW: Absolutely. . .

Q: Not once, but how many times?

CW: Minimum of three. Once here and twice at the site with them [Fort
Marcy Park where the body was found].

The information in the official record provided by CW, like all statements made to the FBI
and in depositions, is subject to challenge. The point here merely being that statements
made to the FBI by a witness considered credible by the authors of the Fiske Report were
selectively ignored by 60 Minutes. The discrepancy concerning the lack of trampled ground
is covered here primarily because 60 Minutes made a big issue of it without providing any
concrete reasons why anyone should think the ground might have been trampled down.

There were a large number of other discrepancies as well between the information provided
by CW and that recorded in the Fiske Report. To cite just one, CW was emphatic in the
deposition quoted from above that there was no gun in Foster's hand (according to the
Fiske Report, a black-colored Army Colt .38 Special revolver with high-velocity
ammunition must have been in Foster's right hand when CW found the body). Interestingly
enough, Officer Kevin Fornshill in his deposition is clear that e never saw a gun in Foster's
hand either even though he stood above the body for some minutes. Althougir some
thought it would have been reasonable for 60 Minutes to have informed its viewers that the
officer who found the body had stated repeatedly under oath that he never saw the gun,
Mike Wallace did not do so.
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The FBI was able to convince CW to admit the possibility that he missed seeing a gun that
actually was present in Foster's hand, but only by getting CW to concede that Foster's
upturned hand conceivably could have blocked. the gun from CW's view. The problem?
CW had told the FBI he was sure both palms were up, but he was later provided a picture
of the gun in Foster's hand that showed the palm down. Despite his requests, the FBI had
refused to show him any photographs during the course of his interviews.

CW stated under oath, "After seeing the photo of the hand and the gun [palm down], I'm
sure the hand had been moved because the palms were both face up when I saw Mr.
Foster's body." Again: "That's not a picture [palm down] of what I saw. The man's palms
were straight up." Once more: "There was no gun in his hand. His -- both palms were face
up, thumbs out to the side." Wallace did not mention CW, nor that, like Officer Fornshill,
CW never saw a gun in Foster's hand. Did 60 Minutes simply fail to do its homework?

CBS also did not mention in its October 8, 1995, 60 Minutes broadcast that Independent
Counsel Kenneth W. Starr continues to describe his investigation into Vince Foster's death
as ongoing or that the FBI has been tearing out several acres of vegetation in Fort Marcy

Park (removing all but the larger trees, which were being searched by crane) looking for the -

_bullet beginning September 12, 1995, and continuing through the date of the broadcast. 60
Minutes did note these two points briefly in a follow-up on October 15.

The Foster Family Lawyer

The Foster family lawyer, James Hamilton, who appeared extensively in the 60 Minutes
statement has an excellent professional reputation, but 60 Minutes chose not to reveal some
of his professional experiences and areas of expertise. He served as Assistant Chief Counsel
to the Senate Select Committee on Presidential Campaign Activities-in-1973-74 (the
"Watergate Committee”) during which time he presumably made the acquaintance of
Bernard Nussbaum (Vince Foster's boss at the time of his death) and First Lady Hillary
Rodham Clinton, both of whom also were also attorneys for the Watergate Committee.

Mr. Hamilton also served as Clinton-Gore Transition Counsel for Nominations and
Confirmations in 1992-93, and apparently vetted both Judges Stephen Breyer and Ruth
Bader Ginsberg for potential Supreme Court appointments. In short, he appears to have
been intimately familiar with the legal needs of the Administration and to have the legal
expertise to address those needs.

According to a standard reference listing attorney qualifications, Mr. Hamilton's practice
areas are Government Affairs, Litigation, and Criminal Law. Judging by his list of
professional publications, he has also great expertise concerning the legal aspects of
congressional investigations, white collar crime, and in defending officialy against
corruption charges.
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It is not that surprising that someone of Mr. Hamilton's caliber was selected to be one of the
Foster family lawyers, but some might consider his selection "overkill" in connection with
what officially was determined to be a relatively straightforward suicide by mid-August
1994. Neither 60 Minutes nor the official record specifies whether Vince Foster hired Mr.
Hamilton or whether Mr. Hamilton was not retained until Lisa Foster hired him after
Vince's death.

Conclusion

In this author's opinion, 60 Minutes' October 8, 1995, segment did not provide its viewers
with the information needed for them to hazard an informed answer to its question, "What
About Vince Foster?" Indeed, after reviewing the official documents, all of which were
available to CBS, and providing the show a copy of my Citizen's Independent Report on the
death of Vince Foster weeks before the broadcast, I am left with another question: "What
About 60 Minutes?"
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HUGH H. SPRUNT, CPA/PFS
PROFESSIONAL SUMMARY

Hugh H. Sprunt is a Certified Public Accountant who has been providing tax consulting services to
individuals and businesses for over sixteen years. He was a Tax Partner with a large international
accounting firm for six years, concentrating in individual income tax and estate planning. His expert
tax knowledge and presentation skills have made him a speaker of choice at financial planning
seminars for fellow tax parmers and a leader of tax workshops for other tax professionals as well as
the general public. Hugh's most recent presentation to nonprofessionals was entitled, "How To Get
The Best Service From Your Tax Advisor.” He is also one of only some 900 CPAs nationwide
certified as Personal Financial Specialists (PFS) by the American Institute of CPAs.

Hugh has devised and implemented successful multi-year tax strategies involving Fortune 500
corporations and does tax planning for individual clients, some with a net worth exceeding $100
million and single-year personal tax liabilities over $10 million. An IRS private ruling request he
drafted for a client used 2 previously unexploited generation-skipping transfer tax “"opportunity”
Hugh discovered that reduced the taxes on a $14 million intrafamily gift by over $1 million. Hugh
has also been the first to inform the IRS of substantive errors in the government's favor on various
IRS tax forms, including Schedule K-1 (The IRS acknowledged its errors and corrected the official
forms and instructions the following year). P ~

Hugh is the lead author of a two-volume 750-page tax reference work, first published for CPAs, tax
attorneys, and other tax professionals in late 1992. The fourth edition will be released in December

1995. Hugh has also written on technical tax subjects in The Journal of Taxation. Since 1991, he -

has supplemented his traditional tax consulting practice as the owner of Advantax - Your Tax
Advantage, a live nationwide "900" tax planning and tax return advice line (900-933-3004, $3 Per
Minute) carried by AT&T's MultiQuest® ExpressS00 service.

Advantax is known for the customized "call memo" available to each customer at no additional
charge and has been covered by The New York Times, The Wall Street Journal, Smart Money, and
NEWSWEEKX. No one who has ever called the 900 number for tax advice has been dissatisfied with
the service and failed to pay the 900 charges, an extraordinary record for any 900 number, let alone
one in its fourth year of operation. Callers also use Advantax to obtain a quick "second opinion" or
when they need real-time tax help with return preparation or tax planning software, especially after
hours when they are "stuck” and need help now!

Hugh received an MBA from the Stanford University Graduate School of Businesswand a ID from
Stanford Law School in 1979 through the GI Bill. Before joining the service, he obtained BS and
MS degrees from The Massachusetts Institute of Technology where he was elected to two national
honorary societies. After working abroad for twelve months, he volunteered as a commissioned
officer and saw service aboard deep-ocean Federal research vessels in the early 1970's, serving as
Chief Ship's Diver and Senior Watch Officer.

His viewpoints have been published in The New York Times, The Washington Times, The Wall
Street Journal, Forbes, and The Dallas Morning News. Hugh and his wife of twenty-two years live
quietly with their son and daughter on Rawhide Creek. His favorite aphorism was written by Alfred,
Lord Tennyson: "Come. my friends, 'Tis not too late to seek a newer world. . . Tho' much is taken,
much abides: and tho' We are not now that strength which in old days Moved earth heaven;
that which we are. we are. . . To strive, to seek, to find, and not to yield." And] lest we forget:
"Tell you what — It's gonna be a gunfight, but I came here to bomb." — Unknown Navy Attack
Pilot, ca. 1970.
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Da&e: Tue, 9 Apr-1996 19:52:17 -0700 . (e s g

From: Stephen Bates 4 P )
To: | ] D. Cleome jy

Newsgroups: alt.current-events.clinton.whitewater C. Copelan
Subject: (fwd) Sprunt To Appear On CBN News Foster Segment To Air April 26

Xref: netcom.com alt.current-events.clinton.whitewater:40789

Path: netcom.com!csus.edu!druid.borland.com!news.sprintlink.net!newsfeed.interne
From: hsprunt@aol.com (HSprunt)

Newsgroups: alt.current-events.clinton.whitewater

Subject: Sprunt To Appear On CBN News Foster Segment To Air April 26
Date: 3 Apr 1996 13:38:04 -0500

Organization: America Online, Inc. (1-800-827-6364)

Lines: 18

Sender: root@newsbf02.news.aol.com

Message-ID: <4jugic$m2a@newsbf02.news.aol.com>

NNTP-Posting-Host: newsbf02.mail.aol.com

X-Newsreader: AOL Offline Reader

Dale Hurd, the CBN reporter on the segment, emailed me today and indicated
that the Foster-related segment I was taped for in DC thirteen days ago
will air on April 26th.

This apepars to be a "hard date," but anything can happen in TV, I guess.

I do not know how long the entire segment will be nor how long I will
appear.

We taped me for about 150+ minutes and covered a huge amount of ground. I
assume that one component of the segment will include what I had to say
about Blood Sport.

Will let you know more if I learn more in advance of the show.

Warm regards,
Hugh Sprunt

Screened
2 FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 88
Rv: David Paynter Date:
11-18-2009




Date: Tue, 9 Apr 1996 _20:08:04 -0700

From: Stephen Bates

To: | | B s
Newsgroups: alt. current -events.clinton. whltewater
Subject: (fwd) Re: Foster Death Gun.. i

Path: netcom com!ix. netcon. com'howland reston.ans. net'newgfeed 1nternetmc1 com!i

From: hsprunt@aol.com (HSprunt) ) . .

Newsgroups: alt.current-events.clinton.whitewater

Subject: Re: Foster Death Gun

Date: 8 Apr 1996 13:17:22 -0400

Organization: America Online, Inc. (1-800-827-6364)
Lines: 45

Sender: root@newsbf02.news.aocl.com i

Message-ID: <4kbhn2$4u@newsbf02.news.aol.com>" e

References: <4kagod$mmi@newsbf02.news.aol.com>

NNTP-Posting-Host: newsbf02.mail.aocl.com
X~Newsreader: AOL Offllne Reader

- 7FOIA(b) 6

In article <4kagod$mm1@newsbf02 news.aol.com>, | r
| —1-wWrites:

>Is there any information available about the identity of the FBI agent(s)
>who apparently showed Lisa Foster a "silver" gun? Where are they now?
>Has anybody talked to them about this gun color problem? Has anybody
>talked to the OIC about talking to these FBI agents(s) about this?

I spoke with Coy Copeland (ex-FBI) and another OIC person on Monday March
25th at the 0IC in DC. I was treated quite nicely as I indicated a couple
of weeks ago in my posts on the meeting.

One of the items covered in that meeting was the sequence of items in Lisa
Foster’s FBI info that appears to indicate (unless Lisa can’t tell the
difference between "silver" and "black") that the FBI showed Lisa a
"silver" gun (meaning, apparently a nickel plated gun).

Coy alluded (off the record, though we officially never went off the
record since I was told the OIC can’t go "off the record") to an
explanation for this seeming inconsistency, but it was cryptic and didn’t
make much sense to me.

As to the FBI agents who interviewed Lisa Foster -- Can help you some, but
not that much. Here goes:

The interview took place on 5/9/94. The agents’’ notes were not
transcribed until 5/16/94. Lisa was interviewed in the offices of James
Hamilton, her attorney. Also participating in the interview was Rod
Lankler, Fiske’s Deputy Counsel. Lisa Foster was advised as to the ID’s
of the interviewing FBI agents, but the agents were not named in the typed
interview report (this is typical and traditional).

If I had to guess, I would say the agents were Colombel and Monroe, but
that is merely because they did a lot of interviewing of witnesses (they
were the two that interviewed Pat Knowlton a couple of days after the
Foster interview -- that was Knowlton’s second FBI interview, on the
11th) .

I faxed Mike Rivero four pages of the FBI Handwritten interview notes
obtained via Chris Ruddy’s FOIA suit in early March. These pages center
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on "the gun." Mike may put them up on his web page -- just faxed these
pages to him this morning.

Warm regards,
Hugh Sprunt
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Some of you who are newer to the OIC have inquired about ttfe origins and
progression of the various Foster death investigations. A chronology is attached.
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Ev: David Paynter Date:
11-18-2009

Chronology — Foster Death Investigation

July 20, 1993
Foster's death

Aug. 10, 1993
Park Police concludes investigation: suicide in Fort Marcy Park

Jan. 20, 1994
SC Fiske appointed

June 30, 1994
Fiske Report issued: suicide in Fort Marcy Park

Aug. 5, 1994
IC Starr appointed

Aug. 12, 1994
Congressman Clinger completes his probe: suicide in Fort Marcy Park

Sept.-Oct. 1994
Tuohey and Kavanaugh read reports, 302’s, etc., for OIC’s “review" of Foster’s death

Nov.-Dec. 1994
Rodriguez hired and assigned to open and run QIC’s "“investigation" of Foster’s death;
Rodriguez examines cvidence and prepares lengthy memo outlining his “theories" that
clearly imply that death was murder and/or body was moved into park after fatal shot
fired

Dec. 1994 :
decision is made for Rodriguez to call "summary witness” and death scene witnesses
before grand jury .

Jan. 3, 1995
~ Senate Banking Committee unanimously concludes that the death was a suicide in Fort
Marcy Park

Jan. 1995
Rodriguez questions “summary witness" and death scene witnesses before grand jury;
Park Police witnesses complain about hostile treatment (e.g-, Rodriguez wamns them
during testimony of pertjury statute)

Jan. 1995

Rodriguez resigns, stating that he was, "in effect,” being "forced out" for raising
questions about Foster’s death
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Mar.-Apr. 1995 . )
Tuohey, Bates, and Kavanaugh question other scenc witnesses before grand jury

Apr./May 1995 . o
Kavanaugh, Gillis, and Bransford spend scveral weeks at White House reviewing all
documents known to have been in Foster’s office at the time of his death [first time

this has been done by any investigators]

May 1995
Kavanaugh and Regini go to Little Rock to interview numerous Rose Law Firm and
other witnesses who were colleagues or friends of Foster (receive chilly or hostile
reception from several)

Summer 1995
internal OIC meetings to review where death investigation stands; decision is made to
hire Dr. Lee and Dr. Blackbourne to analyze forensic and physical evidence; they are
hired and begin their review

Sept. 20, 1995
Congressman Schiff (N.M.), directed by Speaker Gingrich to look into Foster death
matter, writes letter to OIC saying that "I and many of my House colleagues strongly
desire to see the Office of Special [sic) Counsel and Grand Jury conduct the broadest
possible investigation, with all theorics being given consideration.” :

Sept.-Oct. 1995
approximately 7-week search of park for bullet (numerous weeks involved in planning
for search before it began)

Dec. 1995
grand jury subpoena issued to Hamilton and Swidler & Berlin for certain documents
relating to Foster death (and to other investigations)

Winter 1995-96
“ndé," Jsupervision, OIC investigators Cleme_qt,c]:I and Copeland
review all evidence

Mar. 1,196
/" OIC investigators Clcmcqte:»aﬁd Copeland circulate a lengthy memo
© summarizing Cﬁdegﬁ'ﬁﬁd,!isﬁﬁ'g' further possible steps to pursue

/Spring 1996 7
] - _.~Parker hired to review Foster death
~"."3-23-96 newspaper account upon his hiring: "There remain questions about
Foster’s death. . . . Was it a murder? Or was it a suicide? Either way, why?"
-~ Parker and OIC investigators re-interview number of witnesses, per
recommendation in investigators’ memo
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Apr. 1996 '
Dr. Berman hired to review state-of-mind evidence, per recommendation in
investigators’ memo

July 23, 1996
Dr. Lee’s Report submitted to OIC

Aug. 24, 1996
Dr. Blackbourne’s Report submitted to OIC

Sept. 4, 1996
Dr. Berman’s Report submitted to OIC

Dec. 16, 1996
Chief Judge Penn rules in Hamilton subpoena matter

Dec. 1996
OIC draft report given limited circulation

Jan. 16, 1997
OIC draft report circulated
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TELECOPY COVER SHEET

OFFICE OF THE INDEPENDENT COUNSEL
1001 Pennsylvania Avenue, N.W., Suite 490N
Washington, D. C. 20004
telephone (202) 514-8688 facsimile (202) 514-8802

Date: /"Z"l[‘? 7

- TO:

Company Name:

Fax Number: Telephone Number:
rROM: _BI etf /éﬁ/"m“ Q?A
Number of Pages: 5 (including this cover sheet)

Message: PLEASE D ,.ST/Q /BUT ¢ TO
"~ ALL  ATTORNEYS

CONFIDENTIALITY NOTE

This facsimile is intended only for the person or eatity to which it is addressed and may contsin
fnformation that is privileged, confidential, or otherwise protected from disclosure. Dissemination,
distribution, or copying of this facsimile or the information herein by anyone other than the intended
recipieat, or an employee or ageat responsible for delivering the message to the Intended recipient, is

prohibited. If you have received this facsimile in crror, please notify us immediately by telephone and
return the facsimile by mail

" a\faxform.amr
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FD-302 (Rev. 3-10-8)
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3/6/95

Date of transcription

goo2

PATRICK GAVIN, Lieutenant, U.S. Park Police, Federal
Law Enforcement Training Center (FLETC) , Glynco, Georgia; (912)
267-2139, was contacted at his work telephone number, per his
request. Gavin was aware of the identity of the interviewing
agent from previous conversations.

GAVIN

E_Eéd only taken a Trlef, cursory look in the vehicle. GAVIN

‘gearch or inventoxry the vehicle /

clearly remembers beer containexrs inside of the vehicle because

{ that seemed unusual to him. GAVIN also recalled a man’s suit-
i jacket inside of the vehicle, but less clearly.

GAVIN stated that it was not his respongibility to

 [TEVIN stated that Tie responded too Tastily wnen asked

=bout the briefcase. GAVIN recalls some mention of a briefcase in
a report or newspaper article, and that he may pe confusing his
actual observations with what he has read or learned through
other sources.

GAVIN stated that his best recollections were provided
in his previous interview last year. GAVIN recalled that he did

not mention anything about a briefcase 1n his previous interview.

GAVIN apologized for his mistake concerning the
briefcase.

Sereened
Ev: David Pay .
. ynter Date
11-18-2007 -
(telephonically)
Investigation on 3/1/85 a Washington, D.C. Fiie# _29D-LR-35063

by

Date dictated 2/6/95

: 756 Page 96

e o -tusiame af tha ERT Tris the properiv of the FBI and is loaned to your agency;



IN THE UNITED STATES COURT OF APPEALS
FOR THE DISTRICT OF COLUMBIA CIRCUIT

Division (94-1) for the Purpose of
Appointing Independent Counsels

APPENDIX TO REPORT ON THE DEATH OF VINCENT W. FOSTER, JE ¢
CONTAINING COMMENTS OF
KEVIN FORNSHILL, HELEN DICKEY, AND PATRICK KNOWLTON
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FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury
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March 13, 1995

From: H. Ewing
IETO: K. Starr
ﬁg: Lucia Rambusch
1:\ After hearing from Alex Azar over the weekend (reporting on

Ken Starr’s conversation with Lucia Rambusch), I called Lucia’s
parents’ number in New York on Sunday night, March 12. I talked
with' her mother, leaving my Memphis home and work numbers, and the
hours, I would be at each; and my Little Rock number (where I would
be after 11:00 a.m. Monday). I had learned that Lucia was
scheduled to go out of the country on Tuesday, March 14, for at
least two months to Tasmania.

2. Having not heard back from Lucia by a certain time on Monday,
I called ‘back from Little Rock, and left my number twice on the
answering ‘machine at the New York number.

= At apﬁroximately 3:45 p.m., today, March 13, Lucia called me
in Little Rock. We talked until 4:12 p.m.

We talked briefly about her upcoming trip. I told her that my
0ld boss had a son in law who was a photographer for an outdoors
magazine; and that they had a great trip covering a river race in
New Zealand. k

I began by trying to tell her where I was coming from,
including my having been called by Ken Starr and asked to become
involved; my having been briefed by Mark Touhey and Brett Kavanaugh
in Little Rock; having been furnished with copies of certain grand
jury transcripts, ° o having come to Washington,
touring Fort Marcy Park on Feb. 6 with Miguel Rodriguez; and my
discussions with Miguel on Feb. 13 and 14. I further told her that
I had previously been furnished with a copy by Miguel of his
lengthy memo.

I told her I wanted to get her perspective on the
investigation, since she had been very involved in it.

I noted to her that I knew she had been there when Bob Fiske
was there. I told her that I was aware that she had said certain
facts were discovered after she and Miguel started working on it,
and asked her why she thought these had not been discovered while
Mr. Fiske was there.

She said if there were discrepancies and problems, and if she
had ideas, she did not want to comment on it. She then told me
that she just had a very short while to talk, as she was preparing
to leave, and some friends were coming over.
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4. I told her I wanted to find out from her what she thought had
happened out at Fort Marcy Park. She said that she, Mark Touhey,
and Chuck (SA Chuck Regini, FBI) had gone over every fact that she
knew.“\She said words to the effect, "Thus, you have all the facts

I had."".

i asked her for her opinion on what had happened to Vince
Foster. She.said, "My opinion is irrelevant." I told her, "No,
it’s not. Youworked on the case." I told her that anytime I have

ever taken over-a case from someone, they have discussed it with
me, both as to the facts developed to date, and what they think
happened. I have ‘done likewise if I was bringing someone up to
speed on a matter.

I told her that if we continued on with the investigation, and
one and a half months from now came up with an opinion different
from hers, was she then going to state that she had a different
opinion. I told her I felt like we were entitled to her input.

She said words to the effect "I can’t go into something that
I haven’t made my mind up on... maybe when I return from my trip,
I might talk about it."

5. I asked her what her theory waS\pn whether Vince Foster was

killed or committed suicide, and what the motives might have been.

She said, "I’m not going to tell you any of my theories." She said

that I ought to reach the same conclusion.on the same facts that

she had. I again stated to her that she and Miguel had worked on

this day in and day out. I told her I wanted to know if she had
. information which was not reflected in memos, etc., i.e. like
| someone giving information indicating the Park Pollce were lying,
. etc. She did not want to discuss it. 8

i 6. Since she said she did not want to give opinionexor theories,

: I asked her if she would talk about facts. She said she would. I

Ethen asked:

: 1) Do _you know of any facts that would show that'E:::],
1 ] staged the corpse and planted the gun on Vince
Foster? [I was looking a Miguel’s memo, p.22, fn. 17, as my basis,
but made no mention of Miguel or the memo in asking this.] She

said, "I really don’t want to discuss this."

Several times, she asked me to hold on as she took other
calls. She said several times that people were on their way over.

2) Do you know of any facts that would show that there was
a maintenance road running around the bottom of the berm where
Foster’s body was found, as opposed to a path, or grown over ditch?
[My basis for asking this question was [

his questions]. She said she would have to review the evidence
again, and she really did not want to discuss this.
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She said she had done nothing wrong, and wanted to know why I
was interrogating her. I told her that I was not saying that she
had done anything wrong. I told her I was trying to be responsible
and talk with her about the facts, and what she thought happened.

Ts About that time she said her mother was waiting and her
friends were arriving, and that she had to go.

I told her that I had given her an opportunity to share her

view of the facts, what she thought the facts showed, and what she
thought had happened, and she had declined to do so.
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TRANSCRIPT OF NOTE

I made mistakes from ignorance, inexperience and overwork

I did not knowingly violate any law or standard of
conduct

No one in The White House, to my knowledge, violated any
law or standard of conduct, including any action in the travel

office. There was no intent to benefit any individual or specific
group

The FBI lied in their report to the AG

" The press 1is covering up the illegal benefits they
received from the travel staff

The GOP has lied and misrepresented its knowledge and
role ajj/sgvered up a prior investigation

The Ushers Office plotted to have excessive costs
incurred, taking advantage of Kaki and HRC

The public w%}l never believe the innocence of the
Clintons and their loyal staff

The WSJ editors lie without consequence

I was not meant for the job or the spotlight of public
life in Washington. Here ruining people is considered sport.

*

A transcript of the note prepared by the Park Police
identifies this word as "legal."
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Rare Photograph of 30 Foot Tall fertilized letters in the
lawn by the shadow of the Washington Monumn POST

G eaqin an Ad e

' Gint Pra;
3 |
Washmgton Monument on April 13, 1996 at-8:45 am. i€
(Reported N.Y. Post 4/18/96, Washington T ,es 6/3/9(3),

v

True Foster Facts

*Foster’s car and office key rings were not found at Fort

Marcy Park with Foster’s car and body. Mr. John Bates

*3 handwriting experts, including one from Oxford Univ., Ofﬁce of lnde ender‘ CQJ\'\S'
concluded the “suicide” note was a forgery. *Evidence P

including Foster’s briefcase, X-rays, and crime scene 1001 Penn Ave. NW Rm 490
photographs mysteriously vanished. i

*The White House lied about when it first learned of WaShlngton' DC

Foster’s death by over two hours! Witness statements 20004

make it clear that the time was fudged.

*Foster was not depressed or seeing a psychiatrist as the
White House and media have claimed. *Paramedics
testified they saw an “extra” small caliber bullet wound on
the side of Foster’s head.

*No fingerprints were on the gun found in Foster’s right
hand. It was not even his gun.

¥ w PeIer odeteh +a Sdarr ot
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FBI report hints at Foster’s frame of mind in final days

-I,m BY SUSAN SCHMIDT

i & The Washington Post
i WASHINGTON — In the
weeks before his July 1993 sui-
~eide, Hope native Vincent Fos-
ter believed the White House
counsel’s office was doing work
it shouldn’t be doing, a friend,
James Lyons, told the FBI in
May 1994,

“Foster believed that pri-

.-vate-sector attorneys should be
handling many of the matters
they were handling, both for
ethical and workload reasons,”
.said the FBI's summary of the
. Lyons interview.

. That interview may partly ex-

- . plain why independent counsel
_Kenneth Starr still wants to
Jlook into Foster’s death, the sub-
ject of lengthy inquiries by his
predecessor, special counsel
Robert Fiske Jr., and a Senate
committee.

Every official inquiry into
the former deputy White House
counsel’s death has concluded
that he killed himself, but the
,question of what troubled him
so deeply lingers.

Buried within thousands of
pages of depositions and FBI in-
terviews of Clinton administra-
‘tion officials made public by
Congress in January are a few
hints, such as the comments
from Lyons, that Foster might
have been worried about the
.ethics of some work handled by
.the counsel’s office.

... Those suggestions, coupled
with unresolved issues sur-
.rounding the administration’s
handling of Foster’s office files

after his death, pose continuing
questions for Starr as he con-
ducts his investigation of the
Whitewater Development Corp.
affair.

Portrait of a proud man

The document archive on
Foster, released last month by
the Senate Banking Committee,
is in part a collection of im-
pressions about his final days.
It is a portrait of a proud man
and careful lawyer who fol-
lowed Clinton from Little Rock
to the White House and was
soon humiliated by bad press
and his own mistakes.

Although his family and
many White House co-workers
recognized Foster was becoming
deeply anxious over his work in
Washington, his best friend, for-
mer Rose Law Firm colleague
Webb Hubbell, and Clinton said
in interviews with investigators
that they did not realize Foster
was under so much stress.

In the months before his
death, Foster and others in the
White House counsel’s office
had been accused of trying to
gin up charges against seven
longtime travel office workers,
even going so far as calling the
FBI to investigate the employ-
ees.

All investigations to date
have said concern over the trav-
el office matter was a chief
cause of Foster’s anxiety. The
Department of Justice was
preparing to release its report
on the affair. Foster, fearing
there would be congressional

Vince Foster

hearings, had begun discus-
sions with Lyons and other
lawyers about serving as his per-
sonal attorney.

Foster also was working on
personal legal matters for the
president and first lady Hillary
Rodham Clinton, including
placing their assets in a blind
trust, selling off their 50 percent
interest in Whitewater and fil-
ing three years of delinquent
tax returns for the company.

Whitewater owned a failed
230-acre land development
along the White River in Mari-
on County. The Clintons were

VEGIRH NOAE TURTS 16371) QO 2T AT

The Senate documents show

that Starr has tried to learn partment and in the office of

whether Foster was worried
about handling Whitewater
matters or about fielding sever-
al private offers that came to the
Clintons offering property for a
presidential retreat, an idea
Clinton said in his deposmon
that he wasn’t sure was appro-
priate.

Hubbell’s cooperation

Starr has secured the coop-
eration of Hubbell, the former
associate attorney general, in
his investigation. Hubbell
pleaded guilty last year to fraud
and tax charges in connection
with overbilling at the Rose
firm. As part of his plea,
Hubbell agreed to cooperate
with Starr’s investigation.

A key question that Hubbell
might be able to answer is
whether Foster knew about the
Resolution Trust Corp.s 21-
page request for a criminal in-
vestigation of Madison Guaran-
ty Savings and Loan Associa-
tion that languished for months
at the Justice Department.
Madison, which was owned by
James McDougal, failed in 1989
at a cost to taxpayers of $65 mil-
lion.

The RTC referral outlined a
suspected check-kiting scheme,
naming the Clintons as potential
witnesses and suggesting that
the 1984 Clinton gubernatorial
campaign committee be investi-

gated.

dled properly by the Justice De-

i g o e

Arkansas Democrat 78 (hazette

R ——
e =1

U.S. Attorney Paula Casey of Lit-
tle Rock, who ultimately de-
clined to pursue it.

In June 1994, it seemed the
questions surrounding Foster’s
death would end when Fiske
concluded his investigation
with a report that said Foster
took his own life because he was
deeply depressed over his work
in Washington, particularly crit-
icism he and his colleagues
were getting over the firing of
travel office employees. Fiske
found no evidence that White-
water matters played a role in
Foster’s death.

Conspiracy theories

Conspiracy theories suggest-
ing that Foster was murdered or
his body was moved have
abounded.

Starr said he will review
Fiske’s findings and render an
“independent judgment” on
Foster’s death. In recent weeks,
his office has called police and
rescue officials before a Wash-
ington grand jury in what some
lawyers familiar with the pro-
ceedings said appears to be an
effort to air all contradictory ac-
counts and put the conspiracy
theories to rest.

A top RTC official testified
last summer that in March 1993,
he briefed then-Deputy Trea-
sury Secretary Roger Altman

about the Clintons’ being
named in the Madison criminal
investigation.

Altman testified that he
didn’t recall that briefing, but
White House documents turned

over to the Senate show that he

1mmedlately had old news ehp-
pings on Madison faxed to then-
White House Counsel Bernard
Nussbaum. -1
Nussbaum testified thatwhe
did not recall getting the mate-
rials or being told by Altman
about the Madison 1nvest;ga—
tion. "y
Foster completed work on
the Whitewater tax returns in
June 1993. About that time, his
office got letters from Sens.
Dale Bumpers and David Pry-
or, both D-Ark. questioning
the RTC’s treatment of Little
Rock businessman Seth Ward,
who was employed by a Madi-
son real estate subsidiary.
Ward is Hubbell’s father-m—

law. m

Conflict of mterests-m

In early July, Foster-wld
Nussbaum he would have to re-
cuse himself from handling
those congressional inquiries.
Rose had done work for the
RTC, he pointed out.

Work on Whitewater finances
was something Foster had.in
common with Lyons, who han-
dled Whitewater issues for Clin-
ton when they arose during the
campaign. Lyons, a Denver at-
torney, spent a lot of time in Lit-
tle Rock.

He and Foster became
friends and talked often after
Foster joined the White House
staff. Lyons told the FBI he be-
lieved the travel office matter,
not Whitewater, was the main
source of Foster’s concern.,

——
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\/{ a@ If Pages Are Missing Or If You Have Difficulty Receiving This FAX, Calk:

? .Voice & Manual Fax Line
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54 0 Teckdon Spanibcetion o e ko FOIA(b) 6
C/ Commpatibility: CEITT Crowp 3 o
i) Coding: Modified Huffman
Modulstion: V.27t & 29 (5600 bps)
TO: Mr. Ambrose Evans-Prichard, c/o London Telegrgph'li)C Bureau
[Fax in Response to Mr. Evans-Prichard’s call to me 3/11/95]
FAX: 202 - 393 - 1338 "
FROM: Hugh Sprunt (
SUBJECT: My | }'Post This Morning at 9 AM CT (+/-) to the:

alt.current-events.clinton.whitewater Newsgroup on the Internet
(one of the posts sorted on this Newsgroup under Re: Plain Dealer Story)

PAGES: This page only
TIME SENT: Monday, March 13, 1995; 9:55 AM CT +/-
COMMENTS: Thanks again for your call on Saturday.

Further to the fax package I sent you in response to your call, I think you might want to copy the post I
made this momning to the Internet Newsgroup above. I don't know when my communications node will
actually placc the post in the Newsgroup, but I expect it will be in the next few hours. I do not expect
the post to stay more than 12-36 hours before going the way of all Newsgroup posts, s0 time is of the
essence if you want to retrieve it. Ibelieve some of the information in it will be useful to you.

I assume you, the ATM folks, Chris Ruddy, and others (those at Strategic Investment, ctc.) do compare
notes and brainstorm from time to time re the death of VWF. Thope professional relationships have not
become too circumscribed due to the "teritorial imperative.” Anyway, the post above is my latest toss
into the VWE/Fort Marcy brainstorming hopper. Chris Ruddy would be the first to say I could benefit
from more discussions with those who have done the actual field work re the death of VWF! The
question is whether that effort is worth the time of the others involved. I agree with Chris Ruddy and
hope I have the right "currency" to become a kabitzer if not have a small seat at the table.

What's the best walk-through VWF/death/post-death scenario for Tuesday, July 20, 1993, through

Monday July 26, 1993, that you folks have? [No professional worries -- I do not eam by daily bread
this way ]

By :

Screened
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LHSC (lss Tofzn STARR'S

Subject: Re: Plain Dealer Story /="~

roml_________Juseom) STAFF C e o).

Message-ID: <3k1np1$7hi@newsbf02 news.aol.com> — /</g e / 5 77 ,47
Re the comment that Foster may have been driven back to Fort Marcy Park g ﬁg{)éldf':dﬁlpped
(1 have some large scale maps of the area but am relying on someone who has visited the area /
extensively for much of the GEOGRAPHIC detail below. I like to think that what follows is at 07
least semi-informed speculation, but let's be honest, it IS speculation).

. “{S V

2/)3 )335

[Material in brackets below added to formal saved version of this post that I have. Rounds out 67\
post and corrects some typos in the post to the Newsgroup sbove. ]

If you would like to preserve this post, I suggest you SAVE it.

There is an old house (old in the sense that it is older than the homes in the subdivision to the
west/northwest) on the south side of Chainbridge Road, between the turnout on the south side of
Chainbridge Road (the one with 2-3 parking spaces and a gap in the fence allowing [foot]access
to the Park) and the [road] entrance into the subdivision’just to the west and northwest of Fort
Marcy. The [old] house is approximately across Chainbridge Road from the entrance to the Saudi
diplomatic residence.

There is a wide trail or "road"” that leads southerly from alongside this [old] house. The lot this
house sits upon is a narrow long one, with the long dimension (roughly 300 feet, maybe
somewhat more) extending to the south to the vicinity of the “old cabin" mentioned by CW in his
testimony to Dan Burton et al of last summer. In effecf this lot is a roughly one hundred foot
wide buffer zone between the subdivision to the W and NW and Fort Marcy to the E and SE.

If one turns into the first entrance of the subdivision (Dogwood Subdivision?), as one motors
northwest along Chainbridge Road (past the foot entrance to the Park and past the old house),
one finds that there is a tall fence that separates the subdivision itself from the lot on which the old
house sits (there is also a larger home near this entrance to the subdivision that sits 1o the WNW
of the old house), and [further in] the entrance road to the subdivision (as one moves southerly to
the end of it) has homes on the eastern side (the Fort Marcy side).

If one explores the possibility that VWF was transported into the park (unconscious or dead), I
would favor two of four routes to get him to the park (especially if he was in fact lying, at one
point in time anyway, a few feet to the south of Cannon Two with his head near the top of the
berm). t

¥
One such route would be south via the "road" by the old house. This would allow someone to
drive to within roughly 150-200 feet west of the point where CW located the body at Cannon
Two. Alternatively, the body could have been brought into the park from the "foot" entrance to
the park (through the gap in the fence) to the southeast of the ["road” entrance] described above.

Of the two of these, I would favor the former since there is no chance that one would be seen
transporting a body-sized object in a rug through the gap in the fence at the [public] foot entrance
tum out.
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Entrance to the Park via the subdivision [also] appears unlikely due to the presence of people in
the subdivision and the high fence [on the east side of the subdivision]. FEntrance through the
parking lot [of Fort Marcy itself] appears unlikely since one would be unloading & large object (in
a rug, etc.) from a car in the parking lot and humping it over to cannon one, going through some
of the most well traveled section of the park. [Evidence indicates that one could expect to
encounter a number of people in the park even on & hot sunny summer weekday aftemoon]

The difficulty with the foot entrance [from Chainbrdige Road], however, is that one could not
know in advance that there would be little [or no] traffic on Chainbridge Road [at the instant the
body was unloaded], say around 4 that aftemoon. More important, one could not know that
there would be no cars parked in the little turnout by the foot entrance or people entering or
leaving the park at the same time our (two or three) people were carrying [VWF] uphill into the
park (wrapped in a rug, whatever).

Furthermore, it may be possible that the cameras surveying the entrance to the Saudi residence
(on the other side of the [Chainbridge] Road and apparently a bit further to the NW) might not be
able to depict (and record) this unusual transport operation.

The problem with the road by the old house -- would be kind of awkward if the owner happened
to wander out and ask what you were doing driving your vehicle on his property. I supposed one
could say one was looking for [the entrance to] Fort Marcy Park and play innocent, but the
encounter might well have been remembered by the owner of the property, especially if the
vehicle had memorable plates (such as AR license plates).’

Side issue: Remember that the USPP supposedly {originally] did not interview "the neighbors”
and that the Fiske investigators eventually did? They talked to the Saudi residence security
people across the way. Did they talk to the owner of what I have termed the “old house?" Did
they talk to the owner of the larger home just to the NW by the {first] entrance [road] to the
subdivision? ’

WHO owns this house and lot (and the site of the old c@bin several hundred feet to the south)?
What do the title records (and a plat map) reveal? Who or what is the actual entity "behind” the
nominal legal owner?

'3
i

Given the location of the house, it is not inconceivable (that's like saying “possible” folks) to me
that it serves or has served as an overwatch location for the Saudi residence (either the Saudis

themselves, US domestic intelligence, Israeli intelligence, etc.). In any event, I am sure the Saudis
know who lives across the street. ’

The proximity to CIA just up the road is tantalizing, if nothing else. CIA (and other agencies)
maintain & variety of "safe houses" within a half day's drive of DC itself.

Since I'm being a little too subtle, let me go ahead and say that one would of courss not have to
worry about the owner barging out and asking you what was in the rug rolled up in the back of
your vehicle [etc.,] if he was a ‘friend' or at least someohe [or a representative of some agency)
willing to turn a blind eye in your time of need (quid pro quo later).
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Pushing these long shots a bit further, might the old house conceivably be the Virginia hideaway
for White House Senior staff that was rumored to exist shortly after VWF's death? Now, if one
wanted such a [suburban] hideaway (I leave it to readers to divine its true purposes), might one
approach [if one represented high USG officiels] a friendly agency with a safe house to spare?

After all, it would not be the lowest profile thing to do to buy such  hideaway or enter into a new
lease with the owner, Higher profile than necessary. On top of that, you couldn't have senior
"staffers" (many of whom were more well known to the public than VWF) strolling around a
[public] condo parking lot headed toward the hideaway. It wouldn't be a good hideaway then,
would it? The location is certainly a decent one - quite close to the White House, about a close
as one could hope for [and far enough from the madding crowd, including the pesky press].

[Based on the publicly availsble "facts" re the death of VWF,] I think it extremely unlikely that the
old house served as such unless it was panic time [the afternoon the July 20, 1993] among the
[intelligent] amateurs [present] or the aid of true pros Used to cutting things fine was enlisted
immediately. The old house is simply too close to the scene {where the body was dumped] and
one would expect detailed inquiries to be made of those who occupy and own the old house [with
the risk of blowing the gaffe]. Now, that's not a big deal if the "cover" of the old house is super
solid. It is, after all, not'a new house and its cover (if any) will have had some time to age.

On balance, though, too many folks would know its "past" (some with axes to grind) to risk such
a thing. I favor amateurs who knew (or believed) time was of the essence, especially as matters
progressed (see below) [and believed that if, push came to shove, the clogk of the agency whose
house it was would support the cover-up].

Let's push this a little further. As the body was being hu‘_mped up the westemn berm (the one that
runs roughly 020-200 degrees true [the Cannon Two berm]), what if those doing the humping (no
pun intended) happen[ed] to look up (people look up when climbing a slope, even if doing some
heavy toting) and saw CW quietly pissing away at their 19 O'clock position, range 60 feet?

%

CW would in all likelihood not see the humpers first since he is (probably) looking downward
[you know] (or off to the right -- out over the Potomac). Anyway, the folks carrying VWEF's body
see CW first since he is in full view [through the foliage] once the lead humper's head comes over
the top of the berm, they put down the body [carefully and quietly] , skedaddle biack down the
berm, up the opposite slope, and out of sight. '

CW comes over, sees the body, looks at it a few minutes, and leaves, largely as he described to
Mr. Fiske's FBI agents, Rep. Dan Burton, and Mr. Liddy. Now[,] the transport team returns,
once CW has decamped. The goal all along has been to get the body far enough into Fort Marcy
Park (with the risk that the transport team will be seen [risky but no choice]) so that anyone
coming upon it will [probably} make the unconscious infe;rence that [VWF arrived in the park in a
car that used the GW Parkway road entrance to Fort Marcy.

That argues for a drop zone much closer to cannon ofie than to cannon two. As I indicated
above, the parties in question [amateurs and likely good friends of VWF] would need to do
something fast based on the practicalities (it's a hot day, if nothing else) and would likely be highly
stressed.
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I don't think the cooler head among (between) them would be so overwrought that whe would be
unable to realize that dumping the body so close to the old house would be 2 mistake. [Course it
would have been clearly better to clamp the whole thing for a few hours and dispose of the body
properly, assuming that could have been done withoyt someone official having to implicate
themselves with Mrs. Foster -- "Vince is working late tonight, Lisa."]

There was some risk that the transport of the body would be seen, especially if one had to move it
200 or so additional feet to the vicinity of Cannon One [on the southern berm of the Park] (to get
the body close to the parking lot [to enhance the likelihood thet it would appear that VWF drove
his Honda to the Park, entering off the GWP)). If we had three transporters, two could carry and
one (just like in those old war movies [most, if not all, of these folks were not trained military
people]) could act as point person, making sure the way was clear and motioning the others when
1t was.

After the body is place (presumsbly at Cannon One), the team leaves the way it entered and then
has to do a car shuffle to 1) get VWF's car into the Fort Marcy Parking lot and 2) get 8 vehicle
over there to get the driver of VWF's car out of there fast. [Presumably there was some hurried
discussion whether it would be better to leave VWE neat Cannon Two in case CW came forward
and introduced a complication re which cannon the body’was near.}

[If you believe this (long shot) scenario you have to saythose in question came down in favor of
getting the body further away from the hideaway and doing all they could to enhance the
fikelihood that observers after the fact would credit the’ proposition that VWF drove himself to
Fort Marcy via the GWP.]

[The transport team is] really racing here since there is an obvious concern that [the fellow who
turned out to be] CW will do the right thing and call 911 -- producing USPP and Fairfax EMS
within a few minutes. [Did this haste produce obvious mistakes re VWF and the crime scene at
Cannon One (or Cannon Two if you believe in Cannon‘Two and Cannon Two only)? Cautious
folks would have removed the CHB sheet from VWF's wallet -- no benefit to having it in there --
but there was no time to be cautious in case the 911 troops were on the way.]

Oh, one other little point -- under this scenario, the humpers WOULD be familiar with Fort Marcy
since it is very likely that one or more of them would have strolled it for one reason or another in
the months since the late spring of 1993 (around the time they started making use of the
hideaway). After all, it's like a big back yard for the 'old house' [and suitable for discreet
wanderings].

(Under this scenario, the reappearance of CW (in February 1994 or s0) really [REALLY!] messed
things up for the humpers [and their associates who were enlisted to quash the reality behind this
whole deal). '

He [CW) was a credible witness and his account had to be squared with “reality.” CW had a high
enough profile that it would have been dicey to put him out of the picture [or attempt to suborn
him -- always better if you know the person will stay suborned]. Furthermore, he was nervous
about his role in all this. A nervous man is tougher for & pro to "butter up" (put at ease 0 itisa
clean and not so suspicious hit -- indeed, it doesn't look like a hit) before victim is "toasted.”
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Sadly, this scenario would require & sizable conspiracy and much rewriting of reports (and,
OOQPS, a delay in the previously promised release of the Fiske Report [-- remember that?]) since
those carly official reports as written [presumably] placed the body at Cannon One, not Cannon
Two where good old CW was clear that he saw it (a little less bloody than the official witnesses
stated, by the way [since there was some more jostling to get the body to Cannon One])).

b

Rewriting reports is a tougher row to hoe (if you are the rewriter) than merely fudging them
(shade this that way, leave this out -- well a reasonable person has to make judgments all the
time)! If this scenario has some truth to it, we're in deep yogurt in terms of, shall we say,
governmental processes. . .

Spin-off: The first USPP officer on the scene apparently didn't write a [real time] report [as
required of the 'first on the scene'].

\
[Note that many of the official observers on the scene that night thought that VWF's car was
locked instead of doors closed, not locked -- the official Version. See below re the "key shuffle"
issue,] :

[Another point: even if you were going to kill yourself, would you leave your wallet and White
House pass along with your suit jackets in your car AND leave the car unlocked? VWF does not
strike me as the sort of man who would want to have his car and personal effects violated or
stolen after his death. I think it is likely that he did 'die Wwith his jacket off,' but possibly not the
way it was described officially.]

[Another points;: VWF's Honda was photographed extensively at the scene in the Fort Marcy
parking lot -- VWF was 6-foot-4-and-a-half-inches tall. Can it be discerned from the Honda
photos (mine are too blurry) whether the seat was slid back into the best position to accommodate
someone as tall as VWF?] :

Is it possible that [the first USPP officer on the scene] came upon the auto shuffle described
above [or was otherwise messing things up for the transporters], followed up with questions like
any upstanding police officer would, and got hit with 8 TON of high-powered ID, official
connections, and (last resort) "social responsibility." [Is it possible that a “real" Federal Security
type (FBI does domestic surveillance) was immediately available to be "whistled” up by the
transport team (if one was not on the team) to provide some sort of plausible story to the first
USPP officer on the scene? Q: At what point does official cajoling become Obstruction of
Justice? A: Not later than the time you first ask yourself that question."]

[The 90s notwithstanding, it probably was National Security’ and not ‘social responsibility’]?
These powerful ripples then spread out from him to others? [What a tangled web we weave when
first we practice to deceive.]

[Note that the car shuffle might help to explain the vehicle that cut hastily across NW-bound
traffic on the GWP that afternoon in order to be gble to fnake the Fort Marcy exit. At least one
witness thought a car did so in mid-afternoon and also,!initially at least, thought the vehicle in
question had AR plates though the description was not clearly VWF's Honda. The failure to find
VWF's keys by the USPP investigators -- they looked in his pants pockets, etc., for his keys since
they were not in VWF's Honda that he presumably drove to the park -- may bear on this.)
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(Official reports say that, after missing the keys (two keys rings) when the body was searched in
the park prior to bagging it, the keys were discovered in VWE's right front pants pocket at the
hospital by the same two investigators. VWF's wallet was in his suit jacket and hg wans &
left-handad- 1 would think the right pants pocket is a strange place for a left-handed man to put
both his key rings, especially when there is nothing [nothing mentioned anyway] placed in his left
pants side (front) pocket.]

[One of the key rings apparently help personal car and house keys, the other apparently held keys
to things in VWF's White House OLC office - remember the early stories about WH officials
running around that night trying to get into things in VWF's office that were locked up? (These
points was made in an earlier post to the Newsgroup).]

Well, I think this scenario has points to recommend it and hangs together after a fashion. (I
would be flabbergasted if this entire scenario were basically true, but some pieces of it may be
attractive to folks who have "facts" or 8 familiarity with 'ground truth' that I do not.| There are g

nuEber of obvious things that field investigative types dan pursue in an attempt to nail down or
refute this hypothesis [various individual points]. Hint, hint.

[The matters described above depend in significant part on CW's testimony being fundamentally
truthful, even if he is not in fact on the side of the angels re certain details. I do not know of
enough information that would make me think it likely that CW is other than he appears tobe. 1
would gladly listen to data that would undermine my beliefs on this point if someone could
produce something beyond what T have encountered so far.]

Warm regards,
HSprunt
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Fv: David Paynter Date
[11-20-2009
MEMORANDUM
To: Hickman Ewing V/
From: Miguel Rodriguezlww&2~ :
Date: November 9, 1994
Re: Attached 302's
Attached are copies of 302's which may be of
interest to you. I'm curious about further investigation of
IO o T s T P Bl T s O
Iril-call-you-later T s FOIA (b) 7 (C)
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DEBORAH L. COYLE, Personal Secretary to the President,
was interviewed in a ground floor conference room in the west
wing of The White House. Prior to any questions being asked of
Mrs. COYLE she was advised as to the official identities of the
interviewing agents and of the nature of the interview. She
provided the following information:

While her official title is Personal Secretary to the
President, she also works for BRUCE LINDSEY, Assistant to the
President and Senior Advisor. Prior to assuming her current
position at The White House, she was employed at the Rose Law
Firm in Little Rock,_Arkansas for many years and thereafter
worked as Assistant to the Chief of Staff for then Arkansas
Governor BILL CLINTON. Following BILL CLINTON’s election'to the
Presidency, she worked on the Presidential Transition Team for
MAC MCLARTY. 1In early 1993, NANCY HERNRAICH, Deputy Assistant to
the President for appointments and scheduling, whom she haS known
since 1987, asked her if she would like to take the position of
Personal Secretary to the President. She agreed and has been so
employed since early 1993.

Prior to his death, she had known VINCENT FOSTER since
1986, having met him at' the Rose Law Firm. She described their

relationship as ;gggéggggﬂaggggigggg and friends". She knew
FOSTER’s wife an ad met various members of his family. While
she had never been directly supervised by FOSTER, she recalled
working with him and other Rose Law Firm attorneys on numeraus .
large projects. She described FOSTER as being %ggry_mughﬁig__'
control and a take charge man". She said that he was "very
methodical and organized". She advised that she has no idea why
VINCENT FOSTER decided to take his own life and that his doing so
came as a complete surprise and shock to her. Mrs. COYLE said
that during the first four or five months of 1993 when she,
FOSTER, and other Arkansans in the administration were working in
Washington before their spouses joined them, they would often go
out to dinner on Tuesdays as a group. After their spouses joined

‘them the Arkansan members of the administration and their spouses
tried to get together for dinner on a monthly basis. She usually

k . Ynvestigation on 6/8/94 at Washington, D.C. File# 29D-LR-35063 SUB A
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organized/arranged these dinners at various restaurants in the
Washington, D.C. area. The regular attendees at these dinners
were: VINCENT FOSTER, WEBB HUBBELL, MARSHA SCOTT, BILL KENNEDY,

_@%NJMON, NANCY HERNRAICH, and DEBORAH COYLE, although others

joined them on some occassions.

Mrs. COYLE last saw VINCENT FOSTER alive on Monday,
July 19, 1993. Although she can not recall the circumstances of
this meeting, she believes it was a casual contact, perhdps in a
hallway. She did recall that the "Arkansas group" had no_plans

_;;LﬁELEE_éi%g§£_22_3§§§§§21,QﬁIEIZD- She first learned of
INCENT FOS s dea in a telephone call to her residence-on

the evening of July 20, 1993. This telephone call came from
BRUCE LINDSEY at approximately 10-10:30 pm who advised her that
VINCENT FOSTER was dead and "had shot himself". While LINDSEY
did not ask her to come to The White House or give her any type
of instructions, she asked if there was anything she could do.
After a brief conversation, she and LINDSEY agreed that there
would probably be a large number of news media telephone calls
coming into The White House and there were pecple who needed to
be notified of FOSTER’s death. She therefore went to The White
House to help accomplish these tasks, arriving at approximately
11:00 pm. -

Upon arriving at The White House she entered the west
wing and went to her 1st floor office where she encountered BRUCE
LINDSEY. While she was at The White House until approximately 2-
3:00 am the next morning, time seemed compressed and events
seemed to blur and run together. Shortly after arriving at her"
office, she went upstairs to the 2nd floor suite of

NUSSBA From the entrance to the suite she could see
that this was "a busy place and it was crowded". She recognized *’

BERNARD SSBA! ut can not recall the names of anyone else she
saw inside the suite.  She said that she did not go into the

NUSSBAUM/FOSTER suite once she realized that the people inside
were not immediately recognizable to her. She explained that her
reason for going to the NUSSBAUM/FOSTER suite was to see if she
could offer any help or sympathy to the persons who normally work
in that suite of offices whom she knew. She cannot recall having
seen anyoéne in the office who normally worked there except
BERNARD NUSSBAUM. She was on the 2nd floor of the west wing for
"less than a minute" before she went back to her office. .She
stayed in her office the remainder of the evening answering
incoming telephone calls and making a series of 'notification
calls" to people in the Washington area and in Arkansas regarding
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FOSTER’s death. Shortly after she returned to her office from
the 2nd floor (perhaps 11:30 - 11:45 pm) BERNARD NUSSBAUM came to
her office and she, NUSSBAUM, and LINDSEY talked for
approximately 20 minutes. Their conversation centered on
FOSTER’s state of mind, the tragedy of his death, and any
potential "signals" that he may have been giving off that they
perhaps missed. Numerous news media calls began coming in at
approximately midnight. She also recalls numerous people-
stopping by her office that evening to include, MARSHA SCOTT,
PATSY THOMASSON, and others. She does not recall seeing TIMOTHY

a e White House that evening or during the early
morning hours of July 21. She recalled CRAIG LIVINGSTONE coming

by her office late on the evening of July 20 (perhaps around
midnight). She recalls LIVINGSTONE coming by because they
discussed his having gone to the hospital with BILL KENNEDY to
identify FOSTER’s body and the emotional impact that this
experience had had on him. She does not recall them discussing
any other matters.

Mrs. COYLE did not go to the FOSTER- residence during
the evening hours of July 20 or the early morning hours of July
21, 1993. She does recall, however, being aware that numerous
White House employees had gone there to express their
condolences. She has no knowledge of anyone being at the FOSTER
residence during the 5:30-7:30 am time frame on the morning of
July 21, 1993 for the purpose of handling news media inquiries.

She has no knowledge of anyone removing any items or
documents from VINCENT FOSTER’s office on the evening of his
death or during the early morning hours of July 21, 1993. No one
at The White House has discussed any such thing with her and she
can recall no one having told her that they had been in VINCENT
FOSTER'’s office during the late evening hours of July 20, 1993.
She further recalls no conversations wherein anyone said that
they had been in or near FOSTER’s office looking for a suicide
note although she does seem to recall people indicating at some
point. in time, that such a note had not been found. She has not
Dbeen asked to handle, move, transport or mail any items or
documents that she believes came from VINCENT FOSTER’s office.
Similarly, she has not done so.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 131




D-302 (Rev. 3-10-82)

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

Date of transcription 7/29/94

DERBORAH L. COYLE, Personal Secretary to the President,
The White House, Washington, D.C., telephone number (202) 456-
2668 was interviewed just outside the West Executive Avenue
entrance to the west wing of The White House. The interview was
conducted at this outside location as COYLE could not locate any
interior White House space which could provide privacy for the
interview. COYLE was advised of the identity of the interviewing
agents and of the purpose of the interview. This was a follow-up
to COYLE’s interview on June 8, 1994. COYLE provided the
following information:

She was asked to focus on the time she was at The White
House on the evening of July 20, 1993 through the early morning
hours of July 21, 1993 just after the death of VINCENT FOSTER,
JR., Deputy White House Counsel. She had previously advised in
an interview conducted June 8, 1994 that she was at The White
House from approximately 11:00 pm on the evening of July 20, 1993
until approximately 2:00 or 3:00 am the next morming. COYLE was
asked who she saw at The White House during this period of time
and she provided the following names in response to this
question: BRUCE LINDSEY, BERNARD NUSSBAUM, CHERYL MILLS,
KIMBERLY MARTEAU and her husband JOHEN EMMERSON, CRAIG
LIVINGSTONE, and MARSHA SCOTT. She said there may have been
others Buf those were the names that she could recall at this
time.

-

COYLE was asked to describe the circumstances in which™
she saw each of these people. She saw LINDSEY in his office on
the 1st floor of the west wing of The White House. She had seen
NUSSBAUM and MILLS in LINDSEY's office. She had seen MARTEAU and
EMMERSON in the hallway outside her office door. She had seen
SCOTT also in the hallway.

. COYLE advised she had seen LIVINGSTONE when he "put his
head in my door". She recalled talking with LIVINGSTONE about
his (LIVINGSTONE‘s) identifying the FOSTER body that evening.

She described the discussion with LIVINGSTONE as an "unloading
sort of thing" by him with her. She said LIVINGSTONE, on

by
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SSA

= so1a (*FOIACH nond (URTS 16371) Docld: #0205756 Page 4324

Thic Anrumant rantaine neither rerommandariane nar canclisions of the FRI Tt is the nranertyv of the FRI and i< Inaned ta vanr agency-



0N

“

-

-

)-3022 (Rev. 11-15-83)

ay

2-35064

DEBORAH L. COYLE on 7/27/94 Yage

'ntinuation of FD-302 of *

occasion, comes to her with such "unloading" discussions. When
asked if LIVINGSTONE was an emotional person, she gaid it would
be best to describe him as a "sensitive person". COYLE said her
meeting with LIVINGSTONE that evening was gome time just after
midnight. She did not recall discussing with LIVINGSTONE what
~eIse he was doing that night or planned to do either that night
or the next day. She had no conversation with him regarding any
press involvement by him the next morning at the FOSTER
residence. She was asked if she remembered receiving a phone
call during the evening or early morning hours of July 20-21,
1993 from WEBSTER HUBBELL concerning White House presence at the
FOSTER residence early on July 21, 1993, in connection with press
concerns. She answered she did not remember such a contact by
HUBBELL. -

COYLE was asked what time she arrived at The White
House on the morning of July 21, 1993. She said it would have
been between 7:30 and 8:00 am. She did not recall seeing CRAIG
LIVINGSTONE on the morning of July 21, 1993. -

COYLE volunteered at the end of the interview that her
encounter with LIVINGSTONE "could have been the next morning" but
her recollection was that she had seen him at The White House at
about midnight on July 20, 1993.
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- .
M. Morgan Cherry, Investigator, M. Morgan Cherry &
Associates, Ltd., 'came to the Office of the Independent Counsel,
Washington, D.C. to prov1de information possibly related to the
Whitewater investigation.. Cherry asked to be interviewed in the

. presence of a white male individual who would only identify
 himself as Mr. Walters (not his true name). Walters described

‘ himself as an attorney and bu81ness acquaintance of Cherry for
iyears. Walters said he did not" w1sh to be further identified as
‘he is a lobbyist on Capitol H111 Cherry declined to be
dinterviewed without Mr. Walters present. Cherry provided the

follow1ng information:

' He is a ligensed 1nvest1gator in the State of Virginia
and for more than twenty years has performed White Collar Crime
investigations throughout the United States. He said that
perhaps 5% of his business was in the Washington, D.C. area. His
company a351sts business and non-law enforcement investigators
with matters having an interstate nature. " He advised his

E company’s network of sources has also prOVLded information which
\ has generally been accurate to Federal law enforcement, such as

. the! FBI and Customs in the past. He named FBI-.agents
. (while assigned to the Brooklyn/Queens offlce)"EE:::ﬂ::j (WMFO)
i and | ] (now retired - Atlanta) as individuals who

‘could speak to his reliability in the past.

Both Cherry and Walters advised they were not looking

Efor anything in return for providing this information. They were

not "brokering" for the source of the information or employed as
his agents. Their motivation was described as "just to get the
story out." Walters further commented that he doesn’t want to
part1c1pate beyond this meeting.

} The source’s motivation to have Cherry contact law
enforcement was to "clean" or "seal" source’s record. Cherry
explained his introduction to the source. About two weeks ago,
an "asset" of Cherry’s called and advised Cherry that a long-term
friend (the Source) had called him and advised that he was in
Broward County Jail (Florida) on a probation violation in

Investigation'on 4 /21/94 at Washington, D.C. Fie# 29D-LR-35063
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connection with bad checks. This source also needed to post bond
in two other jurisdictions on similar bad check pending matters:
a $3,500 check written to a car dealership being prosecuted in
Hillsboro County, Florida and a $1,000 bad check matter being
prosecuted in Pinellas County, Florida. Appearance dates for
these two matters were uncertain. The source’s worry was that he
would have to do actual time for one or both of these offenses.
His situation relative to the probation violation in Broward
County was most likely going to result in a house detention deal.

Cherry’s asset, who Cherry described as reliable in the
past, said that he had trained the source and that whenever the
source gets in trouble, the Source calls him (Cherry’s asset) .

The source was identified as. o }
DOB: [} now incarcerated in the‘North Broward (County)
Detention Complex, Pompano Beach, Florida, arrest number
; | } attorney in the Broward
i /County probation violation matter was identified as
{ from the Miami/Ft. Lauderdale area, t:elt-:-.phone,‘*'\""'"'I ,/’J
{ Cherry also indicated thatﬂ[::g:] has another attorney from a
{ "big firm" in the Miami area whom Cherry understood had contact
| with such media outlets as "Current Affair," "Geraldo" and
perhaps "20/20" concerning the information,q has in his
possession. However, -while such programs as these can, perhaps,
pay ] they can‘t’deliver what he wants, i.e., his record
cleared. s o =

The ipfib’fmation _aﬁ'r/ail_abrle through..: was described
/jas follows: i

Approximately two months-dgo, [ ] was hired to track
/ Nincent Foster bank accounts/financial transactions/flow of
; / funds. was paid for the completion of his work by an
' individual named Mike from New Jersey. This Mike operates a
company with-the word[_______] in its name. Cherry cannot
recall Mike’s last-fiame, but believes | ] knows the name. The

last? transaction”identified byl was four days before
Fogter’s death on July 20 1993, has identified bank

,,.';','xéralnsj,a‘ct;,;f.o:ﬁs«"’&:oncerging“”éénnifer Flowers, an Arkansas Highway
Z“Patrolman who bowed out of the allegations against President

-Clinton, and~a number of other individuals.
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1dent1f1ed ‘an Arkansas bank account which can be
‘ 11nked to & & other joint account in
. ‘Arkansas ‘held byl : A Swiss bank

; account has also been 1dent1f1ed in Vincent Foster’s name-and the
Loric 1na1 signatory on this account is] ]

iR alleges he has traced routing from the Arkansas bank
accoun_s to Safra Bank in New York City, a subsidiary of Republic
Bank to a Vincent Foster account in The Cayman Bank, Cayman.
Islands, and then to the Swiss bank:account in Foster’s name.

The: lagt known balance in this Swiss account was $550,000 -

$575 000. ~| has traced a money flow throufh these accounts

over, seVeral months totaling $1 million.® has represented
to Cherry that he has bank names, 31gnator1es, amount of
transactlons, dates, etc. and can document this information. In
addition, | says he has a copy of a fax from the Rose Law
Firm which" provided. instructions to an intermedia investigator
working' for. Rose, which in turn had been faxed toi |
also has documentation ‘of a Western Union payment by the Rose Law

1 Firm, which he can prov:.de Cherry has not viewed the fax or the
Western Unlon payment and has no further details on these items.

o 4 ‘ also has phone conversation tapes which can
b corroborate some of hlS documentatlon

2 says that the documentation concerning this
‘g.lnformatlon is in a briefcase now located at a collection agency
. ‘named Spencer & Lacy (phonetlc) 1n the Broward County area.

; said prior:.to his arrest, he was using space at this.
! business. At Cherry s request, he attempted to send a courier to

Spencer & Lacy to pick up this information, but was advised by
i them that 81nce he owes them money, he could not do

i this.

Cherry indicated thatg was dealing exclusively
with him (Cherry) now. Cherry cautioned that i “lives by
his wits." He is smooth, and as such, nobody questions him.
Cherry had heard: name before as an information broker.
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Cherry believes\@yis not involved in felonies, drugs or
violent crimes. & has heard that the source of’

problems is women. As indicated abov has talked with
someone else about this information. has also indicated
his phone calls to Cherry may have been monitored.

Cherry provided his businesé card and other telephone
information as follows:

Name : M. Morgan Cherry

Title: Investigator

Company: M. Morgan Cherry & Associates, Ltd.
Address: Suite 1600, 5203 Leesburg Pike,

- Falls Church, Virginia 22041
Telephone: (703) 941-0066 or (800) 800-8593
Fax Number: 703) 824-7860
Home Telephone: FOIA (b) 6 |

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 137



" D302 (Rev. 3-10-82)

oabiese
RS

il

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

4/13/94

Date of transcription

Webster Lee Hubbell appeared at the Office of the
Independent Counsel, Washington, D.C. as scheduled at 2:00 p.m.
for interview. Mr. Hubbell was advised of the identity of the
interviewing agents and that the purpose of the interview was to
discuss his personal knowledge of Vincent Foster, his weekend at
the shore with the Vincent Fosters on the weekend just prior to
Vincent Foster’s death, and his knowledge regarding a meeting on
July 21, 1993 with the U.S. Park Police concerning their”
investigation of Foster‘s death. In addition to the interview
agents, Carl Stich, Assistant to Independent Counsel, Robert B.
Fiske, Jr., also assisted with the interview. Also present
during the interview was John Nieldes, attorney for Hubbell. Mr.
Hubbell provided the following information:

Personal Knowledge of Vincent Foster:

He explained that Foster started at this firm in January, 1971,
and that he (Hubbell) started work there in May of 1973. BHe said
that Foster was a graduate of the Arkansas Law School.

After coming to Washington, D.C. with the President in
January, 1993, he said he spoke with Foster on a daily basis, at
least concerning business matters. He advised that when Foster
first came to Washington, he stayed with his (Foster‘s) sister,
Sheila Anthony. Hubbell’s wife came to Washington in March of
1993 and Foster’s family joined him permanently in June of 1993.
Foster’s wife had rented temporary quarters in Washington in
March or April, but continued to reside in Little Rock. The
Foster children came to Washington in May or June of 1993.

Hubbell described his relationship with Foster as being
"begt friends."

The last time Hubbell saw Foster was the Monday before
Foster died (7/19/93). He saw Foster in Foster’s office and

can’t remember the business matter discussed, if any, but does

Investigationon ~ 4/13 & 14/94 a Washington, D.C. File# 29D-LR-35063
SA FOIA(b)7 - (C) )
by _ SA Dacdictaed 4/13 & 15/94
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remember discussing the previous weekend the Foster and Hubbell
families had spent together.

Hubbell described Foster in the following terms:
reserved; not loud, held everything inside; loved his children
more than anything, very close to them; had no weaknesses; very
smart; quiet; meticulous in his work; spent time gathering facts
before drawing conclusions; frustrated with White House Travel
Office issues - attention in the media, unhappy with the FBI and
internal report on the Travel Office matter; someone who worked
until 10:00 to 11:00 p.m. each night and also on Saturdays and
Sundays; hadn’t gotten away from his White House work. When
asked if he had observed any noticeable behavioral or emotional
changes in Vincent Foster prior to his death, Hubbell said that
in hindsight, he realized that the no time ‘off from work was
wearing on us all. Hubbell described a "once a week" dinner or
"Arkansas night" frequently attended by Foster. Others who would
often join the group included Deb Coyle (phonetic), Bruce
Lindsey, Marsha Scott, John Emerson, Sheila and Burl Anthony and
other out-of-town friends. Hubbell said Foster was a great
friend, but not the life of the party. He did not notice Foster
acting differently in the days or weeks beforq‘his death.

Hubbell said that Foster would cope with problems in
his life, both professionally and personally, by relaxing by the
pool, reading and jogging, although he had done the latter less
since coming to D.C. and was not able to relax by a pool at all.
His reading included everything such as novels, history,
newspapers, etc.

Hubbell said that he was not aware of any problems or
difficulties Foster was experiencing prior to his death. He said
Foster never talked about money concerns and had successfully
rented his house in Little Rock and that this was not a concern
for him. When asked if there may be any stress associated with
working on Whitewater tax returns, Hubbell answered that he was
not sure - Vince never mentioned this as a point of stress. He
said Foster felt responsible for the Travel Office matter and
didn‘t like the criticism being received on this issue.

When asked if Vincent Foster had an individual in his
life in whom he could confide, Hubbell replied that Foster-wasn’'t
the type of person to say let’s go for an hour or two and unload,
but rather during five minute breaks in business discussions, he
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would confide in Hubbell concerning matters on his mind. In
addition to Hubbell, Hubbell believed Foster confided with his
wife, Lisa, and his sister, Sheila Anthony, but he really wasn‘t
someone to often do this.

Hubbell never remembered statements by Foster such as
“I can‘t stand it anymore" or "I‘d be better off dead* or other

similar statements. -

Hubbell answered no to all questions concerning any
noticeable changes in Foster’s personal appearance, physical
ailments, headaches, loss of appetite or any kind of stomach
trouble. He said, however, that both he and Foster had confided
in each other about sleep difficulties. Foster had said on
occasion that he had been up all night or didn‘t sleep well the
previous night or that he had awakened in the middle of the
night. Hubbell said that Foster had lost approximately 10-15
pounds prior to his death. At the time, Hubbell associated
Foster’s weight loss with work and the fact that they were eating
lunch at the desk or not eating regularly. He and Foster had
discussed that the new administration had walked into an "empty
office." They compared it to a law office where "the clients
were ready and you have nothing." Newspaper accounts concerning
the previous administration’s removal of office items was termed
by Hubbell as accurate.

Hubbell said that he was not aware that Foster was
experiencing any type of stress. Foster never talked to Hubbell
about missing the comfort zone of the Rose Law Firm where they
had worked for more than 20 years. They just never talked about
it one way or the other. Rather, Foster talked about being on.
this great adventure in Washington, D.C. Hubbell said he and
Foster were very close to the President and First Lady and
discussed with each other, prior to coming to Washington, that
I1‘11l go if you go. Hubbell believed that Foster thought that the

—option of going back to Little Rock or the Rose Law Fixrm would

have been an acknowledgement of failure. This was during the

“fime of the Travel Office situation. Hubbell said if you really

want to understand Foster, to look at his recent speech at the
University of Arkansas. He believed Foster wrote the speech
after someone else had worked on it. Foster rewrote the speech
himself on the plane. =
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Hubbell described Foster’s reputation as being
"jmpeccable." He said Foster could have run for President of the
Bar Association in Little Rock and nobody would have run against
him. Foster was an anchor, a rock, in the White House Counsel
office. Everybody felt they could go to him for advice. As
examples, Foster assisted/counseled George Stephanopoulos, the
Domestic Policy Council, the lawsuit against the Healthcare
Advisory Group and the Department of Justice. .

Hubbell did not believe that Foster himself relied upon
religion. Lisa Foster is Catholic and their children were raised
Catholic. Hubbell believes Foster attended church at times with
his family.

When asked if he had noticed any changes in interests
or hobbies by Foster prior to his death, Hubbell replied that
Foster continued to relax by reading. He had no knowledge of
Foster having any firearms. He said he was not a hunter and only
rarely participated in Arkansas duck hunt trips, if at all.
Hubbell was very surprised to learn that Foster had any guns.

"“WIt just wasn’'t in his (Foster’s) personality."

Hubbell described Foster’s relationsﬁip with his wife

as good. As with most people, there had perhaps been some stress
adjusting to their new world; however, this was helped as Lisa

became closer to other White House wives, to include Hubbell’s.
There may also have been some stress associated with Foster not
being home often. Hubbell believed Lisa Foster was .in favor of
moving to Washington, D.C. with her husband. BAgain, as with ~
anyone, perhaps with some reservations. However, they were all
excited about joining ‘the President.

Weekend of 7/17-18/93:

Hubbell was asked about the weekend before Foster'’'s
death. He explained that he and his wife were supposed to go to
dinner with the Fosters on Friday evening, but that Foster had
called him (Hubbell) in Miami and said that he and his wife were
planning to go to the Eastern Shore. '

Hubbell explained that both he and Foster knew Mike
Cardoza, who had been Deputy White House Counsel in the Carter
administration. During the transition, Cardoza had been asked by
Zoe Baird for his help with personnel issues. Cardoza ended up
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spending four months at the Department of Justice with Hubbell

prior to Janet Reno being in place as Attorney General. Foster

had met Cardoza in this same transition period. Cardoza’s wife,
Harolyn, was originally from the Washington, D.C. area and both

families relied upon her and Mike for advice about household

matters such as what plumber to call or otherwise how to get _
things done for the family. wﬂﬂt

Saturday morning for the Cardozas’ house near Easton, Maryland. ‘jﬁé;
Hubbell told them that vVincent Foster and his wife were
vsomewhere close" and let’s invite them over. They called the

“Fosters and found that they were, in fact, only 15 minutes away.

The Fosters came over for dinner. The families spent a good

Telaxing evening together. It Wwas arranged that both Mrs. Hubble
and Mrs. Foster would receive a tennis lesson from nationally
famous tennis instructor Nick Boliterri (phonetic), a friend of
Harolyn’s father, Nate Landow, a developer in the Washington,
D.C./Baltimore area. Both Boliterri and Landow also spent the
weekend with the Hubbells and Cardozas at the Cardozas’ house.
Following their Saturday get together, Vincent Foster and his
wife went back to the hotel and Foster went on a long jog.

During their association on both Saturday and Sﬁﬁdﬁ??’?ggfer
spent his time reading the paper, boating, hitfing some golf
balls and being introduced to eating fresh crab. They talked
about how their lifestyles had changed and how they needed to
have a life outside of work. Foster talked about taking
June/July off when he was employed at the Rose Law Firm to visit
his house in Michigan and how he missed doing that. They had
agreed to not talk about work-related matters. Hubbell said both
he and Foster were concerned about each other but that the -
weekend was very relaxing. The Monday before he died, Foster
said he was making arrangements to take the next weekend off /
similar to the one they had just spent to get away from ;%<”
Washington, D.C.

Other Comments Regarding Foster and

Events Surrounding the Day of Death:

Hubbell was asked about comments by anyone concerning
Vincent Foster and his well being in the days before his death.
Hubbell said he could not recall any specifics, but that Foster j%
had been working too hard and gome of his friends worried —7 At~
about Foster being under too much stress. Hubbell said it 'is
hard to read your name in the paper so often. =) /M%éii

’

k;Beﬁéﬂ-

/ \ Al_,j\‘jx )‘l/{’\
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Hubbell said he was notified of Foster’s death while at

dinner with his family and Marsha Scott on the evening of July

= orge Stephanopoulos called him and asked him to get
Eo a phone where he could talk. Stephanopoulos told him that
Foster had been found dead and indicated that it was_thought it
might be a suicide. At first, Hubbell believed Stephanopoulos
was referring to young Vince Foster, Foster’s son. Hubbell told
his wife and Marsha that they had to leave dinner and the kids
were left in the restaurant to finish their dinner. :

Hubbell said that Bill Kennedy had gone to identify the
body and that Foster’s car and White House pass had been found.
Hubbell said he wanted to be at the Foster residence when the
U.S. Park Police came to tell Foster’s wife, Lisa. Hubbell lives
on McComb Street, near Sheila Anthony, Foster’s sister. On this
particular nlght, Foster‘s other sister, Sharon Bowman, a- thtle

Rock housewife, happened to be visiting at Sheila Anthony’s “home.

“Hubbe new he had to go to_ Shella & home and also find her

‘husband, Beryl. Hubbell and his wife, Susie, went to the Foster
W residence.

Foster was asked about what kind of gar Foster was
driving while in Washington. Hubbell said that he believed it
was a Honda or similar car that was used on a regular basis by
Foster. He said this car was Foster‘s daughter Laura‘s car and
that Foster had left his car, an older model 0Olds Toronado, in
Little Rock. Hubbell was asked if he knew how Foster had brought
his gun up to the D.C. area from Arkansas. Hubbell said he did
not know when Foster brought the gun to Washington. He was aware
that Foster was concerned with the crime rate in the D.C. area.
Hubbell did not know t‘hat Foster even had a gun until the night
of Foster’s death. He said Lisa Foster believed that Vince had
two guns and maybe more. Foster had been given these guns when
his father died. On the night of Foster’s death, they found only
one gun at the Foster residence and no ammunition.

Foster had talked with friends about being upset.
Foster felt that people were being unfairly criticized. Hubbell
gave as an example that Bill Kennedy had been reprimanded by an
internal report concerning the Travel Office and that Foster
viewed this as a "bum rap." Hubbell said that everyone at the
Foster residence that evening was trying to make logic out._of the
“death, trying to pinpoint some event, but that they could mot do. %
SO.

st
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When the U.S. Park Police advised Lisa Foster of her‘m}.
- husband‘s death, Lisa responded by screaming, "It can’‘t be true, /
it can’'t be true." PR - '

<

e

Hubbell said he had no knowledge of any prior history
of clinical depression for Vincent Foster or anyone in the Foster
family.

Foster’s mother still resides in Hope, Arkansas and
Hubbell was aware that Vince talked with her frequently on the
telephone. Foster did not return to Arkansas on a regular basis
since coming to Washington. Hubbell was asked to recall the
times Foster may have returned to Arkansas. He said for Mr.~
Rodham’s funeral, perhaps at Easter time, and for the University
of Arkansas graduation commencement speech,  were probably
Foster’'s only times back to Arkansas.

Hubbell was asked if he had received any letters or CQQVV”LLC
other correspondence from Foster immediately preceding or just C;gTVLQ&f

i following Foster‘s death. He answered no.

Individuals present at the Foster regidence on the ‘/%?ATVV\
" night of Foster’s death included the follow1ng Bruce Lindsey; —
Bill Kennedy; Marsha Scott; David Watkins and his w1§§gswatk1ns \J L
was Operations for the Whlte House); Mack McLarty a is wife,
Donna; Senator Pryor; Burl Anthony; Foster’s daughter, Laura; and
then later the Ttwo boys were located and on one of the nights, ‘b@;@

President Clinton. Hubbell noted that Mrs. Clinton was out of
town at the time, maybe in Arkansas. Hubbell identified Foster”s /Qeliuﬂ

children as son¢(Vincent, age 22-23} daughter(laura, age 21;) and ey
son(Brugh, 17-1 7 <

Hubbell was not aware of any particular projects on §5¥¢w«c<
.gEigg*Eg{ggg_ggg;;~ﬂg§_ggggigg, other than that she was working ~N
on Clinton work. Hubbell also knew that Foster was setting up a “££{7“1k
blind trust for the Clintons with the help of outside counsel. G

Brantley Buck, of the Rose Law Firm, was working on this project
with Vince.

Hubbell said that the hours immediately after Foster’s
death were busy with making arrangements for the funeral and
family and friend notifications. On the night of Foster'’s“death,
he left Foster’s residence sometimé after wmidnight, perhaps even
as 1ate as two or three in the mornlng
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Meeting with U.S. Park Police 7/21/93:

On the evening of July 20th or early morning of -July
21st, Hubbell can‘t remember which, he was notified of a meeting
at the White House where the U.S. Park Police would provide a
report concerning the circumstances of Foster’s death. Hubbell
remembers possibly getting a ride to the White House after
stopping that morning at the Foster residence. The meeting with
the Park Police was held in David Watkins’ office early on the
morning of July 21, 1993. He said Watkins‘’ office is on the
ground floor of the West Wing of the White House. He could
remember that the meeting was attended by David Watkins, two U.S.
Park Police investigators, Bill Kennedy, and perhaps George

Stephanopoulos and Berni baum. The Park Police€ provided a
‘repor what they had found. The Park Police wanted to know

who the point person would be at the White House during the
investigation. Hubbell’s memory was that initially this
individual was identified to be David Watkins. Hubbell said that
no White House instructions were given to the U.S. Park Police
concerning the conduct of their investigation at that meeting.
Hubbell said he was at the meeting as a representative of the
Foster family. He wanted to obtain information regarding the
suicide that he could relay back to the family™

It was at this time that Jim Hamilton was hired as the
Foster family attorney. Hubbell told Lisa she would need an
attorney to assist with details regarding transfer of the body
back to Arkansas, the autopsy and someone who knew .the
Washington, D.C. climate.- Vince Foster knew Jim Hamilton and had
great regard for him.

" When asked about the search of Foster’s office, Hubbell

replied that someone might have mentioned it. Hubbell hi

may _have asked Nussbaum if there had been a note. Hubbell could
not recall other discussions regarding a search for a suicide
note. He also did not visit the Foster office himself. Hubbell
had been told that Foster’s office had been locked. Hubbell
remembered calling Bill Burton regarding the question of locking
the door.

Hubbell said he did not find out about the note until
after he got back from the Foster funeral. When he was shown the

note by David Margolis of the Department of Justice, his fiyst
reaction was that it was not in Foster’s handwriting. However,
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he later learned that this was simply a transcription of the
original note which had been torn. He eventually saw the torn
note and agreed that it was Foster’s handwriting. Hubbell said
that the co;Eénts of the note were "not atypical" of Foster. He
said it was common for Foster to prepare "to do" and other lists.
Hubbell understood that Lisa Foster had told her husband to make
a list of the things that were bothering him. He also said that
Foster had called for medication and had some psychiatrists’
names. =

Hubbell was asked who else should be talked to
concerning this investigation. His immediate reply was that was
assuming investigators "ought to be talking to anybody." Hubbell
then said that he was not aware of any information out there to
draw any other conclusion other than what has already been done.

Hubbell described Hillary Clinton‘s relationship with
Vince Foster as being close friends. He said Hillary, Vince and
I were very, very close. He also described Mrs. Clinton and
Foster as co-workers. They had had a fifteen year close working
relationship at the Rose Law Firm. He said there was no truth to
reported rumors of anything more than this. -

e .

At the conclusion of the interview, Hubbell’s attorney
wanted to bring up two items. The first, some information
provided to Hubbell from the son of a writer in Fayetteville,
Arkansas. This individual, Sean Harrison, had provided Hubbell
with information that Foster may have been murdered by a Navy hit
squad. Prior to his death, Foster had been furnished information
regarding unexplained suicides of two Arkansas military men.

This information was provided for the record.

Secondly, Nieldes wanted Hubbell to comment regarding
his (Hubbell’s) earlier comments at the time of Foster’s death
that it may not have been a suicide. Hubbell explained that that
comment was only an immediate reaction. He now believed that
Foster’s death was a suicide and had no doubt that it had been
done at Fort Marcy Park, even though he (Hubbell) has never been

there.
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Webster Lee Hubbell

" 10

contacted

Anthony.

on  4/13&15/94 pye

The following description of Hubbell was obtained
through observation and interview: :

Name:
Race:
Sex:
DOB:
POB:
SSAN:
Current Address:

Temporary
Office Space:

Telephone:

Webster ("Webb") Lee Hubbell
White

Male

1/18/48 . "

Little Rock, Arkansas ’
I FOIA(b) 6 i .
3843 McComb Street, N.W. i
Washington, D.C. 20016

1125 19th Street, N.W.
Washington, D.C.

(202) 363-0743 (home)
(202) 429-1780 (work)

On April 14, 1994, John Nieldes telephonically
attorney Carl Stich with the following information:

Hubbell would like to add that he now recalls that
there was an issue shortly after Vince Foster’m death that Vince
had sent a package to his mother shortly before his death,
perhaps the Monday before.
materials related to a family trust or something like that.
There was no personal letter included, so far as Hubbell knows.
This information came to Hubbell from Foster’s sister, Sheila

The package contained some legal
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SUZANNA WARD HUBBELL, wife of former Associate Deputy
Attorney General WEBB HUBBELL, appeared at the Office of the
Independent Counsel with her and WEBB‘s attormey JOBN W. NIELDS,
JR. Howrey & Simon, 1299 Pennsylvania Avenue, NW, 202-383-6639.
Also present representing the Office of the Independent Counsel
was Attorney MARK STEIN. After being advised of the identity of
the interviewing agent and the nature and purpose of the-
interview, HUBBELL provided the following information:

HUBBELL advised that she and her husband, WEBB, went
together to the FOSTER residence both the night of 7/20/93 and
the mormning 7/21/93. Mrs. HUBBELL advised that she drove because
Mr. HUBRELL does not drive. They went to the residence on both
occasions because they were the FOSTER’s closest friends and it
was unthinkable not to be there.

o To the best of HUBBELL‘s recollection, they had gotten

**home at approximately 2:00 am on 7/21/93 and slept heavily-being
very tired. Mrs. HUBBELL called the FOSTER residence at
approximately 8:00 am the following morning. To <+he best of her
recollection, SHEILA ANTHONY, who had spent the night at the
FOSTER residence, answered the phone and said that LISA and the
rest of the household was still asleep.

Mrs. HUBBELL said that she and her husband got up and
got dressed and got to the FOSTER residence at approximately 9:00._
am. She parked the car fairly close to the residence. She does
not recall exactly where, but said that she usually parks around
the corner. She does not recall one way or the other if any
member of the press was there. She also does not recall anybody
else at or near the residence. In particular she does not recall
one way or the other whether or not there was a young woman in
front of the residence. HUBBELL advised that when they arrived
at the residence, the only people there were SHEILA ANTHONY, LISA
FOSTER and the FOSTER children. She said that EILEEN WATKINS and
DONNA MCLARTY arrived later in the worning. She does not recall
anyone there from The White House or anybody acting in a security
capacity that she was aware of. She remembers seeing MARSHA

gaton on 7/20/94 aa Washington, D.C. File4 29D-LR-35063
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SCOTT sometime that day but she does not recall when.

She does not know CRAIG LIVINGSTONE. She has never
heard his name and positively does not know who he is.

Date of Birth: FOIA(b) 6

Place of Birth:. Chicago, Illinois

Social Security ;
FOIA (b) 6 | -

Account Number: |
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WEBSTER LEE HUBBELL, former Associate Attorney General,
U.S. Department of Justice (DOJ), telephone (202) 363-0743
(home), (202) 429-1780 (work), was interviewed at the Office of
the Independent Counsel, Washington, D.C. MR. HUBBELL was
advised of the identity of the interviewing agent and of the
purpogse of the interview. This was a follow-up interview to his
interview by the FBI and the Office of Independent Counsel on
April 13, 1994. CARL STICH, Assistant to Independent Counsel,
ROBERT B. FISKE, JR., assisted with the interview. Also present
during the interview was JOHN NIELDES, attorney for HUBBELL. MR.
HUBBELL provided the following information: '

His first recollection of VINCENT FOSTER discussing the

White House Travel Office matter with him was right after-his
(HUBBELL's) confirmation hearing in mid-May, 1993. HUBBELL
recalled that the hearing was on a Wednesday and that on a
Thursday or Friday night dinner after this, FOSTER told him that
the Travel Office situation "looks like a mess." FOSTER

Nt indicated to HUBBELL that this was another matter starting to
hit. FOSTER expressed a concern regarding whether the White
House had acted properly in contacting the FBI, The issue was
whether BILL KENNEDY, Associate Counsel to the President, should
have called the FBI directly. FOSTER’s reaction was that "he
didn’t know what had been wrong with this. KENNEDY dealt with
the FBI on a daily basis regarding nominations and it seemed
reasonable he would contact the FBI with a new issue asking who
it should be referred to. FOSTER didn‘t see anything wrong .with
this and discussed what the future White House policy should be
as the White House was being criticized. FOSTER was upset, but
not terribly so, about the criticism.

FOSTER’s concern over the Travel Office matter "got
worse." FOSTER expressed concern to HUBBELL that he shouldn‘t
have handed the matter off. FOSTER wanted to take

responsibility. He was not happy that the FBI report had
criticized KENNEDY.

Invesdgationon _6/7/94 st Washington, D.C. Fle# 29D-LR-35063
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The White House report on the Travel Office had
censured BILL KENNEDY. FOSTER was very upset about this. FOSTER
felt that KENNEDY was being made a "scapegoat." FOSTER had asked
KENNEDY to handle the matter and felt personal responsibility.

HUBBELL was asked if he believed KENNEDY pressured the
FBI. HUBBELL replied that this statement was in the FBI report
but that it was hard to recall when he had first heard this.
FOSTER had told HUBBELL that KENNEDY wouldn’t have done this.
FOSTER didn‘t believe that KENNEDY had pressured anybody or had
threatened IRS involvement.

HUBBELL was asked about FOSTER‘s statement that the FBI
had lied. HUBBELL answered that "lied" is "not a word that VINCE
used. " ) :

HUBBELL was asked if he had noticed any change in
FOSTER concerning the Travel Office matter. HUBBELL replied that
FOSTER continued to be upset, focused on the matter and concerned
that Congress was talking about holding hearings on the issue.
FOSTER expressed concern that people should be hired to represent
the White House. HUBBELL explained it was not, that FOSTER had
done anything wrong, but that he was just focused on the matter.
HUBBELL said he would not describe FOSTER‘s reaction as anger, as
he never saw FOSTER "blow up." FOSTER was "upset" that the
Travel Office matter couldn’‘t be put to bed or die and be over
with. Newspaper articles, particularly the Wall Street Journal,
were continuing over this issue. There were calls for files and
Congressional hearings. -

HUBBELL said he thought that FOSTER was overreacting to
this. HUBBELL advised FOSTER to get outside counsel if that was

what was needed. FOSTER trying to get BERNARD NUSSBAUM,
White House Counsel, to hire outside counsel.
FOSTER was never concerned for his personal exposure on

the issue. He wanted the outside lawyer to give the matter a
"fresh look."

When asked if FOSTER had hired an attorney personally,
HUBBELL said that he knew FOSTER had talked with JIM LYONS and
JIM HAMILTON regarding representation. HUBBELL believes hé found
out about this afterwards. HUBBELL said he did not know why-
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FOSTER would personally need an attorney. HUBBELL said it was
hard to remember when you first knew about some of these things.

FOSTER had talked to HUBBELL about wanting to get
outside counsel for the White House Counsel’s office.

HUBBELL was questioned again about FOSTER’s statement
that the FBI had lied to the Attorney General. HUBBELL said that
FOSTER was probably referring to the FBI report on the Travel
Office with that statement. HUBBELL could not recall or think of
anything else FOSTER may have been referring to. ;

HUBBELL was asked if he knew the name CRAIG
LIVINGSTONE. HUBBELL replied that *the name sounds familiar."
When LIVINGSTONE was further described as a White House employee,
HUBBELL asked if he was a heavyset guy and then said he could
recall LIVINGSTONE. HUBBELL saw LIVINGSTONE at FOSTER’s
residence on the evening of July 20, 1993. LIVINGSTONE worked
for BILL KENNEDY. LIVINGSTONE may have gone to identify FOSTER’s
body with KENNEDY but HUBBELL said he didn‘t know that. HUBBELL
recalled sitting in LIVINGSTONE‘s car, using his car phone.
LIVINGSTONE also came to FOSTER’s residence on the morning of
July 21, 1993 to assist with press control. He may also have
helped on the evening of July 20, 1993 at the residence with
press control. HUBBELL said that White House communications
people had also been called for someone to be at the FOSTER
residence on the morning of July 21, 1993. HUBBELL could not
recall exactly who he talked to about this; it may have been
MCLARTY, BILL BURTON, DAVID WATKINS and he could not recall AL
MARK GEARAN was there yet or not. HUBBELL said that either he or
BILL KENNEDY would have asked LIVINGSTONE "can you be here in the
morning?* referring to the FOSTER residence. HUBBELL said he
could not recall anything further, other than he thought there
had been some press at the FOSTER residence on the morning of
July 21, 1993. He cannot remember White House presence. HUBBELL
is not sure if White House personnel showed up. He can just
remember the issue being discussed.

HUBBELL said he would like to correct the date on which
JIM HAMILTON had been hired from what he said in his previous
interview. He now remembered a call being made to HAMILTON on
the evening of July 20, 1993. HUBBELL believed he previously
stated that HAMILTON had been contacted the following day (July
21, 1993).
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HUBBELL was asked if there was anything about the

Travel Office matter that was similar to anything which FOSTER
had experienced in the past and, therefore, caused him so much
concern. HUBBELL replied that you "can’t make logic out of an
illogical act.* FOSTER had become focused on the Travel Office
igssue and blown it out of proportion. HUBBELL had told FOSTER
that you have the Travel Office matter and I have Waco. HUBBELL
believes that FOSTER would have told him if he had done anything
wrong in connection with the Travel Office situation. FOSTER
always wanted a secondary role and wanted to avoid the- spotlight.

e
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WEBB HUBBELL, former Deputy Assistant Attorney General,
appeared at the Office of the Independent Counsel with his
attorney JOHN W. NIELDS, JR. of the law firm HOWREY & SIMON, 1299
Pennsylvania Avenue, NW, Washington, D.C., (202) 383-6639.
Present representing the Office of the Independent Counsel were
MARK STEIN and BETH GOLDEN. After being advised of the identity
of the interviewing agent and the nature and purpose of the '
interview, HUBBELL provided the following information:

HUBBELL advised that he is acquainted with CRAIG
LIVINGSTONE having seen him several times at the 0ld Executive
Office Building on The White House grounds. He also said that
WILLIAM KENNEDY would refer people to him including HUBBELL .
himself if they needed to get White House passes for any reason.
He does not recall any other dealings that he had with
LIVINGSTONE.

g HUBBELL said he remembers talking with LIVINGSTONE the N
night of July 20, 1993 at the FOSTER residence. HUBBELL was R
making a lot of telephone calls that evening and they were having
a problem getting enough telephones. There was only one
telephone available for use in the FOSTER kitchen. MAC MCLARTY
had his cellular telephone with him which he was using. HUBBELL
said that the battery on his phone was weakening and therefore he
was using the telephone in LIVINGSTONE‘s car. It was the type of
cellular phone which could plug into the lighter. He recalls
calling JIM HAMILTON and a lot of individuals were calling from
Arkansas. HUBBELL advised that LIVINGSTONE was showing him how
to use the phone and stayed with him in the car while he made

telephone calls.

HUBBELL advised that there had been a concern that the
press was going to show up at the FOSTER residence the following
morning. When asked to explain who was concerned, he responded
the "collective we". He recalled KENNEDY suggesting that
LIVINGSTONE could help if the press became a problem. As it
turned out, only one reporter showed and HUBBELL said he does not
know if LIVINGSTONE helped with the press that following morning

yation on 7/18/94 at Washington, D.C. File4 29D-LR-35063
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or not. He recalls a discussion on the night of July 20 about
LIVINGSTONE going to the residence on the morning of July 21. He
had this conversation, he believed, with MCLARTY or DAVID
WATKINS. HUBBELL said that he himself raised the subject to the
FOSTER family and then discussed it with MCLARTY or WATKINS. He
recalls that the response he received was "we’ll get somebody".
HUBBELL took the initiative of making calls to The White House to
pass this message on. He made the call either from LIVINGSTONE's
car phone or the kitchen phone. If he made the call from the car
phone, LIVINGSTONE would probably have overheard it there. =

He cannot recall specifically who he talked with on
this matter at The White House but he believes it was probably
MARK GEARAN. It was not DEE DEE MYERS or RICKI SEIDMAN.

HUBBELL said that to the best of his memory, there was

somebody there between 7:00 and 8:00 am the morning of 7/21. The

, best he can recall, when he and his wife showed up at the FOSTER

( residence early that morning, there was a woman standing by the

' sidewalk just outside the FOSTER gate. He had never seen before
at The White House and did not recognize her. He has a vague
recollection of asking “can I help you" and her xesponding, “I‘m
(she gave her name) from The White House". If asked to
speculate, he guessed that she may have been with the
Communications Office. He described her as having brown hair,
being of medium of height, perhaps 5‘S" or 5’6" and young,
meaning under 30. His memory of her is very unclear.

With regard to what time the HUBBELL‘s arrived at the

FOSTER residence on the morning of 7/21, HUBBELL said that they
called LISA FOSTER before going over and believes that it may
have been closer to 8:00 than 7:00 because where he comes from in
Arkansas you generally did not even call people until after 8:00
in the morning and he knew that everyone had been up very late
the night before (as he had, not getting home until about 2:00 am
on the morming of July 21, 1993) and that LISA FOSTER had been
given a sleeping pill. From that he guesses that he would have
arrived there closer to 8 am. When he arrived with his wife
SUSAN HUBBELL, he does not recall seeing any press people. He
was surprised at this. HUBBELL sdid that he remained at the
FOSTER residence for the entire day except for a brief period in
the afternoon when he went to The White House for a meeting with

the Park Police. ‘-

HUBBELL said that LISA FOSTER and her children were at
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the residence and he thinks there was some other female (possibly
a relative) who had spent the night with LISA but he could not
recall who it was. .

He has no recollection of seeing CRAIG LIVINGSTONE at
the FOSTER residence, either parked outside of it or standing
outside of it or in the residence the morning of July 21, 1993.
He has no information about LIVINGSTONE‘s having been there.
HUBBELL explained that he could have been there but he has no
affirmative memory of it. He does not remember one way or ‘the
other whether KENNEDY, LIVINGSTONE and HUBBELL himself had talked
about LIVINGSTONE being there that morning. He said that the
statement that they had discussed it in a prior interview was
incorrect. -

He went on to explain that the previous evening, July
20, LIVINGSTONE stayed outside the residence. HUBBELL said that
. he remembers KENNEDY and HUBBELL himself discussing whether or
not LIVINGSTONE should be there and conceded that maybe it had
been in LIVINGSTONE’s presence. :

Returning to the subject of the morning of the 21.
HUBBELL said that SHEILA ANTHONY came over later”in the morning
and MARSHA SCOTT came even later than that when it was time to
pick HUBBELL up to take him to The White House for the meeting
with the Park Police. He advised that nobody from The White
House was there at the house that morning.

HUBBELL said that parking on the street in front of the-
FOSTER residence was not a problem at all in the worning when
they arrived. It had been the night before. It was very crowded
and they had had to park around the corner but the following
worning there were plenty of spaces. He does not recall seeing
any car with any individual sitting in it at or near the FOSTER
residence. SUSAN HUBBELL parked their car on the street near the
residence.
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Allan J. Favish, Bar No. 99651
Attorney at Law

18645 Hatteras St., #289
Tarzana, CA 91356-1802

Voice & Fax: 818-342-2389
E-mail: ajfavish@att.net
In pro se

UNITED STATES DISTRICT COURT
CENTRAL DISTRICT OF CALIFORNIA

ALLAN J. FAVISH, Case No. CV-97-1479-WDK

Plaintiff, MOTION FOR COURT TO COMPEL
TESTIMONY REGARDING
ALLEGATIONS OF ILLEGAL
GOVERNMENT CONDUCT REGARDING
SUBJECT PHOTOGRAPHS; POINTS AND
AUTHORITIES; DECLARATION OF
ALLAN J. FAVISH

Date: February 12, 2001

Time: 3:00 p.m.

Place: 312 N. Spring St., L.A.,
CA, Rm. 1600

Judge: Hon. William Keller

V.

OFFICE OF INDEPENDENT COUNSEL,

Defendant.

To all parties and their attorneys of record in this action:

Please take notice that on February 12, 2001, at 3:00 p.m., before the Honorable William
Keller, Rm. 1600, 312 N. Spring St., Los Angeles, California 90012, plaintiff Allan J. Favish
will move the court for an order compelling testimony regarding allegations of illegal
government conduct regarding the subject photographs. The motion is based on the attached
points and authorities, the attached exhibits, the attached declaration of Allan J. Favish, the files
and records in this action and all other evidence that may be presented at the hearing.

This motion is made following the conference of counsel pursuant to Local Rule 7.4.1,
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that took place on October 13, 2000.

Dated: January 19, 2001

Allan J. Favish
In pro se
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MEMORANDUM OF POINTS AND AUTHORITIES

1. INTRODUCTION

By order of January 11, 2001, this court ruled that five of the photos must be released and
five can be withheld.! The parties and the court must be absolutely certain that any photographs
produced by the government to this court on January 10, 2001 and later to the public, are the
pristine originals. This is especially true given that the Ninth Circuit stated that “Favish, in fact,
tenders evidence and argument which, if believed, would justify his doubts” about the
government’s conclusion of suicide in the park. Favish v. Office of Independent Counsel, 217
F.3d 1168, 1173 (9™ Cir. 2000). There is a legitimate reason to be concerned that instead of the
pristine originals, the government may have produced originals that were “touched-up” or
otherwise tampered with, or produced copies of originals.

The reason for concern arises from two books by major United States publishers that tell
a story of illegal conduct by members of the Office of Independent Counsel and the Federal
Bureau of Investigation in trying to keep the pristine original of at least one of the subject
photographs from being properly examined in order to conceal a neck wound that officially did
not exist.” The books describe an effort to illegally obstruct the work of Assistant United States
Attorney Miquel Rodriguez and his former assistant Lucia Rambusch, while they were working

on the Vincent Foster death investigation at the OIC.

! Favish v. OIC, CV 97-1479 WDK, Civil Minutes — General at 1-2, filed Jan. 11, 2001
(summary judgment ruling).

£ While it is unclear at this point, at least three of the subject photographs may depict the
alleged neck wound described in the books. These three photographs are described as “5 - VF’s
body - focusing on Rt. side shoulder/arm,” “4 - VF’s body focusing on right side & arm,” and “8
- VF's face - Taken from right side focusing on face & blood on shoulder. . . .” See Favish v.
OIC, CV 97-1479 WDK, Civil Minutes — General at 1-2, filed Jan. 11, 2001 (summary judgment
ruling). This court ordered the first two of these photos released, but withheld the third. The
book excerpts appear to indicate that the third photo, the one the court did not order released, is
the alleged neck wound photo.

The court withheld this third photo because it is “so explicit as to be not discoverable as it
clearly violates the privacy of the survivors.” /d. at 2. It is unclear from the court’s ruling
whether partial redaction of the photo, perhaps of the face area, while leaving the neck area
visible, would make it appropriate for release, given the public’s interest in seeing whether the
alleged neck wound exists.
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It is requested that the court take judicial notice pursuant to Federal Rule of Evidence
201,’ of the publication of these books. However, such judicial notice only establishes that the
books were published; the judicial notice does not establish the accuracy of the facts alleged in
the books.

Indeed, if the books were being offered to prove the truth of the matters asserted in them,
they would be objectionable as hearsay under FRE 801(c). However, because the books are not
being offered to prove the truth of the matters asserted in them, but only for the limited purpose
of showing that they were published, there is no hearsay. Gibbs v. State Farm Mut. Ins. Co., 544
F.2d 423, 428 (9" Cir. 1976) (letters admitted for the limited purpose of showing that State Farm
had received them, but not admitted to show the truth of the matters asserted in them, did not
contain hearsay).

There is no way to establish the truth of the matters asserted in the books without the
testimony of Rodriguez and Rambusch. Therefore, this court should compel their testimony,
along with any additional testimony the court deems appropriate, either in open court or in
camera, in order to determine if there is a legitimate reason for concern that the pristine originals
have not been produced to this court or may not be produced to the public. If the allegations in
the books are true, then the court will have to take action to insure that the photographs produced
to the court and the public, are the pristine originals.

On October 13, 2000, this court stated that it was inclined to allow such testimony and

that plaintiff should not make this motion until after the court ruled on the photographs:

s FRE 201 states:

(b) Kinds of facts.

A judicially noticed fact must be one not subject to reasonable dispute
in that it is . . . capable of accurate and ready determination by resort to
sources whose accuracy cannot reasonably be questioned.

(d) When mandatory.

A court shall take judicial notice if requested by a party and supplied
with the necessary information.
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MR. FAVISH: I plan to file a motion to ask the court to compel testimony from
two former employees of the OIC regarding allegations of illegal tampering with
one or more of these subject photographs. The two former employees are
Miguel Rodriguez, who is currently an assistant U.S. attorney in Sacramento,
and his former assistant at the OIC, Lucia Rambush. I know under the local rule
7.41, 1 have to have a conference with Ms. Luymes.

THE COURT: You are conferring right -- well, I think you better confer further
because it may be -- Ms. Luymes, this area is a -- to say the least -- a sensitive
area. If Mr. Favish is of the opinion that there is the potential that somebody in
some manner compromised these photographs, then I think as a part of the
discovery associated with this lawsuit, prior to my ruling or associated with my
ruling, he needs to be able to take those depositions. That would be my

preliminary ruling.

THE COURT: ... Now, the answer is preliminarily he is entitled to those
depositions. How you arrange it, it’s up to you. You meet and you figure it out.
And I am giving you a little bit of prompting, i.e., I am favorably inclined to

issue an order to the effect that the two depositions will be taken. Okay?

THE COURT: Here’s the thing. If you can’t agree -- if you can’t agree -- one
would hope you would -- I just gave you preview ruling, okay, not a final ruling,
a preview ruling called a preliminary ruling. The preliminary ruling is given the
nature of the statute, given the nature of the subject matter, given the
background in this case with it going to the court of appeals, the answer is that it
seems to me that Mr. Favish is entitled under his theory of the case -- albeit very
speculative, one could argue -- entitled to limited discovery, i.e., “who are you?
Did you have these photographs? Did you ever do anything to them?” The man

says “no.” That’s just about it. The deposition is over. It isn’t a very long
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deposition. Okay? Now, I’'m not arguing it any further. I'm just telling you that’s

where you are.

THE COURT: At any rate, so here we are then. I'll look at them. And if I need
further hearing in view of the in-camera review, I'll tell you. If I don’t, I'll rule.
And associatedly, if you want to pursue some type of discovery, discovery to the
effect of, “well, what you’re looking at, judge, isn’t really what was originally
photographed, i.e., it’s been doctored or altered,” you can take the -- you can
take the discovery. As I talk it out, I think the better way to do this is that you
proceed with my making a ruling on the photographs. ... Now, I’ll make the
ruling. The ruling will be yes or no. If it’s a “no,” then your back-up argument is
“wait a second, judge. You know, what you looked at wasn’t the original. I want
a deposition.” Under those circumstances, subject to briefing, I think you’re
entitled to it. On the other hand, if I release all of the photographs and you look
at it, you may -- what you haven seen -- you may say, “I don’t need the
deposition.” So I think the deposition logically comes after my ruling. Follow
me? Okay. So that’s the way we’re going to do it. I'll make my ruling and then
you’re going to have your rule umpty-um meeting, seven or whatever it is. You
have your meeting. And if you can’t agree on it, then you notice your

deposition, but do so after I’ve made the ruling on the ten photographs. Okay?

MR. FAVISH: Your honor, my concern is the timing of my motion, which I’ve
actually prepared and I'm —

THE COURT: The deposition motion?

MR. FAVISH: Yes, to ask the court to --

THE COURT: I just told you. Hold it until I give you the ruling. That’s the
logical way. Put a note in the file. Okay?

MR. FAVISH: All right, your honor. Thank you.
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THE COURT: It will help you, believe me. Okay. Thank you.*
2. THE COURT IS AUTHORIZED TO ALLOW THE TESTIMONY TO BE TAKEN

Discovery is appropriate in a FOIA case when there is valid concern about the credibility
of agency affidavits. In Van Strum v. U.S. E.P.A., 680 F.Supp. 349 (D.Or. 1987), the FOIA
requestor received documents from an anonymous source that according to the court, “indicate
that plaintiff may have a valid concern regarding the credibility of some affidavit statements
accompanying EPA’s motion for summary judgment.” /d. at 352. The court held that “plaintiff
in this case has raised sufficient questions as to the integrity of the EPA affidavits to warrant
discovery.” Id.

In our case, the OIC has filed declarations concerning the body photographs.
Additionally, the OIC has been ordered to produce the original pristine photographs to the court
and allegedly did so on January 10, 2001. The OIC has been ordered to make five of the origin;
pristine photographs available for public inspection and copying. A

The book excerpts, with their citations to confidential sources, raise valid concerns about
whether the OIC presented the original pristine photographs to its own personnel, the FBI and
this court, and whether it will do so to the public. The book excerpts raise valid questions. Are
the OIC’s affidavits based on viewing of the original pristine photographs? Have the original
pristine photographs been located? Have they been produced to this court? Would the original i
pristine photographs be made available to the public for inspection and copying if ordered by the
court? 1

The court should not take any action on the assumption that the book excerpts are true.
However, the book excerpts are not mere speculation. They are serious accounts that have been
published by major publishers. The proper course is to conduct the limited discovery requested

in order to learn whether the book excerpts are true. The court will then be free to determine the

appropriate course of action after the limited discovery is completed.

’ Favish v. OIC, CV 97-1479 WDK, Reporter’s Transcript Of Proceedings Hearing: Filing
And Spreading-Reversal/Remand at 12:14 - 18:17, Oct. 13, 2000 (attached as Exhibit 3).
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states:

THE BOOK EXCERPTS THAT MAKE TESTIMONY BY RODRIGUEZ AND
RAMBUSCH NECESSARY

A. The Strange Death of Vincent Foster: An Investigation
In “The Strange Death of Vincent Foster: An Investigation.”5 author Christopher Ruddy

Backing up [former Independent Counsel Robert] Fiske's claim that what
[paramedic Richard] Arthur saw was only a bloodstain on Foster's face was an
FBI analysis of one key close-up Polaroid analyzed for Fiske. The FBI lab had
described a bloody mark on Foster's neck, in the precise area that EMT worker
Richard Arthur claimed he saw a bullet wound or trauma, as a stain. But a later
review of the photographic evidence led others to believe that the FBI working
for Fiske had done some finagling to cover much more than a stain. Soon after
Fiske departed, Starr's prosecutor, Miquel Rodriguez, after considerable
haggling, was able to gain custody of the original 35 mm film that had been
underexposed through apparent negligence in the Park Police labs. Fiske and
the FBI had stated the photos were useless. He also got custody of the scene
Polaroids. Rodriguez and his assistant, Lucia Rambusch, then took the photos to
Asman Photo, a private agency in Washington used by the Smithsonian
Institution. Rambusch stood by as the photos were enhanced.

The results were nothing short of remarkable. The private lab recovered
more pictures from the 35 mm photos than did the FBI lab (such as a photo
indicating Foster's right hand had been moved after the police arrived); even
more significant results were achieved by enhancing the Polaroids.

The enhancement of a Polaroid made by the outside agency was showing
something more awful than a simple bloodstain: A large gash, with black
powdery marks, was evident on the right side of Foster's neck. In addition, the

enhanced photo showed that some blood from Foster's shirt may have stained his
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neck, but this didn't provide an explanation for the apparent damage to the neck
or the black marks.

Rodriguez went back and looked at the enhanced photo used by the FBI
during the Fiske probe. He noted how blurry it looked compared to the one he
had had enhanced at the outside agency. He then began to review the handling
of the photos by reading the notations made on the back of each set during the
time they were enhanced. These markings showed that the FBI lab had not used
the original Polaroids for enhancement as he did when he sent Lucia Rambusch
to have them enhanced. Instead, the FBI lab had made copies of the original
Park Police Polaroids with another Polaroid camera. Then the second-
generation Polaroids were photographed by a 35 mm camera in the FBI lab to
make enhancements for analysis. These blurred and enhanced photographs,
made from copies of copies, were utilized by the FBI experts and Fiske's
pathology team to make conclusions about the stains and blood patterns.

According to Fred Santucci, a former New York City detective who spent
fifteen years as a forensic crime-scene photographer and analyst, the multiple
generation of photos was done “because someone wanted to hide something.”
As Santucci noted, Polaroids are of lesser quality to begin with. There is no
good reason to make a copy with another Polaroid camera, unless one wanted to

further distort and blur the original.®

B. The Secret Life of Bill Clinton: The Unreported Stories
In “The Secret Life of Bill Clinton: The Unreported Stories,”” author Ambrose Evans-

Pritchard states:

> Published in 1997 by The Free Press, a division of Simon & Schuster, Inc.

. C. Ruddy, The Strange Death of Vincent Foster: An Investigation 163-165 (1997)
(attached as Exhibit 1).

! Published in 1997 by Regnery Publishing, Inc.
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Miquel Rodriguez kept holding the photograph up in the light, wondering.
He knew there was something wrong with it. The resolution was too blurred,

even for a blowup of a Polaroid.

Miquel Rodriguez, however, was not a fully signed-up member of the
Washington power elite. A man of slight stature, a high-pitched voice, Iberian
features, and large, round, Pre-Raphaelite eyes, he does not look the part of a
tough prosecutor. But he has an almost reverential passion for his work as an
Assistant United States Attorney in Sacramento. Clearly, Kenneth Starr did not
know quite what he was getting when this young Hispanic—a child of migrant
farm workers and a graduate of Harvard Law School—arrived in Washington in

the fall of 1994 to take up his new post of Associate Independent Counsel.

Rodriguez kept muttering about the photograph. “Is this all there is?” he
asked.

Yes, that’s all there is; that’s the original, replied his FBI staff. And so it
might have rested if it had not been for the courage of one person in the Office
of the Independent Counsel who managed to gain access to the locked files.
Hidden inside was a folder of crime scene photographs that had been
deliberately withheld from the prosecutor.

Among them was the original Polaroid of Foster’s neck. What it showed was
something very different from the “contact stain” in the fraudulent picture that
had been circulating. Evidently, somebody had taken a photo of the original and
then touched it up to disguise the incriminating evidence. This second-
generation copy had then been used to create an enhanced “blow up.”

It was blatant obstruction of justice. Indeed it was worse. Whoever had done
this was now an accessory after the fact in the death of the Deputy White House

Counsel, and they had made the mistake of failing to destroy the original.
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Wary of entrusting anything to the FBI crime labs, Rodriguez turned to the
Smithsonian Institution for enhancement of the original. The work was done by
the Smithsonian’s subcontractor, Asman Custom Photo Service on Pennsylvania
Avenue. A set of five “blowups” of the original were made. They revealed a
dime-sized wound on the right side of Foster’s neck (his left side) about half
way between the chin and the ear. It was marked by a black “stippled” ring—
sort of a dotted effect, like an engraving—that was suggestive of a .22 caliber
gunshot fired at point blank range into the flesh. . ..

One medical examiner who looked at the photo thought that the wound might
be the result of a 40,000 volt stun-gun, designed to cause temporary paralysis for
about fifteen minutes. Fired at short range it can leave burn marks. But it was
more likely to be a low caliber gunshot wound. Something had perforated the
skin, causing blood to ooze down the side of the neck and into the collar.

The photograph, which I have examined carefully, is one of the few surviving

Polaroids taken at Fort Marcy that night. The rest disappeared. . ..

All that survives is a motley collection of 18 Polaroids. Five of them depict
Foster’s grey Honda Accord. The rest are a mix, showing the cannon, the
surrounding foliage, Foster’s glasses, the gun in Foster’s hand, and so forth.
There is only one Polaroid close-up showing the right side of Foster’s face and
neck. Itis signed JCR 7/20/93 on the back, indicating that it was taken by
Detective John Rolla. This is the Polaroid retrieved from the FBI’s hiding place

at the Office of the Independent Counsel.

... [Kenneth Starr] was none too pleased when Miquel Rodriguez started
sending memos warning that there was something deeply wrong. Starr was
charming, of course. The son of a Texas, small-town, Church of Christ minister,

he is a delightful man, and a devout Christian. But had no idea what to do when
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Rodriguez told him that an original Polaroid showed a wound in the neck, and

that renegade elements of the FBI were covering up the case.

. . . the San Diego Medical Examiner, Dr. Brian Blackbourne, was wrapping
up his independent review of the case. I asked him if he had been provided with
the original Polaroid showing a black stippled wound on the side of Foster’s
neck.

No, he said, he had not been given anything like that.

The most important piece of crime scene evidence remained locked in a file.*

4. CONCLUSION

If the allegations in the books are true, then the court will have to take action to insure
that the photographs produced to the court and to be produced to the public are the pristine
originals. To determine if the allegations are true, the court should allow the testimony of
Rodriquez and Rambusch to be taken, either in camera or in open court, along with any

additional testimony the court deems appropriate.

Dated: January 19, 2001

Allan J. Favish
In pro se

. A. Evans-Pritchard, The Secret Life of Bill Clinton: The Unreported Stories 135-153
(1997) (attached as Exhibit 2).
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DECLARATION OF ALLAN J. FAVISH

I am the plaintiff in this case. I am over 18 years of age.

Attached hereto as Exhibit 1 is a true and correct copy of excerpts from the book, The
Strange Death of Vincent Foster: An Investigation, by Christopher Ruddy, a book that 1
purchased. .

Attached hereto as Exhibit 2 is a true and correct copy of excerpts from the book, The
Secret Life of Bill Clinton: The Unreported Stories, by Ambrose Evans-Pritchard, a book that I
purchased.

Attached hereto as Exhibit 3 is a true and correct copy of the October 13, 2000 hearing in
this case that I received from the court reporter.

I declare under penalty of perjury under the laws of the United States that the foregoing is

true and correct. Executed in Los Angeles, California on January 19, 2001.

Allan J. Favish
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PROOF OF SERVICE

I am an attorney licensed to practice before all the courts in California. I am over the age
of 18 and my address is 18645 Hatteras St., #289, Tarzana, CA 91356-1802.

On January 19, 2001, I served the document entitled MOTION FOR COURT TO
COMPEL TESTIMONY REGARDING ALLEGATIONS OF ILLEGAL GOVERNMENT
CONDUCT REGARDING THE SUBJECT PHOTOGRAPHS; POINTS AND AUTHORITIES;
DECLARATION OF ALLAN J. FAVISH, by placing a true copy thereof enclosed in a sealed
envelope addressed to each of those identified in the service list, below.

(XX) BY MAIL
I deposited such envelope(s) in the mail at Los Angeles, California. The envelope(s)

were mailed via U.S.P.S. first class mail, with postage thereon fully prepaid.

( ) BY PERSONAL SERVICE
I caused such envelope(s) or document(s) to be delivered by hand to the addressees or the

addressees' office(s).

Executed on January 19, 2001, at Los Angeles, California. I declare under penalty of
perjury under the laws of the United States that the foregoing is true and correct.

Allan J. Favish

SERVICE LIST
Ms. Jan L. Luymes Attorney for defendant Office of
Assistant U.S. Attorney Independent Counsel

U.S. Department of Justice
411 W. 4th St., Suite 8000

Santa Ana, CA 92701-4599
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ANHITEWATER PROBE: Whitewater prosecutors
questioned former White House secretary Betsy Pond

- before a federal grand jury, as part of an investigation
of the handling of papers following the 1893 death of
Vincent Foster, the deputy White House counsel. Pond
entered Foster’s unlocked White House office briefly
the momning after his death, straightening a batch of
papers, The Associated Press reported. Foster’s pa-
pers are important because he had files of tax docu-
ments on the Clintons’ Whitewater land deal.
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‘Whitewater
probe looks
into papers

ASSOCIATED PRESS
Whitewater prosecutors sum-
moned a former White House sec-
retary before a federal grand jury
yesterday, pursuing an investiga-

tion into the handling of papers .

after the 1993 death of Deputy
Counsel Vincent W. Foster Jr.

Betsy Pond was questioned for
more than an hour by prosecutors
investigating the possible removal
of a box of papers from Mr. Fos-
ter's office the morning after his
suicide.

Authorities say Mr. Foster shot
himself in Fort Marcy Park on
July 20, 1993.

Miss Pond entered Mr. Foster's
unlocked White House office
briefly the morning after his
death, straightened a batch of pa-
pers that were in disarray and
turned off an office alarm that had
been in use overnight, according to
sources who spoke on the condi-
tion of anonymity. .

Prosecutors are looking into in-
formation that a White House se-
curity aide, Craig Livingstone, re-
moved -a box of papers from the
second floor of the West Wing of
the White House that morning, the
sources said. Mr. Foster’s office
was on the second floor.

U.S. Park Police Detective Pete
Markland has said Mr. Livingstone
acknowledged carrying a box of
papers from the second floor the
morning of July 21, 1993, but Mr.
Livingstone’s attorney, Randall
Turk, denies his client did so.

The handling of Mr. Foster’s pa-
pers has become part of the White-
water investigation because a file
of Whitewater Development Corp.

tax documents was in Mr. Foster's

office when he died. President and
Mrs. Clinton were partners in the
Whitewater venture in northern
Arkansas with James B. Mec-
Dougal, owner of Madison Guar-
anty Savings and Loan Associ-
ation, and his wife, Susan. Mr.
Foster was the Clintons’ personal
attorney.

The Foster file was moved to a
room in the White House family
residence and was turned over to
the Clintons' new personal at-
torney several days later.

Separately, a public affairs of-
ficer for the Resolution Trust
Corp., Steve Katsanos, spent three
hours before the Whitewater
grand jury.

Prosecutors are looking into
whether the Clinton White House
interfered in an RTC investigation
of Madison.

[FARVIVE

DATE: & 27-25
e —————
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track Foster’s papers

BY PETE YOST
Associated Press Writer

WASHINGTON — Federal
prosecutors summoned a for-
mer White House secretary be-
fore a federal grand jury here
Wednesday as they pursued
their investigation into the
handling of papers after the
July 1993 death of Vincent Fos-
ter.

Betsy Pond was questioned
for more than an hour by em-
ployees of independent counsel
Kenneth Starr. They are trying
to determine whether a White

House aide removed a box of
papers from Foster’s office the
morning after his suicide, ac-
cording to sources close to the
investigation.

The deputy White House
counsel, a Hope native, shot
himself in a Virginia park on
July 20, 1993. Foster was a part-
ner at Little Rock’s Rose Law
Firm before moving to Wash-
ington in early 1993.

Pond entered Foster’s un-
locked White House office
briefly the morning after his
death, straightening papers

that were in disarray and turn-
ing off an office alarm system
that had been in use overnight,
according to the sources.
Prosecutors are looking into
information that a White House
security aide, Craig Living-
stone, removed a box of papers
from the second floor of the

West Wing of the White House.

that morning, according to the

sources. Foster’s office was on

the second floor.
Pete Markland, a U.S. Park

' Police detective, said Living-

stone acknowledged carrying a
box of papers from the second
floor on the morning of July 21,
1993. But Livingstone’s lawyer,
Randall Turk, denied that.
The handling of Foster’s pa-
pers has become part of the in-
vestigation into the Whitewater
Development Corp. affair. Fos-
ter was working on Whitewater
matters for President Clinton
and first lady Hillary Rodham
Clinton at the time of his death.
The Clintons were partners
from 1978-92 with James Mec-
Dougal in Whitewater, a failed
230-acre real estate develop-

in |
val
nty

ment along the White River
Marion County, Ark. McDou
also owned Madison Guara
Savings and Loan Associatipn,
which failed in 1989 at a cost to
taxpayers of $65 million. ‘
McDougal’s business deal- '
ings are the focus of Starr’s lin-
vestigation.
Foster’s Whitewater file \{[as
moved to a room in the White
House family quarters. Several
days later, it was turned over to
the Clintons’ personal attorney.
The file is now in the posses-
sion of Whitewater prosecutqrs.

Through her attorney, Tom |
Dyson, Pond declined to com-
ment about her grand jury ap-
pearance. !

A public affairs officer for
the Resolution Trust Corp.,
Steve Katsanos, testified  for
three hours before the Wash-
ington grand jury. Katsanos de-
clined to comment on his grand
jury appearance. The RTC is
charged with disposing of the
assets of failed S&Ls.

A separate grand jury at Lit-
tle Rock is looking into the
Whitewater affair.
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REVISED MEMORANDUM

TO: Judge Starr
Mark Tuohey
John Bates
CC: Jackie Bennett
FROM: Brett Kavanaugh
DATE: April 10, 1995
RE: Questioning of Bruce Lindsey about Foster Death and Foster Documents

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

Jackie and I will remain in contact on this issue and will revisit it periodically.
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Whitewater Counsel Probes
Question of Foster Documents Removal

By Susan Schmidt
Waakington Post Staff Writer L
The Whitewater independent counsel’s of-
fice, moving toward completing its investiga-
tion into the handling of documents in the of-
fice of late deputy White House counsel
_ Vincent Foster, is looking-into whether a box
of papers was removed the morning after
Foster’s suicide. ’

A U.S. Park Police sergeant who went to
the White House the morning of July 21,
1993, to investigate the circumstances of Fos-
ter's death the previous day said he was told -
the White House personnel security chief had
removed a box of papers early that morning.

Sgt. Pete Markland said in an interview this
week that when he arrived at the West Wing
that morning to search Foster’s office, he was
pulled aside by the uniformed Secret Service

-officer stationed at a desk by the elevator, .
Markland said the officer told him White

House security chief Craig Livingstone had
come down the elevator earlier that morning
carrying a cardboard box filled with papers.
Markland said he encountered Livingstone
Iater in the day and asked him about taking
papers from the counsel’s office. )
“He admitted he had a box of documents
but said they came from another location,”
said Markland, who said he detailed the inci-
" dent both in his written police report and in
interviews with lawyers from then-special
counsel Robert B. Fiske’s staff last year.

- There are other offices on the West
Wing's second floor, including the first lady’s
office and offices for legislative affairs and
domestic policy, - g )

Markland said he has been summoned for
questioning Friday by Fiske's successar, in-
dependent counsel Kenneth W. Starr.

Livingstone's lawyer, Randy Turk, said his
client “did not remove any documents from the
White House or the White House counsel’s of-

fice after Foster's suicide and does not know of
anyone else doing so.” Turk said Livingstone is

" cooperating fully with Starr’s investigation and

“hasn’t done anything wrong.”

White House counsel Abner J. Mikva said
he is aware the matter is being reviewed by
Starr’s office and that it is a “a matter of
some controversy.” He said his office does
not know of a box being removed and said he
could not comment further. ‘. :

~ A spokesman for the Secret Service refused
to disclose the name of the officer on duty that
morning, citing Starr’s ongoing investigation.

Livingstone was the White House official

first notified about the discovery of Foster's .

body in Fort Marcy Park in Virginia. Living-
stone was intimately involved in the subse-
quent events, accompanying Foster's long-
time friend William Kennedy, then an
associate White House counsel, to identify
his body at the hospital that night. -~
Markland said that when he encountered

Livingstone the ne;t_d.ay, his eyes were red
and he appeared distraught over the death.
White House officials kept Markland and

 other Park Police officers from entering Fos-

ter’s office until the following day. Even
then, Bernard Nussbaum, then White House
counsel, prevented law enforcement officials

. from looking at Féster's papers and sorted

through them himself, withholding some on

various grounds, including claims of execu-’

tive privilege. A folder containing materials
relating to Whitewater investments by Presi-
dent Clinton and first lady Hillary Rodham
Clinton was removed from Foster's office
that day and placed in a closet in the White

. House residence, a fact that was disclosed

five months after Foster's death.

“The whole search of that office was ab-
surd,” said Markland, who along with other
officers was kept at a physical distance while
Nussbaum went through the material. “We
had no control over it at all. If we were going

. to discover anything at all, it would have
- been with the approval of the chief counsel.”

Markland said the office was supposed to

' have been secured, but when he asked to see

Foster's trash, “it wasn't there. ... They
said that it was taken out by maintenance or
the housekeeper.” ) ’

A log of people entering Foster’s office on
July 21 suggests the trash was removed and

. then returned. The log contains the follow-

ing notation for 6:34 p.m.: “Cliff Sloan, to re-

* place a bag of trash previously taken from

Mr. Foster's trash can.” Sloan was then an

-associate 'White House counsel,

Markland said he believes White House of-
ficials “obviously had something to hide.”
Nussbaum'’s failure to discover a torn-up note
at the bottom of Foster's empty briefcase-un-
til days later “clinches it for me,” he said.
Nussbaum, he said, looked into the briefcase
twice that day and told the assembled law en-
forcement officials, “ ‘It’s empty.” "
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MWhitewater probe seeks missing box

By Pete Yost
ASSOCIATED PRESS

In yet another mystery stem-

ming from Vincent Foster's 1993
suicide, the Whitewater indepen-
dent counsel's office is investigat-
ing whether a presidential aide re-
moved a box of papers from a
White House office the morning
after the death, according to peo-
ple close to the investigation.

For the past year, Whitewater
investigators have been unable to
locate the box, nor do they know
what was init, where it came from
or whether it relates to Mr. Foster’s
death, the sources said, speaking
on the condition of anonymity.

The investigators are interested
because a Secret Service officer
reported seeing White House aide
Craig Livingstone carrying a box
of papers down from the second
floor of the West Wing the morn-
ing after the suicide, said the
sources, who are outside the inde-
pendent counsel'’s office.

Mr. Foster’s office was on the
second floor, as were several other
presidential aides’ offices. )

AU.S. Park Police detective who
investigated the suicide told the

Associated Press that Mr. Living-

. stone confirmed moving a box of
papers from the floor that morn-
ing.

Detective Pete Markland said

he questioned -Mr. Livingstone
after being alerted by the Secret
Service officer.

“It was obviously unusual to
him that Livingstone would have
been coming down with papers
lsiakﬁx that,” Detective Markland

He said Mr. Livingstone told
him the box was not from Mr. Fos-
ter’s office. Whitewater investiga-
tors, however, are trying to deter-
mine where Mr. Livingstone
picked it up, where he took it and
what was in it, the sources said.

Mr Livingstone’s attorney, Ran-
dall J. Turk, said his client “did not

" remove any documents from the
White House or the White House
Counsel’s Office the morning after
Mr. Foster’s suicide, and he has no
knowledge of anyone else having
done so”

Mr. Livingstone declined com-
ment, except to say he had ap-
peared before a federal grand jury.

Mr. Livingstone in 1993 worked
for White House Associate_ Coun-

sel William Kennedy 111, who was
a partner in the same Little Rock
law firm as Mr. Foster and Hillary
Rodham Clinton. -

Mr. Livingstone, who had secu-

- rity responsibilities in the White
"House, was among the first to be

notified that Mr. Foster had shot
himself in Fort Marcy Park on
July 20, 1993. He and Mr. Kennedy

-went to the hospital that night to

identify the body.

The next day, Park Police went
to the White House to search Mr.
Foster’s office for a suicide note.

Detective Markland said a Se-
cret Service officer told them he
had seen Mr. Livingstone bringing
down a box of papers from the sec-

" ond floor that morning and sug-

gested the Park ‘Police investiga-
tors talk to him about it.

Detective Markland introduced
himself a short time later, telling
Mr Livingstone: “You were seen
carrying a box of papers off the
second floor. Did they come from
Mr. Foster's office? ... Were you in
Mr. Foster’s office?” .

Mr. Livingstone replied that he
had gotten the material from else-
where on the second floor and that
he hadn't gone into Mr. Foster’s of -
fice, Detective Markland said. No
further questions were asked.

Whitewater investigators had
hoped last summer to conclude
their probe into the actions of
White House aides after the sui-
cide of Mr. Foster, who was deputy
White House counsel and a close
friend of President Clinton’s."

1.0

_Papers taken day after Foster’s death

But questions arose about
whether the White House tried to
hide documents in Mr. Foster’s
aﬂisession from authorities. The

ite House has repeatedly de-
nied any wrongdoing.

Among the disclosures was that
two days after Mr. Foster’s death
several files involving the Clin-
tons' Whitewater real estate ven-
ture and other business dealings
were removed from Mr. Foster’s
office by presidential aides and
sent to the first family's White
House residence.

[The Washington Times first re-
ported in December 1993 that
White House officials had re-
moved files from Mr. Foster's of-
fice during two searches.

[The searches included a clan:
destine visit to Mr. Foster’s office
by two Clinton political operatives

' less than three  hours after his

body was found about 6 p.m., ac-
cording to two Park Police investi-
gators who asked not to be iden-
tified.]

The Clintons’ private attorney
ultimately turned over those rec-
ords to Whitewater investigators.

The Livingstone issue was
handed off when special counsel
Robert ‘B. Fiske was replaced by
independent counsel Kenneth.
Starr in August.
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Mysterious
White House
box sought

Possibly linked
to Foster death

Associated Press

WASHINGTON — In yet
another mystery stemming
from Vincent Foster's 1993
suicide, Whitewater prosecu-
tors are investigating whether
a presidential aide removed a
box of papers from a White
House office the morning after
the death, according to people
close to the investigation.

For the past year, prosecu-
tors have been unable to locate
the box, nor do they know
what was in it, where it came
from or whether it even relates
to Mr. Foster's death, the
sources said, s only on
condition of angncayfnntg.

Prosecutors are interested

because a Secret Service offi-
cer reported seeing White
House aide Craig Livingstone
carrying a bax of papers down
from the second floor of the
-West Wing the morning after
Mr. Foster's suicide, said the
sources, who are outside the
- prosecutor’s office.

Mr. Foster’s office was on.

the second floor, along with
several other presidential
aides’ offices.

In addition, a U.S. Park Po-
Hce detective who investigated
the suicide told the Associated

BALTEAORE, MARYLARD

01C

.Press that Mr. Livingstone
-¢onfirmed to him that he did
-indeed move a bax of papers
-from the floor that moming.

" Detective Pete Markland
»said he questioned Mr. Living-

stone after being alerted by the
*Secret Service officer. ’

. He said Mr.
~him that the box was not from
.Mr. Foster's office. Whitewater

prosecutors, however, are still
Arying to determine where Mr,
Livingstone picked it up,

where he took it and what was
-in it, the sources said.
.~ Mr. Livingstone's lawyer,
-Randall J. Turk, says his cli-
«ent “did not remove any docu-
ments from the White House
or the White House counsel's
-office the morning after Mr.

Foster's suicide, and he has no

knowledge of anyone else hav-

ing done so.” )

Mr. Livingstone declined to
comment, except to say that
he had appeared before a fed-
eral grand jury.

At the time, Mr, Livingstone
‘worked for then-associate

‘White House counsel William
Kennedy III, a former law part-
aer of both Mr. Foster and Hil-
¢ Mr. Livingstone, who had
security responsibilities in the
‘White House, was among the
first to be notified that Mr. Fos-
ter had shot himself in a Vir-
ginia park on July 20, 1993,
He and Mr. Kennedy went to
the hospital later that night to

identify the body.

G4

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 178

Livingstone told .

91004

pate: Y-20-Q5
PAGE: _|3-RA



03/07/985 13:02 202 514 8802 0IC +»-> 0IC LR
DRAFT
MEMORANDUM
TO: Judge Starr

Mark Tuohey
Bill Duffey
Hickman Ewing

John Bates
e Amy St. Eve
FROM; Brett Kavanaugh
RE: Foster Office/Documents/Note Investigation
DATE: March 5, 1995

I have devised the following tentative schedule for Foster
documents interviews over the next six weeks. Please review this
schedule as soon as possible; if anyone has any suggestions or
problems, please let me know immediately.

Grand Jury Interviews
(first of these subpoenas to issue on March 8 1995)

To s e for we 3

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

sche for week of 3/20

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury
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chedule for w of 2

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

r ek and thereafte

FOIA(b)3 - Rule 6(e), Federal Rules of Criminal Procedure, Grand Jury

Unsworn Interviews
hedu r week £ 6 _and 13

* secretaries Deborah Gorham, Betsy Pond, and Linda Tripp
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* Phil Heymann
To_schedul r week of 4/10

ALL FOSTERS, ANTHONYS, AND SHARON BOWMAN RE: FOSTER DEATH
INVESTIGATION

To schedule intermittently

%* Paul Begala re: night of the 20th at WH

* Nicole Boxer re: night of the 20th at WH and phone
conversation with HRC (daughter of Barbara Boxer)

* CNN confidential witness re: night of the 20th

* Eileen Watkins re: night of the 20th

* Heidi Schulman (wife of Mickey Kantor) re: night of the
20th

* Senator David Pryor re: night of the 20th

* Mrs. Pryor re: night of the 20th

Polygraph Offers

FOIA(b)7 - (C)
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#itHH#H## Caught: A Falling Starr #####H

© Hugh Sprunt [(972) 484 - 7136], October 1997; All Rights Reserved

From morn
To noon he fell, from noon to dewy eve,
A summer's day; and with the setting sun
Dropp'd from the zenith like a falling star.
-- Paradise Lost, bk. 1,1. 679

INTRODUCTION

I defended Whitewater Independent Counsel Kenneth Starr in 7he New York Times,
shortly after his appointment in August 1994 by a three-judge panel of the District of
Columbia Circuit Court of Appeals, from accusations of partisan political bias, writing
that, as a prosecutor Mr. Starr should not be held to the strict standard of impartiality
applicable to judges.

No, I argued, Mr. Starr is functioning as the people's lawyer and we should properly
expect him to be a zealous advocate on our behalf, just as the President and all other
potential targets of the Whitewater investigation are entitled to expect their own attorneys
to defend them to the ethical utmost. What, I asked readers of the Times, poses a greater
risk to the nation, a successful cover-up (as Watergate very nearly was) or an overzealous
prosecutor who must first convince a grand jury to indict and then persuade a judge
neither to dismiss his case outright nor to bar a trial on the merits by ruling in favor of the
defendant's motion for summary judgment?

In the months following his appointment, first my expectations and ultimately my hopes
that Mr. Starr would, in fact, be a zealous advocate for the people vanished utterly.
Ironically my concern, expressed in the 7imes in August 1994, about the dangers of a
successful cover-up came to fall on the Starr Office of Independent Counsel ("Starr" or
"OIC"). I have never insisted that Mr. Foster was murdered (though that would not
surprise me). It is my firm belief, however he came to grief, that it didn't happen at Fort
Marcy Park and that the body was interfered with prior to, or in connection with, its
discovery and autopsy. I also believe that there is more than ample evidence of an
official cover-up of these events.

A thorough analysis of portions of Starr’s report (such as the section dealing with the
handwriting analysis of the so-called “torn note” commissioned by Starr) must wait until
more of the source documents and reports cited by in the Starr report have been made

public.
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That having been said, it is nonetheless my contention that Starr's report on the death of
deputy White House counsel Vince Foster, unsealed by the three-judge panel on October
10, validates my fears of prosecutorial cover-up. This article provides a modest guided
tour of Starr's Foster report and the underlying government investigative documents, in an
attempt to prove my contention. Those who wish to explore the issues I raised about the
Foster death prior to the release of the Starr report should read the long report on the
Foster death that I provided the OIC.

You, the reader of this article, will be my judge. As you pause now to slip into your black
judicial robes, I ask that you hark back to that familiar statue of "Blind Justice." You
know the one, the blindfolded lady, holding the scales that enable her to weigh the
evidence intelligently and impartially.

OVERVIEW

The first thing that struck me about Starr's report was its relative "anonymity."
Notwithstanding its numerous failings, when former regulatory counsel Fiske's report on
the Foster death was made public on June 30, 1994, it featured Robert Fiske's name
prominently on its cover as well as those of Deputy Counsel Roderick Lankler, and
Associate Counsels Stein and Stich. In contrast, the portion of the Starr written by the
OIC report bears neither the name nor signature of any Starr attorney or staff member on
its cover or anywhere else, unless you count one reference to "Independent Counsel Starr"
in the court order unsealing the report (signed by a deputy court clerk) and one pro forma
appearance of Starr's name in a paragraph referring to his appointment on August 5, 1994.

In sharp contrast, Starr, having been twice rebuffed by the three-judge panel in
connection with the court's decision to order a 20-page evidential filing from Foster grand
jury witness Patrick Knowlton's attorney, John Clarke, made a part of Starr's report, did
not hesitate on that occasion to make his bosses aware that he was putting his personal
reputation and credibility on the line when he filed his motion "for reconsideration of the
court's order of September 26, 1997."

More will be said below about the court order forcing Starr to make Knowlton's 20-page
evidential filing legally as much a part of the OIC's Foster report as if it had been written
by Ken Starr himself. It should be noted here, however, that many of the analyses and
documents cited in the Starr report are still secret, whereas every government document
cited by Knowlton’s attorney, John Clarke, in the 20-page evidential filing is, with a little
digging, publicly-available.

It would be a mistake to examine the Starr report on a “stand-alone” basis just because it
(as might be expected of all but the most slipshod effort) is internally consistent. No, the
pre-existing official record (including government source documents) must be used to
place the Starr report in the context it deserves.
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In reaching the same conclusion as the four prior publicly-available federal government
reports on the Foster death (that Mr. Foster was clinically depressed and committed
suicide where his body was found in Fort Marcy Park, Virginia, with the gun found in his
hand by the US Park Police) Starr, in my opinion, employed three obvious, and less than
respectable, techniques:

1) “Incomplete Report.” If the conclusions to be reported in Starr's report did not
comport with evidence gathered by the government itself in the course of its investigation
into the death, the numerous material discrepancies involved simply went unmentioned if
Starr was at all uncertain of his ability, as he almost always was, to devise an innocuous
reconciliation that would bear more than casual scrutiny;

2) “Unfair Report.” Witnesses were "re-interviewed" again and again by FBI agents
assigned to Starr until virtually all of them (excepting Knowlton) eventually wilting to
one degree or another under repeated questioning and expressing at least a modicum of
doubt about the correctness of information they had provided to the FBI, or to other
government investigators, in prior interviews or when under oath before a grand jury. At
that point, a notation was made that the witness had recanted his prior statements or
testimony, and the Starr investigators’ notebooks were closed;

3) “Over-Imaginative Report.” Use of experts to uncover new, and astonishing, forensic
and other evidence, the existence of which had somehow been "missed" or even formally
denied by previous government experts, including items of evidence that were never
detected by the FBI Laboratory and others. Sometimes, this new evidence has no chain-
of-custody, such as the oven mitt allegedly seen in Foster's Honda the night of the death,
but not delivered (by a White House official and subordinate of Mr. Foster’s) to Starr for
testing until ten months after the death.

Another technique which Starr used when he investigated the Foster death is not so
obvious: the same FBI agents used by Starr were also employed in many cases by his
predecessor Robert Fiske. Thus the same agents were ordered by one prosecutor to
reevaluate the work they had for a previous prosecutor (“Compromised Report™)

Finally, stepping back from the official record, there have been press reports from two
investigative journalists whose sources indicate that the first lead prosecutor (a Democrat)
hired by Starr to examine the Foster death as well as his assistant both resigned from
Starr's staff after several months when it became clear to them that the OIC leadership
was refusing to permit them to develop the case in a normal fashion and were actively
blocking their attempts to have this bizarre interference stopped.

Perhaps they, and others, will come forward on the record now that the Starr report is
public.
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In short, it appears to me that Starr's report on the Foster death is a “phony gun-deck job”
— that is, a long-delayed and highly-manipulated document designed to create the false
impression that duties assigned have been faithfully executed. Had TV District Attorney
Burger placed the Starr report in evidence, Perry Mason would have had a field day with
it! A more important question: What would Vince Foster think of his epitaph, provided
courtesy of Ken Starr?

THE KNOWLTON EVIDENTIAL FILING

Although Independent Counsel Kenneth Starr's report was made public on October 10, as
of this writing not a single major media outlet has yet covered the most newsworthy
aspect of this event: a 20-page insert filed by federal grand jury witness Patrick Knowlton
which attacks the Starr investigation and its predecessors as across-the-board cover-ups.

In October 1996, long before the release of the Starr Report, Knowlton filed a civil suit
listing over two dozen named and unnamed parties inside and outside of government
whom he alleges undertook a concerted intimidation campaign against him in an effort to
influence his grand jury testimony about who and what he had witnessed in Fort Marcy
Park just 70 minutes before Foster’s body was found. A scheduling conference was held
with the judge on December 12, and oral arguments on the government’s request that the
court either dismiss the case or rule in the government’s favor without a trial are
scheduled for January 20, 1998.

The harassment was witnessed by several people who recorded their observations real-
time. The intimidation efforts commenced the day Knowlton received his federal grand
jury subpoena in October 1995. The existence of his subpoena was known only to the
Starr OIC and the FBI. The harassment continued during the several days immediately
prior to his testimony. Knowlton begged the OIC and Starr’s FBI agents for help but the
civil suit recounts that, in response, an FBI agent appeared at Knowlton’s home and
joined in himself.

Knowlton’s car had been attacked with a tire iron on May 10, 1994 by a person later
identified as having FBI connections on the night before his second FBI interview, at
which interview a concerted effort was made to get him to change his prior Park Police
and FBI witness statements (Knowlton refused and claims the FBI altered his statements
anyway). One blatant omission form the portion of the Starr report written by the OIC is
any mention of Knowlton’s allegations of harassment (not even a denial).

Starr's “bosses,” a three-judge panel of the District of Columbia Circuit Court of Appeals,
evaluated Knowlton’s 20-page filing and additional documentary evidence supporting it
and then ordered the 20-page filing attached to the OIC’s report over the repeated
objections of Kenneth Starr. There was no legal requirement that the judges order the
attachment made.
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Indeed, as Starr pointed out to the court himself, there was much law on the OIC’s side.
The 20-page evidential filing is now legally as much a part of the report as the material
written by the anonymous authors at the Starr OIC. I believe that a black-letter reading of
the statute favors Mr. Starr's position that the filing with the court should not have been
sanctioned by the court and, in any event, that the material should have excluded from the
Starr report in toto:

1) The witness proffering the 20-page filing was not entitled to even submit it for the
court's consideration because he did not meet the requisite statutory definition — Starr had
chosen not to name him by name in the OIC's portion of the report — and thus the witness
did not qualify as someone entitled to offer comment;

2) The paragraphs in the OIC portion of the report that referred to this witness were on
their face innocuous — they did not malign the witness in any way and thus provided no
basis for including even any narrowly-focused comments he might want to make about
Starr's report.

3) The contents of the 20-page filing were a broad indictment of the Starr OIC and the
FBI agents who worked for Mr. Starr and Mr. Fiske in connection with each of their
Foster death investigations and therefore were not the sort of comment contemplated by
the statute (to protect a named party from being maligned or from otherwise unfair
treatment in the report).

Nonetheless, the three-judge panel unanimously ordered the 20-page filing made a part of
Starr's report. They did, first by deciding that Knowlton should be deemed “named” even
though he was not actually named in the report and then, after evaluating the contents of
the 20-page filing itself, ordering it to be included in its entirety, despite knowing that the
next business day Starr would be filing a motion opposing inclusion.

Although the court had broad discretion under the law to deny the inclusion, some
guidance is provided in applicable case law [e.g., In re North, 10 F.3rd 831, 835 (DC Cir.
1993)]: such comments should be made a part of an Independent Counsel's report when
necessary "[t]o assure that the report is full and complete and to afford [the "interested
party"] a measure of fairness." This guidance should be kept in mind when the
procedural and substantive motions filed by the witness and by the OIC are analyzed
since it appears that the judges unanimously decided that Starr’s report would be
incomplete and unfair without the attachment.

After the court agreed to grant Knowlton access to the paragraphs of the OIC report about
him even though those paragraphs merely referred to the witness by pseudonym, the OIC
received Knowlton’s motion for inclusion, along with the text of his proposed 20-page
evidential insert, on September 24. Starr responded immediately by notifying the court
on the 25th that the OIC intended to formally oppose Knowlton’s motion and would do so
within two business days.
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Notwithstanding its knowledge that the Starr motion opposing the inclusion of the 20-
page comment would be filed the following business days, the court decided that Starr’s
motion was not were waiting for and ordered, on September 26, that Knowlton’s entire
20-page insert made a part of Starr's Report. The court’s pre-emptive strike really got
Starr’s attention.

The next business day, Starr filed a 9-page "Motion of the Independent Counsel for
Reconsideration." Although neither the printed name nor the signature of anyone at the
OIC appears on Starr's report on the Foster death, Ken Starr signed the "Motion for
Reconsideration" personally, putting his full personal credibility as Independent Counsel
(and as a former US Solicitor General and Appellate Court Judge) on the line. The
court’s response: Motion for Reconsideration denied, Mr. Starr.

Starr's 9-page motion makes arguments against including the 20-page insert that range
from the appropriate, to the facile, to the ridiculous. He takes his bosses, the three-judge
panel, to task for ruling against him (on the 26th) without waiting to read his motion in
opposition. Had I been in Starr's shoes, I would have been miffed by this apparent lack of
professional courtesy if nothing else; time was not of the essence so there was no need I
can envision for the court to have acted so peremptorily in this matter. Unless. . .

Was the court "sending a message" to Mr. Starr (and perhaps to others in government and
to the media) that the court, had strong reservations about the completeness of Starr's
Report and how fairly this witness had been treated by both Counsels Fiske and Starr (not
to mention the FBI agents assigned to each of them)? At the minimum, the court chose to
interpret the Independent Counsel statute extremely broadly in reaching its decision to
order the 20-page insert made a part of the Starr report. Why did it bother to do so,
especially on behalf of a witness who seemed, on the face of the report at least, not to
have been treated at all unfairly?

The three-judge panel does not have the power to assign a "passing" or a "failing" grade
to an Independent Counsel's report or otherwise to officially comment directly on its
quality. Although divining judicial motivation is a difficult task, until the judges see fit to
publicly state their reasons, I believe everyone is entitled to take a look at the record
(including the judicial guidance in case law) and form his or her own conclusion.

Federal grand jury witness Patrick Knowlton ought to be a "poster boy" for the ACLU
and other civil rights organizations but, in these morbid, and politically partisan, times he
is not. He should be, and not only because the illegal techniques used by the government
to intimidate him prior to his grand jury testimony are well-documented illegal tactics
used to intimidate and harass other inconvenient witnesses, such as those reporting
federal civil rights violations to prosecutors in the 1960's. Make no mistake: the
intimidation of grand jury witnesses strikes at the heart of our judicial system.
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GET YOUR AMAZING NEW EVIDENCE RIGHT HERE!
What A Drag . . .

Perhaps the most succinct example of the methodology employed by Starr is illustrated
by a determination made Starr's new expert in physical evidence and crime scene
reconstruction (page 51). Starr hired forensic scientist Henry Lee to determine if he could
discover any new evidence in connection with the Foster death. Lee delivered. Starr
(page 51), quoting from Dr. Lee's still-secret report, tells us the following about Foster's
dress slacks: "[n]o dragging-type soil patterns or damage which could have resulted from
dragging-type action were observed on these pants." Lee made the same general
observation about the long-sleeved dress shirt that the coatless Foster was wearing.

Starr builds on Lee's still-secret report: "Examination of Mr. Foster's clothes by Dr. Lee
revealed no evidence of a struggle or dragging." This is an important conclusion since it
would normally tend to rebut claims made by some that Foster was transported,
unconscious or dead, to Fort Marcy Park or, at least, that this transport must necessarily
have involved dragging Foster across the park or up the slope on which his body was
found. Although this conclusion of the renowned Dr. Lee seems to buttress Starr's
conclusions, it actually deals a fundamental blow to Dr. Lee's perceived expertise (or
credibility) and therefore necessarily calls into question the validity of various other items
of new evidence uncovered by Dr. Lee.

According to Starr, Dr. Lee conducted a thorough professional analysis of Foster's dress
slacks and stated that Foster's slacks showed no evidence that the body was dragged.
Presumably, Starr wants us to believe that, had there been evidence of dragging, Dr. Lee's
forensic skills would have both detected the evidence of that dragging and that he would
have told Starr about it. Someone apparently failed to back-check this overly creative
"conclusion" against the official record because the government’s own record makes it
clear that Foster's body was dragged — twice.

Here is what the Park Police investigator in charge at the body site said under oath in
1994 about what happened when he and the Medical Examiner rolled over Foster’s
supine body at Fort Marcy Park so that the Park Police could take Polaroid and 35 mm
photos of the back side:

You know, we rolled the body and I took Polaroids of the body rolled - and
it's not funny, the reason I remember it [taking the Polaroids of the back of
the body] is because I pulled his arm up, rolling him, OBVIOUSLY
MOVING THE BODY [emphasis added]. I didn't care what position he
was in, one arm was pulled up, and HE BEGAN SLIDING DOWN THE
HILL [emphasis added]. So [the Medical Examiner] stood at his feet while
I rolled him over to keep him from sliding all the way down the darn
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embankment [Foster's feet being thirteen feet up-slope from the bottom of
the 45 degree embankment]. I pulled one arm up. So when I rolled him,
one arm was up, I forget which arm, and I pulled him, he slid down a little
bit. So I PULLED HIM BACK UP, SO HE IS ACTUALLY HIGHER UP
ON THE HILL NOW [emphasis added]. It looked like he was crawling up
the hill and it looked funny, wasn't funny. It's kind of one of those things,
but I didn't take pictures because it was funny [meaning he did take
Polaroids — to document Foster's back side]. I KNOW I TOOK
POLAROIDS OF THAT [the back side - emphasis added]. I am not sure
how many I took, BUT I DON’T RECALL SEEING THOSE POLAROIDS
AGAIN. I mean I had them in the office that night, I did reports, and I don't
know what happened.

Another Park Police investigator who observed the body being rolled reported the sliding
to the FBI: "She specifically remembers also that [the investigator above] assisted the
Medical Examiner in rolling the decedent's body to the body's left and then to the right so
the Medical Examiner could examine the rear of the body. In this regard, she recalls the
body starting to slide down the hill, requiring both [the investigator above] and the
Medical Examiner to stop the slide." “Oh, what a tangled web we weave when first we
practice to deceive?” Lee appears to have been too clever by half.

Make No Bones About It

Dr. Lee also discovered a "bone chip" in Mr. Foster's clothing years after the death that
those at the scene and, later, two government laboratories, missed. You see, the official
account involves a 1" by 1.25" chunk of skull that was blown out of the center rear of
Foster's head three inches below the crown. Prior to the Starr report, it had been an
official embarrassment that this sizable skull fragment(s) was never found on the ground
up-slope (downrange) from Foster's head — where it would normally have been expected
to have fallen after he shot himself point blank in the mouth with a .38 Colt Revolver
firing a high-velocity unjacketed lead slug.

In light of Lee's conclusions about "dragging," perhaps one is entitled to ask how he
found a skull fragment that those on site that night, and later the Park Police evidence
technicians and the FBI Lab all missed. To boot, Lee found the bone fragment among
Foster's clothing (all of which was, of course, up-range of the back of his head).
Somehow, in vacuuming Foster's clothes for the hairs and fibers of various types detailed
in its reports, the FBI managed to "miss" the bone chip found many months later by Dr.
Lee. Perhaps Starr considers this "serendipity." I am inclined to think otherwise.

La Vie En Rose?
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Dr. Lee also reported that Foster's glasses (found 19 feet up-range of his head — the Fiske
report said the glasses “bounced down the hill” despite the thick vegetation officially
surrounding the body) that were clearly on his face when the fatal shot was fired. This is
a potentially important point since it otherwise would be possible that Foster's glasses
might have departed the body as it was being carried — the location of the glasses
corresponds to a change in slope from a down-slope to the 45 degree up-slope on which
his body was found, a likely spot for the glasses to fall to the ground (the one photo of the
glasses in the record appears to show a broken stem, but there is no information in the
record describing how this damage occurred).

Before the Starr report, the only evidence the glasses were on or near Foster's face when a
shot was fired was a report by the FBI Lab which examined the glasses carefully enough
to recover one grain of gunpowder from the glasses. Starr (page 57) reports that Dr. Lee
was able to discover something new on the glasses that the FBI Lab (and the Park Police
evidence technicians) somehow failed to notice: "[b]loodstains were found on both sides
of the lenses of Mr. Foster's eyeglasses." The these bloodstains were as large as one
millimeter in diameter, Lee reported (a one millimeter drop of blood is easily visible to
the naked eye, especially on a glass surface).

“We’ve Got The Oven Mitt - You Must Acquit?”

Dr. Lee detected traces of lead on the inside of Foster's left pocket and the presence of
lead and antimony (presumably from ammunition, but other sources, such as a car battery
are possible) inside an "oven mitt" from Foster's kitchen said to have been seen in the
glove compartment of Foster's Honda at Fort Marcy Park. But, the existence of this oven
mitt is not mentioned in any of the thousands of pages of official documents, testimony,
depositions, and reports on the Foster death available prior to the Starr report.

These would include the evidence control sheets that carefully inventory the evidence
such as the specific numbers and types of coins in the car, the presence of a large Fender
guitar pick, the brand names on the empty cigarette packages in the car, etc.) that the Park
Police thought worthy of attention. If Starr’s conclusions regarding the oven mitt are
legitimate, it is potentially a significant (and long sought) link between Foster and the
black Colt. 38 revolver Foster allegedly used to kill himself.

In 1995 and 1996, Starr (pages 52-54) tells us that the Park Police Investigators (who had
heretofore never mentioned the existence of the oven mitt) confirmed that it was indeed
present in the Honda glove box on July 20, 1993, at the park. Problems? First, there are
pre-existing under-oath statements from the investigators that call the existence of the
oven mitt into question: the investigators were deposed in 1994 regarding what they saw
in the Honda's glove compartment that night.
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The oven mitt apparently filled the length and breadth of the glove compartment, based
on a July 21 photo in Starr's possession so this unlikely item would have been impossible
to miss. In the very poor quality photocopy available to the public, the object in the glove
compartment, assuming it is like an oven mitt appears to be more like a barbecue mitt
with a long cuff (and possibly left in the car after the kids’ beach picnic that took place on
the weekend before the death).

Starr's footnote 56 covers the photos taken on July 21 at the Park Police impound lot at
Anacostia Station, but the Park Police documents from the impound lot do not mention
the oven mitt photo or even that the glove compartment was photographed. The front seat
area of the Honda was photographed at Fort Marcy Park on the evening of July 20, but
Starr does not refer to these photos as showing the oven mitt.

According 1994 depositions of the two lead Park Police investigators at Fort Marcy Park
on July 20, 1993:

Q: What do [did] you find in the car?
A: 1 went through the car. I found normal stuff in the car, sunglasses, photos,
registration. . .

Q:  What else did you see in the car?
A: As I was saying earlier, the jacket with the wallet and credentials. There was [sic]
pictures in the glovebox, and sunglasses, a couple of cigarette boxes. . .

According to the second investigator who searched the car at the same time:

Q: What did you do, what would you describe what your search of the car was . . .
[sic]?

A: I went through the car looking — again looking for anything that could lead me to
believe that it was other than a suicide or it was a suicide, anything that could help
confirm one way or the other. . .

Q: What about on [sic] the glove compartment?

A: Nothing out of the ordinary. I think the registration was in the glove compartment
[confirming the other investigator’s deposition above]. I took that for the time being [that
is, the registration was logged into evidence; the alleged oven mitt did not merit this
treatment].

There is an evidence control sheet that does inventory at least some of the items found in
the glove box, but only "miscellaneous papers" are mentioned — presumably the Honda
registration referred to above and (possibly) the family pictures also found in the glove
compartment. There is, however, no mention of an oven mitt in any of the evidence
control sheets.
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I submit, given the depositions above of the only two people who searched the car that
night, that one would clearly expect to have heard about an oven mitt in the glove
compartment in their depositions and also to have expected said oven mitt to have been
logged into evidence. Didn't happen.

Finally, Starr states that Foster's widow and elder son identified the oven mitt on April 7,
1995, to his investigators as being one normally found in the kitchen of the Foster rental
home in Georgetown. This is entirely possible, but an anonymous Foster investigator has
pointed out that although the widow granted an extensive series of interviews that
summer to a writer for The New Yorker (published as "Life After Vince," a long article in
the September 11, 1995, issue), The New Yorker article never mentions the existence of
the oven mitt, even though the article covers gun and gun-related evidence in detail that
had not surfaced publicly until that time. For what it’s worth, the same article does
mention other "new" information from the widow's April 7, 1995, OIC interview,
however.

Perhaps the oven mitt was present in the Honda glove compartment the night of the death,
as Starr claims. What is absolutely certain is that Starr indicates that the oven mitt was
not turned over to the OIC until about ten months after the death, ten months during
which the oven mitt was in the possession and control of one of Foster's subordinates at
the White House Office of Legal Counsel. Bottom line: no chain of custody exists for the
oven mitt even if it was in the Honda at the park that night and its use in evidence is
questionable at best.

Dr. Lee Sees Red — Again

Then there are the "reddish brown, blood-like stains" that Dr. Lee sees on several leaves
of the vegetation near the spot where the body was found. Dr. Lee spotted these blood-
like stains at least two years after the death when he examined the few surviving
Polaroids of the body and the area immediately around it. No one else, not the Park
Police and not the FBI, remarked on the presence of these stains, said by Dr. Lee to be
apparent on the Polaroids. Furthermore, what about witness accounts from the scene the
night of the death? It is not as if no one was looking for stains like those Lee has found in
the Polaroids taken at the park that night. Searching for such spatter or splatter from the
wound is a standard criminal investigative technique in cases of gunshot death.

In a death caused by a point blank shot to the head it is basic forensic science that one
expects to see blood spatter or splatter on the ground and on anything else near the
wound, provided the decedent was shot at the location where the body was discovered.
This is especially true in the case of exit wounds if the heart pumps high-pressure arterial
blood though this opening, typically a much larger opening than the related entrance
wound.
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The various officials in the park were acutely aware of this point as well. Nonetheless,
not a single one of the nineteen individuals who viewed Mr. Foster's body in the park ever
mentioned seeing blood spatter on leaves near Mr. Foster or, if they did, there is no
mention of this in the voluminous reports that have been made public.

Indeed, some of those at the body site that night affirmatively stated there was no such
blood spatter present; for example, the Medical Examiner ("did not recall seeing blood on
the decedent's shirt or face and no blood was recalled on the vegetation around the body")
and the lead Park Police investigator at the body site ("There was no blood spatter on the
plants or trees surrounding decedent's head” — this from a report written the night of the
death).

The same investigator also made the following comments about the quality of the
surviving Polaroids under oath: "The color of a Polaroid is not exact. Like, the plants
that are green do not look exactly green. The color was not exact on the Polaroids. . .
again, the blood was not very visible on the ground in the Polaroid photos." How, now,
Dr. Lee?

TO A 100% DEGREE OF MEDICAL CERTAINTY

On the assumption that Dr. Lee deserve a rest, let's turn to another of Starr's after-the-fact,
remote-control, experts. Starr (page 3) quotes Doctor Alan Berman, the Executive
Director of the American Association of Suicidology: "[IJn my opinion, and to a 100%
degree of medical certainty, the death of Vincent Foster was a suicide. No plausible
evidence has been presented to support any other conclusion." I would hope that anyone
who had read my 380 page report on the Foster death or this article would regard at least
the second sentence as laughable, but lets focus on Dr. Berman's "To a 100% medical
certainty."

First of all, there is no evidence that Dr. Berman ever interviewed Mr. Foster or even had
any indirect contact with him while he was alive. That fact alone makes this layman
wonder at Dr. Berman's exalted level of confidence, not to mention his apparent ability to
probe with certainty the subtleties of a particular human psyche many months, if not
years, after that person's death. Also, for what it’s worth, Dr. Berman is not a Medical
Doctor (MD).

For some days after the death, the evidence in the record indicates that nobody who knew
him thought Foster was clinically depressed. However, around 5-7 days after the death
(depending on how high the putative observer fell in the White House Communications
food chain, perhaps), we suddenly begin seeing great dollops of data regarding Foster's
obvious clinical depression from those who had seen him in the weeks prior to this death.
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The prior official reports also cite evidence that Foster was depressed. When those
citations are run down in the official record, grave doubts about Fiske's and other analyses
appear. Although this article concentrates on "new" aspects revealed in Starr's report, all
five official reports have major "citation" problems of this sort.

For example, according to the Fiske Report, Foster's weight loss was "obvious to many"
when medical records and the own man's widow are specific that Foster lost no weight,
and indeed gained weight, in the six months before his death; Fiske reported that the
family doctor prescribed an “anti-depressant,” but the doctor himself — a long time family
friend — told the FBI that he did not think Foster was significantly depressed and that said
prescription was to help Foster sleep (the alleged dosage corroborates the doctor’s
statement); the handwritten FBI interview notes with the widow state that Foster was
"fighting" taking a "prescription" for sleeping pills for this same insomnia, while the
typed version of the report states in the equivalent place that Foster was "fighting
depression"; the list also includes some strange data in connection with the psychiatrist
Foster is said to have called the Friday before his death. This material is covered, along
with other matters not in this article, in my 380-page report on the Foster death.

On the "suicidal depression" issue, the Berman analysis is the primary new information
reported by Starr. Let us look at some of the statements in the record that were collected
immediately after the death that apparently did not give Dr. Berman professional pause
before he rendered his opinion, to a "100% medical certainty," that Foster killed himself
and, to boot, that Foster was suffering from "an evident clinical depression." First, I
should note in defense of Dr. Berman that he may have examined only documents
provided to him by the Starr OIC. The Starr report (page 98) stated that Dr. Berman was
retained "to review and analyze state-of-mind evidence gathered by the OIC in the course
of its investigation [emphasis added]. All of it, including that gathered by the prior four
investigations, or just evidence gathered in Starr OIC 1995 and 1996 “re-interviews” and
then winnowed by the OIC? That is, Dr. Berman was apparently did not review the entire
official record regarding Foster’s mental state, let alone gather his data independently.
We will see below why Dr. Berman could have been handed a stacked deck.

Data-Diving With Dr. Berman?

In a combined Park Police and FBI interview conducted two days after the death, we
learn what one of the three secretaries serving Vince Foster and Bernie Nussbaum had to
say about Foster's mental state the day of his death: "There was nothing unusual about
his emotional state. In fact, over the last several weeks she did not notice any changes,
either physically or emotionally. She noticed no weight loss. . . I asked if she would be
surprised if I found out he was seeing a psychiatrist. She said yes. She was not aware of
any depression problems." [The record makes it clear that Foster had not seen a
psychiatrist.]
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Here is what Foster's own secretary told the Park Police and the FBI, also on the 22nd:
"She stated that she did not note any unusual behavior by Mr. Foster on [July 20]."

The third secretary in the office had this to say, also on the 22nd: "Mr. Foster's demeanor
seemed normal to her. . ." This was the lady Foster is said to have asked to bring him
lunch from the White House mess on the day of his death: A medium-rare cheeseburger
with French fries, a Coke, and some M&M's. Mr. Foster ate all his lunch quietly at the
couch in his office while reading a newspaper, except for some of the M&M's that he
offered the staff when he strolled out of the office for the last time around 1:00 PM.

For reasons unknown, Foster saw fit to remove all the onions from his cheeseburger - a
fact that struck the secretary at the time. There are later statements in some of the official
reports to the effect that Mr. Foster did not like onions and therefore would have removed
them from his cheeseburger on this, the last day last day of his life. This lacks
explanatory power since, in six months on the job (and having eaten frequently at his
desk, according to the record) one wonders why, if he hated onions so, Mr. Foster had not
learned to ask the White House mess to omit them on the cheeseburgers that he often
ordered (You know the standard phrase: "Hold the onions!").

According to the Park Police and FBI interviews of the office staff, the only person who
remarked that Mr. Foster exhibited any unusual behavior was a junior staff assistant. In
the words at the very end of his interview report, when Mr. Foster left, he was "in his own
world, focused, confused." Curiously, though these words seem to be support for the
conclusion that Foster was at the least temporarily pre-occupied, the initial FBI interview
of this staff member, the only staffer in the office whom the Park Police indicate noticed
anything unusual about Foster has never been made public (even though the initial FBI
interviews of the three secretaries were).

The “New Pravda” Appears

The first family member to indicate Foster was depressed did not do so until an interview
on the same day that the so-called Foster "torn suicide note" was made public, July 27th.
The 27th was also the day that the White House "spin" on Foster's death was
fundamentally altered. Foster's death went from being 'a bolt from the blue - no one had
any inkling he was having problems’ — to a recounting of his troubles during a press
briefing that afternoon at the White House. Dee Dee Myers told the assembled press that
"Vince was having a rough time." Here is the exchange that immediately followed:

Q:  Wait a minute that is the first time you have said that from this platform.
A:  Noit's not. . . that's not true Brit [Hume; ABC News]

Q: Yes, it is true, Dee Dee.

A: No, it's not.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 196 14



Q: It is true Dee Dee. Your tone has completely changed.
A: OK. Iapologize. I am sorry. It is not. Okay.
[Brit Hume, to his credit, caused Dee Dee to recant and admit her "misstatement."|

Foster's widow was not seen again by the Park Police until July 29, after the new "spin"
that Foster was depressed was in place. That “interview” lasted only 50 minutes, ending
at a convenient 5 PM. According to the Park Police interview report “specifically cit[ed
Foster’s] not being able to sleep well” saying Foster took personally the “criticism of the
President in the news media. . . and even the stress of the family move to Washington.”
The widow’s Park Police interview was essentially a prepared oral statement arranged by
Foster family lawyer, James Hamilton, not a dialogue with the investigators. According
to the deposition of the senior Park Police officer at this interview: "I don't think we ever
asked her a direct question . . ."

The “Old Pravda” — The Night Of The Death

What did the Park Police learn when they spoke to the Foster family and many of their
close friends in the administration the night of the death when the family was first
notified? Two Park Police investigators spent some 70 minutes in the Foster home. They
did not get the cooperation they would have liked (the female investigator was physically
shoved aside by Webster Hubbell at one point when she was asking questions), but their
depositions provide much information regarding the perspective of Foster's family and
friends immediately after they first learned of the death.

Based on the pronounced White House flip-flop a week or so later, these folks should
have been expected to be commiserating, speaking of the vast array of symptoms of
clinical depression they had all observed in Foster. This is emphatically nof what the two
investigators discovered in their 70 minutes asking questions at the Foster home the night
of the death. Bear in mind that the dozen or so friends and family who were present
(many of them attorneys) knew the investigators were not simply making idle social chit
chat but were conducting a formal Federal investigation into the death of a high-ranking
official. According to the two investigators (they are under oath here):

"One of the last things I got from Mrs. Foster — I asked her was he — did you see this
coming, was there any signs [sic] of this. . . .everyone said no, no, no, no, he was fine.
This is out of the blue. . . [Foster's sister] was talking with us. . . I spoke with her, [the
other Park Police Investigator] spoke with her. She was very cordial. I remember asking
her, did you see any of this coming, and she stated, no. Nobody would say anything
about depression or that they noticed some signs, they were worried [the investigator is
giving this deposition months later when he knows that the family and friends have
completely changed the “no sign of depression” line they gave him and his partner at the
Foster home the night of the death]."
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Q: Did anyone at the notification [the death notification at the Foster home that night]
mention depression or anti-depressant medication that Foster might have been taking?

A: I mentioned depression, did you see this coming, were there any signs, has he been
taking any medication? No. All negative answers.

The sister who told the Park Police that she had not noticed any signs that Foster was
depressed had been appointed to a high position in the Justice Department months earlier
and would eventually be the leader of a future chorus chanting “clinical depression” and
describing specific events that led them to believe that Foster could have been suicidal.

More Puzzle Pieces For Dr. Berman

The depositions above tell you what everyone was saying the night of the death, despite
the transformation of the official administration line roughly a week after the death. The
public was told that Foster was indeed taking an "antidepressant" drug — and in fact took
his first dose the night of the 19th (what his doctor described to the FBI as a pill to help
Foster sleep better). It should be noted that the Park Police investigation included a blood
test for drugs. It came up completely negative. Strange or otherwise, it was not until a
re-test of the blood some months later by the FBI that we were told traces of the drug in
question (Trazodone) and other drugs (including Valium) were found.

The day of Foster’s death, it so happened (a coincidence Hubbell later told the FBI) that
Foster’s other big sister and her daughter had flown in from Little Rock. Foster had
promised lunch at the White House and a tour the next day. He never saw his sister or his
niece in Washington — he died same the day they arrived in Washington.

The week before his death, Foster had called a Denver attorney friend and obtained his
agreement to hold himself in readiness for a trip to Washington to see Foster (some say to
hire a lawyer for himself regarding the Travel Office Matter, but some say to hire private
counsel for the President and First Lady; July procedural developments in Congress
undercut the former hypothesis). Two days before his death, Foster called the Denver
attorney and they arranged to meet in Washington . . . the day after Foster died. Unless
the suicide decision was spontaneous (Foster was not exactly known for his spontaneity),
why did he leave his sister, his niece, and his attorney friend in the lurch like that? Foster
was not known for his churlish treatment of his friends and relatives either . . .

A letter from Foster to his recently-widowed mother was mailed from the White House
the day he died. Assuming he knew Tuesday morning that he was going to kill himself
Tuesday afternoon, Foster would have known that his mother would not receive his letter
until two or three days after his death (by which time she would certainly have heard
about it), yet there are no words of love, farewell, or suicide in the letter, just mundane
administrative detail about the transfer of family oil leases.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 198 16



A fellow attorney at the White House Office of Legal Counsel had something to say
about Foster’s mood in her FBI interview. In the words of the FBI report: “She last saw
Foster in the [Tuesday morning, the 20th] Rose Garden ceremony celebrating Louis
Freeh’s appointment as Director of the FBI. Her observation of him at that time was that
perhaps his mood had lifted a little in the last couple of days of his life and she bases that
on some joking around that had occurred during the previous Friday staff meeting. She
saw him on Monday, July, 19, 1993 for just a few minutes and he did not seem distracted
and handled the exchange normally.” Nine days after the death in an interview with the
Park Police, she confirmed that Foster’s spirits had improved.

The widow had this to say about the last time she saw her husband alive, at about 8:30
AM the day of his death as he and his two eldest children left the house together for work:
“[his] mood seemed better than it had been ‘in a while.”” Perhaps his spirits had
improved because he had recently made the decision to kill himself, but what about
arrangements to meet with his sister and his attorney friend the next day, what about the
letter to his mother with nary a hint of love, appreciation, or goodbye?

Based on the information from the official record above, were I a high-powered
psychologist or a psychiatrist specializing in “suicidology,” would I be tempted to say
that I was sure “to a 100% medical certainty” that Foster did not kill himself? Tempting,
but I hope I would not be so certain of my professional expertise! Especially since the
record is replete with statements by Foster’s friends that he was contemplating resigning
his White House job.

As a layman, I might think that Foster had been under some stress (a far cry from clinical
depression) and that his mood had lifted somewhat once he had made the difficult
decision to resign (trying because of his long relationship with the Clintons — he referred
to the First Lady as his “client” while he worked in the White House). A layman might
think resignation, not suicide, had been on Foster’s mind.

A layman might also be forgiven to for thinking that there might be some unusual aspects
to severing the kind of new White House relationship that Foster had experienced (if not
enjoyed). Given the family history of keeping his sisters apprised of actions that might
affect them, the timing of his Arkansas sister’s Washington arrival might be explained in
this way as well (Foster’s other sister, the point-woman for much of the evidence for
Foster’s depression, was already in Washington — she was President Clinton’s Assistant
Attorney General for Legislative affairs).

I think this is a reasonable scenario, actually based on the government own investigative

record. I won’t tell you that I am 100% certain, though. “100% certainty is hard for me
to come by — be it medical, or otherwise.
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STARR EXPLAINS MISSING POLAROIDS TWO WAYS

Refer back to the lengthy investigator's under-oath statement above about Foster’s body
sliding down the slope when it was rolled to expose the back side. Did you notice that the
investigator also stated with some alacrity that he was certain that he had taken Polaroids
of the back side of the body, but that those photos somehow vanished. The long
quotation clearly indicates that he has no doubt that he took those photos ["I know I took
Polaroids of that"].

Every one of the 35 mm body site photos taken by an experienced evidence technician
were officially spoilt because they were somehow exposed or developed improperly,
goof-proof camera or not. Many of the Polaroids taken by the investigators and other
officers at the scene somehow went missing as well. This was a major problem for the
official investigations since there is, in particular, no small amount controversy about the
existence of the official exit wound.

Covering Your Back

How does Starr address the missing "back side" Polaroids? Here is what he has to say:
"[The same investigator quoted under oath about the sliding body above] initially
suggested [emphasis added] in a Senate deposition that he had taken photographs of the
backside of Mr. Foster's body . . .” Come now, Mr. Starr, the investigator's exact words
under oath are above. Do you think you enhance your own credibility when you report
that the investigator merely "suggested" in his deposition that he had taken these photos?
Starr continues:

“After reviewing the Polaroids, [the investigator] stated that he intended to take such
Polaroids, but he believes that [another investigator] took tke [emphasis added] Polaroid
camera back to the parking lot before . . . the body was turned."

To support his statement and to rebut the investigator’s 1994 words under oath provided
above, Starr calmly cites a re-interview of the investigator almost three years after the
death. As to Starr's reference to "the" Polaroid camera at the body site, we know from
this same investigator under oath that there were at least two Polaroid cameras used to
take pictures at the body site that night.

The investigator who swore to Senate attorneys that he had taken Polaroids of the "back
side" has shown a willingness to be accommodating in the past when interviewed by the
OIC. One of the bizarre aspects of the death involves why both the person to discover the
body [called "C5" by Starr and the “Confidential Witness” by Starr’s predecessor, Fiske]
and the first official to locate the body were adamant and repetitive under oath that they
never saw the black .38 Colt revolver that was officially in Foster's hand the whole time.
[The only released photo of the gun in Foster's hand shows it quite clearly].
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When the investigator was apparently asked to "help out" on “gun visibility” point when
he was interviewed by the FBI, he came up with a novel statement that appears nowhere
else in the official record — the gun was very hard to see because, well, when Foster shot
himself, after the slug exited the back of his head, it severed the branch of a bush, and the
severed branch fell across the torso of the body, obscuring the gun still, the recoil
notwithstanding, held in his hand. This written statement was apparently "too much help"
even for the FBI agents conducting the interview. Although this bizarre statement is
buried in the publicly-available record, it was never included in the typed FBI interview
report.

To Take No Polaroids Before Their Time

A little more on the Polaroids: The first officer to arrive at the body site with a camera
told the FBI that he had taken Polaroids at the scene. He was not sure of the number, but
he thought he took seven or eight. He handed the Polaroid photos he took over to either
his sergeant at the scene or to one of the investigators, he said. Starr (page 73) states that
the five Polaroids contemporaneously labeled at the scene as having been personally taken
by the sergeant were really the Polaroids taken by the first officer to take photos. The
sergeant himself did not take any.

If the first photos taken of the body at the site did vanish for reasons as yet unknown that
is clearly a suspicious happening, especially in such a high-profile and politically charged
case where one would expect public officials and bureaucrats to fully “CYA” (did the
missing “First Polaroids” depict the unaltered body site, in contrast to what the later
“enhanced reality” photos showed?).

To support his point, Starr (page 74) cites January 12, 1995, interviews with the sergeant
and with another investigator who "recalled" the sergeant taking Polaroids. Per the
sergeant's 1995 interview, he "said he only carried the Polaroid camera" and did not take
any Polaroids. Strangely, the Park Police reports regarding what the sergeant did are not
public (not even his own) and, if the FBI originally interviewed the sergeant in 1994, that
interview has not been made public, though dozens of such interviews have been.

Starr does not cite the original FBI interview of the Park Police investigator whom he
says (per the 1995 interview) originally "recalled" that the sergeant took Polaroids. Both
the original typed FBI interview report and the underlying handwritten notes taken by the
FBI agent are consistent in what they report the investigator recounted and make it
obvious why Starr did not cite her original 1994 interview. It must be remembered that
the question regarding missing Polaroids could not have surfaced among the public until
after the production of thousands of pages of underlying government records of the Foster
death investigations by the US Senate in January 1995 revealed the investigator’s angst
over his missing “back side” photos.
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Here is what the investigator who observed the sergeant’s actions originally told the FBI
in 1994 (and which Starr does not report): "Upon arriving at the death scene, she
specifically observed [the sergeant] in the process of completing Polaroid photography of
the body [emphasis added] and to the best of her recollection believes that
contemporaneous with [the sergeant] finishing his Polaroid photography, [another
investigator] commenced taking a series of Polaroid photographs."

The investigator making these observations was the one charged with "taking notes of the
death scene," she told the FBI, but after the "missing Polaroids" issue was revealed to the
public by Senate Hearings Volumes released in very early January 1995, Starr conducted
re-interviews to "correct" the information contained in the original 1994 interview of this
inconvenient investigator.

STARR’S MANTRA: RE-INTERVIEW, RE-INTERVIEW, RE-INTERVIEW!

As described above, there is controversy about the gun in Foster's hand. The
“Confidential Witness” who discovered the body was adamant under oath that both palms
were up and neither held a gun. The first official to locate the body in response to the 911
call, a park police officer, was clear and repetitive under oath that he never saw a gun; it
was there, he supposed, but since vegetation made it hard to see he never checked the
hand and thus never saw the gun.

There are those who say no gun was seen early on because it simply was not present and
that the gun first reported to be present was in fact a "placeholder" gun (perhaps semi-
automatic pistol temporarily "donated" by one of the many federal officers on-scene)
placed in Foster's hand until a suitably anonymous "drop gun," like the official old black
Colt revolver, could be found and put in Foster's hand. Clearly, the many paramedics
who observed the body (officially, a suicide by gunshot) would wonder where the gun
was had there been no gun of any kind present for them to see.

A paramedic, who viewed the body from a distance of 2-3 feet a few minutes after the
first Park Police officer located it, was quite clear that he did see a gun. However, he
originally told the FBI, it most certainly was not the official black Colt. .38 revolver. The
first time he was ever interviewed, here is what he said about the gun he saw (in words
taken down by the FBI): "100% sure automatic weapon (was in Army, looks at
magazines, knows the diff between an automatic and a revolver. Appeared like a .45
automatic."

This witness is clearly describing a semi-automatic pistol (a magazine-fed handgun), not
a revolver with its rotating cylinder of cartridges. The two look vastly different. The
paramedic even drew pictures of each type of weapon for the FBI to emphasize his point
and to confirm that he did understand the difference between a revolver and a semi-
automatic pistol.

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 202 20



This same paramedic was later re-interviewed multiple times and apparently was induced
to express some doubt about the nature of the gun he saw, doubt that was obviously non-
existent during his first interview (above) and in his Senate deposition (“What I saw is
what I saw. . . I know what [ saw™).

Here is what Starr reports this witness said when re-interviewed in 1996: "My memory is,
I saw a semi-automatic, but I must have been mistaken." Notice, the format: he continues
to recount what he “remembers,” presumably because he wants to tell the truth. One
wonders what happened to make him think (three years later) that he remembered
something he "mistakenly" did not see.

THE GUN THAT SHOT BACK AT STARR
Silver Threads

According to Starr (pages 80-81), "[Foster's widow] recalled that, after they moved to
Washington in 1993, some guns were kept in a bedroom closet. She recalled what she
described as a silver-colored gun (she also referred to it as a 'cowboy gun'), which had
been packed in Little Rock and unpacked in Washington. She also recalled a .45 caliber
semi-automatic pistol. She said she found one gun in its usual location on July 20, 1993,
the .45 caliber semi-automatic pistol. She did not find the other gun on or after July 20,
1993."

When interviewed by the Park Police nine days after the death, the widow was presented
with a photo of the official death weapon (the gun itself was out for testing), but in the
words of the Park Police report, "she could not identify it." The handwritten notes of that
interview make it clear why she could not identify the official death weapon as family-
owned: it was not the gun she expected to see. She had expected to be shown a "silver six
gun" with a "large barrel."

In her first FBI interview on May 9, 1994, the widow examined the gun that the FBI told
her had been found with her husband in the park. In the words of the FBI interview
report she "stated that she believed it may be a gun which she formerly saw in her
residence in Little Rock, Arkansas." In addition, she “believes that she may have seen the
handgun which she examined previously during the interview at her residence in
Washington."

She also recalled, "that as she was packing her belongings in Little Rock in preparation
for coming to Washington, DC, she found a handgun inside a travel trunk which had been
packed by Foster prior to his departure for Washington. Specifically, as [she] was
packing in Little Rock, she came across a silver-colored gun [emphasis added], which she
then packed in with her other property."
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Continuing the May 9, 1994, interview: the widow "was aware of the location of one gun
inside her residence in Washington and she found that gun still in its usual location on the
night of July 20, 1993. The gun which she found on that date [the .45 semi-automatic
above] was not the silver gun which she had earlier found in the trunk in Little Rock."
The widow "believes that the gun found at Fort Marcy Park may be the silver gun which
she brought up with her other belongings when she permanently moved to Washington."
Seems like a pretty good ID of this “silver gun” as the death weapon doesn’t it?

Starr's report (pages 81-82) goes on to state that "in November 1995, when viewing the
gun recovered from Mr. Foster's hand, that it was [no “may be” for Starr] the gun she
unpacked in Washington but had not subsequently found, although she said she
remembered the front of the gun looking lighter in color when she saw it during the move
to Washington."

Why was the widow sure that the gun in the photo shown to her nine days after the death
by the Park Police was not the missing family-owned silver gun? After all, it was the
same gun she later was shown by the FBI, right? She had expected to be shown the silver
six gun with a large barrel (the "cowboy gun") which she remembered bringing to
Washington because she had not found the silver-colored gun in its customary place when
she checked the night of the death. She discovers that the silver-colored gun is missing
from her home just after she is told her husband shot himself. One can see precisely why
the widow thought the official death weapon would have to be the silver-colored gun she
brought up from Little rock, the "cowboy gun," the "silver six gun" with a "large barrel."

Black Needles

There is also an excellent reason why she could not identify the gun in the photo she was
shown nine days after the death: the official death gun is entirely black. It has no other
color on it, certainly no "silver color." There is no doubt about this since the
contemporaneous official record is replete with references to the "black" or "dark-
colored" Army Colt .38 Special Revolver officially removed from Foster's right hand at
Fort Marcy Park and there are color photos of it as well.

In an effort to report “a 100% degree of handgun certainty,” I must relate that, when
interviewed on the record February 5, 1997 (for a Wall Street Journal article that was
never published), by my friend attorney Allan J. Favish, the lead investigator at the body
site and the evidence technician who removed the official death gun from Foster's hand
stood by their July 1993 reports. The investigator said, "the gun was black." The
evidence technician said, when asked if the gun could be described as gray or silver said,
"No. Itook the gun out of his hand. It looked black."
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Since the official death gun was black (actually a "blued" gun, that is, a Navy blue color —
a blue-black — as confirmed by the Colt Manufacturing Company records for the as-
manufactured guns with the two serial numbers found on the official death gun), how
should one make sense of the widow's May 9, 1994, interview with the FBI and Fiske's
investigators?

She is presented with the entirely black official death gun and examines it. She then says
that the gun she has just examined may well be the silver-colored gun that she remembers
from Little Rock and that she brought to Washington with her. She holds a black gun in
her hand and opines that it may be the silver colored gun she brought up from Little
Rock? Does the widow typically confuse the colors "silver" and "black?" It is hard to
conceive of a situation in which someone would have any trouble distinguishing the two.
Was the widow, through no fault of her own, in such a situation on May 9, 1994?

When the two Park Police officers were interviewed on the record earlier this year, they
were shown copies of the widow's May 9, 1994, FBI interview for the first time. Both
were asked if they could shed any light on the apparent contradiction: either the widow
could not distinguish silver from black or the gun she was shown in her May 9, 1994,
interview was silver (not the official death gun it was represented to her to be in the
interview).

Obviously quite puzzled, neither officer could offer any explanation for this strange state
of affairs, the investigator saying, "Ask the FBI. . . Ask Fiske. . ."

The evidence technician confirmed that the leaked color photo showing a black gun in
Foster's right hand was indeed the photo of the gun he remembered from the investigation
(This photo of the black gun has been shown on national television and printed in TIME
Magazine and was leaked as proof that the Park Police indeed had some photos of the
body site — despite press reports in early 1994 stating that the all the photos had been
spoilt).

Logical Shots

In the words of independent Foster investigator, attorney Allan J. Favish, "Mr. Fiske's use
of Mrs. Foster's statement was clearly deceptive. If she was shown a silver-colored gun at
the May 9, 1994, interview, then obviously she failed to give a valid identification of the
official black death gun. Likewise, if she was shown the official black death gun at this
interview and identified it as being silver-colored then, equally obviously, she failed to
give a valid identification of the official black death gun. Mr. Fiske failed to mention his
report was based on Mrs. Foster's being shown a gun she believed was silver-colored - a
description incompatible with the official black death gun depicted in the official photos,
testimony, and reports."
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It is interesting to note that no one at the interview with the widow, not the FBI agents,
not the representative of regulatory counsel Fiske, and not the Foster family lawyer, saw
fit to question what had transpired in their presence. One wonders how each of these
gentlemen would have reacted that day if they had been confronted with a married
bachelor.

During a lengthy interview I had with two investigators for the Starr OIC in March 1996
in which I raised the “gun color” issue, I was coyly told that the reason that the widow
described the gun she was shown by the FBI was silver was that it actually was a gray
color. You see, I was told, virtually all the bluing had worn off the entire weapon,
exposing the dull gray base metal. When I looked at the two Starr investigators as if they
were crazy, the interview moved on to other subjects.

For whatever reason, the “no bluing made the gun look gray — kind of a dull silver. . .”
explanation died at the OIC long before Starr’s report came out. We do know the leaked
photo and the record make it clear that the official death gun was entirely black.
Furthermore, if one could manage to wear off virtually all the bluing on a gun, the result
would be one of the most distinctive and rare descriptive elements for a gun that could be
imagined, yet this supposed feature was never mentioned at the time by the Park Police,
the ATF, or the FBI Lab (Imagine describing Gorbachev's balding head without
mentioning its large "strawberry mark").

As can be seen from the quotes from the Starr report above, Mr. Starr does not tell us in
the text of his report that the official death gun is black (though in a footnote he does cite
1995 and 1996 witness descriptions of the gun, describing it as black or dark, as
“consistent with” the gun officially found in Foster’s hand at the park). We are merely
told that Mrs. Foster "seemed to remember the front of the gun looking lighter in color
when she saw it during the move to Washington.”

This is apparently an attempt by Starr to have his readers believe that the two guns are
one and the same: the (all silver) gun Mrs. Foster brought with her to Washington and the
(all black) gun found at the body site. Anyone who has seen the “gun-in-hand” photo
from the park (black gun) will have little difficulty understanding why Starr did not
publish this photo with the caption, “the silver-colored family gun Mr. Foster used to kill
himself.”

Starr also tells us (page 79) that “there are discrepancies in the descriptions of the color
and kind of gun seen in Mr. Foster’s hand.” However, in this context (what does the
official death gun rally look like?), we care less than we otherwise would about these
discrepancies for a very good reason: the investigators possess the actual gun itself so we
need not rely on witnesses at the site for the description of the actual gun that was taken
into custody.
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That is not to say that contemporary witness descriptions of the gun they saw (or did not
see) in Foster’s hand that night are not useful for another purpose: whether on site
witness accounts of the nature of the gun (if any) in Foster’s hand changed from the time
the body was discovered to the time the paramedics arrived on the scene, to the time the
Polaroids of the gun in Foster’s hand were taken and, if so, whether some gun switching
took place.

The relevant question is why the widow “identified” the (presumably) black gun she was
shown in her FBI interview as the silver six gun she had brought up from Little Rock.
Did she think the gun she was shown was the silver six gun she brought up from Little
Rock because that gun (which vanished from its customary location in her Georgetown
home before she looked for it the night of the death) was in fact shown to her?

[There are a number of other attempts in the Starr Report to link the official death gun to
the Foster family, but they ring just as false if one is familiar with the contents of the
underlying investigative record on the gun gathered by the government — see the long
report I wrote on the Foster death.]

Evidentiary "discrepancies" like this one fill the 20-page insert the three judge panel
ordered made a part of the Starr Report on the Foster death, along with the well-
documented details of Knowlton’s harassment. Presumably, this sort of evidence was a
material consideration in the court's decision to mandate that Knowlton's evidential insert
be made a part of Starr Report. Presumably, also, evidence like this is one reason Starr
resisted the insert so strongly and so repeatedly.

Some Speculation

A final comment about the “silver gun” the widow remembered from Arkansas, said she
brought to Washington, and did not find in its customary place in her home the night of
Foster’s death: Since the “silver gun” is clearly not the all-black official death gun, when
was the “silver gun” removed from the Foster home, and by whom? What was the
reason? Was the silver gun supposed to make its way to the park, to be placed in Foster’s
hand before the body was discovered earlier than planned?

If the Confidential Witness had not happened to see the body on the backside of an
earthen berm in the far northwest corner of the park at about 5:45 PM, one might have
expected the body to remain undiscovered until well after sunset. Why? The park is
closed at sunset (a gate is moved across the exit from the George Washington Memorial
Parkway) by the Park Police. Before they do so, a drive-by is done in the parking lot to
shoo out any late visitors.
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At that point on the night of the death, the beat officer would have found Foster’s Honda
sitting by itself in the parking lot. The doors were unlocked and Foster’s suit jacket and
tie were on the passenger front seat. After calling out (“The Park is closed”) and getting
no response, the officer would probably have walked over to the car to check it out
(someone could be sleeping in the back seat, whatever), seen it was unlocked, opened the
door, and found Foster’s White House ID under the jacket and Foster’s wallet with
various photo IDs in the inside pocket of the jacket. The White House ID alone, would
have triggered a major flap and a search of the park that would likely have located the
body within an hour or two after sunset.

This specific scenario is somewhat farfetched, but it would have allowed several more
hours for the silver gun to have made its way to Foster’s hand (and for Foster’s Honda to
actually arrive in the parking lot — see below). It would also have allowed several hours
that evening (using Foster’s White House keys — see below) to search and to empty his
office of any critical documents.

Alternatively, given the official death gun in Foster’s hand was particularly unsuitable to
be the official death weapon (and the failure of the silver gun to arrive on time at the
park?), the silver gun could have been removed from the Foster home the evening of the
death for possible eventual use (as it may have been at the widow’s FBI interview). After
the Park Police investigators had arrived (in the company of a senior White House
official, assuring someone from the White House would arrive with he Park Police) to
make the death notification, they were followed immediately by other White House
officials, family, and friends.

The widow searched for the silver gun, didn’t find it, and thus logically assumed it must
be the official death gun. So sure was she, that when presented with the photo of the all-
black official death gun, she told the Park Police she could not identify it and why: it was
not the silver six gun with the large barrel (“the cowboy gun”) she expected to see.

This, too, is speculative, but the Park Police shift commander noted the night of his death
that the first questions he was asked when two senior White House officials called him
separately right after the shift commander had notified the Secret Service of the death had
to do with the gun: “First [emphasis added] he asked whose gun, then, have you checked
registration.”

Calls from both White House officials came quickly and at almost the same time and both
“asked about weapon.” A man is found dead of a gun shot and the police receive two
calls back to back from his close friends. . . asking for a description of the death weapon
and to whom it is registered? Seems like an odd set of questions to be asked first . . .
twice. Read on!

FOSTER’S PERIPATETIC KEY RINGS
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The lead Park Police investigator at the body site gloved up and probed all of Foster's
pants pockets at the park. Among other things, he said he was searching for a piece of
paper (suicide note). Officially, while doing his search of the pants pockets, two separate
key rings in Foster’s right front pants pocket were missed. One key ring held Foster's
four White House keys. The other held an unknown number of Foster's personal keys
(this key ring was retrieved by the White House before it could be inventoried). Starr
(page 75) incorrectly refers to this search as a merely a "pat down," but elsewhere he does
indicate correctly that the investigator "felt into Mr. Foster's pants pockets at the scene."

After realizing that the keys (or at least the Honda ignition key) were not on Foster's body
or in the car in the lot said to be Mr. Foster's Honda, the two Park Police investigators did
not do the reasonable thing and initially search around the body for them (remember the
eyeglasses had been found 19 feet from Foster's face), but apparently spontaneously
drove to the morgue to "retrieve" the keys, officially finding them where they fully
expected to, in Foster's right front pants pocket.

These temporarily missing keys have produced some controversy, especially since it is
clear that two White House officials did visit the morgue that night to confirm what had
already been confirmed to both officials — that the deceased was indeed Mr. Foster. It is
equally clear that if Mr. Foster's White House office was to be searched that night, his
White House keys, including a high security key and the keys to his other locking files,
would have been useful. It is also clear that, hypothetically speaking, Mr. Foster's car key
would have been useful to anyone who had to drive Foster's car to the park very late that
afternoon if, for some reason, Mr. Foster himself could not do so.

There is some evidence (in the official record and elsewhere) that the White House
officials visited the morgue before or about the same time the Park Police investigators
did (and therefore they conceivably could have dropped off the keys for the investigators
to retrieve, either from the body or at an actual rendezvous). However, Starr tells us
(page 74) that the two White House officials viewed the body "near 10:30 PM," long after
the Park Police officers had retrieved the keys (the investigators having been "at the
morgue at 9:12 PM" according to the same hospital log even though the evidence control
sheets show both key rings were logged in to evidence at 8:45 PM). Unlike the
investigators, however, the two White House officials were not allowed to go into the
morgue where the body was, or so Starr tells us.

Although the official record on this point is somewhat murky, Starr's statement that the
two White House officials, Bill Kennedy (who reported to Foster in the Counsel's Office)
and Craig Livingstone (of "Filegate" fame and head of White House Personnel Security
who reported to Kennedy) viewed the body "near 10:30 PM" based on the hospital log is
questionable. To understand why, one only has to refer to information supplied to
government investigators by Kennedy and by the White House itself — information that
Starr does not attempt to reconcile or even mention.
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Officially, the investigators left the hospital immediately after the retrieval of the keys at
9:12 PM and drove to the Foster home to make the death notification to the Foster family.
While en route, they received a call from their shift supervisor that Kennedy and
Livingstone were on the way to the hospital to view the body. According to the
investigator's Senate deposition: "We called the security guards at the hospital, told them
they [Kennedy and Livingstone] would be coming and it would be all right to see the
body.

This call presumably took place around 9:30 PM at the latest since it was before the two
investigators received another call on their mobile phone from their shift supervisor
diverting the investigators to pick up David Watkins, a senior White House staffer, at his
home and take him to the Foster home in Georgetown for the death notification. Even
with the diversions, they arrived at the Foster home at 10:00 PM.

This does not agree with Kennedy's account in his Senate deposition. Kennedy said that
he and Livingstone were physically present at the hospital "at least [emphasis added] a
couple of hours" and "most of that time was spent waiting [emphasis added] to view Mr.
Foster's body." According to the police account above, Kennedy and Livingstone should
not have had to wait at all since the Hospital had been given the OK from the Park Police
and had been primed for their arrival.

If Kennedy and Livingstone were at the hospital even the minimum two hours sworn to
by Kennedy and, as he also says, left very shortly after viewing the body at Starr's "10:30
PM," they must have arrived at the hospital at not later than 8:30 PM and some forty-five
minutes before the investigators arrived to retrieve the keys at 9:12 PM.

A hospital employee on duty that evening and with knowledge of these comings and
going could not remember the specific clock times that Kennedy and Livingstone arrived
or that the Park Police investigators arrived, but this employee (in an unofficial in
informal interview long ago with a friend of mine, Hugh Turley) was clear on one point:
"The White House people came first."

The investigators' own depositions are not consistent regarding when they went to the
hospital. One investigator's Senate deposition (before the question was pointedly raised
again much later in his deposition) states: "As it turned out, [the other investigator] and
myself went to the morgue in Fairfax Hospital, after we made a death notification, to
recheck him. At that point [the other investigator] located the keys in his pocket."

Of course, the only death notification these two investigators made that night was the one

at the Foster home (arriving at 10:00 PM and staying 70 minutes, requiring the retrieval
of the two missing key rings to be no earlier than 11:30 PM or so).
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Does anything else in the record tend to corroborate this analysis? According to a White
House "chronology" covering the time around Foster's death, Kennedy and Livingstone
arrived at the Foster home between 10:00 and 11:00 PM. Livingstone's Senate deposition
confirms this range, but is more specific, saying they arrived at the Foster home between
10:30 and 11:00 PM. We have a relatively firm time from Mr. Starr - based on the
hospital log - that the two were at the Hospital until 10:30 PM (or shortly thereafter)
viewing the body. According to Kennedy, after viewing the body, he spoke by phone
with McLarty, Nussbaum, and Hubbell before leaving the hospital.

Then he and Livingstone left the hospital, leaving one of their two cars behind (they differ
as to which one), drove the 20-25 minutes to Kennedy's home in the "Beverly Hills"
section of Alexandria, waited a while for Mrs. Kennedy to get dressed and for Kennedy
himself to change clothes, and only then drove to the Foster home in Georgetown. Even
with the light traffic at that time of night, they obviously could not have arrived until well
after 11:00 PM if the time Starr says they viewed the body (10:30 PM) is correct.

Finally, Starr says that Kennedy and Livingstone were only allowed to view the body
through a glass window. Though of course, someone would still have had to go into the
morgue proper, slide the body in its body bag out of the wall unit, put it on a gurney, roll
it over to the window, and unzip it before Kennedy and Livingstone could see it from the
other side of the glass. This is not the way one of the two Park Police investigators
described the process in his 1994 Senate deposition.

After explaining the more than ample reasons why there was no reason for Kennedy and
Livingstone to visit the body to confirm it was Foster, the investigator continues: "Many
times you view a body, you are in a separate room and view it through the glass. This
time, I don't think that happened. They were in the morgue in the hospital, they were let
in, the room attendant unzipped the body bag, they looked at it, he zipped it back up."

The investigator did not elaborate why "I don't think that happened" in Kennedy's and
Livingstone's case even though Starr tells us in his Foster report that the body was viewed
only through a glass window. For what it's worth, we know that the investigator was
correct that the body was still in its body bag because the body was not removed from the
body bag until the next morning at the autopsy.

FOR WHOM THE PAGER BEEPS

Starr (page 72) makes one surprising and very specific statement about the White House
pager that was officially found clipped to Foster's waist: "White House records of pager
messages do not indicate messages sent to or from Mr. Foster on July 20."

Whether or not White House records "indicate" that Foster was paged or not, what does
the Park Police investigation reveal about whether Mr. Foster was paged or not that

FOIA # none (URTS 16371) Docld: 70105756 Page 211 29



afternoon? The Park Police investigation began the night of the death and lasted about
two weeks, so information was relatively fresh in people's minds then.

The pager is of interest since there was some controversy whether it was a model that
could store messages even though it was turned off (officially, the pager was found in the
"off" position). This question has never been definitively answered in the voluminous
public record, even though the individual pager's serial number was recorded and the
pager itself was returned to the White House.

The pager belonged to the White House Communications Agency and had been signed
out by Foster, perhaps on the day of his death. Why he wanted to be certain people could
page him while he was on the way to kill himself is a question I leave to my readers.

Obviously, no one could be certain what (if any) messages the pager had stored in it until
it could be examined. Perhaps that explains why it was returned to the White House so
very quickly. The evidence control and chain of custody paperwork indicate that the
pager, along with Foster's personal effects, were picked up at 7:35 PM the next night, a
little over 24 hours after the death. However, the investigator who logged the pager and
the personal effects into the evidence locker for safekeeping the night of the death stated
under oath that the Secret Service "already had the beeper" before the personal effects
were picked up at 7:35 PM on the 21st.

Whatever their failures (and there are many), the Park Police and FBI investigations were
conducted in the immediate aftermath of the death and, generally speaking, before "re-
interviews" could be used to "coordinate" people's stories. That is, if the Park Police did
not discern any "problems" with what witnesses told them, chances are that the
information received would have been recorded correctly.

For example, this article details a number of "problems" associated with the Park Police
records that were generated concerning events at Fort Marcy Park near the time of the
death. Those "problems" were "Park Police Problems."

If high officials of other entities, such as the White House, had similar "problems"
concerning happened at, say, the White House around the time of the death, it is natural to
assume that the Park Police would have been less informed and less knowledgeable about
such problems and therefore less able to prevent them from surfacing in its own records.

With that in mind, what does the Park Police case file have to say about whether Foster
was paged the afternoon of his death according to interviews conducted two days later?
"Mr. Nussbaum [Foster's boss] tried to page him at approximately 1830 hours [6:30 PM
on July 20]." "Mrs. Pond [Nussbaum's assistant] said the left work at approximately
1845-1850 hours on Tuesday [6:45-6:50 PM on July 20]; but, before she left at around
1820 or so, Maggie Williams (Mrs. Clinton's Chief of Staff) called for Vincent. She
paged Vincent and left the White House number for him to call."
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Starr may be literally correct when he states "White House records of pager messages do
not indicate messages sent to or from Mr. Foster on July 20," but I think it is clear that
both Foster's boss and the First Lady's Chief of Staff tried to reach Foster at about the
time the Park Police first located the body.

THE MEDICAL EXAMINER'S REPORT
That Pesky Official Record. . . Again!

The "Report of Investigation by Medical Examiner" I located in the National Archives
last July 19, four days after Starr filed his report with the three-judge panel, states that
Foster died from a "perforating gun shot wound mouth-head." However, a four-letter
word that originally was typed in after "mouth-" has been largely obliterated and the word
"head" added following the largely obliterated word. The narrative summary on the next
page of the report is inconsistent with the as-altered first page, referring to a "self-
inflicted gunshot wound mouth to neck," not "mouth to head."

This discrepancy is all the more important since a paramedic at the scene who viewed
Foster's body from a distance of 2-3 feet stated under oath that there was a bullet wound
on Foster's neck just under the right jaw-line. He was not certain of the caliber slug
involved, but estimated it to be a .22 caliber round. He also did not believe there was an
exit wound despite being told of the autopsy results specifying a large exit wound in the
upper rear center of the skull. Starr's predecessor, Robert Fiske, said that the paramedic
simply did not see what he testified he saw.

For what it's worth, the Medical Examiner estimated that Foster had been shot with a
"low velocity weapon" and stated he had seen more damage done by a .25 caliber
weapon. His estimate was not biased by knowing that the official death gun was a Colt
.38 Special firing high-velocity ammunition since he never saw it -- the gun had been
removed from the body site prior to his arrival.

The change to the report is a potentially important alteration and an important
inconsistency within the Medical Examiner's report: most gunshot suicides do not shoot
themselves in the neck, if for no other reason than the possibility of surviving for years as
a quadriplegic.

There is no question that an improper "alteration" of a medical record has taken place, not
a "correction," since a correction would involve drawing a single line through the error,
correcting the error nearby, and initialing it (or performing some similar procedure that
leaves a record of who made the change and what the change was).
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It appears that Starr did not realize that this inconvenient and partially-altered report was
buried in the National Archives when he submitted his report on July 15, since the
following appears in his report (page 27) referring to the Medical Examiner's report: "The
report states that the cause of death was 'perforating gunshot wound mouth-head' [no
mention of the alteration]. . . [The death certificate - same doctor] states that . . . the
manner of death was . . . 'self-inflicted gunshot wound mouth to head."

The Medical Examiner's report above, has the identical phrase, although it seems that
Starr's quote has changed "neck" to "head" even though the OIC references both pages of
the Medical Examiner's report (including the page that says "mouth to neck" in the copy
at the National Archives). Since I didn't find this document until July 19, I was unable to
let Starr know about its presence there until after his report had been handed in to the
three-judge panel.

Time, If Not The Tide, Waits For Mr. Starr

Starr (page 27) continues to rely on Park Police reports that the Medical Examiner arrived
at Fort Marcy Park at 7:40 PM, even though the doctor told the FBI he arrived at 6:45
PM. Starr ignored the handwritten notes of a park police investigator taken in the park
that night and Dr. Haut's own Medical Examiner's report dated the day of the death.

The investigator's notes are a real-time listing of events, including an inventory of Foster's
personal effects as they were removed from the body. The inventory could not have been
done before the personal affects were removed from Foster's body because, for example,
there is a notation of the words engraved inside Foster's wedding band. Immediately after
the personal effects removed from the body were listed, the investigator wrote "1943
[7:43 PM] Dr. Haut [the ME] ffx co. [Fairfax County Hospital] take to ffx co hosp[ital] to
be pronounced [the ME pronounces the body dead at the scene, but a doctor at the
hospital also "pronounces" someone dead, and this happened with Foster's body as well]."

The notation continues: "2003 [8:03 PM] ffx co Fire & Rescue Engine One (McLean) ffx
co Fire & Rescue Truck One." Fairfax County Fire and Rescue returned to Fort Marcy
Park to transport the body a little after 8:00 PM. According to the computerized time logs
for these vehicles, Truck One ["TO1P"] arrived at the parking lot at 8:02:25 PM, a near
perfect match to the 7:43 PM time noted by the investigator as the time the unit was
summoned (fifteen minute drive from the station to the park).

The fire truck (apparently a pumper unit) was followed shortly thereafter by the
ambulance ["A01"at 8:16:27 PM] that would transport the body. The ambulance arrived
at Fairfax County Hospital at 8:30:55 PM, consistent with its departure time from the
park. The fire truck was dispatched because Foster's body was some 775 over fairly
rough terrain from the parking lot and the truck crew was needed to help roll the body
over the ground on a gurney to the parking lot.
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Further corroborating the time in the investigator's handwritten notes for the arrival of the
fire truck, the dispatch log of the Fairfax County Fire and Rescue Department notes that a
call was received at 19:45:13 (7:45 PM and 13 seconds) that resulted in the dispatch of
the fire truck that arrived in the Fort Marcy Parking lot at the 8:02:25 PM referred to
above.

What do the investigator's contemporaneous handwritten notes and the rescue vehicles'
time logs mean? They mean that 7:40 PM or so is not the time the Medical Examiner
arrived in the park, it is instead the time (7:43 PM) that he turned to the police on scene
and said, in effect, "I'm done with the body, you can call to have it transported to the
morgue at Fairfax County Hospital." Whoever wrote the Starr report again failed to
check the official record (or decided to simply brazen it out).

To put this in context, the report of Starr's predecessor, Robert Fiske stated that the
Medical Examiner arrived at the park at 7:40 PM and that the body was bagged (some
250 yards from the parking lot) at "approximately 8:45." Allowing several minutes to
bag the body and move it the 250 yards or so to the parking lot (where a toe tag was
placed on the body) and considering the fifteen minutes the logs show it took to reach the
hospital from the time the ambulance left the park, it's clear that both Mr. Starr and Mr.
Fiske fooled with the actual time-line for events that night. They pushed back the actual
times of a number of events, apparently in an effort to explain the huge interval between
the time the Park Police actually learned that Foster worked at the White House (no later
than about 6:30 or so) and the time the White House officially says it first learned of the
death (8:30 PM).

Is there any other contemporaneous record that would explain the Medical Examiner's
statement to the FBI regarding his arrival time ("recalls arriving at the death scene at
approximately 6:45 pm") and buttress the times in the investigator's handwritten notes
described above? Starr tells us that the doctor "did not contemporaneously record the
time of his arrival." That's true, depending on how close to the event you think
"contemporaneously" implied. It is clear, however, that the doctor typed up his formal
report that night (at least it is dated July 20). The report is very revealing since it states
that the time the doctor was notified he was needed at the park was "6:45 pm," jibing
quite nicely with the 6:45 time in the FBI report (erroneously reported therein, apparently,
as his arrival time at the park).

To top it off, the Medical Examiner's report states that the doctor first viewed the body at
"7:15 pm." Allowing a reasonable 30 minutes or so to examine the body gets us to the
time the investigator noted, 7:43 PM, as the time that the doctor gave permission to call
for an ambulance to transport the body. Finally, according to his FBI interview, "Haut
left the scene approximately 30 minutes after his arrival," meshing quite nicely with the
time he says he arrived on scene (7:15 PM) and the time the investigator recorded that he
was finished examining the body (7:43 PM).
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SOME FOREST WITH YOUR TREES

Perhaps one reason why the government denies allegations that there was a cover-up
involving the death of Vince Foster has to do, in part, with what a poorly executed cover-
up attempt it was. Embarrassing. . .as well as illegal. But the lousy job done on the
cover-up does make it easier to find evidence in the official record that a cover-up
existed.

Perhaps it is necessary to state the obvious. Mr. Starr and his predecessors were charged
with determining, among other things, whether there was a cover-up in connection with
the Foster death. Now, if for the sake of argument, we ask ourselves who would have a
key role in that cover-up, might we consider the possibility that the police on scene could
have been involved? Hypothetically-speaking, this seems like a good possibility.

So, what did Starr and his predecessors do? They relied heavily on police reports to
confirm that there was no cover-up involving the police even though detailed
contemporaneous records are available from equally reliable sources that simply scream
cover-up when compared to the Park Police reports. Perhaps this utter lash-up helps
explain the common phrase "close enough for government work."

STARR ON THE AUTOPSY
A Pre-Autopsy?

There are many discrepancies having to do with the autopsy that were known prior to
Starr's report. However, he introduces a new misleading statement. Referring to the
publicly-available report written by the senior of four Park Police Officials to attend the
10 AM autopsy on July 21, Starr (page 28) quotes from it: "After briefing [the autopsy
doctor] with the available information surrounding the crime scene and the victim he
started the autopsy on the victim." This leaves the reader with the impression that the
four Park Police officials were present at the beginning of the autopsy just as they were
supposed to have been. Not so.

Starr does not quote these lines from the Park Police Report: "Prior to our arrival, the
victim's tongue had been removed as well as parts of the soft tissue from the pallet [sic.]"
This is a potentially important omission since the work done before the arrival of the Park
Police was central to an autopsy of a man who was said to have pressed a gun against his
soft palate and pulled the trigger.

The Starr quote also gives the impression, without saying so directly, that some or all of
the four Park Police officials had been present at the body site the night before. Not so.
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None of the Park Police officers at the autopsy had been present at the body site the night
before. Reason? The Investigators who would normally attend the autopsy had
confirmed with the autopsy doctor that morning that the autopsy would not take place
until the July 22 and had gone home to get some sleep after a long day and a long night.

The date of the autopsy was then moved up from July 22 to July 21, apparently due to the
desires of the White House. This prevented anyone who had viewed the body and its
injuries at the park from also seeing the body at the autopsy (a useful cross-check for all
those involved in the investigation and thus a standard police procedure).

A Salient Omission

Starr (pages 31 and 32) also quoted selectively from the Park Police report in describing
what the autopsy doctor told the Park Police: "There was no evidence of bullet fragments
in the head." This is misleading. The entire quote from the Park Police Report: "[The
doctor] stated that X-rays indicated that there was no evidence of bullet fragments in the
head." The part about the x-rays is significant since the doctor later stated under oath that
he took no x-rays (even though he had indicated within the autopsy report that he did take
X-rays).

THE FOSTER HONDA — “EVIDENTLY" STARR HAS A PROBLEM
When Did Foster's Honda Arrive At Fort Marcy Park?

Starr's report gives the reader with the impression that Foster's gray 1989 four-door
Honda Accord LX sedan arrived at the park prior to 4:30 PM on Tuesday, July 20, 1993,
perhaps as early as 3:00 PM, or perhaps even earlier. However, numerous witness
accounts ignored by Starr consistently indicate that the vehicle Starr refers to as Foster's
Honda was actually not Foster's. The parking lot at Fort Marcy is a quite small one with
only about 20 spaces, all of which are located on the left side as one drives into the lot.
The presence or absence of a given car in this lot would be hard to miss, especially if
there were only two or three cars therein.

This is an important point since all the official reports indicate that Foster drove himself
to Fort Marcy park in his gray four-door1989 Honda Accord LX sedan before committing
suicide in the extreme northwest corner of the earthen-walled fort. The consensus in the
record indicates a time of death roughly halfway between 1:10 PM when Foster left the
White House and 5:45 PM, the time his body was officially discovered.

If Foster's Honda did not arrive at Fort Marcy Park until well after Foster was dead, the
theory of the death advanced in all the official reports is obviously in error, to say the
least.
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Starr Caught /n The Act

Starr (pages 20-21) makes much of a witness [C1, a CIA employee] who saw a "dark
metallic gray, Japanese sedan occupied by a single, white male" take the Fort Marcy Park
exit from the George Washington Memorial Parkway between 2:45 and 3:05 PM on the
day of Foster's death, suppressing the most salient fact: that C1 himself, when interviewed
by the FBI, made it clear that the car he had seen could not have been Foster's 1989 four-
door metallic gray Honda Accord LX sedan with Arkansas plates.

According to the FBI, "[C1] once again reiterated the fact that the license plate he
observed had the name of the state located in the lower right hand corner of the plate,
further stating that since the Arkansas plate has, in bold letters, the name of the state at
the top of the plate, he would have clearly remembered the identification of the state. . .
[The car he saw was] definitely not [the one in the] photo of car [he was] exhibited. The
license plate [was] definitely not the same."

Thus, Starr to the contrary, there is no evidence that Mr. Foster's Honda entered Fort
Marcy around 3:00 PM. Why did Starr use this much space in his report to describe a car
that could not possibly have been Foster's unless he was desperate to put forward any
witness whose account might place Foster's Honda at the park that afternoon before the
body was first discovered around 5:45 PM?

Who Will Rid Me Of This Inconvenient Witness?

Starr next reports the statement (pages 21-22) of a witness regarding a car he had seen in
the Fort Marcy Parking lot from 4:30 to 4:35 PM: "[C2; Patrick Knowlton] saw one
unoccupied car, which he described as a "rust brown colored car with Arkansas plates"
[Knowlton had reported "a brown foreign car with Arkansas plates" when he called the
US Park Police shortly after the death]. Without more, someone reading Starr's report
could be forgiven for thinking that Knowlton's description corresponds fairly well to
Foster's 1989 Honda since Foster's Honda, after all, did have an Arkansas license plate.

Curiously, Starr chose not to report that Mr. Knowlton was emphatic in all his FBI
interviews (and when under oath before the Whitewater grand jury) that the vehicle he
saw could not have been Mr. Foster's Honda because, although the vehicle he saw was a
Honda Accord with Arkansas plates, it was not at all similar in color to Foster's 1989
Honda Accord ["Asturias Gray," a pure medium gray according to Honda's records] and
was roughly five years older than Mr. Foster's 1989 model.

When he was shown photos of Foster's car by the FBI, Knowlton repeated that the car in
the photo was not the car he had seen in Fort Marcy park. Mr. Knowlton was even asked
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whether the car in question was an LX model, as Foster's Honda was, and he replied that
the Honda he saw had not been an LX model. When escorted to the FBI paint lab,
Knowlton picked out two color panels (same color) as the color of the Honda he had seen
in the parking lot about 75 minutes before Foster's body was discovered. The dull brown
color in question was only offered by Honda in 1983 and 1984, thereby independently
corroborating Knowlton's prior estimate of the vehicle's age.

Mr. Knowlton also described several other aspects of this vehicle that did not correspond
to the Foster Honda that was "officially" in the parking lot. Thus, it appears that Foster's
Honda was not at Fort Marcy by 4:30 PM, though an innocent reader of Starr's report
would reach the opposite impression. Mr. Knowlton was harassed for telling the truth,
lodged a civil suit against the government agents involved, and was able to convince
Starr's bosses to make his 20-page filing legally as much a part of the Starr Report as if
the OIC had written it (See above).

Damn Civilian Witnesses!

Starr next reports (page 22) a very small part of the information provided by a couple [C3
& C4; “the couple”] who pulled into the Fort Marcy Parking lot at about 5:00 PM and
remained sitting in their white four-door 1992 Nissan with Maryland plates until about
5:30-5:45 PM when they left the lot and walked southeast into the woods. Curiously,
Starr chose not report the descriptions they provided of the only other car that was in the
parking lot when they arrived (and which was still in the lot when C3 and C4 left the
parking lot and walked into the woods).

The reason for Starr's omission? Officially, Foster's car was the only other vehicle parked
in the lot at the time and both these witnesses describe a car that, while not corresponding
to Foster's 1989 gray Honda, corresponds quite well with the description provided by
Knowlton of the vehicle he had seen from 4:30 to 4:35 PM. The couple told the FBI that
"the only vehicle in the parking area was a relatively old (mid-1980's) Honda, possibly a
Honda Accord." The FBI interview notes of the couple stated that the vehicle in question
was a "tannish/dark color." The car was also described by the Bureau in the couple's
interview reports as "a small station wagon or hatchback model, brownish in color" and
also as a "brown car."

Thus, it appears that Mr. Foster's gray Honda had not been observed at Fort Marcy by
about 5:30 PM. Starr also fails to tell us that this couple reported the presence of two
men in and around the "brown car" to the FBI - one man was in the driver's seat and the
other had put the hood up. Since Starr would have us believe that this brown car was Mr.
Foster's vehicle, why did he think the presence of the two men in and around Foster's car
about 20-30 minutes before his body was found not worth mentioning? Perhaps Starr
agrees with his predecessor about this couple: Robert Fiske reported "Neither individual. .
. observed anything unusual" (Fiske Report, page 35).
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In a bizarre tour de force, the Park Police interview of the couple on the afternoon of the
death provides no description whatsoever of the vehicle in question, except to
gratuitously describe it as the "deceased's vehicle"! Perhaps it is no coincidence that C4,
when shown her Park Police interview report for the first time, told the FBI that the Park
Police report did not accurately reflect what she had told the Park Police about the cars
she had seen in the parking lot. . . This amazing direct evidence that prior official reports
had been altered was completely ignored by Starr.

Although, based on the evidence presented here that Foster’s gray Honda was not present
in the parking lot before the couple left the lot for their walk in the woods, the Starr
report, in footnote 199, makes us think that they told Starr’s investigators they did see Mr.
Foster’s Honda: “According to the reports of their interviews at the scene on July 20,
1993, C3 and C4 did not see anyone in or touching Mr. Foster’s car [emphasis added].”
Notice that Starr is citing the July 20, 1993, Park Police interview report — the same
interview that C4 later told the FBI did not accurately reflect what she had reported to the
Park Police!

The "Confidential Witness"

Starr next describes a highly selective portion of what another witness [C5, termed the
"Confidential Witness" in the Fiske Report since he made a formal request, which was
respected in the record, unlike what happened to the other civilian witnesses. During the
Park Police investigation, he was known simply as “the man in the white van”] reported
seeing that afternoon in Fort Marcy Park when he arrived around 5:40 PM.

[This is the man who officially first discovered Foster's body in the far northwest corner
of Fort Marcy, some 750 feet from the parking lot, at about 5:45 PM. This “confidential
witness” was not interviewed by the Park Police since he did not come forward until
some eight months after the Park Police investigation was had ended.]

Starr also omits C5's description of the vehicle in the parking lot that afternoon - the one
that was officially Foster's Honda but, apparently, was not. This witness "described this
vehicle as a compact Japanese made sedan, color possibly light blue or tan. . ." in his first
FBI interview.

In his second interview, he described the vehicle "as light tan or light brown Japanese
vehicle which could have been a Nissan, Toyota, or possibly a Honda." When shown
photographs of the Foster's Honda, this witness told the FBI that he could not identify it.
He later described the vehicle he had seen under oath as a "light brown or cream colored
Japanese made car," next as "brown [not "light brown"] or cream colored. . ."
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This witness came forward publicly to Radio Host G. Gordon Liddy in March 1994. He
also described the vehicle in the parking lot that was officially Foster's gray Honda to
Liddy as "a light brown or cream colored Japanese-made car." This witness told Liddy
that he had decided to come forward because he had heard of a story in the March 14,
1994, in the New York Daily News which stated that the two Park Service workers to
whom the witness had reported the body just before 6 PM on July 20, 1993, were now
denying that the confidential witness ever existed. There being no phone at Fort Marcy,
the witness had driven almost three miles northwest on the George Washington Memorial
Parkway to the Turkey Run maintenance facility and asked two workers he found there to
call 911. They did so at 5:59:59 PM, but did not obtain the witness's name or the license
plate number of his white construction van.

This witness told Liddy that the newspaper article had said that the two workers "were
now stating that they had snuck off down to the park to have a drink, found the body, and
made up the story about [me]. I became very, very concerned about my personal safety.
If someone could make two career employees fabricate a story like that, then that same
person that could have that power. . . would be looking for me." Liddy then asked him,
"You were ready to commit suicide just yet, were you?" and he answered, "No sir."
Liddy's FBI interview states that the witness had "a strongly expressed fear for his life."

Thus, based on the description provided by witness CS5, it appears that Foster's gray
Honda had not arrived in the park as of about 5:50 PM or so, even though the body had
been discovered by that time.

The "Mercedes" Of Witnesses

Starr next mentions a witness [C6, the last civilian witness cited by Starr] whose blue
Mercedes had broken down on the George Washington Memorial Parkway and coasted to
a stop on the exit ramp to Fort Marcy, but Starr does not tell us anything about the
vehicle, officially said to have been Foster's gray Honda, which she saw in the parking lot
at about 6:00 PM when she walked up to the lot looking unsuccessfully for a pay phone
so that she could call a tow truck. This witness was interviewed by the Park Police and
reported that the vehicle in question was (the total description) "a lighter gray or silver,"
according to the handwritten notes of her Park Police interview on August 5, 1993.

This information on the car does not appear, however, in any of the typed Park Police
reports on the death, but her FBI typed interview report essentially duplicates the
vehicle's description from the handwritten Park Police interview: "light gray or silver in
color." Thus, this witness appears, based on at least some of the underlying investigative
record, to have been the first witness to report the presence of a car in the Fort Marcy
parking lot that could have been Foster's medium gray Honda. Why didn't Starr mention
this description, the first that appears to back of his claims that Foster's car was in the
parking lot at Fort Marcy?
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Perhaps because the description recorded by the Park Police is bogus and not
substantiated by what the driver of the broken-down Mercedes actually told the FBI.
Two journalists working independently (the latter at my direct suggestion), interviewed
C6 separately. She described the vehicle in question in the following way: "tannish
brown" (to Ambrose Evans-Pritchard) and "light tan or brown" (to the other reporter)
"Are you sure?" Evans-Pritchard asked, immediately after receiving her unhesitating
description of the vehicle. "Oh, yes, quite sure," she told him.

Evans-Pritchard reports that has had access to C6's handwritten FBI interview notes (the
record upon which the typed FD-302 interview reports are based). Evans-Pritchard
wrote, "The color is not even mentioned. It is obvious that the FBI inserted the words
light grey' ['gray'] later." It would be interesting to see this handwritten FBI interview
report; it is not in the original public record and not among the 389 pages of handwritten
FBI interview notes freed up by a successful Freedom of Information Act lawsuit in
March 1996

Damn Paramedic Witnesses!

It's now 6:00 PM, some 10-15 minutes after Foster's body has been discovered and it
appears that there is little or no evidence that Foster's 1989 gray Honda is present in the
parking lot and quite a lot of consistent evidence (even given the natural variations
descriptions generally provided by witnesses) that a brown car some five years older has
been present in the lot since at least 4:30 PM.

The Fairfax County Fire and Rescue Department responded quickly to the 6:00 PM 911
call with two units, Engine 1 and Medic 1, which arrived in the parking lot at 6:09:58 and
6:10:16 respectively, based on computerized time logs. The first Park Police unit to
respond arrived in the lot very soon afterwards at 6:11:50 PM.

The contemporary "Narrative Report" keyed in by the lead paramedic describing what he
saw as his emergency units pulled into the parking (ignored by Starr) lot would
presumably be a good source of information about the civilian vehicles then in the lot (all
the more so if it turns out that there is valid evidence that Park Police reports were altered
at some point in the Foster death investigations, as suggested by C4's statement to the FBI
mentioned above). So, what does the lead paramedic's report tell us?

"As we entered the park (Fort Marcy) we passed a light blue Mercedes w([ith]/its hazards
on [emergency flashers]. No occupant in view [C6's Mercedes]. Went further up into the
park and saw two other veh[icles]. Brwn [Brown] Honda AR Tags. And a white Nissan
w[ith]/MD [Maryland] tags. No other people in the area. We split our crews one went on
the north trail and the other on the south trail [searching for the body]."
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The description of C6's Mercedes is accurate, including as to its position and the fact that
its emergency flashers were on. The description of the "white Nissan with Maryland
tags" is completely accurate as well (the car that C3 and C4 rode in to the park a bit after
5:00 PM; they were not present when the emergency units arrived because they left the
parking lot using the "southern" trail shortly after 5:30 PM and were out of sight of the
parking lot to the southeast. The search team that searched down the "southern" trail
promptly found C3 and C4.

Witnesses can mistake and misremember vehicle colors. However, given the volume and
consistency of the witness descriptions through the arrival of the first emergency units, it
seems quite likely, at the least, that Foster's gray Honda had not put in an appearance by
about 6:15 PM, some 30 minutes after his body had been found. Remember too, that
according to the manufacturer's records, Foster's car was a medium pure gray with no
brown mixed in (that is, not "taupe" or a similar color).

The Park Police Report A Different Car

It is only after the arrival of the Park Police at Fort Marcy that we start to see traces of a
gray Honda. The transition from the dull brown 1983-84 vehicle to Foster's 1989 grey
car is ignored by Starr. The "beat cop" was the second US Park Police Officer to arrive at
Fort Marcy Park (the first officer to arrive in the parking lot — about two minutes behind
the paramedics and who was the first official to locate the body — did not make any
written report). The beat cop's report, dated July 20, 1993, states: "A gray/brown Nissan
4dr with Arkansas Registration RCN504 was parked in the 4th space from the front of the
parking lot." This was the location that prior witnesses had reported being occupied by
the "brown car." The plate on the Foster Honda was RCN-504.

Remember that the Park Police handwritten notes indicating that C6 had seen a "lighter
gray or silver" car in the lot at 6:00 PM were not made until the interview on August 5, so
the beat cop's report is the first mention of a vehicle in the parking lot with any gray to it.

The report written by the lead Park Police investigator at the body site who reached the
park about 6:35 PM reports the presence of "a 1989 gray Honda Accord, 4 door, with
Arkansas license plates RCN-504." The report by the Park Police Evidence Technician
who photographed the car refers to "the 4dr,grey,Honda Accord bearings Arkansas tags
RCN 504."

The transitional "gray/brown" reported by the beat cop has vanished. The next Park
Police Report in their case file jacket was written by the investigator who interviewed
both the witnesses that Starr later referred to as C3 and C4 in 1997. This report was
written sometime after about 6:45 PM.
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Amazingly, the vehicle that was brown and apparently now is gray (and right there in the
lot before the eyes of the investigator, C3, and C4 - the only civilian vehicle in the small
parking lot except their own white Nissan) is described only as "the deceased's vehicle"
and there is no indication whatsoever in the report that C3 and C4 were asked the obvious
question: "See that [brown or gray - take your pick] car parked over there? Is that the
same car you saw in the lot before you went off into the woods?"

It is also clear from the record that the couple was first interviewed by another Park
Police officer (officially the third officer to reach the park) while they were still in the
woods. When interviewed by the FBI, this officer (who did not file a report) remembered
little of what the couple told her even though she remembers asking them about the cars
in the lot. The officer's FBI interview describes the vehicle in question in the parking lot:
"[The officer] cannot recall the color or make of the vehicle, but does remember it had
Arkansas tags on it." She did remember the white color of the couple's Nissan, however.

A third Park Police investigator, who spent two and a half hours on scene wrote a report
that provides chapter and verse on the disabled Mercedes several hundred feet away from
the parking lot (description of the vehicle, its license plate number, the name of owner
from DMV records, the name of the tow truck driver, his company and phone number, the
time the call to tow the Mercedes came in, ad nauseam) but not one word about any
vehicle in the parking lot. It is legitimate to ask, "Why not?"

The six paramedics and firefighters who had responded to the 911 call all left from the
body after confirming the victim was dead and spent several minutes in the parking lot
before departing Fort Marcy prior to the arrival of the Park Police investigators at about
6:35 PM. The record is clear that the Park Police recorded their names and other ID data.

Presumably these six professionals could have provided relevant information to the Park
Police about the condition of the body, the site where it was found, what they saw in the
parking lot, and so forth. All six had, of course, arrived in the parking lot one or two
minutes before the first Park Police officer arrived. What did these emergency personnel
have to say when the Park Police interviewed them in the course of the 17-day Park
Police death investigation? Nothing - the Park Police interviewed none of them, not
about the body, the parking lot, nor anything else they observed.

How Now, Brown Car?

Since the information above makes it apparent that there was a brown car in the parking
lot for an extended period of time that clearly was not Mr. Foster's gray Honda, is there
anything in the record that indicates what happened to this brown vehicle and anything
indicating when Mr. Foster's gray Honda did appear (assuming C6's statements to the
Park Police and to the FBI about a light gray car being in the lot at about 6:00 PM can be
ignored for the reasons given above)?
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One of the two paramedics who reached the body immediately after the first police officer
was pretty specific about a car he saw in the parking lot at Fort Marcy at about 6:15 PM, a
car that never existed as far as the official reports are concerned. Here is the paramedic's
exchange with a Senate investigator (the paramedic is under oath):

Q: Do you remember seeing an unoccupied car with the engine running in the parking
lot?
A: Yes. It was speculation between all of us that it was the car in the lot running.

"It was the car in the lot running"? What's the "it" refer to? The car is right in front of
them, why bother to speculate whether its engine is running? Was the speculation instead
that "it" (this car) was somehow related to the victim? Why else would the paramedics
speculate about a car in the parking lot?

Was this the brown car with the AR license plate, fired up and ready to leave the lot, but
prevented from doing so because the two paramedic vehicles and the Park Police car were
rolling up the long driveway into the parking lot? What would link the brown car to the
(supposed) suicide victim they had just seen dead in the park - the presence of an
Arkansas license plate, perhaps?

More than one FBI interview of the Fairfax County emergency workers has them
clustered around a car in the lot (officially Foster's) speculating that it belong to the dead
guy ("Several jokes were made regarding the Clinton Administration and it was further
alluded to that the victim was someone who had not gotten a job in the Administration.
The vehicle with Arkansas plates was described to be a business kind of car [meaning?]."

Remember that in-charge paramedic's Narrative Report recorded the presence of two
vehicles in the lot as his units rolled up the driveway into Fort Marcy's parking lot,
including a Brown Honda with Arkansas tags. Was this that vehicle? Well, the initial
FBI interview of the paramedic above who saw the car with the engine running also has
the following statement: "Upon arriving at Fort Marcy Park, [this paramedic] noticed an
unoccupied brown [emphasis] car with the engine running in the parking lot. He noted
that the car was not parked in a space." He also did not recall whether this car was still in
the lot when the paramedics departed the parking lot at 6:37 PM to return to the station. . .

This paramedic is not the only person to notice this vehicle. According to another Fairfax
County emergency worker with the first group who entered the park that night (bear in
mind the Park Police made a decision to interview none of these individuals): "Upon
entering Fort Marcy Park, [this female emergency worker] recalls seeing one car in the
parking area with its hazard lights on. [She] remembers that the engine was running,
noting that the car was unoccupied."
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The FBI indicates that the car she saw with its engine running was not the car with the
Arkansas license plate (officially, Foster's Honda), but there was only one other car
clearly in the lot at the time and it did not have Arkansas plates: the white Nissan with
Maryland plates (C3's and C4's car).

Even the first US Park Police officer to arrive and locate the body indicated there were
more than two civilian vehicles (officially only Foster's gray Honda and the white Nissan
were present then) in the parking lot when he arrived. Still another paramedic referred (in
his FBI interview) to: "Car (red?) with hazard lights in park. . . Red [?] car gone when he
left [the park]." "Red" is not that far from a "rusty brown" - one of the color descriptions
of the brown car seen by so many in the parking lot.

Some analysts, based on a crude map in the record, have thought it possible that this
emergency worker who mentioned a "car (red?)" could have been referring to the blue
Mercedes (its hazard lights were flashing) that was a couple of hundred yards away from
the parking lot, down on the George Washington Memorial Parkway, but the red-blue
color difference aside, it is clear from the official records that the emergency workers left
the park at 6:37 PM (arriving back at the fire station at 6:45 PM) but that the Mercedes
was still in its original location until sometime after 7:00 PM when it was towed. Thus it
is clear that the Mercedes was not "gone when he left the park" and therefore he could not
have been referring to a vanished Mercedes.

It therefore seems clear that there was indeed a mid-eighties brown car with Arkansas
plates in the Fort Marcy Parking lot for an extended period that afternoon. It appears to
have departed the parking lot at about 6:25 PM or so. This car is ignored in the official
reports. It was also not Mr. Foster's gray 1989 Honda Accord. It is less than clear when
the gray Foster Honda arrived in the parking lot because there appears to be an intention
in the record to make everyone believe that the gray Honda was in the parking lot
sometime from mid-afternoon onward.

Better Late Than Never — Foster Honda Actually Appears At Fort Marcy?

Perhaps the most telling evidence about the arrival of the gray Honda is the contemporary
notes of the Park Police shift commander who appeared in the parking lot at about 6:25
PM. He made a short note about an unusual vehicle in the parking lot: "Engine warm on
vehicle," thereby presumably implying that the vehicle in question had had its engine
running very recently.

He does not indicate that the engine "was running" so his note apparently does not refer to
the brown car in the lot, not in a parking space, with its engine running.
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The shift commander's notes reveal nothing else about the vehicle with the warm engine.
When the shift commander was interviewed by the FBI in 1994 as a part of the
investigation conducted by regulatory counsel Robert Fiske, the questions about this
vehicle were apparently cryptic, perhaps because the combined Park Police/FBI
investigation immediately after the death had concluded that Foster committed suicide in
the park with no evidence of foul play. Fiske’s FBI agents were reviewing conclusions
previously reached by the team of FBI agents who had worked with the Park Police.

According to the FBI interview, the Park Police shift commander’s only comments about
the vehicle with the warm engine (no other descriptors, etc.) were “Engine warm on
vehicle. Who checked possibly [he names the two lead Park Police Investigators who
arrived in the parking lot at about 6:40 PM, after the emergency workers had left the
park] probably just checked hood.”

The two investigators presumably did not notice a warm engine on the brown car that had
left the parking lot before the emergency workers did (and thus before the investigators
arrived in the park), so the best evidence in the record, taken as a whole, may well
indicate that Foster's car did not arrive prior to about 6:25 PM, perhaps overlapping the
brown car in the lot for a very few minutes.

Of course, any overlap would have allowed the driver of the departing brown car - the
one who had the car's engine running, ready to leave the lot when the emergency workers
drove up the long driveway to the lot and kept him from leaving - to give a lift to the
person who drove the gray Honda to the park.

If you believe this long series of witness observations makes it reasonable for Starr (and
Fiske) to have actively investigated (rather than ignore) whether a brown car, not Foster’s
gray Honda, was present in the parking lot for much of the afternoon before departing
sometime after 6:00 PM, you also have to ask yourself who drove this car to the lot, who
drove it out, and what activities did the driver undertake while in the park.

CONCLUSION
Mr. Starr's report reflects poorly on him and the others who prepared it.

I provided the Starr OIC a copy of my long report on the death in July 1995 and was told
in person and over the phone by three different Star investigators to keep my subsequent
analyses flowing to the OIC. I did so. Two of the investigators (and I have no reason to
doubt them) told me that my report had been disseminated among the team investigating
the Foster death and that all of them had a personal copy to read. A reporter friend of
mine saw some of these copies of my report and told me, "Hugh, they must be reading it.
I see yellow highlighter all over the pages."
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I sent my Foster analyses, reports, and article to the OIC for two, partially conflicting
reasons. First, I thought it proper to give the OIC the "benefit of the doubt" regarding its
Foster investigation long after I had a pretty good idea what was going on. In short, as
best I could, I wanted to hold Starr's "feet to the fire" in the hopes that the OIC would
eventually realize it could not get away with producing another fiasco like the Fiske
Report. I didn't succeed.

The second reason I sent what I did to the OIC was to keep anyone at the OIC (should
what I believe to be the truth about this investigation become widely known) from being
able to plead ignorance by claiming important items buried in the thousands of pages of
the official record were simply missed.

There is an unholy effort underway that spans the political spectrum in this country and
involves almost all politicians, and nearly all those in the print and electronic media, who
write and speak about the Foster death to ensure that the problems with the Starr Report
I detail in this article remain unknown.

For the same two reasons that applied to the Starr OIC, I did my best I could to make my
analyses known to these politicians and media folks, including printing some 250 copies
of my long report on the Foster death at my own expense and transmitting them to various
politicians and media types. My report is available from a number of copy shops as well
as the worldwide web. I make not a dime from it. I have also made nearly 200 gratis
radio and television appearances and written sixteen articles describing the major
problems with the five public official reports on the Foster death.

I believe evidence of cover-up is blatant and easily detectable by anyone who cares to
examine the underlying public investigative record. We should be concerned about the
cover-up-I believe is evident in the official reports for two reasons. First - where and why
did Vince Foster die. and are there implications for the political way of life in this
country? Second, such a poor job was done with the Foster cover-up - those in power
must realize that if they can get away with this one, they can get away with pretty much
anything they chose to slip by an apathetic public. They would be right, too.

As the bumper-sticker says "I love my country, but fear my government." Or to be more
specific: I fear the actions of some rogue elements within my government, even if they
are merely some bad apples who have not yet spoiled the rest of the barrel. As for
myself, as I have said in print and on national television, I object that these government
reports on the Foster death were done, however indirectly, in my name. We may yet
prove ourselves to be a nation of sheep. Even if that sorry result comes to pass, sheep still
deserve to be watched over by sheep dogs, not wolves.

* sk %k %k %
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Hugh Sprunt is a CPA and Attorney in Farmers Branch, Texas. Investigating the Foster
case has been an avocation of his since the July 20, 1993, death. His ~380-page report on
the death is available for the cost of copying and shipping only from print shops (Try 301-
937-6500). He serves on the legal team of Foster federal grand jury witness Patrick
Knowlton (Attorney-of-Record, John H. Clarke, Washington DC, 202-332-3030). Mr.
Sprunt has also been a guest on some 200 radio and television programs concerning the
Foster death, including appearances on CBN, A&E, MSNBC, C-SPAN, and NET. His
work has been utilized by the authors of two books on the Foster death published in late
1997, Chris Ruddy's The Strange Death of Vincent Foster and Ambrose Evans-Pritchard's
The Secret Life of Bill Clinton. Mr. Sprunt was interviewed at length in 1996 by the
Starr OIC in Washington. His Foster work also put him on the cover of The New York
Times Magazine earlier this year.

[Unlike the ~380-page “Citizen’s Independent Report” on the Foster death, this article
was written and published for a widespread audience and therefore does not include
citations to the underlying government investigative record of the Foster death. These
citations are available upon request. HHS]
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HUGH H. SPRUNT, CPA & PFS [HSprunt@aol.com]
Vox: (972) 484-7136 ~ Fax: (972) 484-0124

Hugh H. Sprunt, a Certified Public Accountant & Attorney, has provided tax consulting services to individuals &
businesses for over nineteen years. He was a Tax Partner with one of the world’s largest accounting & consulting firms
for six years, concentrating in individual income & estate tax planning. His expert tax knowledge & presentation skills
made him a speaker of choice at financial planning seminars for fellow tax partners & a leader of tax workshops for other
tax professionals. Hugh’s most recent tax presentation: "How To Obtain The Best Service From Your Tax Advisor." He
is also one if the very few CPAs certified as a Personal Financial Specialist (PFS) by the American Institute of CPAs.
He has devised & implemented successful multi-year tax strategies involving Fortune 500 corporations & performed
tax planning for individual clients, some with a net worth exceeding $100 million & single-year personal tax liabilities
over $10 million. An IRS ruling request he drafted utilized a previously unexploited generation-skipping transfer tax
"opportunity" Hugh discovered that reduced the transfer taxes on a $14 million intrafamily gift by over $1 million. Hugh
was also the first to inform the IRS of substantive errors in the government's favor on various IRS tax forms, including
Schedule K-1 (The IRS acknowledged its errors & corrected the official forms & instructions the following year).

Hugh is the lead author of a two-volume 800-page work on fiduciary income taxation, first published for CPAs & tax
attorneys in 1992. The sixth edition shipped in December 1997. Hugh has written on technical subjects in The Journal
of Taxation, edits several other multi-volume tax planning & compliance works marketed to other attorneys & CPAs, &
evaluates continuing education programs for CPAs. Since 1991, he has supplemented his traditional tax consulting
practice as the Proprietor of Advantax - Your Tax Advantage, a live nationwide "900" tax planning & tax return
advice line (900-933-3004, $3 Per Minute) carried by AT&T's MultiQuest® Express900 service. Advantax is known
for the customized "call memo" available to each customer & has been covered by Smart Money, NEWSWEEK, The New
York Times, The Wall Street Journal, The Seattle Times, among other publications. No one who has ever called for tax
advice has been dissatisfied & failed to pay the 900 charges, an amazing record for any 900 number, let alone one in its
eighth year of operation. Callers also use Advantax for a quick "second opinion" or when they need live real-time tax
help with return preparation or tax planning software, especially after hours when they are "stuck" & need help now!

Hugh received an MBA from the Stanford University Graduate School of Business & a JD from Stanford Law
School in January 1979 on the GI Bill. Before the service, he obtained BS & MS degrees in Earth & Planetary Sciences
from the Massachusetts Institute of Technology where he was elected to two national honorary societies & stroked
intercollegiate lightweight crew for two seasons before "grades & girls" won out. After working abroad for twelve
months as.a utility diver;she volunteered as a commissioned officer & saw service aboard a variety of deep-ocean
Federal .fesearch piatforms in the early 1970's, serving as Chief Ship's Diver, Senior Watch Officer, & Assistant
Operations Ofﬁcer bef re belng a551gned shore duty near the Naval Postgraduate School in Monterey, California.

Hugh’s v1ewp0“h‘lts a varle;ty of i ;s;sues have appeared in The New York Times, The Washington Times, The Wall Street
Journal, Forbes, & 7%16 Dallas Mornmg News. He is also the author of the 380-page “Citizen's Independent Report" &
related view- graph preseritatlons on the death of Deputy White House Counsel Vince Foster. His Foster work was
requested on an ongoing basis by the Office of Independent Counsel & Hugh was interviewed by the Starr OIC in
Washington.  His 23,000-word analysis of the 10/1097 Starr report on the Foster death was picked up by two publishers
in November 1997...Hugh is on the legal team of Federal plaintiff, & grand jury witness, Patrick Knowlton, whose 20-
page filing was made a part of the Starr OIC report on the Foster death, released 10/10/97, on the order of the DC
Circuit Court of Appeals over Starr’s vigorous & repeated objections. Hugh was on the cover of the 2/23/97 New
York Times Magazine & featured inside (author, Philip Weiss, had his mind changed about Foster’s death). Hugh’s
Foster work has been covered by The New York Post, The New York Observer, Accuracy In Media, The Pittsburgh
Tribune-Review, CBN TV News, NET, MSNBC, C-Span, & A&E. Twenty of his Foster articles have appeared in
Media Bypass, Heterodoxy, Insight, & Strategic Investment. He has been a guest on some 210 radio & TV programs
distilling the thousands of pages of public official documents underlying the five public Federal reports on the Foster
death. An "old, low, & slow" pilot, Hugh has had five TV appearances covering TWA 800 & has written three articles
on the technical aviation aspects of the 4/3/96 crash of Commerce Secretary Ron Brown’s plane in Croatia.

Hugh & his wife of twenty-five years, a Ph.D. in geophysics, live with their son & daughter on Rawhide Creek in
Farmers Branch, Texas. His favorite aphorism: (Alfred, Lord Tennyson) "Come, my friends, 'Tis not too late to seek a
newer world. . . Tho' much is taken, much abides; and tho' We are not now that strength which in old days Moved earth
and heaven; that which we are, we are. . . To strive, to seek, to find, and not to yield." Finally, lest we forget: "Tell you
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EVERY AMERICAN SHOULD READ THIS

For four years, an investigative journalist by the name of Ambrose-Evans
Pritchard has been a major problem to the corrupt Clinton Administration.
Just as fast as the spinmeisters in the Clinton White House and their fellow-
travelers of the U.S. mainstream media had put the latest scandal in the
“proper perspective”, here came Pritchard to set the record straight.

What should have been embarrassing to Americans was that Pritchard was
not a member of the U.S. press corps. He was the Washington correspondent
of the Sunday Telegraph of London. His reports would appear in the United
Kingdom , then find their way back into the American media, putting a lie to
the Clinton version. Clinton and his cronies retaliated with relentless attacks
on the journalist and his employer.

Now, Pritchard is being recalled to London. Following—with all due
respect to George Washington—is his farewell message to the American
people:

By AMBROSE-EVANS PRITCHARD:

Let me state for the record that | was not sent to Washington as part of a
British government plot to destabilize the Clinton Administration in revenge for U.S.
meddling in Ulster. Or at least, | don’t think | was. Contrary to assertions made in a
congressional hearing, | have never worked for British military intelligence, or M15,
or M16, or for that matter M17.5—the fabled Welsh branch.

No, I found my own way into a spitting match with President Clinton. It was the
last thing | expected, upon arriving in Washington, for | had succumbed to the
Clinton charm years before at a meeting of the Democratic Leadership Council. As
for Hillary, | was rather taken by her image of flinty altruism.

Disappointment was swift, however. | was stunned when the new president -
barely installed in the White House - repudiated his campaign promise for a tax cut.
It was down hill from there.

The Clintons look good from a distance. As Yale Law School graduates they have
mastered the language and style of the mandarin class. It is only when you walk
through the looking glass into the Arkansas underworld they came from, that you
begin to realize something is horribly wrong.

You learn that Bill Clinton grew up in the Dixie Mafia stronghold of Hot Springs,
and that his brother Roger was a convicted drug dealer who was once taped during
undercover surveillance saying, “Got to get some for my brother, he’s got a nose like
a vacuum cleaner.” You learn about sworn testimony that links Clinton to cocaine
smuggling in the early 1980’s. You learn that Clinton’s chief of security in Little
Rock was gunned down in 1993 by assassins who seem to be enjoying immunity.

All you have to know about Bill Clinton is that he chose Patsy Thomasson - top
lieutenant of convicted cocaine distributor Dan Lasater—to be his White House chief
of personnel.

The Clintons wasted little time taking charge of the U.S. Justice Department. All
U.S. attorneys were asked to hand in their resignations. It was a move of
breathtaking audacity, one that gave the Clintons control over the prosecutorial
machinery of the federal government in every judicial district in the country.
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They then set about eliminating the director of the FBI , William Sessions, who
was known for his refusal to countenance White House interference in the affairs of
the bureau. Sessions was toppled in a ‘putch’, without a murmur of protest from
America’s press, and replaced by the hapless errand boy Louis Freeh. The Clintons
installed their friend Webster Hubbell as “Shadow” attorney general -until Hubbell
was jailed for Arkansas crimes.

When you are living through events day by day, it is hard to know whether you are
witnessing a historic turning point, or just mistaking the usual noise of politics for
something meaningful. But there is no doubt that strange things have been going on
in America.

The Clinton era has spawned an armed militia movement involving tens of
thousands of people. At the very least, the militias reveal the hatred building up
against the irksome yuppies who run the country.

No official has ever lost a day’s pay for the incineration of 80 people, most of
them women and children, in the worst abuse of power since Wounded Knee a
century ago.. Instead of shame and accountability, the Clinton administration
accused the victims of setting fire to themselves and their children. It then
compounded the injustice by pushing for a malicious prosecution of the survivors.

A majority of Americans refuse to accept that Vincent Foster committed suicide,
and they have good reason. Paramedics and crime scene witnesses tell a story that
flatly contradicts the official findings. Foster was laid out neatly on the ground with a
gun in one hand, carpet fibbers all over his clothes and little blood by his head. In
addition a second wound in his neck suggests a smaller caliber bullet and two
different guns. Also very strange for the White House to have the Park Department
investigate the death of the closest man to the President of the United States and
then keep the FBI out of Foster’s office.

Since Foster’s death there have been a steady stream of lies, serious corruption
and scandals emanating from the White House and each are handled with a tricky
one-liner when discovered. Also, the familiar phrase * WE ARE COOPERATING FULLY
WITH ALL INVESTIGATIONS”, where in reality they have been working behind the scenes
to vilify the chairman of every investigating committee, use the IRS illegally and in
general stonewall, delay, withhold documents and coverup.

Is Bill Clinton to Blame? Of course he is, but the willing media has seldom seen fit
to search for the truth and seems overpowered by the office and his charm and
charisma.

Degradation spreads from the top down, and four years were damaging enough.
Another four—if Clinton lasts, will do real harm to the institutions of the federal
government.

To the American people | bid a fond farewell. Guard your liberties. It is the trust
of each generation to pass a free republic to the next. And if | know you right, you
will rouse yourself from slumber to ensure exactly that.
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“No one ever, even my roughest enemies, my strongest
opponents, never suggested that there was a hint of scandal

In my administration.” il i e ith O w8254

Says Democratic Sen. Bob Kerrey of Nebraska about Bill Clintor’s $Iills as a prevaricator:
“Clinton’s an unusually good liar. Unusually good. Do you realize that?” . - 99 6

(over)
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USA TODAY - CNN - GALLUP POLL reported September 30, 1997 that 73% were in favor of
Attorney General Janet Reno appointing an Independent Counsel to investigate the
Democratic Party’s 1996 fund-raising practices.

1T IS SHOCKING, but there was a decision in the White House that people would get access in
return for their contributions, and it went on a Iot. It went on all the time”. ..(Words
of GEORGE STEPHANOPOLIS on “Meet the Press” August 3, 1997)

“Well, if in fact the President, the First Lady, any senior official in the White House
authorized or condoned the accepting and looking into and perhaps circulation
of FBI information on political opponents, that is devastating. | believe it could
bring down any administration”. .words ot TIM RUSSERT, NBC Commentator on “Meet the Press]

IMPEACHMENT is a tool to deal with corruption in office THAT IS NOT NECESSARILY LIMITED TO
COMMON LAW OR STATUTORY CRIMES. A president can be impeached for serious

offenses that subvert our government and undermine the integrity of the office”. ...[Words of
Hillary Clinton , from a report she prepared as a member of the staff of the Watergate Committee)

“WHAT IS OUTLINED IN THIS MEMO, IS A SPECIFIC STEP-BY-STEP PLAN TO KEEP CONGRESS
AND THE AMERICAN PEOPLE FROM FINDING OUT THE TRUTH?. ...(Repr. Christopher Cox

referring to WHITE HOUSE COUNSEL JANE SHERBURNE'S MEMO , showing a task list of 39 scandals that
the White House needed to work on)

“MONEY IS THEIR GOD. They have bought and sold the White House, the presidency, and
America’s global influence, in a8 manner that offends propriety and despoils the very
institution itself. If there is any politician who should step down in shame, it is the
incumbent president.” .....[Human Events Weekly)

THE PRESIDENT AND VICE PRESIDENT WERE WARNED IN WRITING THAT SOLICITING
DONATIONS FROM FEDERAL PROPERTY WAS A FELONY. Also, accepting money from
foreign countries is illegal, and coupled with this was the obvious favors that were granted

shortly after large sums of money were received. ....... {The President’s response to this was to
attack the investigators, withhold information and stonewall)

“Almost every group on the Clinton enemies list is being audited by the IRS”. ...(Grover Norguist, of
Americans for Tax Reform)

“Clinton himself has now acknowledged that he was the main architect of a sweeping plan to
reward big donors with overnight stays in the Lincoln bedroom of the White House. Clinton
and Gore should face the music now.” ....[Richard Benedetto, USA TODAY)

“There is no president in modern times more systematically protected by the elite media and no

White House press corps which has more avoided holding the president accountable”
............. Newt Gingrich]

“The Clintons are the center of power in the most abusive and corrupt administration in history
of our country.
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REMARKS ATTRIBUTED TO CLINTON ADMINISTRATION REGARDING CORRUPTION & SCANDALS

“So what”

“It’s troubling”

“Nobody told me”

“We are puzzled”

“Everyone does it”

“What else is new”

“I'm not sure, frankly”

“1 literally don’t know"

“Mistakes were made”

“l don’t precisely recall”

“l may have transgressed”

“1 put my trust in Jim Blair”

“The system is out of whack”

“It better never happen again”

“We need new campaign laws”

“1 don’t know anything about it”

‘It was just an innocent mistake”

“It was a pure innocent oversight”

“l simply cannot say I've ever done it”

“It was some glitch in communication”

“Outrageous... not one shred of evidence”

“The president hasn’t done anything wrong”

“I'm not answering questions on this matter”

“Files were never removed from Foster’s office”

“I've never done anything wrong in my public life"

‘1 am proud of what | did but I'll never do it again”

“This action was a very serious error of judgment”

“There was no controlling authority for what | did”

‘1 refuse to answer on advice of the Special Counsel”

“We have strictly abided by all the campaign laws, strictly”

“l was absolutely not told about FBI warnings about China”

“1 think | mentioned Huang to someone but don’t remember who”

“1 have told the truth. | will continue to tell the truth. That is all | can do”
“I really don’t have anything to add to what Mr. Bennett already said about it”
“ don’t think you can find evidence that | changed policy for a campaign donation”
“Ethical standards in White House are highest in history with a tougher code of ethics”
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METHODS USED
TO SILENCE PEOPLE
WHO HAVE INTIMATE KNOWLEDGE OF WRONG DOING

Offer a better paying job, if an employee.
Investigate employee’s personal life.
If still a problem, consider one of the following:
Discuss with personal security staff.
Discredit employee with false statements. (Trooper L. D. Brown)
Give employee veiled warning.
Vilify anyone investigating possible wrong doing.
If misfortune should occur to employee, have own medical examiner.
Keep option of pardon open. (Susan McDougal)
Bribery only in severest cases. (Webster Hubbell)
NEVER explain ANYTHING in detail....use simple one-line statements.
Proclaim often of full cooperation with investigations.
If found breaking the law, insist it is an ‘ethics’ issue.

If that doesn’t work, insist that the other party has been doing it for years.
If that doesn’t work, insist on rewriting the law so you won’t do it again.
If that doesn’t work, intrepret the law to exempt the executive branch.
Proclaim innocence loudly.

NEVER admit anything, even if your initials are on document.
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REMARKS ATTRIBUTED TO CLINTON ADMINISTRATION REGARDING CORRUPTION & SCANDALS
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“This action was a very serious error of judgment”

“There was no controlling authority for what | did”

“l refuse to answer on advice of the Special Counsel”

“We have strictly abided by all the campaign laws, strictly”

“1 was absolutely not told about FBI warnings about China”

“l think | mentioned Huang to someone but don’t remember who”

“1 have told the truth. | will continue to tell the truth. That is all | can do”
“1 really don’t have anything to add to what Mr. Bennett already said about it”
“l don’t think you can find evidence that | changed policy for a campaign donation”
“Ethical standards in White House are highest in history with a tougher code of ethics”
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